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� uvodnik

Uvodnik

Kaj je SLS?
Že vse od letošnje pomladi 

v Slovenski ljudski stranki 
intenzivno delamo na obli
kovanju posodobljenega in 
dopolnjenega besedila Pro
grama SLS. Že prve izkušnje 
so pokazale, kako pomembno 
se je v prvi vrsti pogovarjati 
o sebi, o svojih pogledih, raz
mišljanjih, stališčih,… Več čla
nov se o tem pogovarja, boljše 
je. Šele potem se lahko vse 
to združi v stališče stranke, v 
program SLS,..

Namen imamo pripraviti 
kvaliteten programski doku
ment, ki ga bo sprejel letoš
nji kongres SLS. Sam osebno 
sem človek programa v poli
tičnem življenju. Treba se je 

potruditi, da te vsakodnevno 
politično delo ne zanese, da 
globoko v sebi ostajaš zvest 
dolgoročnim smernicam, za
radi katerih smo SLS tudi 
izbrali, da predstavlja in za
govarja naše interese. 

Vsak posameznik, ki želi 
doseči nek cilj, mora najprej 
poznati sebe, svoje vrednote, 
svoje sposobnosti, prednosti 
in možnosti. Svojo identiteto. 
Prav tako vsaka organizacija. 
Kakšna je identiteta Sloven
ske ljudske stranke? Kako bi 
se opisali, če bi želeli opisati 
SLS na način, kot se opisu
je sliko ali osebo? Da lahko 
odgovorimo na to vprašanje, 
moramo najprej veliko raz

Ne glede na odstop ministra 
mag. Janeza Božiča, ocenjujem 
njegovo ministrovanje kot zelo us
pešno, bil je pravi borec in zelo 
dober ministrski sodelavec v vladi, 
s katerim sva uspela “premakniti” 
marsikateri razvojni projekt. 

Zelo sem zadovoljen, da je pred
sednik vlade Janez Janša sprejel 
predlog SLS in državnemu zboru 
za prometnega ministra predlagal 
mag. Radovana Žerjava. Pričaku
jem, da bo državni zbor premie
rov predlog podprl. Ocenjujem, da 
bo Žerjav dobro vodil resor, saj ga 
poznam že nekaj let, in sicer kot 

dobrega managerja in kot enega 
ključnih ljudi, zaslužnih za to, da 
se je Nafta Lendava, kjer je zapo
slen, izognila stečaju. Med drugim 
pa je nekdaj vodil tudi občinski od
bor SLS Lendava, v tem mandate 
je tudi član Sveta SLS ter podpred
sednik Regionalnega odbora SLS 
Prekmurje. Je pa treba poudariti, 
da je minister najprej politična 
osebnost, ki mora dobro voditi eki
po. Za Žerjava je znano, da ima 
te lastnosti: je dober voditelj, koor
dinator, človek, ki zna motivirati. 
Upam, da bo nadaljeval Božičevo 
delo na številnih področjih in se lo

SLS bo svoja ministrstva odgovorno vodila do konca mandata

mišljati o sebi. 
Smo Slovenska ljudska 

stranka. Slovenska zato, ker 
nam je Slovenstvo, naš narod 
kot tak, vrednota. Gre za naše 
korenine, na katere smo pono
sni, in imamo svetu in Evro
pi veliko pokazati. Dokazali 
smo, da narod lahko preživi 
in goji svojo kulturo brez agre
sivnosti. 

Smo ljudska stranka, ker 
v središče odločanja postav
ljamo človeka – državljana. 
Rastemo od spodaj navzgor, 
tako je naša stranka sploh na
stala. V SLS imajo občinski 
odbori pomembno mesto, ve
liko samostojnosti pri določa
nju kandidatov za lokalne vo
litve in poslanske kandidate. 
Spoštujemo referendum, de
mokratičnost in dialog. Zato 
so naša stališča in rešitve naj
večkrat najboljše za najširši 
del družbe. 

Tudi zaradi tega mora naš 
program vseskozi odražati 
naslednje: imeti vizijo, imeti 
nove ideje, zagovarjati pravič
nost, ustvariti priložnosti za 
vse, postaviti se za vsakega in 
skrbeti za vse ter graditi, da 
bo trajalo. Ljudska stranka ni
kogar ne pušča zadaj. 

Ob tem pa se vsakodnevno 

srečujemo s popolnoma kon
kretnimi izzivi. Eden izmed 
teh je tudi rekonstrukcija vla
de po odstopu treh ministrov. 
Prepričan sem, da koalicija 
rabi trdno in enotno SLS, 
zato tudi lahko zagotavljam, 
da bo SLS do konca mandata 
odgovorno skrbela za promet
ni resor. Ministrovanje mag. 
Božiča je bilo zelo uspešno, 
žal pa so očitno vse močnej
ši pritiski nanj še posebej v 
zadnjem obdobju botrovali, 
da se je odločil za nepreklic
ni odstop. 

Mnogi boste te moje besede 
prebirali na našem Taboru v 
Postojni. Letošnji tabor je za 
Slovensko ljudsko stranko spet 
velik praznik. Članice in člani, 
prijateljice in prijatelji smo se 
zbrali na tradicionalnem let
nem taboru, da se bomo imeli 
lepo, srečali prijatelje, pa tudi 
razpravljali o vprašanjih, po
membnih za našo državo. Tako 
so se zbirali naši predniki pred 
sto in več leti in to tradicijo na
daljujemo in jo bomo nadalje
vali tudi mi. 

Janez Podobnik,
predsednik SLS

til še nekaterih izzivov, ki jih Božič 
ni uspel dokončati. Nenazadnje pa 
je pomembno tudi to, da bo po 
dolgih letih tudi Prekmurje dobilo 
ministra v vladi. 

Po odstopu mag. Janeza Božiča 
sem vzpostavil intenzivno komu
nikacijo z ljudmi, ki jih v okviru 
širšega kadrovskega nabora stran
ke ocenjujem kot potencialno us
pešne ministre za promet. V sti
ku sem bil z več kandidati, med 
drugim z nekdanjim ministrom 
za promet Jakobom Presečnikom 
ter podpredsednikom stranke Bo
janom Šrotom. V ožjem izboru je 

bil tudi Zvonko Ivanušič, ki pa mi 
je tudi sporočil, da tega izziva zara
di različnih razlogov, povezanih z 
njegovim delom v Pozavarovalnici 
Sava, ne bo sprejel. Za prometne
ga ministra sem se tako odločil 
predlagati mag. Žerjava, o čemer 
sem se posvetoval tudi s poslansko 
skupino, zaupanje in poln mandat 
pa sem dobil tudi od izvršilnega 
odbora stranke.

Janez Podobnik,
predsednik SLS
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Bo jan Šrot,
pod pred sed nik

Slo ven ske ljud ske stran ke

»Slo ven ska ljud ska stran ka je v 
zad njih le tih utr je va la svo jo vlo go 
v slo ven skem po li tič nem pro sto

ru. Če prav bi si mor da že le li še ne ko li ko več jo pod po ro šir še jav no sti, 
pa re zul ta ti lo kal nih vo li tev kažejo, da smo na pra vi poti in da po sta
ja mo stran ka, ki ji vo liv ke in vo liv ci zau pa jo. Naš pro gram je pre poz
na ven, raz voj ni pro jek ti, ki jih ure sni ču je mo pred vsem na lo kal nem 
ni vo ju, pa so spre je ti kot ti sto vo di lo, ki bo v pri hod no sti za go tav lja lo 
hi trej ši raz voj in bla go sta nje vseh Slo venk in Slo ven cev. Vsee no pa 
nas ti re zul ta ti ne sme jo us pa va ti. Pred nami je bur no po li tič no ob dob
je, v ka te rem bodo vo liv ci na gra je va li pred vsem kon kre ten pro gram 
z ja sno vi zi jo in toč no do lo če ni mi ci lji. Zato nas v pri hod no sti ča ka 
ned vom no še ve li ko dela.«

Nada Skuk
pod pred sed nica SLS

V na ši dr ža vi je ime la SLS ved no po membno vlo
go, ved no je bila skrb nik pra ve sme ri raz vo ja dr ža ve 
in na še poti v Evro po. Ob tem ni ko li ni smo po za bi li 
na prvo kmeč ko gi ba nje, ki je pre ra slo v stran ko, in še 
ved no vztra ja mo pri svo jem ci lju ena ko mer nem raz
vo ju Slo ve ni je in bolj ših po go jih za vse dr žav lja ne. 

Po bur nem ob dob ju je od kon gre sa 2003 do da
nes stran ka us pe la utr di ti svoj po lo žaj, zato smo še 
bolj enot ni in od loč ni na da lje va ti svo jo po mem bno 
vlo go v Slo ve ni ji. Pri do bi li smo ve li ko no vih članov, 
predvsem mla dih in čla nic Slo ven ske ženske zve ze. Stran ka je svo jo moč utr di la tudi 
na zad njih lo kal nih vo li tvah. Ne le da ima mo med vse mi par la men tar ni mi stran ka mi 
naj več žu pa nov, am pak ima mo tudi naj več mestnih svet nic in žu panj. 

Tudi na ši po slan ci, svet ni ki, vsi tri je mi ni stri in se ve da na ši ob čin ski od bo ri ši rom 
po Slo ve ni ji, do bro de la jo, zato se lah ko poh va li mo z re zul ta ti svo je ga dela. Brez 
nas Slo ve ni ja ne bi tako hi tro na pre do va la na svo ji poti v Evro po, brez nas se ne 
bi ohra ni la ce lo vi tost Pi ran ske ga za li va, ban ke ne bi bile več v slo ven skih ro kah in 
kmeč ke že ne ne bi do bi le po koj nin. Tudi star ši, ki niso za po sle ni ali še štu di ra jo, 
brez nas ne bi do bi li star šev ske ga do dat ka. 

Stran ka si za slu ži do bi ti vo dil no vlo go v poli tič nem pro sto ru. Zato mo ra mo na da
lje va ti z ak tiv nim de lom na lo kal nem in dr žav nem ni vo ju. Se ve da je po treb no naj prej 
doseči do bre re zul ta te na dr žav nih vo li tvah, do bi ti svo je ga po slan ca v evrop skem 
par la men tu in stran ki za go to vi ti po mem bno vlo go na ni vo ju no vih po kra jin. Slo ve ni ja 
po tre bu je na šo stran ko in lju di, ki vztra ja jo pri vred no tah in ci ljih, ki bodo ohra ni li 
slo ven ske tra di cio nal ne vred no te. Do se daj smo si na bra li ve li ko iz ku šenj, ki bodo 
sku paj z na šim zna njem obro di le sa do ve. To bomo do se gli s trd nim pre pri ča njem v 
us peh, z zau pa njem v naš pro gram in z med se boj nim spo što va njem in so de lo va njem. 
Vztra ja ti mo ra mo pri pro gra mu stran ke, saj smo edi na stran ka, ki se ne obra ča po 
ve tru, am pak se z vsem sr cem borimo za slo ven sko zem ljo in slo ven ske ga člo ve ka!

Janez Podobnik
 pred sed nik

Slo ven ske ljud ske stran ke

Od lo či tev kon gre sa, ki me je 15. no vem bra 2003 
iz vo lil za pred sed ni ka SLS sem spre jel z ve li ko od
go vor nost jo in od lo če nost jo, da vso svo jo po li tič no, 
stro kov no in člo veš ko ener gi jo us me rim v vo de nje 
stran ke.

Ni bilo eno stav no, toda mar si kaj se je spre me ni lo. 
Naj prej, v stran ko se je vr ni la no tra nja ko le gial nost 
in sproš če nost, ki se je žal v ve li ki meri iz gu bi la. 
Stran ka je še ved no is ka la svoj pro stor v slo ven ski po
li ti ki, pred vsem po zna nih do god kih ob zdru že va nju. 

Us pe lo mi je stran ko us me ri ti v smer sta bil ne ga do sled ne ga in pred vi dlji ve ga po li tič ne ga 
sub jek ta, na ka te re ga se je vred no za ne sti. Kot pred sed nik sem se zelo od prl in na slo nil 
na mla do ge ne ra ci jo v ok vi ru SLS.

Po tr di tev pra ve us me ri tve so tudi re zul ta ti lan skih lokal nih vo li tev, ko se je SLS zno va 
po tr di la kot na jus pe šnej ša na žu pan skih vo li tvah. Klju čen iz ziv os ta ja te do bre re zul ta te 
pre li ti na dr žav no ra ven in pred vsem, kako kot vlad na stran ka zno va pre pri ča ti vo liv ke 
in vo liv ce, da bodo pri hod nje leto bis tve no okre pi li zau pa nje v SLS.

Naj prej mo ra mo ne go va ti na šo no tra njo de mo kra tič nost nato ohra ni ti in z bolj mo der ni
mi pri sto pi izob li ko va ti na šo ljud skost, ki os ta ja klju čen ele ment na še pre poz nav no sti.

Več ener gi je us me ri ti v izo bra že va nje in stro kov no us po sab lja nje, kaj ti po li tič no de
lo va nje to nuj no zah te va. Na sled nji man dat je do dat na pri lož nost za ge neraci jo mla dih 
po li ti kov, ki do zo re va jo v kro gu SLS.

Pred nami so po mem bne od lo či tve, kako zmo ti vi ra ti in nav du ši ti lju di, da bodo v SLS 
pre poz na li pra vo re ši tev.

SLS naj še okre pi svo je pro gram sko delo, ohra ni pra vo mero in ljud sko sre di no v 
spo pa du ka pi ta la in dela. Zve sto ba in ins pi ra ci ja v slo vens tvu, ki ga tudi iz zi vi Evro pe le 
do dat no ute me lju je jo pa naj os ta ja te melj na pot SLS:

S sr cem za lju di, s sr cem za Slo ve ni jo.

Nov kon gres se bli ža, zato se nam zdi po mem bno, da po nov no pred sta vi mo lju di ki soob
li ku je jo na šo stran ko. Ne kaj manj kot šti ri leta na zaj, 15. no vem bra 2003 je bilo iz vo lje nih 19 
funk cio nar jev, se stav lja jo jih pred sed nik stran ke, dva pod pred sed ni ka, 10 čla nov Iz vr šil ne ga 
od bo ra, pred sed nik glav ne ga od bo ra, pred sed nik sve ta, pred sed ni ca nad zor ne ga od bo ra in 
pred sed nik stran kinega raz so diš ča. Po funk ci ji je član Izvr šil ne ga od bo ra tudi pred sed nik 
Nove ge ne ra ci je, no sil ca funk cij pa sta tudi glav ni taj nik in med na rod ni taj nik.

Ja kob Pre seč nik 
član IO SLS

Se sta va IO SLS je zelo raz no vrst
na, raz pra va pri na ša mno go idej, 
za ra di če sar je tež ko spre je ma ti za
ključ ke, ko pa so ti spre je ti, so pa 
do bri. Tre ba jih je samo rea li zi ra ti. 
Tu si cer vča sih na sta ja jo te ža ve, pred vsem pa pre ma lo sto ri mo za 
in for mi ra nje navz dol in za pre nos idej iz ob čin skih od bo rov do or ga
nov stran ke. Sam po sku šam de lo va ti pred vsem kot vez ni člen med IO 
ozi ro ma dru gi mi or ga ni stran ke in po slan sko sku pi no. Pri tem mo ram 
ven dar le poudariti, da je po treb no vsa sta liš ča stran ke us kla di ti tudi 
z dru gi mi (pred vsem koa li cij ski mi PS) v skla du s pro to ko lom koa li
cij skih PS v ok vi ru po stop kov spre je ma nja za ko no da je v Dr žav nem 
zbo ru.

Man da ta PS SLS in na kon gre su no voi zvo lje ne ga vods tva in or ga
nov stran ke, bo sta v za mi ku. Po slan cem PS bo os ta lo še zad nje leto 
man da ta. Izred no po mem bno leto. Po mem bno za pri hod nje vo li tve. 
Zelo po mem bno bo tudi delo tako po slan cev kot se ve da vods tva stran
ke na te re nu. Brez pol ne ga an ga ži ra nja ne bo us pe ha na na sled njih 
vo li tvah. 

Da bi zve de li, kako so oprav lja li svo jo funk ci jo v pre te klem man da tu in kako gle
da jo na bo doč nost stran ke smo jim za sta vi li dve vpra ša nji in si cer:

1.) Kot no si lec funk ci je v SLS, (iz vo ljen na zad njem kon gre su SLS), kako vi di te 
svo je delo in živ lje nje SLS v te ko čem mandatu?

2.) Kako vi di te svo je delo in živ lje nje SLS v na sled njem man da tu?
V na da lje va nju pred stav lja mo nji ho ve od go vo re.
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Ivan Žagar
član IO SLS

Z vidika resorja, ki ga vodim, so sedanji man
dat zaznamovali pomembni projekti, ki smo jih v 
SVLR že uspeli uresničiti in jih še uresničujemo. 
Že ko sem se odločal za ta položaj – in to ni bilo 
najlažje – mi je bilo osnovno vodilo spreminjanje 
nezavidljivega stanja na področju financiranja 
občin in področju regionalnega razvoja, zato sem 
temu podredil tudi vse svoje profesionalne napore. 
S sprejetjem novega Zakona o financiranju občin 
(ZFO) smo z enakopravnim financiranjem vseh 
slovenskih občin uspeli zagotoviti enakost pred 
zakonom za vse državljanke in državljane Repub
like Slovenije.

Kot organ upravljanja za črpanje evropskih sredstev smo pomembno pripomogli k 
izboljšanju črpanja iz evropskih strukturnih in kohezijskega sklada, hkrati pa si tudi priza
devamo, da bi bili rezultati na tem področju še boljši. Prav tako smo uspeli znatno povečati 
obseg regionalnih spodbud, kar je izredno pomembno za nadaljnji razvoj Slovenije.

Na področju regionalizacije je v Sloveniji najpomembnejši projekt ustanavljanje pokra
jin. Gre za dolgoročno strateško usmeritev iz Strategije razvoja Slovenije, ki izhaja iz 
potrebe po skladnejšem regionalnem razvoju in decentralizaciji države, torej prenosu 
nalog iz državne na pokrajinsko raven, skupaj s finančnimi viri in izvedbeno strukturo. 
Prepričan sem, da bo z uvedbo pokrajin dosežen kvaliteten preskok k hitrejšemu raz
voju manj razvitih območij v Sloveniji. Trenutno stanje v Sloveniji je tako, da pomurska 
regija na primer dosega le 55 % povprečja EU 25. Tako imenovani indeks razvojne 
ogroženosti nam kaže, da je razmerje med razvitostjo regij najbolj (osrednje slovenska) 
in najmanj razvitih regij (Pomurje) približno 1:20. V prvi vrsti težijo naša prizadevanja 
k omilitvi tega negativnega trenda, kar pa brez ustanovitve pokrajin in decentralizacije 
ne bo mogoče. Prepričan sem, da je v tem trenutku nastopil čas za spreminjanje lokalne 
samouprave in s tem ustanovitve pokrajin, ki bodo prinesle pomemben korak k napredku 
in razvoju Slovenije. 

Še naprej si bom prizadeval za uspešno realizacijo omenjenih projektov in od tega bo 
gotovo odvisno tudi moje delo v prihodnje. Menim, da je zelo pomembno, da je delo 
v resorjih, ki jih pokriva SLS, čim bolje opravljeno, kajti to je naša najboljša popotnica 
za prihodnji mandat. 

Fran ci Ro ka vec, 
član IO SLS

Me nim,da je Slo ven ska ljud ska stran ka v tem man da tu odi gra la 
vlo go kon struk tiv ne in pre prič lji ve de sno sre din ske stran ke, da je utr
di la svo jo moč v ob či nah, kjer je po sta la pre poz nav na stran ka in 
da zna sku paj z ob ča ni poi ska ti re ši tve, ki so ključ ne ga po me na za 
živ lje nje vseh. 

V na sled njem man da tu mora SLS od go vor s te re na, to rej ob čin, 
pre ne sti na na cio nal ni nivo in na ta na čin po ka za ti pers pek ti vo dr
žav ljan kam in dr žav lja nom Slo ve ni je.

Franc Bogovič
član IO SLS

Te ko či man dat že tret jič za po vrst jo zdru žu jem s funk ci jo žu pa na v 
obči ni Krš ko in iz ha jam iz do brih iz ku šenj, saj se ka ko vost no do pol
nje va nje obeh vlog odra ža v sklad nem in ce lo vi tem raz vo ju.

Oce nju jem, da se na ha ja mo v od go vor nem tre nut ku, ko bo od na ših 
od lo či tev od vi sno na še me sto na po li tič nem zem lje vi du. To je čas, 
ko je po treb no preu dar no raz mi sli ti o po lo ža ju stran ke. Ob opa zo va
nju šir še po li tič ne sce ne smo bili v zad njem ob dob ju pri če šte vil nih 
ka drov skih kot pro gram skih spre memb v raz lič nih stran kah. Zato 
ver ja mem, da smo v tre nut ku, ko bi slo ven ski po li tič ni pro stor zmo gel 
na gra di ti tudi kak šno po gum no po te zo zno traj na še stran ke. Ob do se
da njem us pe šnem delu vods tva je mo dro sle di ti vi zi ji, da v prve vr ste 
vklju či mo tudi ti ste, ki so se pri svo jem delu v zad njih le tih iz ka zali z 
od lič ni mi re zul ta ti in hkra ti po ka za li pri prav lje nost, da prev za me jo 
od go vor nost za us pe šno pri hod nost. Naj bodo na še od lo či tve na rav
na ne k tak šne mu skup ne mu ukre pa nju, ki bo pre prič lji vo tla ko val 
us peh. Vse mož no sti ima mo zanj. 

Janez
Kramberger

član IO SLS

Slo ve ni ja po tre bu je Slo ven sko 
ljud sko stran ko.

Po no sni smo lah ko na naš pris pe vek k de mo kra ti za ci ji slo ven ske 
dr ža ve. Soob li ko va li smo us pe šno pot Slo ve ni je v druž bo evrop skih 
dr žav. Pred nami so novi izzivi kako ohra ni ti in nad gra di ti do se že no. 
Po seb no pozor nost smo ved no pos ve ča li kme tijs tvu, po de že lju in vse
mu, kar je s tem po ve zanega.

Slo ve ni ja je po de žel ska dr ža va, več kot 90% nje ne po vr ši ne po kri va jo 
kme tij ska zem ljiš ča in goz do vi.

Pre pri čan sem, da mo ra mo gra di ti pri hod nost na še ga kme tijs tva 
na vred no tah po de že lja. 

Na ša stran ka mora biti ti sta, ki bo zna la lju di nav du ši ti, pre pri ča ti 
in vzpod bu di ti k od go vor no sti za pro stor, v ka te rem ži vi mo in us tvar
ja mo. Na rav ne da no sti slo ven ske ga pro sto ra omo go ča jo raz voj kme
tijs tva v sme ri so na rav no sti, pri do bi va nju zdra ve hra ne in po ve za ve s 
tu riz mom. Slo ven ski kmet je in po tro šni ki mo ra mo po sta ti za vez ni ki, 
za ve da ti se mo ra mo in se pre pri ča ti, da kar je slo ven sko, je do ma če, 
in je od lič no.

Mesečnik SLSODMEV izdaja Časopisno založniško podjetje Ljudska čebela d.o.o., 
Beethovnova 4, Ljubljana, telefon 01/2418800, telefaks: 01/2511741, elektronska pošta: 
tajništvo@sls.si. TRR: 031001000025189; odgovorni urednik: Aleš Vehar, oblikovanje in 
priprava za tisk Špes grafika, Novo mesto. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Časopis izhaja mesečno.
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Janez Remškar
član IO SLS

Me nim, da smo us pe li za dr ža ti 
svo jo iden ti te to (če prav je to ob 
tako moč nih koa li cijskih part ner
jih tež ko). Ne gle de na to, da smo 
ob kro že ni z t.i. so cial ni mi stran ka

mi smo po moji oce ni pre ma lo gla sni pri za go vo ru “ma le ga člo ve ka”, 
kar mi slim, da je vlo ga Ljud ske stran ke. Delo v IO je bilo pri jet no, 
kon struk tiv no ne gle de na po go sto zelo raz lič na mne nja. Na os no vi 
iz ku šenj me nim, da smo še ved no pre ma lo gla sni na po droč ju stro kov
nih tem oz. dela na ših mi ni str stev. Ker de lu jem na po droč ju zdravs tva 
me nim, da bi mo ra li mor da bolj iz po sta vi ti zah te ve po hi trej šem pre
mi ku na po droč ju kakovo sti, mor da opo zo ri ti tudi na ne ra cio nal no sti, 
ki se nam bodo zgo di le ob tem, da bo pri mar no zdravs tvo os ta lo na 
ni vo ju ob čin ter pou da ri ti ne var no sti pre no sa re gij skih bol ni šnic na 
same re gi je.

Delo bom z ve se ljem na da lje val. Me nim, da je stran ka sta bil na, ima 
pa, kot sem že uvo do ma pou da ril, še ve li ko pro sto ra za delo. Pou da
rek je po treb no dati te mam, kot so šols tvo, so cia la, zdravs tvo, ki si cer 
niso “na še”, so pa po mem bne za lju di. Še po se bej po mem bno je takoj 
za če ti z ak tiv nost mi na po droč ju prob le ma ti ke os tarelih in nji ho ve ga 
po ve zo va nja z mla di mi.

Ci ril Smr kolj
član IO SLS

Na kon gre su SLS v Ro gaš ki Sla ti ni sem bil iz vo ljen 
v IO SLS, rav no tako pa sem bil v tem ča su pred sed nik 
SKZ pri SLS. Tako sem so de lo val v IO SLS v eni kot v 
dru gi funk ci ji.

Z no vim pred sed ni kom stran ke Ja ne zom Po dob ni kom 
sem vzpo sta vil do bro so de lo va nje pred vsem v sme ri re še
va nja prob le mov slo ven ske ga kme ta, kme tijs tva, goz dars
tva in slo ven ske ga po de že lja. Sku paj z žal že po koj nim 
Fran cem Po toč ni kom, ki je bil ta krat pred sed nik glav ne ga 
od bo ra SKZ pri SLS, sva v IO SLS trd no za sto pa la sta lišča, ki so bila opre de lje na na 
or ga nih SKZ pri SLS. 

V tem ob dob ju sem v Druš tvu SKZ zelo ve li ko pris pe val k pri pra vam na vo li tve v 
or ga ne Kme tij skogoz dar ske zbor ni ce Slo ve ni je. Z ža lost jo v srcu sem sku paj s pri ja te lji 
ugo tav ljal, da so mno gi na ši čla ni kan di di ra li na li stah dru gih dru štev in tako moč no 
ru ši li sta nov sko enot nost kme tov. 

Enotnost kme tov in po de že la nov se je gra di la sto let ja, po se bej pa se je izra ža la or ga
ni zi ra no od pr ve ga ljud ske ga ta bo ra v Lju to me ru od leta 1868 na prej. 

SKZ je 12.3.1988 zdru ži la in te re se Slo venk in Slo ven cev, kme tov, po de že la nov z us ta no
vi tvi jo prve po li tič ne stran ke, stran ke, ki je v svo jem pro gra mu ja sno zah te va la sa mo stoj no 
Slo ve ni jo, vzpo sta vi tev de mo kra tič ne dr ža ve, spo što va nje člo ve ko vih pra vic.

Re snej ši raz voj stran ke je pri ne sel od hod pred sed ni ka h Krš čan skim de mo kra tom. Leto 
1996 je ob Mar ja nu Po dob ni ku kot pred sed ni ku SLS pri ne slo izred no do bre re zul ta te 
SLS na vo li tvah v DZ RS. Stran ka SLS je tako do bi la mož nost od lo ča nja in ob li ko va nja 
po li tič nega raz vo ja Slo ve ni je. 

Žal smo kot stran ka do ži ve li leta 2000 ne sreč no zdru že va nje, priš lo je po moji oce ni 
tudi do »so vraž ne ga« prev ze ma Kme tij sko – goz dar ske zbor ni ce Slo ve ni je in se ve da je 
po teh uda rih SLS pri če la iz gub lja ti zau pa nje vo liv cev. 

V zad njem man da tu je v or ga nih stran ke priš lo do do lo če ne kon so li da ci je. Na lo kal nih 
vo li tvah so bili do bri re zul ta ti in to mi daje upa nje, da gre mo na prej.

Kar za de va kme tijstvo in po de želje, upam, da bo priš lo do enot no sti in spo što va nja med 
vse mi or ga ni za ci ja mi kme tov in do re sne ga gos po dar je nja z za druž nim pre mo že njem. 

40 let sem že druž be no ak ti ven, tako da bom ver jet no v na sled njem man da tu pre dal 
od go vor no sti na državnem ni vo ju mlaj šim. Za go to vo pa bom še na prej de lo val v OO 
SLS Lu ko vica. 

Ivan Obal
član IO SLS

Z ve li ko mero za do voljs tva ugo tav ljam, 
da sem kot član IO v te ko čem man da tu 
pri po mo gel k ure di tvi raz mer v stran ki. 
Stran ka se je or ga ni za cij sko in fi nanč no 
kon so li di ra la, po sta la tr den člen v koa li ci

ji so rod nih strank in se v miru pri prav lja na red ni kon gres. Na lo kal nih 
vo li tvah smo do se gli so lid ne re zul ta te, kljub temu pa ne do se ga mo 
jav nom nenj ske pod po re, ki si jo stran ka za slu ži. 

Iz vr šil ni od bor, v ka te rem sem po ma gal ob li ko va ti sta liš ča do ak tual
nih po li tič nih prob le mov, se je spro ti od zi val na po li tič na do ga ja nja v 
Slo ve ni ji, ven dar ni smo bis tve no iz bolj ša li po lo ža ja stran ke na dr žav nem 
ni vo ju. Me nim, da tudi čla ni IO ni smo us pe li pre pri ča ti lju di, da je 
stran ka v ča su svo je ga ob sto ja pri po mo gla k do bre mu gos po dar ske mu 
raz vo ju po vsto pu v EU.

Me nim, da je na po čil čas pre no ve stran ke. Sem pod por nik pom la di
tve in pre no ve stran ke. Kljub temu, da ima mo so do ben pro gram dol go
roč ne ga de lo va nja stran ke in da bo po vsej ver jet no sti kon gres spre jel 
do lo če ne po so do bi tve, le ne bo pov zro čil bis tve ne ga po ve ča nja pod po re 
vo liv cev. Ži vi mo v ča su, ko vred no te, ki so za pi sa ne v pro gramu, niso 
vo di lo ve či ne pre bi vals tva v Slo ve ni ji. Poi ska ti bo tre ba nov pri stop do 
vo liv cev, zla sti mlaj ših. Ker sam to ni sem več, raz miš ljam o tem, kako 
delo in od lo ča nje v stran ki pre pu sti ti no vim in mlaj šim lju dem.

Mi lan Turk
član IO SLS

Pri svo jem delu v Iz vr šil nem od bo ru SLS se mi je zde lo naj bolj 
po mem bno so de lo va nje pri pri pra vi stra te gi je ob vsto pu v vla do po 
vo li tvah je se ni 2004. Gle de na to, da smo re la tiv no maj hen part ner, 
je bilo po treb no vse bis tve ne toč ke na še ga pro gra ma vnesti že v koa
li cij sko po god bo. Po mem ben pro jekt, ki se ga je lo ti la SLS, je tudi 
ob li ko va nje za ko no da je, ki bo omo go či la ob li ko va nje po kra jin in s 
tem ena ko mer nej ši raz voj Slo ve ni je.

Novo vods tvo v na sled njem man da tu ča ka že v pr vem letu dela 
ve lik iz ziv. To so vo li tve v dr žav ni zbor, ki bodo je se ni 2008. Stran ko 
je po mo jem mne nju po treb no ne ko li ko po so do bi ti. Ob za go var ja nju 
na ših tra di cio nal nih vred not je po treb no več po zor no sti us me ri ti tudi 
na vo liv ce v ur ba nih sre diš čih. Slo ven ce je po treb no pre pri ča ti, da 
poz na mo prob le me in ima mo spo sob ne vo di te lje in eki po, ki bo z 
jav ni mi za de va mi kva li tet no uprav lja la.



6 nosilci funkcij SLS

Andrej Umek
član IO SLS

Delo v te ko čem man da tu je bilo za mene kot čla na 
IO, pre pri čan pa sem, da tudi za vse, ki se kot jaz s 
po li ti ko uk var ja jo ne pro fe sio nal no, do kaj zah tev no. 
Zato sem te žiš če svo je ga de lo va nja pre tež no us mer
jal na ome je no šte vi lo po dro čij. V tem sklo pu bi 
ome nil po ve zo va nje te melj nih vred not, na ka te rih 
ljud ske – krš čan sko de mo krat ske stran ke gra di jo svo
jo us me ri tev, s pro gra mom in dnev no po li ti ko. Na 
teh iz ho diš čih sem si pri za de val stran ko urav no te ži ti 
med me stom in po de že ljem in jo na pra vi ti pri vlač nej
šo za vse dr žav lja ne R.S. ne gle de na nji hov po klic, 
izo braz bo in kraj bi va nja in po klic ne ga de lo va nja. 

Dru gi sklop tem, ki sem se mu bolj pos ve čal je bil po ve zan z glo bal ni mi eko nom ski mi in 
druž be ni mi tren di, ki Slo ve ni je in Evro pe ni ka kor ne bodo obš li, kot sta glo ba li za ci ja in 
pre hod iz kla sič ne in du strij ske v druž bo te me lje čo na zna nju. Zav ze mal sem se, da se SLS 
ak tiv ne je vklju či v evropski od go vor na te trende, to rej v Liz bon ski pro ces. Na tem po droč ju 
sem bil po leg dela v stran ki ak ti ven še v »Wor king group 3« Evrop ske ljud ske stran ke, v zad
njem ča su pa tudi vo dim Stro kov ni svet za Liz bon sko stra te gi jo Služ be vla de za raz voj. 

V tem man da tu sem opa žal ne do volj no ak tiv nost ne ka te rih čla nov IO in pre ve li ko us
mer je nost tega or ga na v ad mi ni stra tiv ne za de ve.

Kaj kon kret ne je je o delu v na sled njem man da tu sko raj ne mo go če go vo ri ti, ker ne vem 
če in ka te re za dol ži tve bom na kon gre su prev zel. Ne gle de na to kaj bo pri ne sel kon gres, 
na me ra vam os ta ti po li tič no ak ti ven pred vsem na te mah, s ka te ri mi sem se uk var jal že v 
tem man da tu. V zve zi s tem si že lim po li tič no ak tiv nej ši IO, ki bi svo je delo v več ji meri 
koor di ni ral s po slan sko sku pi no. Re zul tat te koor di na ci je bi mo ral biti, da Ljud ska stran
ka po kri je ce lo ten spek ter re le vant nih po li tič nih tem in da v jav no sti opa zen pris pe vek k 
te mam pred se do va nja EU. Ker je po sili raz mer po slan ska sku pi na us mer je na pred vsem v 
te ko če teme, ki jih obrav na va DZ, bi bila po mo jem pre pri ča nju po mem bna za dol ži tev IO 
iden ti fi ka ci ja, raz pra va in zav ze ma nje sta lišč do »bo do čih« tem to rej tem, ki bodo ak tual ne 
v DZ ali na na sled njih vo li tvah. Z bolj šo de li tvi jo dela zno traj stran ki nih or ga nov bomo tudi 
po kri li ce lo ten spek ter po li tič nih tem od prob le mov vsa kod nev ne ga živ lje nja slo ven skih 
dr žav lja nov do »ve li kih tem« so bi va nja v EU, raz voj ne stra te gi je in raz me ji tve s Hr vaš ko. 
S tem bi po sta la Ljud ska stran ka pri vlač na tudi za vo liv ce iz ven svo je ga »tra di cio nal ne ga« 
kro ga. Cilj, da se SLS raz vi je v moč no de sno sre din sko stran ko, ki bo od lo čil no soob li ko va la 
po li tič no sli ko v Slo ve ni ji, os ta ja moto mo je ga de lo vanja tudi v na sled njem man da tu.

Igor Draksler
predsednik glavnega

odbora SLS

SLS se je v zad njem man da tu zno traj obeh vlad nih koa li cij iz ka za la 
kot do sto jen part ner. Če prav ved no v po dre je nem po lo ža ju je us pe la 
s po ga ja nji uve lja vi ti tudi ne ka te ra na če la svo je po li ti ke. Na ši mi ni stri 
so bili kom pe tent ni in lo jal ni čla ni slo ven skih vlad. Glav ni od bor je 
po sku šal sez na nja ti pred sed ni ke ob čin ski od bo rov s so de lo va njem 
vods tva in de lo va ti čim bolj po ve zo val no. Če prav vods tvo SLS po li ti ke 
ni ved no pre ver ja lo na tem naj viš jem fo ru mu. 

SLS mora streme ti, da res po sta ne stran ka za lju di. Zato mora biti 
njen cilj pri do bi ti več vo liv cev. To pa lah ko do se že le z bolj od loč no 
in bolj ja sno po li ti ko. Ljud je, tako čla ni stran ke, kot vo liv ci mo ra jo 
ve de ti za kaj se SLS kot stran ka bori. Drob no lo bi ra nje in is ka nje naj
bolj ših dnev nih re ši tev je ne kon si stent na in ne pre poz nav na po li ti ka, 
s ka te ro je po treb no za klju či ti.

Tone Hrovat
predsednik sveta SLS

SLS je ime la v tem man da tu sre čo, saj se 
je ob svo jem delu stran ka kon so li di ra la v smi
slu raz lič no sti frak cij, in te re sov in dela. Ob 
so de lo va nju v vla di, pri vlad nih re for mah, je 
vods tvo stran ke in stro ka stran ke vze la za 
iz ziv pro gram ske vse bi ne. Te so nado me sti le 
pr vot no tek mo va nje stran kar skih lju di, kako 
je vse sla bo, kako gre stran ki vse navz dol. Ob 
proak tiv nih de jav no stih sku pin in or ga nov 
stran ke so na sta la po mem bna sta liš ča in ci lji 
koa li ci je, pa tudi ka sne je vse bi ne za vlad no 
re for mo. S temi pris pev ki je stran ki ra sel ug led, nje nim ak tiv nim čla nom, 
stro ki, pa se je dvig nil ug led stran ke, pred vsem pa tudi vzduš je pri člans tvu, 
ki je v pre te klo sti že ko le ba lo med SLS in ne ka te ri mi al ter na ti va mi. To je 
naj po mem bnej ši do se žek v pre te klem man da tu.

V nasled njem man da tu je nuj na preo braz ba stran ke v sme ri us tvar ja nja idej, 
vi zi je in ci ljev, ki so bli zu mla dim. Zato ra bi mo vse ak tiv no sti stran ke pos ve ti ti 
Novi ge ne ra ci ji. Čla ni mla de – nove ge ne ra ci je naj do bi jo osred njo vlo go že 
na je sen skem kon gre su. Vsak or gan stran ke naj od je sen ske ga kon gre sa dobi 
pod pred sed niš ko me sto s stra ni Nove ge ne ra ci je. Nova ge ne ra ci ja naj pris pe va 
v pro gra mu ti ste ci lje, ki bodo us mer ja li SLS v bo doč nost. To so ci lji, ki go vo ri
jo – da je jo od go vo re na vpra ša nja: “Kako ve li ka bo stran ka? Kak šen pro stor v 
po li tič ni pre mi ci za se da? Kako bomo ob li ko va li ključ na sta liš ča gle de dru ži ne, 
so cia le, dela, vred not, zna nja? Od go vor na vpra ša nja od no sov do trde glo ba li
za ci je, oko lja, živ lje nja. Kako vzdr ža ti do se že no enot nost v stran ki, s kom se 
po ve zo va ti, kako zra sti v vo dil no stran ko v slo ven skem pro sto ru. “

Naj po mem bnej ši cilj na je sen skem kon gre su za na sled nje ob dob je je vse
bi na, pre nos od go vor no sti na mla de, pred vsem pa zapra vi ti čim manj ča sa 
vo li tvam pred sed ni ka stran ke. Ra bi mo vzor ce za vi so ke ci lje stran ke, na še ga 
pro gra ma, sa mo za vest in po zi tiv no na rav na nost na ših čla nov, da pre ne se mo 
vzduš je iz lo kal ne rav ni na dr žav no.

Rok Ravnikar
član IO SLS

V Novi generaciji, podmladku Slovenske ljudske stranke, smo skupaj 
s sodelavci in prijatelji preko verodostojnega in strokovnega dela vz
postavljali prepoznavno središče za sproščeno zbiranje, povezovanje 
in osebno rast mladih članic in članov SLS. Vesel sem uspeha mladih 
iz SLS na zadnjih lokalnih volitvah (Blaž Milavec iz Sodražice je 
najmlajši slovenski župan, kar 26 svetnic in svetnikov SLS je mlajših 
od 30 let), ki je dokaz, da ima stranka lahko svetlo prihodnost, še 
posebno če bo dala priložnost mladim.  

Želim prispevati k temu, da bomo okrog programa SLS oblikovali 
čim širši krog poštenih, sposobnih in ambicioznih mladih, ki so se 
pripravljeni danes odločiti in naslednjih 10 do 15 let svojega življenja 
tako posvetiti in žrtvovati v gradnjo Slovenske ljudske stranke, da ji 
bodo slovenski volivci zaupali vodilno vlogo. 
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MARIJA RIBIČ
predsednica nadzornega odbora
De lo va nje nad zor ne ga od bo ra SLS je bilo us mer je no 

zla sti v za go tav lja nje fi nanč ne sta bil no sti in pre gled no sti 
po slo va nja. Uk var ja li smo se tudi s sprem lja njem ure sni
če va nja skle pov, ki so jih spre je ma li or ga ni stran ke.

Z za do voljs tvom ugo tavljam, da se je pre gled nost in 
ure je nost po slo va nja na še stran ke v tem man da tu po
ve ča la. Ve li ko je bilo na tem po droč ju stor je ne ga že v 
prejš njem man da tu.

Zla sti me ve se li, da vods tvo stran ke na čr tu je fi nan ci
ra nje nje ne ga po slo va nja in rea li za ci jo red no sprem lja 

ter skr bi za ob vla do va nje fi nanc v pri me rih raz nih od sto panj.
Ve se li lo me bo, če bomo stan dar de po slo va nja, ki smo jih do se gli na rav ni stran ke, uved li 

tudi v ob čin skih od bo rih. Žal se us me ri tve nad zor ne ga od bo ra in vods tva stran ke v vseh 
od bo rih ne ure sni ču je jo.

Nad zor ni od bor je obrav na val tudi iz va ja nje pro gra mov na še stran ke. To po droč je je 
zelo te sno po ve za no s ka drov sko po li ti ko v stran ki, s ka te ro pa vse lej ni smo bili za do volj ni. 
Oce nju je mo, da se bomo mo ra li s tem po droč jem v stran ki uk var ja ti z več jo skrb nost jo 
in pre vid nost jo.

Pri ka dro va nju je po treb no upo šte va ti do sež ke na po droč ju de lo va nja stran ke in zu naj 
nje. Ti stim, ki so spo sob ni, vztraj ni in us pe šni in so se pri prav lje ni za na šo stran ko iz po sta
vi ti v jav no sti, je po treb no dati pred nost.

Slo ven ska ljud ska stran ka ima v ce lot nem ob dob ju sa mo stoj ne dr ža ve po mem bno vlo go. 
S svo jo vztraj nost jo in iz jem nim ču tom od go vor no sti smo z de lo va njem v opo zi ci ji prva 
leta in nato kot vlad na stran ka po mem bno vpli va li na raz voj, na us pe šno iz ved bo šte vil nih 
re form ter vklju či tev v evrop sko skup nost in na sta bil nost jav nih fi nanc. Pri tem je bila 
ne neh no v os pred ju skrb za po tre be ši ro ke ga kro ga de lav ske ga in kmeč ke ga pre bi vals tva 
in nji ho vih dru žin.

Po mem bno je, da bo stran ka svo je po slans tvo ure sniče va la tudi v pri hod no sti. Ker pa 
zad nja leta ugo tav lja mo, da vo liv ci na še ga po zi tiv ne ga vpli va niso pre poz na li, bomo mo ra li 
v pri hod nje bolj skr be ti za last no pre poz nav nost. Pred vsem se mi zdi po mem bno, da bi v 
stran ki dvignili ra ven sa mo za ve sti in od loč no sti. Da bi za če li bolj ce ni ti vse, kar smo do se
gli z na šim skup nim de lom. Da bi za če li bolj ce ni ti in spo što va ti vsa ke ga po sa mez ni ka v 
stran ki, pred vsem pa tiste, ki so se za stran ko iz po sta vi li in žr tvo va li.

Sama si bom za vse to pri za de vala v vsa kod nevnem delu v do ma čem oko lju. Z ve se ljem 
pa se bom po svo jih mo čeh vklju če va la tudi v de lo va nje na rav ni stran ke.

Pri hod nost stran ke vi dim v do sled nem ure sni če va nju nje ne ga pro gra ma s spo što va njem 
te melj nih člo veš kih vred not in skrb jo za kva li tet no rast in razvoj vsa ke ga po sa mez ni ka v 
na ši druž bi na te me ljih prav ne dr ža ve. 

Ja nez Pe vec
predsednik strankinega 

razsodišča

Moje delo pred sed ni ka čast ne
ga raz so diš ča ni bilo tež ko, saj 
v stran ki ni bilo ve li ko spor nih 
za dev.

Po ve da no ka že na do bro vo de
nje ter ži la vost, trd no po ve za nost 
in enot nost Slo ven ske ljud ske 
stran ke.

Z ve se ljem, a s kanč kom pe li na 
se spo mi njam ak tiv no sti v od bo ru 
za zu na njo po li ti ko, Na rod ni zve

zi ter tr de ga osem let ne ga dela in so de lav cev iz vrst SLS na kme tij skem 
mi ni strs tvu.

Žal pa vča sih opa žam, da je pre ma lo ce njen nji hov ve lik oseb ni in 
stro kov ni pris pe vek in že lja, da bi bil slo ven ski kmet, ki us tvar ja kva
li tet no hra no, temu pri mer no tudi na gra jen.

Svo jo vi zi jo po li tič ne ga de lo va nja vi dim v so dob no or ga ni zi ra ni 
in vo de ni Slo ven ski ljud ski stran ki, ki bo vsa ko mur raz poz nav na po 
svo ji de sno sre din ski us me ri tvi, iz ha ja jo či iz spo što va nja krš čan skih 
mo ral nih in kul tur nih vred not. 

Kot ka že jo žu pan ske vo li tve, sem pre pri čan, da bo stran ka s svo ji mi 
do sled ni mi sta liš či pri do bi la za nes lji vo vo lil no bero, ne samo na si cer 
iz jem no po mem bnem po de že lju, tem več tudi med izo bra ženci in pri 
sred njem slo ju pre bi vals tva v me stih.

Aleš Vehar
glavni tajnik stranke

Stran ka je fi nanč no sa ni ra na in neo bre me nje na s pre te klost jo pr vič 
po dol gih ča sih lah ko diha s pol ni mi plju či. To se poz na tudi na dru gih 
po droč jih nje ne ga de lo va nja, saj se se daj bolj lah ko pos ve ča or ga ni za
cij skim, vse bin skim in mno gim dru gim vi di kom svojega “živ lje nja”. 
Slo ven ska ljud ska stran ka bo ra sla, na pre do va la, se ši ri la in po sta ja la 
vse us pe šnej ša v vseh po gle dih. Pred po goj za kaj ta ke ga, kot tudi po sle
di ca tega, pa so us trez ni tako vse bin ski, ma te rial ni, ka drov ski in dru gi 
po go ji. Po sku sil bom do pri ne sti, da bodo leti vsak dan bolj ši.

mag. Pe ter Vo la sko, 

med na rod ni tajnik SLS

Ena od naj po mem bnej ših raz sež no sti na še stran ke 
je tudi nje no med na rod no so de lo va nje. Vsa ka po li tična 
or ga ni za ci ja, ki že li od go vor no sood ločati o uso di Slo ve
ni je, se za ve da, da brez di na mične vpe to sti v šir ši pro stor 
Evrop ske zve ze in glo bal ne to ko ve, ni mogoče kva li tet no 
de lo va ti in po li tično ra sti. V ta na men smo tudi v SLS 
med na rod no ak tiv ni in pre poz nav ni.

Med na rod no ak tiv ne so mno ge na še zve ze in dru ge eno te v stran ki. Kot zad nji 
so se med na rod no po ve za li tudi na ši se nior ji, in si cer v Evrop sko zve zo se nior jev 
pri Evrop ski ljud ski stran ki. Po leg že med na rod no iz ku še nih Nove ge ne ra ci je 
in Žen ske zve ze je tudi vključitev se nior jev v evrop ske in te gra ci je eden od po ka
za te ljev zre lo sti in na daljnjega raz vo ja Slo ven ske ljud ske stran ke v še čvr stej šo 
po li tično silo, ki je do bro za si dra na v slo ven skem in evrop skem po li tičnem pro
sto ru. Le tak šna SLS bo tudi v pri hod nje nei zo gib na sous tvar jal ka na še po li tične 
re snično sti in po mem ben člen učin ko vi tih vlad nih koa li cij. 

V zad njem letu smo ob no vi li de lo va nje Med na rod ne ko mi si je pri SLS, pred 
ka te ro pa je še ve li ko iz zi vov v na sled njih me se cih. So de lu je mo v de lov nih in 
po li tičnih or ga nih Evrop ske ljud ske stran ke, obe nem pa be le ži mo ved no več obi
skov pred stav ni kov se str skih strank iz EU in šir še, predstavnikov tu jih fun da cij 
in “think tan kov” (ana li tičnih sku pin in or ga ni za cij) ter ve le po sla ni kov in dru gih 
di plo ma tov. Jese ni, in še po se bej v letu 2008, bomo do dat no okre pi li in po pe stri li 
med na rod no de jav nost stran ke z no vi mi ob li ka mi med na rod ne ga so de lo va nja 
in do god kov. Traj ne je mo ra mo re ši ti tudi vpra ša nje so fi nan ci ra nja ude lež be 
na ših pred stav ni kov na vse bolj šte vil nih ak tiv no stih Evrop ske ljud ske stran ke, 
vzpo sta vi ti močnej še po ve za ve z nam naj bolj so rod ni mi se str ski mi stran ka mi 
in dru gi mi po li tičnimi or ga ni za ci ja mi, doma pa se v že lji po bolj ši koor di na ci ji 
med na rod ne ga so de lo va nja slo ven ske de sne sre di ne še te sne je po ve za ti z os ta
li ma so rod ni ma stran ka ma v koa li ci ji. Bolj ša koor di na ci ja lah ko na mreč edi na 
pris pe va k temu, da je iz ven meja Slo ve ni je naš de sno sre din ski glas relativno 
eno ten in učin ko vit, kar je še po se bej po mem bno za ra di ne ka te rih prob le mov, 
ki jih ima mo s po sa mičnimi so sed nji mi dr ža va mi gle de živ ljenj skih vpra šanj 
na ših manj šin ter prob le ma ti ke meja. 



� slavnostni nagovor

Danes smo se zbrali tu, v 
Prekmurju, da se veselimo do
godkov izpred 88 let, ko je bilo 
Prekmurje po dolgih stoletjih 
ločitve spet politično in uprav

Spoštovane gospe in 
gospodje, ekselence, 
spoštovani 
predsednik vlade, 
dragi Prekmurci 
slovenske, 
madžarske, romske 
in vseh drugih 
narodnosti!

no povezano z drugimi sloven
skimi pokrajinami.

Ob koncu prve svetovne voj
ne smo Slovenci imeli velika 
pričakovanja. Po odcepitvi iz 

čedalje bolj nemško nacionali
stične Avstrije smo pričakovali 
uresničenje Zedinjene Sloveni
je, ki so si jo naši pradedi želeli 
že leta 1848 in še prej. 

Kljub velikim pričakovanjem 
in optimizmu pa smo Slovenci 
po koncu prve svetovne vojne 
doživeli eno največjih razoča
ranj v svoji dotedanji zgodo
vini. Zgubili smo ogromno 
ozemlja: na zahodu Trst, Istro 
in Goriško, tudi velik del Kranj
ske. Vse to, v korist Kraljevine 
Italije odtrgano ozemlje, je 
kmalu bilo poimenovano kot 
Primorska. Na severu smo izgu
bili večino Koroške. Ti predeli 
so bili stoletja nosilni v utrjeva
nju slovenske zavesti, slovenske 
kulture, ki je slonela predvsem 
na slovenskem jeziku. V tej stra
hotni katastrofalni slovenski sti
ski, ko je vse kazalo, da je Bog 
zaprl vrata slovenski prihodno
sti, pa je vendarle zažarel tudi 
velik žarek upanja – dobili smo 

Prekmurje. 
Le redki v Ljubljani so tedaj 

začutili in dojeli, da deželo, ki 
s svojo ravnino daje upanje v 
prihodnost, oplajajo neumrlji
vi duhovi knezov Pribine in 
Koclja, ruševine Blatenskega 
kostela in velika kulturna akci
ja slovanskih apostolov  solun
skih bratov Cirila in Metoda, 
predvsem pa, da tu živijo za
vedni Slovenci, ki so v dolgih 
obdobjih zatiranja skrbno gojili 
slovensko narodno identiteto in 
jezik. Arheološka izkopavanja 
v zadnjih letih so dokazala, da 
je slovenstvo v Prekmurju naj
starejše in najbolj zanesljivo po 
arheoloških najdbah na Sloven
skem. Zato vsem, ki imajo za ta 
čudovita znanstvena odkritja, 
ki odpirajo številna nova vpra
šanja iz najstarejše slovenske 
zgodovine, zlasti pa delavcem 
in vodstvu muzeja, pred kate
rim se nahajamo, izrekam veli
ko in javno zahvalo!

Na državni proslavi ob združitvi prekmurskih Slovencev z matičnim narodom 
je bil slavnostni govornik minister za okolje in prostor ter predsednik SLS 
Janez Podobnik. Kljub nevihti, ki se je razvnela prav ob njegovem nastopu, 
so zavzete, jasne in odločne besede odmevale po vsej domovini. V spominu 
pa bo ostalo tudi tragikomično dejstvo, da so se vsi udeleženci stiskali pod 
dežniki, ni pa bilo junaka, ki bi slavnostnemu govorniku, kljub očitni premo
čenosti ponudil »streho«. 

Govor ministra za okolje in prostor na proslavi ob 
obletnici priključitve Prekmurja SLoveniji
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Če so nekoč poimenovali Pri
morsko slovenska pljuča, Ko
roško kot slovensko srce, kaj 
pa je potem Prekmurje? Danes 
slavimo ljubezen. Ljubezen do 
lastnega naroda, do kulture, do 
domovine. Resnična ljubezen 
temelji na zvestobi. Ali lahko 
rečemo, da nocoj, na veliki 
prekmurski praznik, slavimo 
zvestobo slovenstvu? 

Nocoj bomo proti koncu pro
slave v pravi prekmurščini sliša
li dve čudoviti misli: »Ja, ge san 
fejst za svestobo, brez zvestobe 
je se brez zveze!« in »če imaš 
nekoga fejst rad, te je nej teško 
biti zvejsti!«

Vendar pa zvestoba slovens
tvu ne sme biti le spomin. Kljub 
drugačnim časom v Evropi mo
ramo še vedno za naše ljudi in 
interese poskrbeti sami. Nihče 
drug za nas tega ne bo storil 
in to je naša temeljna politična 
naloga. Zvestoba se kaže le v 
doslednem in vsakodnevnem 
delovanju še posebno tistih, ki 
nam je zaupana skrb za držav
no suverenost. To, da smo zve
sti slovenstvu, nam omogoča, 
da smo dobri in pravični sose
di. Hkrati pa zvestoba slovens
tvu pomeni to, da se z vsakim 
korakom borimo za pravično 
mejo s sosedi, in da si ne do
volimo vzeti tega, kar so imeli 
naši predniki, in kar varujemo 
za naše potomce. Slovenska 
politika je zato dolžna doseči 
pravično mejo z Republiko Hr
vaško povsod  tako na kopnem 
kot na morju. Še posebej tu, pri 
vas v Prekmurju je potrebno, 
da jasno povemo, da je Slove
nija vedno obvladovala ozemlje 
na levem bregu Mure in da je 
pravična razmejitev na sredi 
reke Mure. Ob osamosvojitvi 
je Republika Slovenija med 
drugim imela nadzor nad ce
lotnim ozemljem na levi strani 
Mure pri Hotizi, nad celotnim 
Piranskim zalivom in neome
jen dostop na odprto morje. 
To bomo ohranili tudi našim 
zanamcem.

Spoštovani!
Prekmurski Slovenci so sko

raj tisoč let živeli ločeno od 
preostalega dela Slovencev. 
Z njimi jih je povezovala je
zikovna bližina, zavest, da so 
Slovenci, ljudske pesmi. Prek
murski Slovenci na poseben 
način dokazujejo čudovito 
slovensko lastnost, to je izjem
no zvestobo maternemu jezi
ku ali samemu sebi. Čeprav 
sama slovenska okroglina, kot 
so ta najrodovitnejši del Slove
nije imenovali tukajšnji ljudje, 
ni bila ne vem kako velika, je 
bila stoletja razdeljena tako v 
upravnem kot verskem pogle
du. Tako kot ostali Slovenci, 
tudi ogrski Slovenci, kot so 
jih tudi označevali, niso imeli 
nobenega skupnega ne verske
ga ne upravnega središča. Tok 
zgodovine jih torej ni razdelil 
samo od večinskega naroda, 
ampak tudi razklal znotraj 
njih. Kljub temu so z lastno 
silo, z zvestobo samemu sebi 
vztrajali v Slovenstvu, kar gle
de na starost zlasti dokazujejo 
imena tukajšnjih krajev, kate
rih prvo imenovanje v sloven
skem jeziku je raziskal žal že 
pokojni veliki prekmurski zgo
dovinar Ivan Zelko. Samo za 
primer lahko navedem, da je 
znameniti Dobrovnik že leta 
1322 nedvomno zapisan s slo
venskim poimenovanjem. Lah
ko bi našli še starejše in seveda 
številne mlajše primere.

Tako kot drugod na Sloven
skem tudi v Prekmurju Sloven
ci nismo imeli svojega plems
tva. Slovenski jezik je bil jezik 
preprostih ljudi, jezik veselja in 
radosti, pa tudi stiske in obu
pa, tako doma kot v javnosti 
in cerkvi. Znamenite slovenske 
prekmurske pesmarice so zna
menje ne le tukajšnje slovenske 
kulture, ampak tudi slovenske
ga ljudskega čustvovanja, ki je 
našlo osebno tolažbo le znotraj 
bornega doma ali v cerkvi. Prek
murje ali natančneje njegov del, 
je edino slovensko ozemlje, ki 
je bilo neposredno pod Turki. 
Slovenska tiskana beseda se je 
tudi v Prekmurju pojavila po 
zaslugi protestantov. Na Kranj

skem, Koroškem in Štajerskem 
so uživali veliko finančno in po
litično podporo tamkajšnjega 
plemstva in deželnih stanov. V 
Prekmurju so jih seveda podpi
rali tudi nekateri plemiči, ven
dar je bila dejavnost slovenskih 
protestantov bolj povezana z 
neposredno osebno ljubeznijo 
do slovenskih rojakov. Za njo 
ni stala širša protestantska cerk
vena organizacija. Podobno ve
lja tudi za začetke tukajšnjega 
slovenskega katoliškega tiska, 

ki tudi ni užival podpore last
nih škofov, kar se je ponekod 
drugod na Slovenskem vendar
le dogajalo. Tudi v ljubezni do 
knjig v slovenskem jeziku lahko 
občudujemo zvestobo Prekmur
cev slovenstvu.

Tudi na prekmurske izseljen
ce v zahodni Evropi, v Združe
nih državah Amerike, Avstraliji 
in drugod po svetu ne smemo 
pozabiti. Kot vemo, se je v tež
kih trenutkih zgodovine izseli
la in razkropila po svetu skoraj 
tretjina Slovencev. V najhujših 
časih se je boja za izboljšanje 
gospodarskega in socialnega 
položaja Slovencev z izredno 
požrtvovalnostjo lotil dr. Janez 
Evangelist Krek, katerega 90. 
letnice smrti se spominjamo 
letos. Žal se na Prekmurje de

lovanje dr. Kreka in njegove Slo
venske ljudske stranke zaradi 
državnih meja ni moglo razteg
niti, zato so bile tu razmere še 
veliko težje kot v drugih sloven
skih pokrajinah. To stanje se je 
nadaljevalo še tako v času med 
obema svetovnima vojnama kot 
tudi po drugi svetovni vojni. Iz 
Beneške Slovenije, Rezije, Bele 
krajine in Prekmurja, dežel na 
robu etničnega ozemlja se že 
okoli 150 let ljudje izseljujejo 
zaradi slabih gospodarskih 

razmer. K sreči se ta trend 
zmanjšuje, žal pa se še vedno 
ni ustavil. Znano je, kako so se 
Prekmurci v tujini organizirali, 
znano je, da so ravno Prekmur
ci še danes med najbolj aktiv
nimi v slovenskih izseljenskih 
društvih, zlasti v zahodni Evro
pi, pa tudi v Avstraliji.

Zgodovina prekmurskih Slo
vencev nam pove, da imajo 
za vse, kar so dosegli, zasluge 
predvsem sami. Nikomur niso 
nič dolžni, nihče jim ni ničesar 
daroval. Saj bi lahko rekli nekaj 
podobnega tudi za vse ostale 
Slovence. Na tem mestu samo 
velja spomniti na pomembno v 
vlogo, ki jo je pri združitvi prek
murskih Slovencev z matičnim 
narodom imel poleg številnih 
znanih prekmurskih osebnosti 
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tudi general Maister in njegovi 
sodelavci. Potem ko so skupaj 
zaživeli v stari Jugoslaviji, so si
cer nekaj časa Slovenijo lahko 
vsaj poimenovali, v gospodar
skem in kulturnem oziru pa so 
bili Prekmurci prepuščeni sami 
sebi in marsikaj tudi dosegli. 
II. svetovna vojna je presekala 
dotedanji razvoj. Prekmurju je 
bila državljanska vojna sicer 
prizanešena. Revolucija je po 
vojni ostro zarezala tudi tu in 
tisti, ki bi lahko nadaljevali last
ni gospodarski razvoj, so bili na
silno odstranjeni. Nekateri so 
svojo gospodarsko uspešnost 
plačali tudi z življenjem. Revo
lucionarna oblast je Prekmurju 
namenila nov načrt gospodar
skega razvoja. Če lahko govori
mo o določenih rezultatih na 
industrijskem področju, pa je 
bila žal neuspešna in tudi kri
vična agrarna politika.

Bi lahko Prekmurje očitalo 
mačehovski odnos tudi mladi 
slovenski državi? So razvojne 
priložnosti dovolj izkoriščene. 
Seveda se da izreči kritične 
pripombe tudi ob prazničnih 
trenutkih; pa vendarle lahko 
ugotovimo, da Prekmurje v 
zadnjem obdobju doživlja pra
vi razvojni zagon. 

Zaključuje se gradnja pomur
skega kraka avtoceste, ki mu je 
sedanja vlada dala vso priorite
to. Potrebno je poudariti, da je 
sedanja vlada svoje zelo uspe
šne obiske po slovenskih regi
jah začela spomladi 2005 prav 
v Prekmurju in ga zelo delovno 
ponovila letos spomladi.

Trajnostni, okolju prijazen 
razvojni model, je pisan na 
kožo Pomurju, saj gradi na 
upoštevanju lokalnih in regio
nalnih posebnosti pri načrto
vanju gospodarskega razvoja. 
Goričko in ravnice ob Muri so 
pokrajina z najmanjšo količi
no padavin v Sloveniji, ki so v 
obdobju zaznavnih podnebnih 
sprememb še bolj ranljive zara
di pomanjkanja vode in suše. V 
preteklosti izvedene regulacije, 
ki so bile zasnovane na pospe
šenem odtekanju vode, so po

krajino ob Muri obvarovale 
uničujočih poplav, hkrati pa je 
pospešen odtok zmanjšal vod
natost površinskih voda in vpli
val na znižanje podtalnice. 

Vodno telo Mure je izjemno 
pomemben vodni vir, razvojni 
potencial, ki potrebuje sodob
no celovito ovrednotenje v luči 
podnebnih sprememb, ukrepov 
za zmanjševanje negativnih 
vplivov suš, rabe obnovljivih 
virov ter ohranjanja in izboljše
vanja ekološkega stanja. Sodob
ne interdisciplinarne študije za 
dosego teh ciljev so v zasnovi. 
Pri njih mora od vsega začetka 
tesno sodelovati javnost, obči
ne in tudi bodoča pokrajina. Le 
tako sodelovanje  partnerstvo 
za kakovostne razvojne rešitve 
življenja z Muro  lahko pripelje 
tudi k višji kakovosti življenja 
v Pomurju.

Verjamemo tudi v prihodnost 
vašega kmetijstva, ki se bo ob 

premišljenih odločitvah znalo 
odzvati in prilagoditi izzivom 
klimatskih sprememb.

Mura pa ni edini naravni vir 
energije v Prekmurju. Bogato 
je tudi z lesno biomaso. Za 
več manjših krajev so izdelane 
študije izvedljivosti, ki kažejo, 
da bi bil tako ekonomsko kot 
okoljsko najprimernejši način 
ogrevanja sistem daljinskega 
ogrevanja na lesno biomaso. 
Največje bogastvo pa se skriva 
pod zemljo; to so izdatne ko
ličine geotermalne energije, ki 

jo v manjši meri že uporablja
mo za ogrevanje, proizvodnja 
električne energije pa je izziv, 
ki nas še čaka. 

Tu želim izpostaviti tudi velik 
razvojni pomen, ki ga prinaša iz
gradnja pomurskega vodovoda 
in hkratno skrb za varstvo vod
nih virov, vključno z izgradnjo 
lokalnemu okolju primernih so
naravnih ureditev za ravnanje 
z odpadnimi vodami. 

Prekmurje bo resnično napre
dovalo, če se bomo za to vsi 
zavzeli. Pobude za napredek 
morajo prihajati od tukajšnjih 
ljudi, država pa jim mora v naj
večji možni meri, v skladu z na
čeli harmoničnega razvoja in 
posebno skrbjo za doslej manj 
razvite kraje, omogočati in pos
peševati.

Želel bi, da ne bo razumljeno 
kot nekritična samohvala mini
stra aktualne vlade, toda objek

tivna dejstva pričajo o tem, da 
je prav čas te vlade in vladne 
koalicije čas zelo pomembnih 
razvojnih premikov Prekmurja. 
Dejansko danes slovenska drža
va izpolnjuje del svojih zgodo
vinskih dolgov. In to je prav. 
Prekmurje si to zasluži!

Potrebno je poudariti, da je 
zelo pomembna tudi ustanovi
tev tukajšnje škofije, z različnih 
vidikov  tako verskega, še pose
bej pa narodnega. Želel bi vas 
tudi podpreti in spodbuditi, da 
bi se Prekmurci še bolj zavzeli 

za razvoj visokega šolstva, saj 
je odliv inteligence prevelik. 
Trenutno je najbolj potrebna 
tehnična, da bodo gospodarski 
potenciali Prekmurja čimbolj 
izkoriščeni. Prepričan sem, da 
bo prihodnja avtocesta bogata 
vzpodbuda, kajti ne bo se prib
ližala samo Ljubljana, pač pa 
tudi Dunaj, Zagreb, Budimpe
šta… Seveda pa bosta kmetijs
tvo in turizem tudi v prihodnje 
pomembna perspektiva tukajš
njih ljudi.

Gospe in gospodje, drage 
Prekmurke in Prekmurci! 

Z veseljem lahko ugotovimo, 
da so odnosi med Slovenci in 
madžarsko manjšino v Prek
murju dobri. Slovenija je lahko 
glede na to, kako ščiti pravice 
manjšinskih narodov, zgled 
Evropi, in popolnoma upravi
čeno pričakujemo, da bi tudi 
države, v katerih živijo sloven
ske manjšine, prevzele take 
standarde. Še posebej to velja 
za Porabske Slovence v sosed
nji Madžarski, ki jih nocoj še 
posebej pozdravljamo. Seveda 
nas takšne ugotovitve ne odve
zujejo v dolžnosti, da položaj 
madžarske manjšine stalno in 
trajno izboljšujemo. Enako ve
lja tudi za tukajšnje Rome, ki 
se vse bolj aktivno vključujejo 
v slovensko družbo in so vzor 
tudi ostalim v Sloveniji. 

Nocoj bomo slavili ljubezen, 
ki ji je ime Prekmurje. Naj bo 
to najprej ljubezen med Prek
murci, naj bo to ljubezen vse 
Slovenije do Prekmurja. Pred
vsem pa naj bo to ljubezen do 
življenja, optimizma. Tudi v naj
težjih časih je preveval tukajš
nje ljudi, zakaj jih ne bi tudi 
nocoj in v prihodnosti, ko je 
verjetnost, da bo jutri resnično 
boljši, največja v vsej dosedanji 
zgodovini Prekmurja.

Zato iskrene čestitke ob dr
žavnem prazniku, Dnevu zdru
žitve prekmurskih Slovencev z 
matičnim narodom!

Srečno Prekmurje!
Srečno Slovenija! 
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JAKOB PRESEČNIK, vodja poslanske skupine SLS

•	 Oktober 2006; pri Zako
nu o financiranju vzgoje in izo
braževanja

“Podpiramo spremenjeno sestavo 
sveta zavoda, saj je bolj uravnoteže
na in daje večjo vlogo staršem in 
ustanovitelju. Prepričani smo, da 
imajo starši pravico in dolžnost ak
tivno sodelovati pri izobraževanju 
svojih otrok. Sestava sveta zavoda 
s tremi predstavniki ustanovitelja, 
tremi predstavniki staršev in tremi 
predstavniki zaposlenih predstav
ljajo enakomerno in enakopravno 
zastopanost staršev in zaposlenih 
ter ustanovitelja in uresničuje načelo partnerstva med sodelujočimi v 
procesu izobraževanja in vzgoje.”

•	 November 2006; o poročilu Varuha človekovih pravic 
za leto 2005

“Strinjamo se z varuhom, da je glavna težava pomanjkljiva usklajenost 
dela med različnimi inšpekcijami. Posledično ni zagotovljene njihove 
učinkovitosti, kar povzroča mnoge negativne posledice. Tudi tu bi lahko 
govorili o posledičnem nezaupanju v državo in njene organe. Vprašanje 
inšpekcijskega nadzora bo po našem mnenju potrebno bolj jasno urediti. 
Le jasno razmejene pristojnosti bodo omogočale, da bo delo inšpekcij
skih služb služilo svojemu namenu.”

•	 Marec 2007; o inšpekcijskih službah
“V Slovenski ljudski stranki smo že večkrat poudarili nujnost po bolj 

učinkovitem delovanju inšpekcijskih služb oziroma po njihovi medse
bojni koordinaciji in sodelovanju v tistih primerih, ko vsaka posamezna 
inšpekcijska služba ne uspe rešiti določenega problema oziroma določene 
nepravilnosti. Določene nejasnosti pri organizaciji inšpekcijskih služb 
in nekatere dileme glede pristojnosti inšpekcij ter glavnih inšpektorjev 
so za pravno državo nesprejemljive. Vsi se zavedamo, da v Sloveniji v 
očeh državljank in državljanov pravna država izgublja mesto. Ljudje v 
vedno manjši meri zaupajo pravosodnemu sistemu ter drugim državnim 

Poslanci so glas stranke
Poslanska skupina Slovenske 

ljudske stranke s septembrom po 
zaključku parlamentarnih počitnic 
ponovno začenja z intenzivnim de
lom v državnem zboru. V zadnjem 
letu je bilo v državnem zboru spre
jetih veliko zakonov in sprememb 
ter dopolnitev zakonov oziroma 
drugih aktov. Poslanci Slovenske 
ljudske stranke so aktivno sodelo
vali pri pripravah in sprejemanju 
zakonodaje. Posebej velja poudari
ti, da Slovenska ljudska stranka kot 
vladna stranka intenzivno sodeluje 
na tako imenovanih koalicijskih us
klajevanjih, kjer koalicijske poslan
ske skupine medsebojno uskladijo 
predloge zakonov. Naši poslanci 
pri teh usklajevanjih zastopajo 
stališča SLS v skladu s strankinim 

programom in usmeritvami ter z 
dobro argumentacijo tudi dosežejo 
upoštevanje svojih predlogov oziro
ma mnenj. V primerih, ko gre za 
posebej pomembne teme, ki jih po
slanci ne uspejo uskladiti znotraj 
koalicije, pa vložijo amandmaje in 
predlagajo konkretne rešitve skozi 
sam postopek v državnem zboru 
oziroma v obliki amandmajev v 
zakonodajnem postopku. Eden 
zadnjih takšnih primerov je bila 
vložitev in tudi sprejem amandma
ja, s katerim je poslanska skupina 
Slovenske ljudske stranke omogoči
la več državnih štipendij za dijake 
in študente, še posebej za tiste, ki 
prihajajo iz bolj oddaljenih in manj 
razvitih krajev naše države. 

Jeseni bo nedvomno med najpo

membnejšimi sprejem pokrajinske 
zakonodaje, ki so jo pripravili v ok
viru Službe vlade RS za lokalno sa
moupravo in regionalno politiko, 
ki jo vodi minister iz stranke SLS, 
dr. Ivan Žagar. Poslanci SLS pri 
pokrajinski zakonodaji intenzivno 
sodelujejo, saj se tudi iz izkušenj 
lokalne samouprave zavedajo po
mena širših samoupravnih lokalnih 
skupnosti za še bolj enakomeren 
razvoj Slovenije. 

Drugo zelo pomembno področje, 
ki bo na dnevnem redu jesenskih sej 
(in kasneje) državnega zbora je vi
soko šolstvo s predlogom resolucije 
o Nacionalnem programu visokega 
šolstva Republike Slovenije 2007
2010 ter kasneje z novim zakonom 
o visokem šolstvu in raziskovalni 

dejavnosti. Poslanska skupina bo 
zagovarjala transparentne rešitve, 
ki bodo omogočile konkurenčen 
visokošolski prostor in kvalitetne 
študijske programe. 

Pri svojem delu bo poslanska 
skupina tudi v prihodnje sledila 
programu in usmeritvam Sloven
ske ljudske stranke. Ves čas pa bo 
odprta tudi za konkretne pobude 
in predloge članic in članov Sloven
ske ljudske stranke ter drugih ljudi, 
ki se bodo obrnili na nas. 

V tokratni številki časopisa SLS 
Odmev objavljamo nekaj pomem
bnejših odlomkov iz mnenj naših 
poslancev, ki so jih podali na se
jah Državnega zbora RS v zadnjem 
letu. 

organom. Posebej problematično je v okviru tega zaupanje v inšpekcij
ske službe.”

•	 Junij 2007; ob imenovanju dr. Marka Kranjca za guver
nerja Banke Slovenije

“Predpogoj za usklajene ukrepe pa je seveda dobro sodelovanje med 
Banko Slovenije, Vlado Republike Slovenije in državnim zborom. Dose
danje delo dr. Marka Kranjca v mednarodnih in domačih monetarnih 
krogih in njegove zasluge pri monetarnem osamosvajanju Slovenije da
jejo zagotovilo, da bo politika Banke Slovenije in sodelovanje z ostalimi 
inštitucijami države in mednarodnimi finančnimi ustanovami zagotav
ljala ustrezno gospodarsko rast in da bo Slovenija ostala trdna članica 
držav evroobmočja.”

KRISTIJAN JANC, namestnik vodje poslanske skupine SLS

•	 Oktober 2006; o ener
getskem zakonu

“Ob uvajanju takšnih standardov, 
četudi v skladu z zahtevami Evrop
ske unije, je potrebno zagotoviti, da 
ne bi ti standardi in zahteve pred
stavljale dodatnega administrativne
ga obremenjevanja ali celo možnost 
za uspešno bogatenje podjetij in po
sameznikov.”

•	 Januar 2007; pri Zako
nu o železniškem prometu

“Pozitivnih rezultatov na Sloven
skih železnicah ne more ustvariti 
vlada, še manj mi, spoštovane kole
gice in spoštovani kolegi. Rezultate lahko zagotovijo samo tisti, ki bodo 
izvajali ta zakon. Vodstvo podjetja mora zagotoviti ustrezno spremembo 
v miselnosti. Sindikat in delavski direktorji naj izpolnjujejo le svojo 
vlogo, slovenske železnice pa lahko uspešno vodi le dobro usposobljen 
menedžment.”

•	 Marec 2007; o vračanju vlaganj v javno telekomunika
cijsko omrežje
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“V SLS z zadovoljstvom ugotavljamo, da je vlada pospešila aktivnosti 
pri vračanju vlaganj v javno telekomunikacijsko omrežje. Vlagatelji v raz
voj omrežja Telekoma Slovenije morajo svoja sredstva čim prej dobiti 
nazaj. Zgodba o razlikah pri plačevanju cene za telefonski priključek, ki 
so po različnih delih Slovenije pomenile tudi 5kratne razlike, je zgodba 
o popolni odsotnosti posluha za enakomeren regionalni razvoj. Poveči
ni so bili prizadeti prebivalci, ki že tako ali tako živijo v manj ugodnih 
pogojih: na podeželju, v odročnih krajih, s podpovprečnimi dohodki ter 
nezavidljivo gospodarsko situacijo.” 

STANISLAV BRENČIČ, predsednik Odbora DZ za delo, družino, socialne 
zadeve in invalide

•	 Oktober 2006; o delu 
na črno

“Bolj kot samo delo na črno je 
po našem mnenju moteče in za trg 
dela škodljivo zaposlovanje na čr
no, ki ima za tistega, ki to izvaja, 
en sam cilj; to pa je davčno utajo 
oziroma izogibanje zahtevam eko
nomskogospodarske in predvsem 
delovnopravne zakonodaje, kar je 
največkrat predvsem v škodo tiste
ga, ki v tem primeru opravlja delo 
na črno.”

•	 November 2006; o od
pravljanju posledic dela z azbestom

“Azbestnemu prahu in vlaknom so bili izpostavljeni tudi okoljski pre
bivalci, ki za to izpostavljenost in kasnejšo bolezen sami niso bili nič 
krivi, saj niso mogli vplivati na preprečitev svoje izpostavljenosti. V tem 
smislu podpiramo rešite, da se okoljskim prebivalcem, ki so bili izpo
stavljeni azbestu in so na tej podlagi zboleli oziroma pridobili okvaro 
zdravja, prizna odškodnino.” 

•	 Januar 2007; o nasilju nad ženskami v družini
“V poslanski skupini Slovenske ljudske stranke upamo, da ne bomo 

ostali samo pri deklarativni podpori, ampak bomo resnično z domiš
ljenimi ukrepi vzpostavili dodatne pravne podlage in druge ukrepe za 
preprečevanje tega negativnega dogajanja v naši družbi. Kajti družina 
je najbolj ranljiva takrat, ko v njej ni potrebne pozitivne note, ne kohe
zije in z njeno ranljivostjo postane prej kot slej ranljiva tudi družba kot 
celota.”

JOSIP BAJC, predsednik Odbora DZ za promet 

•	 September 2006; o jav
nozasebnem partnerstvu

“Področje javnih naročil in kon
cesij ter seveda vse ostale oblike 
partnerstva poleg pozitivnih vidikov 
prinašajo tudi določene nevarnosti. 
Širši javnosti so poznani zlasti zaple
ti okrog javnih naročil in v nekate
rih primerih podeljevanja koncesij. 
Odprti in transparentni postopki so 
edina garancija, da se bodo prepreči
le nekatere slabosti in nevarnosti, ki 
jih prinaša tudi zakon, ki ga danes 
obravnavamo. Pričakujemo pa, da 
bodo znanje in izkušnje zasebnega 
sektorja imele pozitivne učinke na 
javni sektor.”

•	 Oktober 2006; o predlogu Zakona o dohodnini
“Naše osnovno izhodišče pred začetkom priprave reforme Zakona o 

dohodnini je temeljilo in še vedno temelji na predpostavki, da je potreb
no dohodnino v prvi vrsti prežeti s socialnimi elementi, kar pomeni, 
da se mora dvigniti olajšava za eksistenčni minimum najmanj na raven 
dohodkov, ki omogočajo človeku dostojno življenje in preživetje.”

•	 November 2006; o predlogu državnega proračuna za 
leto 2007

“Zavedati se moramo, da bodo investicije v znanost in izobraževanje 
vedno bolj pomembne. Ne glede na pomen železniške in cestne infrastruk
ture ali regionalnega razvoja moramo vedeti, da nam vsa infrastruktura 
sama po sebi ne bo omogočila uspešne prihodnosti. To nam lahko zago
tovi le hitra gospodarska rast, ki pa jo bo mogoče dosegati le z visoko 
tehnološko usposobljenostjo in strokovnimi kadri.”

•	 Januar 2007; pri Zzakonu o zaščiti živali
“Strinjamo se, da je potrebno urediti predvsem postopek za odvzem 

in eventualno usmrtitev nevarnih psov, ki lahko povzročijo smrt ali po
sebno hude telesne poškodbe ljudem, ter ravnanje s tako nevarnimi psi. 
Nujno je urediti tudi postopke v zvezi z nevarnimi psi glede fizičnega 
varstva in obveznosti šolanja.”

•	 marec 2007; o mladih
“Mladi nas pogosto opozarjajo na to, da mladinska civilna družba v 

Sloveniji umira. Mladi niso več tako aktivni kot so bili nekoč, prostovolj
no delo mladih ni cenjeno ne s strani države, tudi trg dela izkušenj iz 
prostovoljnega dela ne priznava dovolj. Tako Slovenija kot EU morata 
temu vprašanju nameniti več pozornosti. V Sloveniji imamo Urad RS 
za mladino, ki pa očitno ne dosega želenih učinkov. Nenazadnje v Slove
niji še danes nimamo ne sistemskega zakona o mladini ne nacionalnega 
programa o mladini, čeprav naj bi bila tako prvi kot drugi dokument v 
zadnjih desetih letih že nekajkrat skoraj pripravljena.”

MAG. JANEZ KRAMBERGER, predsednik Komisije za odnose s Slovenci v 
zamejstvu in po svetu

•	 November 2006; o 
predlogu ustanovitve inženir
ske akademije Slovenije

“In ravno razvoj sodobnih teh
nologij oziroma visoko strokovno 
usposobljeni posamezniki so ključ
na garancija za hitrejši razvoj Slo
venije v prihodnje. Če pogledamo, 
katera slovenska podjetja so v zad
njem času najbolj uspešna, katera 
imajo vedno več zaposlenih in se s 
svojimi proizvodi intenzivno širijo 
izven meja Slovenije in tudi Evrop
ske unije? Gre za podjetja, ki so na 
svojem področju inovativna in ki 
proizvajajo tehnološko dovršene 
izdelke.”

•	 Marec 2007; ob imenovanju Iztoka Jarca za ministra 
za kmetijstvo 

“Prepričan sem, da samo Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano ne more reševati vseh problemov slovenskega kmetijstva. Za to 
govornico je bilo povedano, da je izredno slaba posestna, starostna in 
izobrazbena struktura slovenskega kmetijstva, torej nosilcev kmetijskih 
gospodarstev. In če hočemo to strukturo slovenskega kmetijstva, tako 
posestno kot starostno in tudi izobrazbeno, rešiti, jo dvigniti, je potre
ben posluh celotne Vlade Republike Slovenije, ne samo kmetijskega 
ministrstva. Seveda, slovensko kmetijstvo je nekako uokvirjeno v skupno 
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kmetijsko politiko, tako da nam doma ostaja samo tisti del, ki ga lahko 
rešujemo na eni strani preko sociale in na drugi strani preko davkov, ki 
morajo biti stimulativni za slovensko kmetijstvo.”

•	 Junij 2007; ob obravnavi Zakona o državljanstvu Re
publike Slovenije

“Vedno, ko se srečamo z našimi rojaki, smo deležni kritike, da Slove
nija rešuje problem državljanstva na neprimeren način. Ta neprimeren 
način je ta, da je določena starostna meja, ki ovira Slovenke in Slovence 
za pridobitev slovenskega državljanstva. Po drugi strani je tudi nespo
dobno, da se morajo Slovenke in Slovenci posluževati tako imenovane 
izredne naturalizacije za pridobitev slovenskega državljanstva; se pravi 
tako, kot vsi drugi zemljani, ki želijo pridobiti slovensko državljanstvo. 
To ni prav. In ta predlog, ki ga je dal v postopek državni svet, tudi ni 
celovito rešil tega vprašanja, vendar tudi s strani vlade ni bilo tistega 
vsebinskega pristopa, da bi lahko to celovito rešili. Torej, ostaja problem, 
s katerim se bomo še morali srečati in ga ustrezno rešiti.”

MIAHEL PREVC, poslanec SLS

•	 September 2006; o pro
daji Nove kreditne banke Mari
bor

„Prepričani smo, da ni smiselno 
preveč hiteti s prodajo prevelikega 
deleža. Smo zagovorniki postopne 
privatizacije. Prodajmo ali pova
bimo strateške partnerje s svežim 
kapitalom in se odpovejmo samo to
likšnemu deležu, kot je potreben za 
vstop novih idej, nove organizacije 
in novega nadzora. Če se že prodaja 
50% Nove Kreditne banke Maribor, 
se to nikakor ne sme izvesti na tak 
način, da bi to prodali samo enemu 
kupcu. Prodajo je treba izvesti razpršeno in nikakor ne tujcem.”

•	 September 2006, o Zakonu o preskrbi s krvjo
„Nujno je nadaljevanje solidarnosti z bolniki, ki potrebujejo kri ali 

zdravila iz krvi za ozdravitev. Prav je, da ohranimo slovensko tradici
jo, ki je uresničevala načela prostovoljnega, anonimnega, brezplačnega 
in samozadostnega krvodajalstva. Zato je potrebno nadaljevati prakso 
spodbujanja, obveščanja, organiziranja in izobraževanja pridobivanja 
in klicanja krvodajalcev s preskrbo s krvjo, kot je to dobro do sedaj 
potekalo v naši državi.” 

•	 Oktober 2006; pri Zakonu o financiranju občin
„Posebej se nam zdi problematično, da veljavni sistem financiranja ne 

spodbuja občin k prizadevanjem za zagotovitev dodatnih lastnih virov 
na podlagi ekonomskega razvoja občine. Sistem financiranja bi moral 
biti takšen, da bi občine dobesedno silil k čim hitrejšemu ekonomskemu 
razvoju in kaznoval tiste, ki danih možnosti ne bi zadovoljivo izkoriš
čale.”

•	 December 2006; o vrtcih
„Dostopnost do vrtcev, predvsem pa pravično in enakopravno plačilo 

za vzgojo predšolskih otrok, je eden od pomembnih faktorjev in spodbud, 
da se bodo mladi lažje odločili za otroke. Neenakost pred zakonom po 
našem mnenju obstaja za tiste otroke, ki jih starši zaradi različnih vzrokov 
ne morejo vključiti v vrtec, bodisi da gre za oddaljenost od vrtca, bodisi 
da gre za prepolne kapacitete vrtcev, za slabo finančno stanje in podob
no, zaradi česar taka družina ni enakopravna z drugimi, ker ni deležna 
javnih sredstev za vzgojo svojega otroka v predšolskem obdobju.”

•	 April 2007; o nacionalnem programu za jezikovno poli

tiko
„Pogosto se premalo zavedamo prednosti, ki jih ponuja možnost izra

žanja in komuniciranja v materinščini. V šolskem sistemu in v javnosti 
ter medijih je treba krepiti odgovornost do slovenščine kot materinega 
jezika in kot uradnega jezika, predvsem zaradi zavedanja lastne identi
tete Slovencev. „

MARJAN DROFENIK, poslanec SLS

•	 Marec 2007; o predlo
gu Zakona o romski skupno
sti 

„V Poslanski skupini Slovenske 
ljudske stranke smo mnenja, da se 
je potrebno pri oblikovanju zakona 
zavedati tudi dejstva, da v Evropi tre
nutno ni nobene države, ki bi na ka
kršenkoli način celovito zakonsko 
urejala položaj romske skupnosti, 
poleg tega se morajo tudi člani rom
skih skupnosti zavedati, da imajo 
tudi oni dolžnosti do države in v 
odnosu do večinskega naroda.” 

•	 April 2007; o nacionalnem programu preprečevanja 
kriminalitete

„V marsikateri lokalni skupnosti vsi ljudje poznajo posameznike, ki so 
vpleteni v lokalno trgovino s prepovedanimi drogami, vsi poznajo lokale, 
kjer se dogaja ta trgovina, policija je s tem seznanjena, zgodi pa se nič. 
Država mora zagotoviti učinkovito odkrivanje in pregon tudi teh  na 
videz minornih dejanj  ki pa bistveno prispevajo k občutku ogroženosti 
naših državljank in državljanov.” 

•	 Maj 2007; o zasebnem varovanju
„Zasebno varovanje je zelo občutljiva dejavnost, saj lahko v skladu z 

veljavno zakonodajo varnostniki posegajo v človekove pravice in svoboš
čine drugih. To je nesporno dejstvo. Poleg tega so varnostniki v zadnjih 
letih postali nepogrešljivi del vsake prireditve ali večjega dogodka. To 
področje mora biti zato natančno, jasno in določno urejeno tako, da 
omogoča normalno izvajanje dejavnosti varovanja na eni strani in seveda 
varstvo oziroma zaščito pravic ljudi na drugi strani.”

•	 Junij 2007; o stanovanjski problematiki 
„V poslanski skupini Slovenske ljudske stranke pozdravljamo širitev 

stanovanjske subvencije za več namenov in seveda tudi manj stroge 
dohodkovne pogoje za pridobitev subvencije. Verjetno ni treba posebej 
poudarjati, da je nerešeno stanovanjsko vprašanje eden od pomembnih 
dejavnikov pri odločanju za lastno družino. S tega vidika so seveda vsi 
ukrepi v smeri pomoči mladim pri reševanju stanovanjskega vprašanja 
več kot dobrodošli. Moram pa ob obravnavi tega zakona opozoriti na 
nujnost, da tudi druga pristojna ministrstva oziroma tudi vlada kot celota 
sprejme nekatere ukrepe za spodbujanje ustvarjanja družin.”

•	 Junij 2007; pri Zakonu o štipendiranju
„Idealen sistem študija, štipendiranja in vseh spremljevalnih ukrepov 

bi bil tisti, ki bi zagotovil kvalitetno in hitro študiranje, čimprejšnje dose
ganje kvalitetne izobrazbe, veliko usposobljenih mladih strokovnjakov. 
Predvsem bi štipendijski sistem vsakomur moral omogočiti, da dokaže 
svoje sposobnosti. Dejstvo, da nekdo prihaja iz nerazvitega dela Sloveni
je, daleč od centra, ne sme in ne more biti razlog za to, ali bo posameznik 
študiral ali ne. Pri vstopnem cenzusu za pridobitev državne štipendije je 
zato smiselno uvesti milejše pogoje za študente, ki so bolj oddaljeni od 
kraja šolanja. V zvezi s tem smo v poslanski skupini vložili tudi amand
ma. (Ta je bil na seji državnega zbora tudi sprejet, op.a.)” 
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Pred nami je že 16. tabor SLS, 
tokrat v notranjsko  kraški regiji 
v Postojni, in prav je, da naredimo 
bilanco o našem delu v preteklem 
letu. Kot državni svetnik sem pri 
izvrševanju svoje funkcije deloval 
predvsem na področjih podeželske, 
regionalne in lokalne problematike, 
saj sem vodja največje interesne sku
pine v državnem svetu, ki zastopa lo
kalne interese ter član Komisije za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. 
V funkciji podpredsednika Komisije 
za politični sistem pa sem si v okvi
ru zakonodajne iniciative prizadeval 
za spremembo oziroma dopolnitev 
Zakona o državljanstvu Republike 
Slovenije, s katero naj bi se dvigni
la starostna meja, za pridobitev slo
venskega državljanstva na podlagi 
priglasitve na 45 let za osebe, ki so 
bile leta 1991 starejše od 25 let. Tako 
bi se olajšal postopek pridobitve dr
žavljanstva za slovenske izseljence in 
slovenske zamejce. Pobuda je bila 
plod delovnega obiska Slovencev v 
Avstraliji v februarju, kjer smo bili 
soočeni s težavami, s katerimi se soo
čajo naši rojaki po svetu (predvsem 
Slovenci v Avstraliji, Kanadi in Ar
gentini). Pobudo so državni svetniki 
podprli, žal pa v državnem zboru ni 
bilo odobravanja, saj je DZ RS na 
junijski seji sprejel sklep, da predlog 
ni primeren za nadaljnjo obravnavo. 
Naj omenim še nekaj zelo odmevnih 
aktivnosti v okviru moje funkcije dr
žavnega svetnika.

Zaradi neljubih dogodkov na ob
močju Hotize je Državni svet Repub
like Slovenije v lanskem letu (13. 
septembra 2006) na mojo pobudo 
sprejel Protest v zvezi z aktualnimi 
dogodki na območju Hotize, v kate
rem je izrazil nezadovoljstvo in ogor
čenje v zvezi z ravnanjem hrvaške 
policije na levem bregu reke Mure, 
ko je bila v bližini naselja Mirišče 
nezakonito in neupravičeno odvzeta 
prostost slovenskim novinarjem. Po 
mnenju Državnega sveta Republike 
Slovenije hrvaške službe in organi 

ne bi smeli delovati na levem bregu 
reke Mure do dokončne določitve 
meje med državama na območju pri 
Hotizi. Junija letos smo organizirali 
posvet o problematiki slovensko  hr
vaške meje, kjer smo pozvali k enot
nosti slovenske politike do mejnega 
vprašanja in na slovensko politično 
vodstvo naslovili poziv k sprejemu 
Resolucije o meji med Slovenijo in 
Hrvaško.

Junija letos je državni svet podprl 
zahtevo za odložilni veto na Zakon o 
spremembah in dopolnitvah zakona 
o zasebnem varovanju, v katerem si 
je država skušala podrediti del gos
podarske dejavnosti z odvzemom 
pristojnosti zbornici za zasebno 
varovanje in je bila usmerjena k 
združevanju moči pod političnim 
subjektom t.j. Ministrstvom za no
tranje zadeve, kar v demokratični 
družbi ni primerno. Kot so ob vetu 
ugotovili državni svetniki, je država 
s tem zakonom želela podrediti del 
gospodarske dejavnosti. Država naj 
bi sama določala vrsto, obseg, ceno 
in bi tudi sama nadzirala, s čimer bi 
si ustvarila monopolen položaj. Če 
država izvaja naloge izpopolnjevanja 
in usposabljanja varnostnega osebja, 
bi se morale naloge financirati iz dr
žavnega proračuna, vendar se pla
čujejo s strani zasebnikov. Državni 
svet je ocenil, da področje zasebnega 
varovanja sodi v gospodarstvo in da 
zakon ne temelji na nobenih anali
zah dejanskega stanja ali uporabe 
zakona. Veto je bil uspešen, saj so 
mnenju državnega sveta mesec za
tem sledili tudi poslanci državnega 
zbora, ki pri ponovnem glasovanju 
zakona niso podprli s potrebno ve
čino glasov. 

V okviru zakonske pravice držav
nih svetnikov predlagati  obravnavo 
vprašanj iz svoje pristojnosti  sem 
med drugim poskušal razjasniti vpra
šanje financiranja Kmetijsko gozdar
skega zavoda Murska Sobota, ki se 
ne financira po dvanajstinah  enako 
kot vsi ostali javni zavodi v Repub
liki Sloveniji, ter vprašanja v zvezi 
s spremembo Uredbe o plačilih za 
ukrepe osi 2 iz Programa razvoja 
podeželja Republike Slovenije za 
obdobje 20072013 zaradi preveč 
zmanjšanih zneskov izplačil kmetij
skih podukrepov, kot pa so bili dogo

vorjeni na Ministrstvu za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. Vlada RS je 
podala naslednji odgovor: “Ker je fi
nančna ovojnica PRP 20072013 že 
določena, je iskanje rešitve glede za
gotavljanja višjih zneskov plačil zato 
možno le v okviru prerazporeditve 
sredstev med posameznimi osmi, ob 
upoštevanju predpisanih minimalnih 
zneskov za posamezno os. To mož
nost pa Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano še natančne
je proučuje.”

Interesna skupina lokalnih intere
sov je skupaj z Interesno skupino 
kmetov, obrtnikov in samostojnih 
poklicev podala pobudo v zvezi s 
prodajo Ljubljanskih mlekarn tujemu 
kupcu, ki jo je podprl državni svet. V 
tej pobudi smo pozvali Vlado Repub
like Slovenije in Ministrstvo za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano, da 
preprečita prodajo Ljubljanskih mle
karn tujemu kupcu zaradi ohranitve 
nacionalnega interesa proizvodnje 
mleka v Republiki Sloveniji in da se 
Ljubljanske mlekarne uvrstijo na sez
nam podjetij nacionalnega interesa, 
ker sodijo med podjetja strateškega 
pomena za Slovenijo, saj v Sloveniji 
na področju prodaje mleka obvladu
jejo med 55 in 65 % trga. Zato bi bilo 
najboljše, če bi največja slovenska 
mlekarna ostala v domačih rokah. 
Pripravljajo se tudi obsežni finančni 
programi o regionalnem razvoju in 
ohranjanju podeželja, kjer je prireja 
mleka pomemben dejavnik, zato bi 
morala Vlada Republike Slovenije to 
upoštevati. Nenazadnje je od proi
zvodnje in predelave mleka v sloven
skem prostoru odvisnih med 40 in 
50.000 ljudi, zato preseneča prodaja 
deleža, ki ga ima v lasti država. 

Tudi ostali državni svetniki iz vrst 
SLS so bili v preteklem letu zelo ak
tivni. Predvsem je bilo in še vedno 
je aktualno področje regionalizacije 
oziroma ustanavljanja pokrajin v Slo
veniji. Državni svetniki so podprli 
predloge pokrajinske zakonodaje s 
konstitutivnimi pripombami, pri tem 
pa poudarili, da je ustanovitev pokra
jin nujna z vidika uravnoteženega 
razvoja Slovenije. Predsednik držav
nega sveta Janez Sušnik je poudaril, 
da je pomembno k regionalizaciji 
pristopiti z vidika trajnostnega raz
voja celotne Slovenije in opozoril na 

pretirano razdrobljenost na pokrajin
ski ravni. Državni svetniki (Maučec, 
Fras, Otoničar in drugi) so izpostavi
li predvsem vprašanja glede prenosa 
premoženja na pokrajino, financira
nja opravljanja prenešenih državnih 
nalog na pokrajine, za kar bo morala 
država zagotoviti ustrezna finančna 
sredstva. Izpostavili so tudi problem 
določanja pokrajinskih središč. Pri 
tem se zastavlja vprašanje, ali je pred
lagano število pokrajin optimalna re
šitev v danih političnih okoliščinah, 
in ali bodo vse te pokrajine sposobne 
opravljati razvojno funkcijo s ciljem 
enakomernega razvoja.

Proces regionalizacije pa še ni 
zaključen. Tako bomo imeli svetniki 
na tem področju še nekaj možnosti 
za sodelovanje. V skladu s temeljni
mi izhodišče ljudske stranke si svet
niki prizadevamo za izboljšave tudi 
na kmetijskem področju. Tako se je 
na srečanju slovenskih kmetov iz Av
strije, Italije in Slovenije v Naklem 
predsednik Državnega sveta RS Ja
nez Sušnik zavzel za napredek kme
tijstva in enakovredno vrednotenje 
poklica kmeta kot predpogoja za 
ohranitev podeželja. Državni svet
nik in predsednik KGZ Slovenije 
Peter Vrisk pa je izpostavil potrebo 
po razvijanju dopolnilnih dejavnosti 
na slovenskih kmetijah. 

Predsednik državnega sveta Janez 
Sušnik se je aprila v Pragi udeležil 
osmega srečanja predsednikov parla
mentov Avstrije, Češke, Madžarske, 
Poljske, Slovaške in Slovenije. Temi 
srečanja sta bili znanost in razisko
vanje  prihodnost Evropske unije 
in skupna kmetijska politika, kjer je 
Sušnik podaril nujnost usklajevanja 
skupne kmetijske politike s politiko 
varovanja okolja in skrbstvom za 
zdravje.

Predsednik državnega sveta Janez 
Sušnik je marca sklical posvet v zve
zi z načrtovanimi spremembami zako
na o divjadi in lovstvu, saj je ustavno 
sodišče lani na zahtevo državnega 
sveta izdalo odločbo o neskladju ne
katerih členov zakona z ustavo. Na 
posvetu je opozoril na pereči vpraša
nji pridobitve lovišč za lovska druš
tva, ki jih ta še nimajo, in ureditev 
koncesij v zvezi z lovstvom. 

Državni svet je na pobudo držav
nega svetnika Janeza Sušnika marca 

Spoštovane bralke in bralci, članice  in člani stranke SLS in 
vse njene simpatizerke in simpatize  rji!
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BUKOVEC IVAN
Vprašanje:

• v zvezi z novelo pravilnika o plačilih staršev za programe v vrtcih 
(16.01.2006)

• obravnavano na 40. seji (18. 1. 2006)
• poslano Ministrstvu za šolstvo in šport (18.1.2006)
• odgovor Ministrstva za šolstvo in šport (17. 2. 2006)

Vprašanja:
• glede plačila akontacij dohodnine (13.3.2006)
• obravnavano na 42. seji (15.3.2006) 
• poslano Ministrstvu za finance (15.3.2006) 
• urgenca (6.12.2006)
• odgovor Ministrstva za finance (26. 1. 2007)

Vprašanja:
• glede ukrepanja policije v zvezi s predelavo konoplje (13.3.2006)
• obravnavano na 42. seji (15.3.2006) 
• poslano Ministrstvu za pravosodje (15.3.2006) 
• odgovor Ministrstva za pravosodje (11.4.2006)

Vprašanja:
• glede proračunskih sredstev, namenjenih za pomoč Romom (14.3.2007)
• obravnavano na 52. seji (21.3.2007) 
• poslano Ministrstvu za finance in Uradu Vlade Republike Slovenije za na

rodnosti (21.3.2007) 
• odgovor Urada Vlade Republike Slovenije za narodnosti (23.4.2007)

Vprašanje:
• glede požarne varnosti Krasa in Istre (12.4.2007)
• obravnavano na 53. seji (25.4.2007) 
• poslano Gasilski zvez Slovenije (25.4.2007) 
• odgovor Gasilske zveze Slovenije (1.6.2007)

DARKO FRAS
Vprašanje:

• glede razdelitve sredstev evropskih strukturnih skladov (15.3.2006)
• obravnavano na 42. seji (15.3.2006)
• poslano Vladi Republike Slovenije (15.3.2006)
• odgovor Vlade Republike Slovenije (5.5.2006)

JUVANČIČ Marko
Vprašanja:

• glede porabe proračunskih sredstev (13.9.2006)
• obravnavano na 46. seji (13.9.2006)
• poslano Ministrstvu za finance in Ministrstvu za javno upravo 

(13.9.2006)
• odgovor Ministrstva za finance (30.10.2006)

Vprašanja:
• glede projektno  tehnične dokumentacije za izvedbo prve faze rekonstruk

cije državne ceste TR921 (13.7.2006)
• obravnavano na 46. seji (13.9.2006)
• poslano Ministrstvu za promet (13.9.2006)
• odgovor Ministrstva za promet (6.10.2006)

Seznam vprašanj in pobud 
državnih svetnikov od januarja 
2006 dalje

iz svetniških klopi

Spoštovane bralke in bralci, članice  in člani stranke SLS in 
vse njene simpatizerke in simpatize  rji!

letos v okviru svoje zakonske iniciati
ve določil besedilo Predloga zakona 
o spremembah in dopolnitvah zakona 
o prevzemih in ga posredoval držav
nemu zboru v obravnavo in sprejem. 
Izkušnje pri izvedbi prevzemov po 
uveljavitvi pa so pokazale, da neka
tere rešitve niso v celoti ustrezne, saj 
veljavna ureditev omogoča objavo 
prevzemnih namer, pri katerih prev
zemnik nima resnega namena opra
viti prevzema, temveč jo objavi samo 
zato, da bi drugega prevzemnika ovi
ral pri izvedbi prevzema. Predlagana 
novela zakona zato temelji naj treh 
načelih: obveznosti objaviti prevzem
no ponudbo, če prevzemnik doseže 
prevzemni prag, enakega obravnava
nja vseh imetnikov vrednostnih pa
pirjev ciljne družbe in omejevanja 
obrambnih mehanizmov. Državni 
zbor je žal maja na svoji seji odločil, 
da Predlog zakona o spremembah in 
dopolnitvah zakona o prevzemih ni 
primeren za nadaljnjo obravnavo.

Komisija državnega sveta za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano, kate
re predsednik je Cvetko Zupančič, 
(kasneje je pobudo podprl tudi 
državni svet in jo naslovil na pristoj
no ministrstvo), je podprla prošnjo 
Iniciativnega odbora za podporo gle
de ohranitve Veletržnice v Ljubljani. 
Z odločitvijo ljubljanskega župana, 
da 30. junija 2007 ukine delovanje 
Veletržnice, je po mnenju komisije 
prizadet javni interes. Obstaja na
mreč gospodarski interes domačih 
pridelovalcev sadja in zelenjave, ki 
svoje izdelke prodajajo na Veletrž
nici neposredno ali prek trgovskih 
podjetij. Teh domačih pridelovalcev 
je več sto, zato je razumljiva zaščita 
interesov kmetov za ohranitev Vele
tržnice v Ljubljani, ki jo podpirajo 
tudi Kmetijsko gozdarska zbornica 
Slovenije, Zadružna zveza Slovenije 
in Sindikat kmetov Slovenije. Komi
sija je sprejela sklep, da se podpre 
projekt ohranitve Veletržnice v 
Ljubljani, saj je pomembna za raz
voj glavnega mesta tudi v skladu z 
Zakonom o glavnem mestu Repub
like Slovenije. 

Državni svetnik Jožef Jeraj je bil 
maja 2007 odlikovan z Zlatim čast
nim znakom z zvezdo za zasluge 
za Republiko Avstrijo. Priznanje je 
slavnostno prejel od veleposlanika 

Republike Avstrije dr. Valentina Inz
ka za njegovo veliko prizadevanje v 
smeri poglobitve sodelovanja med 
republikama Avstrije in Slovenije 
na političnem, kulturnem, gospo
darskem in znanstvenem področju, 
še zlasti v času njegovega opravljanja 
funkcije generalnega konzula Repub
like Slovenije v Celovcu v letih med 
1992 in 2000 ter v okviru njegovih 
aktivnosti na čelu Društva slovensko 
 avstrijskega prijateljstva.

Državni svet Republike Slovenije 
je organiziral posvet o položaju Slo
vencev na avstrijskem Koroškem, ki 
ga je vodil Vincenc Otoničar, pred
sednik Komisije državnega sveta za 
mednarodne odnose in evropske za
deve. Narodne manjšine so sestav
ni del politične in kulturne podobe 
Evrope, na katerih sloni njena iden
titeta. Sedaj, ko je Avstrija vstopila 
v novo parlamentarno obdobje, je 
utemeljeno pričakovanje, da bo ak
tualna politična klima bolj naklonje
na uresničevanju pravic slovenske 
narodne manjšine. Državni svet je 
zato izpostavil vprašanje, ali to ob
dobje prinaša za manjšino pomem
bne premike in izzive. Udeleženci 
so opozorili, da se položaj slovenske 
manjšine na avstrijskem Koroškem 
po lanskih oktobrskih parlamentar
nih volitvah ni bistveno spremenil. 
Upajo, da bo sedanja avstrijska vlad
na koalicija zmogla urediti vprašanje 
dvojezičnih topografskih napisov, 
vključujoč tudi vprašanja na drugih 
področjih mdr. na področju kulture 
in izobraževanja.

Skušal sem podati le kratek pogled 
o aktivnostih državnih svetnikov 
SLS v preteklem letu (obdobju od 
lanskega tabora naprej), vendar mi 
prostor žal ne zadošča, da bi ome
nil vse ostale aktivnosti, podrobnej
še informacije in novice o delovanju 
državnega sveta in državnih svetni
kov so dosegljive na spletni strani 
http://www.dsrs.si. Glede na to, da 
se v kratkem izteka petletni mandat 
sedanjim državnim svetnikom in da 
bodo še letos nove volitve, si močno 
želim, da bi bila naša stranka še ved
no tako močna zastopana v Držav
nem svetu Republike Slovenije, kar 
bi omogočilo, da bomo lahko še na
prej sooblikovali slovenski prostor. 

Marjan Maučec

Delo Državnega sveta Republike Slovenije
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• glede ukrepov proti širjenju in zaustavitvi okužbe vinskih trsov z bakterijo 
aurobacterium (koreninski rak) (14.2.2006)

• obravnavano na 41. seji (15.2.2006)
• poslano Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (15.2.2006)
• odgovor Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (19.4.2006)
Vprašanje
• glede izrekanja kazenskih sankcij (15.2.2006)
• obravnavano na 41. seji (15.2.2006)
• poslano Ministrstvu za pravosodje (15.2.2006)
• urgenca (6.112.2006)
• odgovor Ministrstva za pravosodje (Vrhovno sodišče RS) (13.12.2006)
Vprašanje
• v zvezi z regulacijo vodotokov in osuševanja v času gnezdenja ptic 

(15.3.2006)
• obravnavano na 42. seji (15.3.2006)
• poslano Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano in Ministrstvu 

za okolje in prostor (15.3.2006)
• odgovor Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (27.6.2006)
• odgovor Ministrstva za okolje in prostor (26.6.2006)
Vprašanje
• v zvezi z odškodnino lastnikom zemljišč, ki jo povzroča divjad na območju 

Krajinskega parka Goričko (14.6.2006)
• obravnavano na 44. seji (14.6.2006)
• poslano Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano in Ministrstvu 

za okolje in prostor (14.6.2006)
• odgovor Ministrstva za okolje in prostor (20.7.2006)
Vprašanje
• glede ženskega nogometa (14.6.2006)
• obravnavano na 44. seji (14.6.2006)
• poslano Ministrstvu za šolstvo in šport (14.6.2006)
• odgovor Ministrstva za šolstvo in šport (5.7.2006)
Vprašanje
• glede dvojnega obdavčenja delavcev, ki delajo v tujini (14.7.2006)
• obravnavano na 45. seji (14.7.2006)
• poslano Ministrstvu za finance (14.7.2006)
• odgovor Ministrstva za finance (30.8.2006)
Vprašanje
• glede financiranja Kmetijsko gozdarskega zavoda Murska Sobota 

(16.1.2007)
• obravnavano na 50. seji (17.1.2007)
• poslano Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (17.1.2007)
• odgovor Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (2.2.2007)
Vprašanje
• v zvezi s spremembo Uredbe o plačilih za ukrepe osi 2 iz Programa raz

voja podeželja Republike Slovenije za obdobje 20072013 v letih 20072013 
(21.3.2007)

• obravnavano na 52. seji (21.3.2007)
• poslano Vladi Republike Slovenije in Ministrstvu za kmetijstvo, gozdars

tvo in prehrano (21.3.2007)
• odgovor Vlade Republike Slovenije (20.4.2007)

OTONIČAR VINCENC
Vprašanje:
• v zvezi s pripravo lokacijskega načrta za priključek Brezovica na avtocestnem 
odseku Ljubljana  Vrhnika (7.6.2006)
• obravnavano na 44. seji (14.6.2006)
• poslano Ministrstvu za okolje in prostor in Ministrstvu za promet 

(14.6.2006) 

Delo Državnega sveta Republike Slovenije
Vprašanja:
• glede državnega naravnega spomenika Fosilna morska obala na Vačah 

(13.7.2006)
• obravnavano na 46. seji (13.9.2006)
• poslano Ministrstvu za okolje in prostor (13.9.2006)
• urgenca (6. 12. 2006)
• odgovor Ministrstva za okolje in prostor (16.1.2007)
Vprašanja:
• glede ustanovitve "slovenske sekcije" v bruseljski Evropski šoli 

(21.2.2007)
• obravnavano na 51. seji (21.2.2007)
• poslano Ministrstvu za zunanje zadeve (21.2.2007)
• odgovor Ministrstva za zunanje zadeve (23.3.2007)
Vprašanja:
• glede financiranja krajevnih in mestnih skupnosti v slovenskih občinah 

(21.2.2007)
• obravnavano na 51. seji (21.2.2007)
• poslano Službi Vlade za lokalno samoupravo in regionalno politiko in 

Ministrstvu za finance (21.2.2007)
• odgovor Službe Vlade za lokalno samoupravo in regionalno politiko in 

Ministrstva za finance (3.4.2007)
Vprašanja:
• glede evropskega satelitskega radionavigacijskega sistema Galileo 

(21.2.2007)
• obravnavano na 51. seji (21.2.2007)
• poslano Ministrstvu za zunanje zadeve (21.2.2007)
• odgovor Ministrstva za zunanje zadeve (23.3.2007)
Vprašanja:
• glede javnih vodovodnih sistemov v državi (21.2.2007)
• obravnavano na 51. seji (21.2.2007)
• poslano Ministrstvu za okolje in prostor (21.2.2007)
Vprašanji:
• glede finančnega poslovanja lokalnih skupnosti (20.3.2007)
• obravnavano na 52. seji (21.3.2007)
• poslano Ministrstvu za finance (21.3.2007)
Vprašanji:
• v zvezi z izvajanjem javne gospodarske službe "vzdrževanje javnih poti" 

(20.3.2007)
• obravnavano na 52. seji (21.3.2007)
• poslano Ministrstvu za promet (21.3.2007)
• dopis Ministrstva za promet (posredovano Službi Vlade RS za lokalno 

samoupravo in regionalno politiko) (10.5.2007)
• odgovor Ministrstva za promet (27.6.2007)
Vprašanja:
• glede vlog za izdajo vstopnih vizumov (20.3.2007)
• obravnavano na 52. seji (21.3.2007)
• poslano Ministrstvu za zunanje zadeve (21.3.2007)
• odgovor Ministrstva za zunanje zadeve (20.4.2007)
Vprašanja:
• glede upoštevanja soglasij v postopku izdaje gradbenih dovoljenj za no

vogradnje (21.2.2007)
• obravnavano na 52. seji (21.3.2007)
• poslano Ministrstvu za okolje in prostor (21.3.2007)
• odgovor Ministrstva za okolje in prostor (16.4.2007)

MAUČEC Marjan
Vprašanje
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 poslano Ministrstvu za promet in Ministrstvu za okolje in prostor 
(4.7.2007) 

VRISK Peter 
Vprašanje:
• glede izselitve Kmetijsko gozdarskega zavoda Maribor (8.11.2006)
• obravnavano na 48. seji (8. 11. 2006)
• poslano Ministrstvu za šolstvo in šport 8.11.2006
• odgovor Ministrstva za šolstvo in šport (27.11. 2006)

ZUPANČIČ Cvetko
Vprašanje:
• glede vzdrževanih del na priključkih in brežinah avtoceste na odseku 

Ljubljana  Bič (12.9.2006)
• obravnavano na 46. seji (13.9.2006)
• poslano Družbi za avtoceste v RS (13.9.2006)

POBUDE IN VPRAŠANJA KOMISIJ DRŽAVNEGA SVETA

KOMISIJA ZA MEDNARODNE ODNOSE IN EVROPSKE ZADEVE
Pobuda:
 v zvezi z Informacijo Urada Vlade Republike Slovenije za Slovence v za

mejstvu in po svetu o ustanovitvi Sveta za Slovence v zamejstvu (21.2.2007)
Državni svet obravnaval na 51. seji (21.2.2007) in poslal predsedniku Vlade 

Republike Slovenije. 

KOMISIJA ZA KMETIJSTVO, GOZDARSTVO IN PREHRANO
Pobuda:
• za ohranitev Veletržnice v Ljubljani 
Državni svet obravnaval na 53. seji (25.4.2007) in poslal Ministrstvu za 

gospodarstvo in Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano in prejel 
odgovor Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (11.6.2007). 

INTERESNA SKUPINA LOKALNIH INTERESOV
Pobuda Interesne skupine lokalnih interesov in Interesne skupine kmetov, 

obrtnikov in samostojnih poklicev:
• v zvezi s prodajo Ljubljanskih mlekarn tujemu kupcu 
Državni svet obravnaval na 47. seji (11.10.2006), poslal Vladi Republike 
Slovenije in prejel odgovor Vlade RS (24.11.2006). 

INTERESNA SKUPINA NEGOSPODARSKIH DEJAVNOSTI
2. Pobuda:
 za vgraditev koncepta zdravstvenega varstva “zdravje v vseh politikah” v 
državni razvojni program (12.4.2006)
Državni svet obravnaval na 43. seji (12. 4. 2006) in poslal Ministrstvu za zdravje 
in Vladi Republike Slovenije. 
3. Pobuda:
 glede razvoja sistema in kapacitet centrov za svetovanje in podporo 
(12.4.2006)
Državni svet obravnaval na 43. seji (12. 4. 2006) in poslal Ministrstvu za 

zdravje 
in Vladi Republike Slovenije. 
4. Vprašanje:
 glede organizacije posvetov v državnem svetu (14.6.2006)
Državni svet obravnaval na 44. seji (14. 6. 2006) in poslal predsedniku 
Državnega sveta RS, Janezu Sušniku 

iz svetniških klopi

• odgovor Ministrstva za okolje in prostor (23. 08. 2006)
Vprašanji:
 glede udeležbe predstavnika veleposlaništva Republike Slovenije na otvo

ritvi spominskega muzeja v Jasenovcu (5.12.2006)
• obravnavano na 49. seji (6.12.2006)
• poslano Ministrstvu za zunanje zadeve (6.12.2006) 
• odgovor Ministrstva za zunanje zadeve (12.1.2007) 
Vprašanje:
 glede sporazuma o izogibanju dvojnega obdavčenja med Republiko Slove

nijo in Avstralijo (3.7.2007)
• obravnavano na 56. seji (4.7.2007)
• poslano Ministrstvu za zunanje zadeve in Ministrstvu za finance 

(4.7.2007) 
• odgovor Ministrstva za finance (16.7.2007)

SUŠNIK Janez 
Vprašanje:
• v zvezi z denacionalizacijo zemljišč na Krvavcu (17.1.2006)
• obravnavano na 40. seji (18.1.2006)
• poslano Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (18.1.2006) 
• odgovor Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (24.2.2006)
Vprašanje:
 glede statusa kmeta (7.2.2006)
 obravnavano na 41. seji (15.2.2006)
 poslano Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (15.2.2006)
 odgovor Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (19.4.2006)
Vprašanje:
 glede nadomestila za poslabšanje pogojev bivanja prebivalcev zaradi hrupa 

in emisij motorjev zrakoplovov na letališču (10.7.2006)
 obravnavano na 45. seji (14.7.2006)
 poslano Vladi Republike Slovenije (14.7.2006)
 urgenca (6. 12. 2006)
Vprašanja:
 glede izvrševanja 3. člena zakona o Radioteleviziji Slovenija in pravice jav

nosti do osnovne informiranosti o delu državnega sveta (8.11.2006)
 obravnavano na 48. seji (8.11.2006)
 poslano Ministrstvu za kulturo in g. Antonu Guzeju, generalnemu direktor

ju RTV (8.11.2006)
 odgovor Ministrstva za kulturo (28.11.2006)
Vprašanje:
 glede poročanja Radiotelevizije Slovenije o posvetu Državnega sveta RS 

"Pomen in vloga dvodomnosti" (6.12.2006)
 obravnavano na 49. seji (6.12.2006)
 poslano Ministrstvu za kulturo in g. Antonu Guzeju, generalnemu direktor

ju (6.12.2006) 
 odgovor Ministrstva za kulturo (18.01.2007) 
 odgovor Radiotelevizije Slovenija (31.01.2007) 
Vprašanji:
 glede enotnega nastopa parlamenta pred civilno družbo (16.4.2007)
 obravnavano na 53. seji (25.4.2007)
 poslano Ministrstvu za šolstvo in šport in Predsedniku Državnega zbora 

Republike Slovenije Francetu Cukjatiju (25.4.2007) 
 odgovor Ministrstva za šolstvo in šport (8.5.2007)
 odgovor Franceta Cukjatija predsednika Državnega zbora RS (8.5.2007)
Vprašanja:
 v zvezi z okoljevarstvenimi zahtevami glede emisij zrakoplovov v območju 

letališč (3.7.2007)
 obravnavano na 56. seji (4.7.2007)

Delo Državnega sveta Republike Slovenije
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MINISTER PODOBNIK 
PODJETJU ETA ČESTITAL 
ZA NJIHOV PRISPEVEK K 
ČISTEJŠEMU OKOLJU

Minister Janez Podobnik je 26. 
julija obiskal občino Cerkno in se 
srečal z županom Jurijem Kavči
čem. V okviru svojega obiska v 
Cerknem je minister obiskal tudi 
podjetje Eta. Predstavniki podjet
ja so mu najprej predstavili okolj
sko usmeritev podjetja, minister 
za okolje in prostor Janez Podob
nik pa je svečano otvoril sodobno 
napravo za razmaščevanje njiho
vih polizdelkov, ki bo odslej delo
vala v redni proizvodnji. Okolje in 
skrb za okolje bo potrebno izko
ristiti kot konkurenčno prednost, 
kar podjetje Eta iz Cerknega že 
počne. Minister Podobnik jim je 
čestital za novo pridobitev v skr
bi za čistejše okolje in podjetju 
zagotovil podporo pri njihovem 
okoljskem prizadevanju.

MINISTER JANEZ 
PODOBNIK NA KOROŠKEM

Minister za okolje in prostor ter 
predsednik SLS Janez Podobnik je 
v petek, 27. julija obiskal Koroško. 
Najprej se je na delovnem zajtrku 
srečal z županom občine Lovrenc 
na Pohorju Francem Ladinekom. 
V Lovrencu na Pohorju ga je spre
jel direktor podjetja Struc – Kova
čija Muta Vito Štruc. Ogledali so 
si sežigalnico lesnih odpadkov v 
Tovarni Kos in srpov.

Minister Janez Podobnik si je 
zatem ogledal možne lokacije za 
izgradnjo čistilnih naprav na reki 
Dravi v občinah Radlje ob Dravi, 
Muta in Vuzenica. Na sedežu ob
čine Muta se je udeležil delovnega 
sestanka na temo: »Odvajanje in 
čiščenje komunalnih vod«, kjer so 
predstavniki Ministrstva za okolje 

in prostor, ki delajo na projektu iz
gradnje čistilnih naprav ob reki Dra
vi, županom občin Radlje ob Dravi, 
Vuzenica in Muta predstavili svoje 
delo, ugotovitve in možne rešitve.

Minister Podobnik se je pred 
okroglo mizo z naslovom: »Prob
lem svinca in težkih kovin v Me
žiški dolini« sestal tudi z Evgenom 
Janetom, direktorjem Zavoda za 
zdravstveno varstvo Ravne na Ko
roškem. 

NA SAVINJSKEM 
SO MINISTRI SLS 
SPREGOVORILI O 
AKTUALNIH POLITIČNIH IN 
GOSPODARSKIH TEMAH

Minister Janez Podobnik se je10. 
in 11. julija, skupaj s sodelavci v okvi
ru programa obiska Vlade RS mudil 
na Savinjskem. Najprej je v občini 
Dobrna otvoril oseminštirideset 
novih stanovanj. V Šentjurju se je 
minister Janez Podobnik skupaj z 
ministrom za promet mag. Janezom 
Božičem udeležil delovnega sreča
nja z županom in ostalimi predstav
niki območja na temo 3. razvojne 
osi. Minister Podobnik je nato obi
skal podjetje Mlekarna Celea d.o.o., 
kjer se je z direktorjem, Marjanom 
Jakobom, in predstavniki podjetja 
pogovarjal o poteku izgradnje pred
čistilne naprave in pridobitvi enot
nega okoljskega dovoljenja.

Minister za okolje in prostor 
Janez Podobnik se je zvečer sku
paj z ministrom za promet mag. 
Janezem Božičem in ministrom za 
lokalno samoupravo in regionalno 
politiko dr. Ivanom Žagarjem v Lo
čah v Slovenskih Konjicah srečal 
z Regionalnimi odbori SLS Celje, 
Obsotelje –Kozjansko in Spodnje 
Savinjske. Spregovorili so o večin
skem volilnem sistemu ter drugih 
aktualnih političnih in gospodar

skih temah.
Naslednji dan se 

je minister srečal s 
predstavniki Občine 
Štore in podjetja že
lezarna Štore Steel. 
Spregovorili so o 
problematiki odla
ganja industrijskih 
odpadkov železarne 
Štore na odlagališ
ču Vrhe. Nato je 
minister Podobnik v 

navzočnosti župana občine Kozje, 
Dušana Andreja Kocmana, odprl 
most v Ortnicah na potoku Buča, ki 
je bil porušen ob neurju leta 2005. 
Delovni obisk je minister Podobnik 
zaključil v Občini Podčetrtek, kjer 
si je udeležil slovesnosti ob zaključ
ku sanacije zemeljskega plazu pri 
cerkvi Device Marije na Pesku.

MINISTER IN ŽUPAN 
SLS ODPRLA NOVE 
STANOVANJSKE BLOKE NA 
POLJANAH V MARIBORU

Minister za okolje in prostor 
Janez Podobnik je 12. julija v nav
zočnosti župana Mestne občine 
Maribor Franca Kanglerja, in di
rektorice Javnega medobčinskega 

stanovanjskega sklada Maribor 
mag. Lidije Žvajker odprl štiri več
stanovanjske bloke na Poljanah v 
Mariboru.

Večstanovanjski bloki so bili 
zgrajeni v okviru soinvestitorstva 
Stanovanjskega sklada RS, Javne
ga medobčinskega stanovanjskega 
sklada Maribor in Mestne občine 
Maribor.

Sto trideset novih neprofitnih 
stanovanj s skupno neto površino 
skoraj 10 tisoč kvadratnih metrov 
je zelo pomembna pridobitev za 
Mestno občino Maribor.

Minister Podobnik je izrazil tudi 
zadovoljstvo, da je v okviru novih 
večstanovanjskih blokov na Polja
nah v Mariboru desetina stanovanj 
namenjena in prilagojena za biva
nje invalidov.

Vsem najemnikom je zaželel, naj 
jim stanovanja postanejo prijeten 
dom in izročil ključe šestim najem
nikom.

O NEKATERIH AKTUALNIH 
TEMAH V DRŽAVI IN NA 

KRAŠKEM OBMOČJU
V soboto, 7. julija, se je predsednik 

SLS in minister za okolje in prostor 
Janez Podobnik mudil na Bistriškem. 
Najprej se je pogovarjal z vodstvom 
občine Ilirska Bistrica, zatem pa se je 
v spremstvu Vladimira Čeligoja, bistriš
kega podžupana in predsednika občin
skega odbora SLS, skupaj z državnoz
borskim poslancem Josipom Bajcem 
udeležil družabnega srečanja članic in 
članov Slovenske ljudske stranke – re
gionalnega odbora Kras. Čeprav je bilo 
srečanje v Sabonjah na brkinskih gri
čih neformalno, je minister Janez Po
dobnik v svojem nagovoru spregovoril 
o nekaterih aktualnih temah v državi 
in na kraškem območju.

KONČNI SPREJEM UREDBE 
PARKA KAMNIŠKOSAVINJSKE 
ALPE DO KONCA SEPTEMBRA 
2008

Na planšariji Logarski kot v Logarski 
dolini je bila 6. julija prva konstitutivna 
seja Programskega sveta za ustanovitev 
Regijskega parka Kamniško – Savinske 
Alpe, ki jo je vodil predsednik program
skega sveta, minister za okolje in pro
stor Janez Podobnik. 

Ključna naloga Programskega sveta 
je pripraviti osnutek akta o ustanovitvi 
regijskega parka. 

Končni sprejem Uredbe o regij
skem parku KamniškoSavinjske Alpe 
je predviden v septembru 2008, zato 
bo delo na projektu moralo potekati 
izjemno intenzivno. Programski svet 
za ustanovitev Regijskega parka Kam
niško – Savinjske Alpe v času do spre
jema omenjene uredbe čaka še izvedba 
dvomesečne javne predstavitve in jav
ne obravnave o temeljnih rešitvah in 
posledicah, ki jih prinaša regijski park 
lokalnemu prebivalstvu in občinam na 
tem območju. 

DELA V ZGORNJEM POSOČJU 
USPEŠNO NAPREDUJEJO

Minister za okolje in prostor Janez 
Podobnik je 19. julija obiskal zgornje 
Posočje. V poskusno obratovanje je pre
dal enega najmodernejših komunalnih 
sistemov s čistilno napravo v Logu pod 
Mangartom. Ogledal si je popotresno 
obnovo in se sestal z županom občine 
BovecDanijelom Krivcem.

V Logu pod Mangartom je po kata
strofalnem plazu, ki je 17. novembra 
2000 razdejal vas, obnova v fazi za

Ministrstvo za okolje in prostor
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21. 12. 2006

Minister Janez Podobnik 
se je udeležil slavnostnega 
preboja predora Šentvid

Minister Janez Podobnik se je 
udeležil preboja predora Šentvid. 
Skupna izkopna dolžina obeh glav
nih predorskih cevi znaša 2.093 m. 
Glavni predorski cevi bosta dokon
čani in predani prometu skupaj z 
avtocestnim odsekom Šentvid Ko
seze. Predor Šentvid je pomemben 
odsek pri zagotovitvi povezave 
najpomembnejših prometnih sme
ri – avtoceste A1 med Koprom in 
Lendavo ter A2 med Karavankami 
in Obrežjem. 

24. 01. 2007

Kmetovanje na področjih, 
zajetih v Naturo 2000, in 
omejitveni dejavniki na vo
dovarstvenih območjih 

Minister Janez Podobnik je na 
povabilo županje Slovenske Bistri
ce Irene Majcen obiskal Slovensko 
Bistrico in delovnega posveta z na
slovom Kmetovanje na področjih, 
zajetih v Naturo 2000, in omeji
tveni dejavniki na vodovarstvenih 
območjih.

31. 01. 2007

Novo mesto dobilo sodob
no odlagališče odpadkov

Minister Janez Podobnik je v No
vem mestu odprl sodobno odlaga
lišče odpadkov, ki sodi v kohezijski 
regijski projekt CeROD I.

Učinkovito ravnanje z odpadki 
zahteva zaradi raznolikosti virov 
in heterogenosti odpadkov celo
vito ravnanje od nastanka preko 
zbiranja, obdelave in predelave do 
končnega odstranjevanja.

Pregled pomembnejših dogodkov v zadnjem letu
26. 02. 2007

Mednarodna konferenca: 
»Trajnostno upravljanje 
porečja reke Drave«

Minister Janez Podobnik se je 
udeležil mednarodne konference 
»Trajnostno upravljanje porečja 
reke Drave«. Konference so se ude
ležili predstavniki Italije, Avstrije, 
Madžarske, Hrvaške in Slovenije 
ter generalni sekretar Mednarod
ne komisije za varstvo reke Dona
ve Phillip Weller. Sprejeli so mari
borsko dekleracijo o trajnostnem 
upravljanju porečja reke Drave, s 
katero si Slovenija prizadeva vzpo
staviti celostno čezmejno uprav

ljanje omenjenega 
porečja.

pomlad 2007

Minister Janez 
Podobnik spre
jel spremembe 
pravilnika o od
vzemu medve
dov iz narave

Minister za oko
lje in prostor Janez 

Podobnik je sprejel spremembe pra
vilnika o odvzemu osebkov vrste 
rjavega medveda iz narave, s kate
rim je določen načrtovani odstrel 
medvedov v obdobju 1. januarja 
do 30. aprila in od 1. oktobra 31. 
decembra letos. Letošnji odstrel rja
vega medveda je glede na stanje v 
populaciji ostal 
na isti ravni kot 
lanski, določa 
pa odstrel 100 
medvedov. Z 
enakim pose
ganjem v popu
lacijo za dolo
čeno časovno 
obdobje želimo 
doseči še boljše 
spremljanje raz
voja trenda v po
pulaciji rjavega medveda, predvsem 
pa vpliv odstrela na zagotavljanje 
varnosti prebivalcev v osrednjem 
območju rjavega medveda.

30. marec 2007

Obnovljivi viri energije 
– priložnost za Slovenijo

ključnih del. V okviru obnove, ki jo 
vodi Državna tehnična pisarna v ime
nu Ministrstva za okolje in prostor, 
je v Logu pod Mangartom načrtova
na gradnja le še enega objekta ter 
ureditev rušitve starih objektov. Za
ključena je gradnja petnajstih stano
vanjskih objektov, ureditev komunal
ne infrastrukture in gradnja čistilne 
naprave. Vsa dela bodo predvidoma 
končana v letu 2008. Uspešna obno
va Loga pod Mangartom je po bese
dah ministra Podobnika tudi rezultat 
zglednega sodelovanja med krajani 
vasi, Krajevno skupnostjo Log pod 
Mangartom, občino Bovec, Državno 
tehnično pisarno in Ministrstvom za 
okolje in prostor.

V prihodnjem letu naj bi se zaklju
čila tudi obnova zgornjega Posočja 
po potresu leta 1998. Obnovljenih 
je bilo kar 1.730 objektov. Do leta 
2009 pa bo potekala še glavnina del 
pri obnovi po potresu leta 2004. 

PODPIS SPORAZUMA 
O SODELOVANJU PRI 
USTANOVITVI KRAJINSKEGA 
PARKA RADENSKO POLJE

Minister za okolje in prostor Janez 
Podobnik se je v spremstvu sodelav
cev 13. julija v Centru Grajski vrt 
Boštanj v Grosuplju srečal z direk
torji slovenskih parkov. Na srečanju 
so spregovorili o možnostih medse
bojnega sodelovanja na področju 
zavarovanih območij in pregledali 
potek upravljanja parkov. Minister 
Janez Podobnik je ob tej priložnosti 
z županom Občine Grosuplje Jane
zom Lesjakom podpisal sporazum 
o sodelovanju Ministrstva za okolje 
in prostor pri ustanovitvi Krajinske
ga parka Radensko polje. Minister 
je pri ustanovitvi krajinskega parka 
zagotovil predvsem strokovno pod
poro s strani ministrstva za okolje in 
prostor, s katero bo občina Grosup
lje lažje izpeljala naravovarstveno 
zavarovanje, oblikovala nove prilož
nosti za gospodarski razvoj ter prido
bivala finančna sredstva iz različnih 
evropskih in drugih skladov. 

MO

Minister Janez Podobnik se je 
30. marca udeležil pomurskega 
sejma Megra, ki je predstavljal 
vrsto rešitev glede uporabe obnov
ljivih virov energije. Z uvodom v 
strokovno razpravo je minister 
poudaril potrebo po obvladovanju 
potrošnje in zmanjševanje potreb 
po energiji tako, da ne bo zgolj 
nekaj generacij človeštva porabilo 
bogastvo, ki se je milijone let ko
pičilo v nedrjih zemlje. Pretirana 
raba fosilnih goriv se že odraža v 
segrevanju ozračja in v klimatskih 
spremembah. Zato ministrstvo za 
okolje in prostor aktivno izvaja šte
vilne ukrepe za vzpodbujanje upo
rabe obnovljivih virov energije ter 
učinkovite rabe.

22. junij 2007 

Zgodovinski dogodek iz
gradnje vodovoda zahodnih 
Haloz 

Minister za okolje in prostor Ja
nez Podobnik je 22. junija obiskal 
Haloze in občine Videm, Majšperk 
in Žetale. Minister je v občini Vi
dem ob zaključku prve faze inve
sticije vodovoda zahodnih Haloz 
svečano odprl prvi del vodovoda, 

v občini Majšperk pa še obnovljeni 
vodohram. V Žetalah je ob zaključ
ku izgradnje vodovoda letega pre
dal svojemu namenu.
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Po finančni plati je daleč največji 
projekt v celotni resoluciji moderni
zacija železniškega omrežja; njegova 
ocenjena vrednost je skoraj 9 mili
jard evrov ali dobri dve tretjini vseh 
sredstev, potrebnih za realizacijo 
vseh projektov z delovnega področ
ja našega ministrstva. Zato in zara
di slabega omrežja smo v zadnjem 
obdobju največ časa posvetili prav 
železnicam. Rezultat je očiten: na 
Ministrstvu za promet smo pripra
vili, državni zbor pa sprejel celoten 
paket zakonske regulative s tega po
dročja  Zakon o spremembah in 
dopolnitvah Zakona o železniškem 
prometu in Zakon o varnosti v že

Delo ministrstva za promet

lezniškem prometu (iz t.i. drugega 
železniškega paketa EU), kakor tudi 
Poroštveni zakon. Z rebalansom 
so v proračunu zagotovljena tako 
sredstva za gospodarske javne služ
be kot tudi sredstva EU in sredstva 
za lastno udeležbo k projektom, ki 
jih sofinancira EU. Gre za skupno 
vsoto 251 milijonov evrov, od tega 
94,4 milijona evrov za investicije, ki 
vključujejo 32 projektov. 

K temu velja dodati, da sva z ita
lijanskim prometnim ministrom di 
Pietrom v Rimu podpisala memoran
dum o izvedbi čezmejne železniške 
povezave Trst–Divača kot sestav
nega dela prednostnega projekta 
TEN–T št. 6 in skupno prijavo na 
razpis za pripravljalna in izvedbena 
dela, ki jih finančni instrument EU 
za vseevropska transportna omrežja 
TEN–T sofinancira do višine 50 oz. 
30. odstotkov. Ker bo za posodobi
tev omrežja potrebnega mnogo več 
denarja, kot bi ga lahko zagotovili 
iz proračuna in uporabnin, seveda 
tečejo intenzivna pogajanja tudi z 
drugimi zainteresiranimi javnoza
sebnimi partnerji. In nenazadnje: s 
1. avgustom je začela z delom no
voustanovljena Direkcija RS za vo
denje investicij v javno železniško 
infrastrukturo. Prepričan sem, da 
bo kos vsem navedenim izzivom, ki 
nas čakajo.

Na Ministrstvu za promet smo 
imeli stalno pred očmi tudi držav
ne ceste. Kot sem v našem glasilu 
že večkrat zapisal, smo jih zaradi 
premajhnih vlaganj v preteklih de
setletjih zatekli v slabem stanju, in 
napovedal, da bi jih zato do sredine 
prihodnjega desetletja radi spravili 
na raven primerljivih držav. Rečeno 
– storjeno! Za ukrepe na državnem 
cestnem omrežju smo tako v letu 
2007 načrtovali skoraj 227 milijonov 
evrov, kar je za dobrih 27 odstotkov 
več glede na sprejeti proračun v letu 
2006. Večina sredstev – skoraj 149 
milijonov evrov – je namenjena za 
investicijske ukrepe, dobrih 62 mi
lijonov evrov pa za upravljanje in 

vzdrževanje državnega cestnega 
omrežja. Tudi v letu 2008 se bo na
daljevalo povečano vlaganje v držav
no cestno omrežje, saj je v državnem 
proračunu za ta namen načrtovanih 
kar 229 milijonov evrov, od tega 141 
milijonov evrov za investicijsko vzdr
ževanje in gradnjo ter 72 milijonov 
evrov za upravljanje in tekoče vzdr
ževanje državnih cest.

Gradnja avtocest teče po začrta
nem programu, zato je nisem izposta
vil niti o tem ne bom tratil dragocene
ga časopisnega prostora. Moram pa 
zapisati, da je konec leta 2008 tisti 
rok, v katerem bomo dokončali slo
venski avtocestni križ. Zato bo Letni 
plan razvoja in obnavljanja avtocest 
za leto 2008, ki ga že pripravljamo, 
daleč najobsežnejši doslej. Zahtevna 
bo predvsem zagotovitev potrebnih 
finančnih sredstev, ki bodo morala 
biti za okrog 200 milijonov evrov 
višja kot so v letu 2007.

Živahno je tudi na področju civil
nega letalstva. Potem ko smo pred
lani uredili razmerja med državo in 
družbo Aerodrom Maribor, smo iz 
proračunskih sredstev kupili štiri 
vozila za potrebe službe za sprejem 
in odpremo letal na tem letališču v 
skupni vrednosti skoraj 780 tisoč 
evrov, s katerimi smo funkcional
no dopolnili osnovni nabor vozil in 
opreme za potrebe letaliških služb 
na letališču Maribor. Istega dne (8. 
marca), ko smo jih predali namenu, 
je nizkocenovni prevoznik Ryanair 
napovedal in 7. junija tudi vzpostavil 
redno letalsko povezavo Maribora 
z Londonom. Po zadnjih podatkih 
– zelo uspešno! Na Letališču Jožeta 
Pučnika Ljubljana pa smo 9. julija 
predali namenu sodoben potniški 
terminal.

V obdobju do 2013 sta na področ
ju civilnega letalstva načrtovana dva 
projekta, in sicer: posodobitev leta
liške infrastrukture na letališču Mari
bor in posodobitev sistemov kontro
le zračnega prometa. Oba projekta 
se bosta financirala tudi iz struk
turnih skladov EU. Ocenjena vred

nost projekta Posodobitev letališke 
infrastrukture na letališču Maribor 
je 17 milijonov evrov (predvideno so
financiranje iz naslova strukturnih 
skladov v višini 8,5 mio EUR), vred
nost projekta Posodobitev sistemov 
kontrole zračnega prometa pa na 52 
milijonov evrov (predvideno sofinan
ciranje iz naslova strukturnih skla
dov v višini 19 mio EUR).

Na področju pomorstva velja 
izpostaviti, da smo skupaj z Mini
strstvom za finance kot nosilnim 
ministrstvom in ob sodelovanju 
Splošne plovbe pripravili Zakona o 
davku na tonažo, s katerim smo na
šim slovenskim ladjarjem omogočili 
konkurenčno davčno okolje in bolj
še pogoje za nastopanje na global
nem pomorskem trgu. Trenutno se 
intenzivno ukvarjamo s projektom 
potniškega terminala; če bo šlo vse 
po načrtih, bo narejen do konca 
2008, tako da se bomo že v letu 
2009 odpravili na kakšno križarje
nje iz domačega pristanišča. Ves čas 
pa si seveda prizadevamo za celovit 
razvoj luke. Skladno z Resolucijo o 
prometni politiki Republike Sloveni
je si namreč zastavljamo velik izziv: 
da bi Slovenija postala logistično in 
distribucijsko središče za Srednjo 
Evropo. V ta namen je že v pripravi 
podpis pisma o nameri med našim, 
okoljskim in gospodarskim ministrs
tvom ter Občino Sežana in družbo 
Luka Koper za gradnjo evropskega 
distribucijskega centra.

Naj se na koncu vrnem na začetek, 
k mobilnosti. Z veliko intenzivnost
jo smo namreč začeli projekt »Inte
grirani JPP«, ki se bo v naslednjem 
desetletju končal z uvedbo enotne 
vozovnice. Vozovnice torej, s kate
ro se bomo lahko presedali z enega 
javnega prevoznega sredstva na dru
gega (vozni red bo kajpak usklajen!) 
in brez slabe ekološke vesti po mili 
volji potovali po domovini…

mag. Janez Božič,
minister za promet 

Mag. Janez Božič: 
Odstop ni posledica 
zadnjih dogodkov
Ljubljana, 30.8.2007  Minister za promet 
Janez Božič se je za odstop s položaja 
odločil, ker je ocenil, da bi bilo zaradi 
nenehnih pritiskov njegovo nadaljnje delo 
na ministrstvu zelo otežkočeno, če ne celo 
onemogočeno. 

“Moja odločitev ni posledica zadnjih 
dogodkov; ti so le omogočili poveča
nje pritiskov in njihov prenos v javno 
sfero,” je svoj odstop v sporočilu za 
javnost pojasnil Božič.

“Prepričan sem, da sem svo
je delo na ministrstvu opravljal 
vestno, odgovorno in pošte
no”

“Prepričan sem, da sem svoje delo na 
ministrstvu opravljal vestno, odgovorno 
in pošteno. Objektivni pogled na delo mi
nistrstva za promet za časa mojega man
data to prav gotovo potrjuje. Šele čas 
pa bo razčistil sliko,” je zapisal Božič. 
“Ker pa želim, da se delo ministrstva 
razbremeni pritiskov in ker želim, da 
delo ministrstva v prihodnje nemoteno 
teče naprej, nepreklicno odstopam s 
svojega položaja,” je še poudaril.

r.r.

Mobilnost je vsakdanji del dogajanj v družbi, hkrati pa dejavnik, ki označuje njen razvoj. Kot kažejo trendi, bo imel v 
tem stoletju promet odločujočo vlogo in vpliv na kakovost življenja in konkurenčnost gospodarstva, s tem pa tudi na 
napredek družbe in blagostanje njenih ljudi. Zato najbrž ne bo odveč, če že kar uvodoma zapišem, da je preudarna 
in z bodočimi zahtevami družbe usklajena usmeritev prometnega sistema ena od najpomembnejših razvojnih kompo
nent. Na Ministrstvu za promet se tega dejstva dobro zavedamo. V takem duhu zato tudi razmišljamo in  ukrepamo. 
Dokaz za to so štirje veliki projekti z našega delovnega področja, ki so vključeni v Resolucijo o nacionalnih razvojnih 
projektih 20072023, in ocenjeni na dobrih 12,2 milijardi evrov.

delo ministrstva
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Rekonstrukcija starega in izgradnja novega potniškega terminala na letališ
ču Jožeta Pučnika (posnetek je z otvoritve 9. julija) je bil velik izziv tudi za 
naše ministrstvo. Pravila schengenskega nadzora zunanje meje EU namreč 
zahtevajo tudi zelo dodelano tehnologijo sprejema in odprave potnikov, spre
jema in odpreme prtljage ter sprejema in odpreme zrakoplovov. Na letališču 
Jožeta Pučnika Ljubljana bomo v naslednjih letih posebej intenzivno gradili 
objekte navigacijskih služb zračnega prometa oziroma novi center območne 
kontrole zračnega prometa Ljubljana in novi letališki kontrolni stolp. V okvi
ru posodobitev, ki jih bo izvajalo javno podjetje Kontrola zračnega prometa 
Slovenije, smo v obdobju finančne perspektive 2007–2013 planirali okrog 
50 milijonov evrov. S posodobitvami nadaljujemo tudi na letališču Maribor. 
Pripravljamo ustrezne projekte za prilagoditev letališča schengenskim 
standardom nadzora zunanje meje EU, dosego standardov za letalske ope
racije v pogojih zmanjšane vidljivosti kategorije II in priključitev letališča 

na komunalno infrastrukturo občine. Investicije, ki bodo financirane 
s sredstvi EU in proračuna Republike Slovenije, so ocenjene na 17 
milijonov evrov.

Z ministrom Antoniom di Pietrom sva 17. julija v Rimu podpisala Memo
randum o soglasju med Ministrstvom za promet Republike Slovenije in 
Ministrstvom za infrastrukturo Italijanske republike o izvedbi čezmejne 
železniške povezave Trst–Divača kot sestavnega dela prednostnega 
projekta TEN–T št. 6 “Lyon–Trst–Divača/Koper–Divača–Ljubljana–Budimpešta–
ukrajinska meja” in skupno prijavnico za sofinanciranje prekomejnega odseka 
Trst–Divača iz finančnega instrumenta Evropske unije za vseevropska transport
na omrežja TEN–T. V prijavnici so opredeljene pripravljalne aktivnosti, kot so 
projektiranje, raziskave itd., ki se iz sredstev TEN–T sofinancirajo v višini do 50 
odstotkov, ter sama izvedbena dela, ki se za prekomejne projekte sofinancirajo 
do višine 30 odstotkov. Kolikšen bo končni odstotek, bo evropska komisija spo
ročila konec leta.

Ko smo ob prevzemu mandata napravili prerez stanja na področju 
prometne infrastrukture na celotnem ozemlju naše države, smo ugo
tovili, da smo »podedovali« – milo rečeno – zelo slabe razmere. Po
datki so namreč dokazovali, da ima kar 45 odstotkov cest neustrezno stanje 
vozišča, kar pomeni oceno: zelo slabo in slabo. Taka ocena je veljala tudi za 
ozek in makadamski odsek regionalne ceste Žiče–Dramlje v Straži na Gori. 
Zato ni čudno, da se je na otvoritvi moderniziranega in kajpak asfaltiranega 
odseka, ki smo jo opravili med delovnim obiskom vlade v Savinjski regiji (na 
sliki) 10. julija, zbralo domala vse, kar tod leze in gre.

18. maja smo slavnostno predali prometu novo cestno povezavo med Hajdi
no in Ptujem. Novozgrajena cesta v dolžini 3.718 metrov, katere del je tudi 
433 metrov dolg most čez Dravo, je ne le za Ptuj, temveč tudi za njegovo 
širše območje, velika pridobitev, saj pomeni obvoznico prometno izjemno 
obremenjenega mestnega središča in hkrati navezavo na bodočo avtocesto 
A4 Slivnica–Gruškovje, v pogovornem jeziku imenovano »pyhrnka«. Ob tej 

priložnosti smo most poimenovali po prleškem rojaku Janezu Puhu, 
znamenitem izumitelju, mehaniku in tovarnarju in (na sliki) na most v 
trajen spomin pritrdili tudi tablo z njegovim imenom.

Na »potujoči« seji Odbora DZ za promet smo se lahko na lastne oči zno
va prepričali, da proga med Divačo in koprskim pristaniščem ne ustreza 
današnjim prometnim zahtevam in je ozko grlo slovenskega železniškega 
omrežja. Zato projekt povečanja zmogljivosti te proge v nobenem primeru ni 
in ne more biti nadomestilo za gradnjo nove proge Divača–Koper. Propust
nost obstoječe proge Divača–Koper je 66 vlakov na dan, se je pa že zgodilo, 
da je v 24 urah po njej peljalo 89 vlakov. S povečevanjem pretovora v Luki 
Koper se težave Slovenskih železnic le še povečujejo. Ob količinsko močnej
ših dnevih tovora glede na dogovorjene pogoje in roke namreč že danes ni 
več možno prepeljati. Cilj gradnje nove – dvotirne! – proge Divača–Koper 

je torej zagotoviti tolikšno zmogljivost, da bo omogočen normalen 
oziroma neoviran pretok blaga in potnikov ter zagotovljeno nemoteno 
delovanje pristanišča.

delo ministrstva
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18.09.2006

Delavnica in mednarodni simpozij o projektih, sofinanciranih iz strukturnih 
skladov EU v Prekmurju in v sosednjih regijah

V organizaciji Službe Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko je v Termah Radenci potekala delavnica z mednarodnim simpo
zijem o projektih, sofinanciranih iz strukturnih skladov EU v Prekmurju 
in v sosednjih regijah.

02.10.2006

Mednarodna konferenca “Evropski dan otrok” v Termah Čatež

Služba Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko je v Ter
mah Čatež organizirala mednarodno konferenco z naslovom »Evropski 
dan otrok«, katere namen je bil opozoriti na težave otrok, ki živijo v manj 
razvitih regijah. Na konferenci so bili predstavljeni nagrajeni prispevki 
v okviru javnega natečaja z naslovom “Evropska sredstva in mladi”. Z 
javnim natečajem smo želeli v Službi Vlade RS za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko spodbuditi otroke k razmišljanju, na kakšen način 
bi si izboljšali življenje s pomočjo evropskih sredstev.

21.11.2006

Neformalno srečanje ministrov, pristojnih za področje  
regionalne politike

Minister dr. Ivan Žagar se je udeležil neformalnega zasedanja ministrov 
Evropske Unije. Na ministrskem srečanju je poudaril, da Slovenija v re
formi kohezijske politike sledi Evropi in učinkovito pripravlja nacionalne 
operativne programe za obdobje 20072013. Dejal je, da je izhodišče 
za krepitev konkurenčnosti skozi kohezijsko politiko strategija razvoja 
Slovenije, ki po posameznih področjih sledi lizbonskim ciljem.

31.01.2007

Predstavitev pokrajinske zakonodaje in srečanje Vlade Republike Slovenije z 
župani slovenskih občin

Služba Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko je v 
Ljubljani organizirala srečanje z župani in drugimi predstavniki občin, 
na katerem je predstavila sveženj pokrajinske zakonodaje. Na povabilo 
ministra pristojnega za področje lokalne samouprave in regionalne po

Pregled pomembnejših dogodkov Službe Vlade RS za lokalno 
samoupravo in regionalno politiko, ki jo vodi minister dr. Ivan 
Žagar v zadnjem letu 

litike, dr. Ivana Žagarja, sta se srečanja udeležila tudi predsednik Vlade 
RS Janez Janša in finančni minister dr. Andrej Bajuk.

14.02.2007

Minister dr. Ivan Žagar na konferenci Odbora regij Teritorialni dialog 

Minister dr. Ivan Žagar se je udeležil konference Odbora regij z naslo
vom Teritorialni dialog, katere namen je bil osvetliti prispevek lokalnih 
in regionalnih oblasti pri doseganju lizbonskih ciljev. Konference sta se 
udeležila tudi evropska komisarka za regionalno politiko Danuta Hübner 
ter komisar za industrijo in podjetništvo Guenter Verheugen.

12.03.2007

SVLR v usklajevanje posredovala paket pokrajinske zakonodaje 

Služba Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko je v 
usklajevanje posredovala paket predlogov zakonov o pokrajinah  delovno 
gradivo. Gradivo je bilo posredovano vsem poslanskim skupinam, Zdru
ženju občin Slovenije in Skupnosti občin Slovenije. 

23.04.2007

Z župani o razvojnih spodbudah na Brdu pri Kranju

Minister dr. Ivan Žagar se je sestal z župani in drugimi predstavniki 
slovenskih občin in spregovoril o razvojnih spodbudah na regionalni in 
lokalni ravni. Tako so bile operativno predstavljene neposredne spodbu
de in način črpanja vseh sredstev v prihodnje.

09.05.2007

Na srečanju “Strong Regions Building Bridges for Europe”

Minister dr. Ivan Žagar se je udeležil neformalnega ministrskega sre
čanja ministrov, pristojnih za regionalni razvoj. Srečanja z naslovom 
»Strong Regions Building Bridges for Europe« je bilo v mestu Hof v 
Zvezni republiki Nemčiji. Dogodek je pomenil uradni začetek izvajanja 
programov nove finančne perspektive 2007 – 2013, ki se sofinancirajo 
iz sredstev strukturnih skladov EU ter izmenjavi pogledov na preteklo 
obdobje izvajanja kohezijskih programov in na prihodnje izvajanje, ki 
se ravnokar pričenja. 

delo ministrstva
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Minister pristojen za področ
je lokalne samouprave in regio
nalne politike dr. Ivan Žagar in 
evropska komisarka za regional
no politiko Danuta Hübner sta 
27. avgusta na stalnem predstav
ništvu Republike Slovenije pri 
Evropski uniji v Bruslju, slove
sno podpisala dva operativna 
programa  Operativni program 
krepitve regionalnih razvojnih po
tencialov za obdobje 20072013 
in Operativni program razvoja 
okoljske in prometne infrastruk
ture za obdobje 20072013.

S podpisom omenjenih opera
tivnih programov se zaključuje 
leto dni trajajoče usklajevanje 
med Republiko Slovenijo in 
evropsko komisijo, ki Sloveni
ji omogoča dostop do skupaj 
3 milijard 345 milijonov evrov 
kohezijskih sredstev, od česar 
1.934 milijonov evrov odpade na 
Evropski sklad za regionalni raz
voj, preostalih 1.411 milijonov 
evrov pa na Kohezijski sklad.  
S temi sredstvi si Slovenija za
gotavlja tisti manjkajoči obseg 
razvojnih spodbud, ki Sloveniji 
ob pametni uporabi omogoča 
razvojni preboj med razvitejše 
evropske države. 

Po besedah ministra dr. Ivana 
Žagarja dogodek pomeni prelom
nico na področju črpanja evrop
skih sredstev in poudarja, da bo 
denar namenjen za »ustrezne ci
lje  za povečanje blaginje ljudi, 
ki se bo kazala skozi večjo gospo
darsko rast in nova, kakovostna 
delovna mesta«. Programa naj bi 
prispevala k 0,7odstotnem zviša
nju bruto domačega proizvoda 
in ustvarila več kot 30.000 delov
nih mest ter kvalitetni premik in 
razvoj v smeri na znanju teme
lječe družbe. Pri pogajanjih za 
finančno obdobje 20072013 so 
bile zelo dragocene izkušnje iz 
pretekle finančne perspektive, 
da bo Slovenija znala izkoristiti 
evropska sredstva, pa minister 
verjame tudi zato, ker je bilo v 
zadnjem obdobju veliko časa na
menjenega tudi optimizaciji siste
mov črpanja in izobraževanju.

Komisarka Hübnerjeva je pou

Minister dr. Ivan Žagar v Bruslju na slovesnem 
podpisu dveh operativnih programov 

darila, da je Slovenija že od same
ga začetka med najboljšimi izvajal
ci regionalne politike, zato upa, 
da bo tudi ta sredstva v sklopu 
strukturnih in kohezijskega skla
da uspešno črpala. Poudarila je, 
da je izziv sedaj še nekoliko večji, 
ker je Sloveniji na leto dodeljenih 
kar 3,8krat več sredstev kot v le
tih 20042006, zato je potrebna 
dobro pripravljena administraci
ja, ne samo na centralni, pač pa 
tudi na lokalni ravni, je še opo
zorila.

Za Slovenijo izredno pomem
ben dogodek so v Vladni službi 
za lokalno samoupravo in regio
nalno politiko (SVLR) dan po 
slovesnem podpisu v Bruslju 
predstavili tudi na novinarski kon
ferenci v novih prostorih SVLR v 
Mariboru. 

Minister dr Ivan Žagar je pouda
ril, da je glavni namen omenjenih 
programov zagotoviti osrednje 
cilje, določene v Nacionalnem 
strateškem referenčnem okviru 
(NSRO), in sicer spodbujati kon
kurenčnost države ter zagotoviti 
pogoje za rast z zagotavljanjem 
uravnoteženega regionalnega 
razvoja po vsej državi. Dogovor 
o strateškem okviru porabe teh 
sredstev je bil z evropsko komisijo 
že usklajen in dogovorjen v okviru 
NSRO, ki je bil potrjen 18. junija 
in predstavlja strateško podlago 
tudi za operativna programa, ki 
sta bila podpisana.

Priprava operativnih programov 
je obsežen in zahteven proces, 
ki zahteva veliko usklajevanj ne 
samo med državo članico in evrop
sko komisijo, pač pa tudi znotraj 
države članice. Operativna progra
ma tako odražata širši konsenz o 
razvojni politiki v naslednjih 7 
letih, njun podpis pa napoveduje 
uvod v nov izziv  uspešno črpanje 
razpoložljivih sredstev.

Finančno najtežji je operativ
ni program krepitve regionalnih 
razvojnih potencialov, za katere
ga bo namenjenih okoli 1,7 mi
lijarde evrov, njegovi cilji pa so 
neposredno povezani z lizbonsko 
strategijo, saj smo se zavezali tej 
skupini izdatkov nameniti več kot 

60 odstotkov. 
Poudarek bo predvsem na 

gospodarskem razvoju in inova
cijskih spodbudah, prav tako pa 
se bodo iz programa financirala 
večja gospodarska središča, kom
biniran pa bo tudi s trajnostnimi 
projekti, turizmom, naravno in 
kulturno dediščino, nadaljnjim 
razvojem širokopasovnih pove
zav in podobno. Kot poudarja mi
nister dr. Ivan Žagar, je novost v 
njem razvoj regij, saj bo okoli 16 
odstotkov sredstev namenjenih 
lokalnim skupnostim oz. njiho
vim regionalnim projektom.

V okviru OP razvoja okoljske 
in prometne infrastrukture, ki 
tudi že relativno konkretno opre
deljuje predvidene aktivnosti, so 
relevantne predvsem investicije 
v prometno infrastrukturo (npr. 
izgradnja drugega tira med Ko
prom in Divačo ali tretja razvojna 
os) in pa obsežen paket investicij 
na področju okolja. OP predvide
va izgradnjo vseh še manjkajočih 
regijskih centrov za ravnanje z 
odpadki, pa 18 večjih projektov 
s področja odvajanja in čiščenja 
odpadnih voda ter oskrbe s pit
no vodo. Prav tako je predvide
no celovita rešitev na področju 
zagotavljanja poplavne varnosti 
na porečjih Mure, Ljubljanice, 
Savinje, Save, Drave in Dravinje, 
160 milijonov evrov pa je pred
videnih za področje učinkovite 
rabe energije ter proizvodnje 
energije iz naslova obnovljivih 
virov energije.

Osrednja usmeritev obeh ope
rativnih programov temelji na 
izboljšanju blaginje prebivalcev, 
pri tem pa je ključen poudarek 
na spodbujanju gospodarske ra
sti, ustvarjanju delovnih mest in 
krepitvi človeškega kapitala ter 
zagotavljanju uravnoteženega 
in skladnega razvoja, še posebej 
med regijami. Poudarjena je kre
pitev konkurenčnih sposobnosti 
kot dolgoročne osnove za dose
ganje blaginje ter inovativna, di
namična in odprta Slovenija, z 
razvitimi regijami in konkurenč
nim, na znanju temelječem gos
podarstvu.

29.05.2007

Srečanje v Bruslju s komisarko za ko
hezijsko politiko Danuto Hübner.

Beseda je tekla o predlogih za ak
tivnosti slovenskega predsedovanja 
EU na področju kohezijske politike 
in začetku izvajanja programov nove 
finančne perspektive 2007 – 2013, 
ki se sofinancirajo iz sredstev struk
turnih skladov EU in kohezijskega 
sklada EU, za katere je organ uprav
ljanja v Republiki Sloveniji Služba 
Vlade RS za lokalno samoupravo in 
regionalno politiko.

19.06.2007

Evropska komisija potrdila nacional
no strategijo in prednostne naloge 
Slovenije za novo finančno obdobje 
20072013

Evropska komisija je potrdila Na
cionalni strateški referenčni okvir 
20072013 (NSRO), ki opredeljuje 
generalno strategijo države za dose
ganje hitrejše konvergence, vključu
je prednostne naloge, okvirno letno 
dodelitev sredstev in seznam ope
rativnih programov. Služba Vlade 
RS za lokalno samoupravo in regio
nalno politiko v NSRO opredeljuje 
porabo 4,2 milijarde EUR, ki jih 
bo od EU prejela za zagotavljanje 
rasti in delovnih mest v sedemlet
nem obdobju. 

13.07.2007

Prva obravnava svežnja pokrajinskih 
zakonov v Državnem zboru RS

Večina poslank in poslancev je po 
opravljeni 1.obravnavi v Državnem 
zboru RS sklenila, da je sveženj po
krajinske zakonodaje  Predlog za
kona o pokrajinah, Predlog zakona 
o volitvah v pokrajinah in Predlog 
zakona o financiranju pokrajin  pri
merna podlaga za nadaljnjo parla
mentarno obravnavo.

delo ministrstva
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Mestna Ob či na Ce lje  žu pan Bo jan Šrot

V Ce lju naj več ji okolj ski pro jekt v 
Slo ve ni ji

V Ce lju je v pol nem teku naj več ji okolj ski 
pro jekt v Slo ve ni ji, iz grad nja Re gio nal ne ga 
cen tra za rav na nje z od pad ki. Pro jekt v znat
ni meri so fi nan ci ra Evrop ska uni ja, vanj pa je 
vklju če no kar 23 ob čin iz Sa vinj ske sta ti stič ne 
re gi je. V ok vi ru dru ge faze RCERO, ki se je 
za če la apri la le tos, bosta zgra je na na pra va za 
me han sko bio loš ko ob de la vo preo stan ka od
pad kov in To plar na Ce lje. Od pad ke bodo naj
prej bio loš ko ob de la li, po tem jih bodo lo či li na 
lah ko in tež ko frak ci jo. Na pra va je pred vi de na 
za ob de la vo 60.000 ton preo stan ka od pad kov. 
Dru ga faza naj bi bila kon ča na do kon ca leta 
2009. Prob lem rav na nja z od pad ki na oko lju 
pri ja zen in eko nom sko učin ko vit na čin pa naj 
bi bil v re gi ji re šen do leta 2010.

Mestna občina Maribor  župan Franc Kangler

Kan di di ra mo za Evrop sko pre stol ni
co kul tu re 2012

Ma ri bor, Mur ska So bo ta, Novo me sto, 
Ptuj, Slo venj Gra dec, Ve le nje in Vzhod na 
ko he zij ska re gi ja

Slo ve ni ja je sku paj s Por tu gal sko po vab lje na k 
or ga ni za ci ji pro gra ma Evrop ske pre stol ni ce kul tu re 
2012 (EPK 2012). Mest na ob či na Ma ri bor (MOM) 
se je od lo či la, da bo kan di di ra la na Jav nem raz pi su 
za iz bor me sta za no mi na ci jo za na slov »Evrop ska 
kul tur na pre stol ni ca« za leto 2012.

V kan di da turo mest ne ob či ne Ma ri bor za EPK 
2012 vklju ču je mo ce lot no »Vzhod no ko he zij sko re
gi jo« in po ve zu je mo Po mur sko, Po drav sko, Ko roš
ko, Sa vinj sko, Ju govz hod no Slo ve ni jo, Za sav sko, 
Spod nje po sav sko in No tranj skokraš ko re gi jo. Žu
pa ni mest nih ob čin »Vzhod ne ko he zi je« – Mur ska 
So bo ta, Ptuj, Slo venj Gra dec, Ve le nje, Novo me sto 
in Ma ri bor – smo pod pi sa li Do go vor o so de lo va nju, v 
ka te rem va bi mo k ure sni či tvi pro jek ta tudi ob či ne, ki 
si cer ni ma jo sta tu sa mest nih ob čin, so pa (ali bodo) 
re gio nal na sre diš ča. Med nji mi Tr bov lje za Za sav sko 
re gi jo, Krš ko za Spod nje po sav sko re gi jo, Po stoj na za 

No tranjskokraš ko re gi jo, Met li ka za Belo Kra ji no in 
Lju to mer za Pr le ki jo. 

Na šo od lo či tev smo pod kre pi li z zgo do vin ski mi, 
kul tur ni mi, et no graf ski mi, na rav ni mi in gos po dar ski
mi ar gu men ti. V Evro pi oce nju je jo, da so kul tur ne 
sto ri tve, krea tiv na in du stri ja, kul tur ni tu ri zem ipd. 
naj hi tre je ra sto če pa no ge z naj viš jo stop njo za po slo

va nja in za to rej pri hod nost evrop ske ga raz vo ja, us
mer je ne ga k sto ri tvam. Slo ve ni ja ima pri lož nost, da 
vzpo sta vi kul tur ni mo del raz vo ja neke šir še re gi je in 
s tem po sta ne svo je vrst ni evrop ski (in ver jet no tudi 
sve tov ni) uni cum, ki kot vzor lah ko slu ži vsem dru
gim dr ža vam in re gi jam s po dob ni mi prob le mi. EPK 
2012 lah ko po sta ne pri mer od lič ne prak se, s či mer bi 
se dr ža va za go to vo zelo do bro pro mo vi ra la in vpi sa la 

na evrop ski in sve tov
ni zem lje vid z iz jem no 
po zi tiv no ko no ta ci jo 
in raz voj no usmer je
no vzorč nost jo.

EPK 2012 je na ša 
en krat na pri lož nost, 
da od pre mo svo je 
raz voj ne po ten cia le 
in čim prej prič ne mo 
vzpo stav lja ti skup no 
plat for mo, od ka te re 

bo ime la ko rist ce lot na re gi ja. Kul tu ra in iz nje iz
ha ja jo če in z njo po ve za ne de jav no sti bodo us tva ri
le nove mož no sti in po sta le po gla vit ni de jav nik in 
ge ne ra tor raz vo ja.

Za Ma ri bor je tak kon cept po mem ben, ker nam 
omo go ča dvig sa mo za ve sti in raz voj nih am bi cij ter 
vzpo stav lja nje nove po stin du strij ske kul tur ne iden
ti te te me sta in re gi je. V tem delu dr ža ve ne bo več 
pro sto ra za sa mo po mi lo va nje, po ve za no z gos po dar
skim in so cial nim raz pa dom in du strij skih struk tur, 
ne bo več na gi bov za pro vin cial no spo pa da nje z 
dr žav no pre stol ni co, pač pa naj iz me sta in re gi je 
seva sa mo za vest, po ve za na s sa mo kri tič nost jo ob 
od pr to sti v svet in v soo če nju z evrop ski mi in sve
tov ni mi iz zi vi.

V Slo ven ski ljud ski stran ki smo po no sni na naj več ji slo ven ski klub žu pa nov – Klub žu pa nov SLS. Pred se du je mu us pe šen dol go let ni žu pan Mest ne 
ob či ne Ce lje, Bo jan Šrot, pod pred sed ni ka pa sta žu pa nja Ob či ne Slo ven ska Bi stri ca Ire na Maj cen ter žu pan Ob či ne Škoc jan An ton Zu pet. 

V Klu bu žu pa nov je si cer 90 žu pa nov in žu panj slo ven skih ob čin, poh va li mo pa se lah ko, da v njem ne so de lu je jo le žu pa ni, ki so čla ni Slo ven
ske ljud ske stran ke, pač pa tudi neod vi sni kan di da ti, ki z nami in z dru gi mi žu pa ni v klu bu radi in do bro so de lu je jo. Naj pou da ri mo, da ima mo 
v svo jih vr stah tudi najm laj še ga slo ven ske ga žu pa na, in si cer 29let ne ga Bla ža Mi lav ca, si cer čla na podm lad ka SLS Nova ge ne ra ci ja. 

Dru ga če pa so župa ni Klu ba žu pa nov SLS, kot bo ste na nas led njih stra neh v pre gle du dela ob čin tudi vi de li, v svo jih ob či nah ak tiv ni in ved no 
naj de jo nove na či ne, kako bi živ lje nje ob čank in ob ča nov še iz bolj ša li. Za to krat no pred ta bor sko šte vil ko ča so pi sa Od mev smo jih pov pra ša li, 
kako po te ka živ lje nje v nji ho vih ob či nah, kaj so v letu od za čet ka no ve ga man da ta že po sto ri li, kaj še na čr tu je jo in kak šne so nji ho ve že lje za 
pri hod nost. 

KLUB ŽUPANOV SLSKLUB ŽUPANOV SLS



�5

Občina BISTRICA OB SOTLI

 župan Jožef Pregrad

Ob nov lje na le po ti ca za še več zna
nja 

V sklo pu le toš nje ga ob čin ske ga praz ni ka ko
nec ju ni ja so se ob ča ni naj bolj raz ve se li li od prt
ja pre nov lje ne sta re šo le. Slav nost no jo je od prl 
mi ni ster za šols tvo in šport dr. Mi lan Zver. 

Sta ra šo la, kot jo ime nu je jo do ma či ni, je bila 
zgra je na leta 1895 za po tre be ta krat ne petraz
red ne os nov ne šo le. Leta 1979 se je pouk za čel 
v novi šo li, leta 1994 pa so s po moč jo manj ših 

po se gov za ra di po manj ka nja pro sto ra v sta ro 
šo lo spet pre se li li pouk li kov ne vzgo je, gos po
dinjs tva in ra ču nal niš tva. Pro stor ska sti ska v 
novi šo li pa s tem še ni bila re še na. Na ve li ko 

ve se lje vseh je 6. sep tem bra lani ob či na Bi
stri ca ob Sot li spre je la sklep o priz na ni vi ši ni 
sred stev iz pro ra ču na mi ni strs tva za šols tvo in 
šport za so fi nan ci ra nje adap ta ci je in do zi da ve 
šo le v vi ši ni 60 od stot kov. Za iz va jal ca del je 
bilo iz bra no pod jet je IPI z Ro gaške Sla tine, ki 
je vklju či lo kar ne kaj po di zva jal cev iz do ma
če ga in bliž nje ga oko lja. Dela so za ra di mile 
zime te kla po na čr tih in tako so se v pe tek, 
29. ju ni ja, šte vil ni do ma či ni, učen ci in uči te lji 
ve se li li, ko so sta li pred ob nov lje no le po ti co. 
Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Bi stri ca ob Sot li

Občina BLED – župan Janez Fajfar

ZAČENJAJO SE TEŽKO 
PRIČAKOVANA DELA ZA IZGRADNJO 
BLEJSKE OBVOZNICE

Občanke in ob ča ni občine Bled so konč no 
do ča ka li za če tek del za iz grad njo blej ske raz
bre me nil ne ce ste. Di rek ci ja RS za ce ste je na
mreč na jav nem raz pi su iz bra la iz de lo val ca 
pro jek ta za grad be no do vo lje nje južne raz bre
me nil ne ce ste. Iz de lo va lec PGD do ku men
ta ci je, pod jet je PNZ, Pro jekt niz ke zgrad be, 
Ljub lja na, je v zad njem ted nu me se ca ju ni ja 
2007

pri čel s te ren ski mi deli za za ko ličbo cest ne 
osi in pri pra vo po snet kov prečnih profilov. 

Si cer pa je bilo eno od pred ta bor skih omi zij 
v ok vi ru le toš nje ga 16. Ta bo ra SLS pos ve če no 
prav tej temi. Ob čan ke in ob ča ni so se z žu pa
nom na če lu stri nja li z go sti na omiz ju, da Bled 
po tre bu je obe raz bre me nil ki, tako se ver no kot 
juž no, in da bi bilo po treb no za do ber raz voj 
Ble da obe čim prej zgra di ti.

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Bled

Občina BLOKE – župan Jože Doles

LETOS ŽE 7. POHOD PO KRPANOVI 
POTI

Tudi le tos so v Ob či ni Blo ke or ga ni zi ra li 
po hod po Kr pa no vi poti, to krat že sed mič. 
Po hod je bil v ne de ljo, 29. apri la, start in cilj 
pa sta bila po stav lje na na igriš ču v Ve li kih 
Blo kah. Sam po hod je dolg oko li 21 ki lo me
trov, pot pa je zlož na in pri mer na za vsa ko gar. 
Ve či na jo zmo re v šti rih do pe tih urah. Pot je 
ude le žen ce iz Ve li kih Blok vo di la pre ko Bra
dat ke mimo Bloš ke ga je ze ra do Sv. Duha, od 
tam da lje pa v vas Škuf če, sko zi Rav nik na 

Gra diš ko, od ko der je lep raz gled sko raj po 
vsej No tranj ski. Od tod po hod za vi je sko zi 
vas Što ro vo v Za vrh do cerk ve sv. Urha, kjer 

je ne koč stal grad Nad li šek. Pod gra dom je 
oz na čen pro stor, kjer je ne koč sta la Faj glo va 
do ma či ja, dom nev ni dom Mar ti na Kr pa na. 
Od tu se pot spu sti do ru še vin gra du Paj ko vo 
in sko zi Za les mimo Mal nov do Sv. Tro ji ce. 
Čez skriv nost ni svet mean drov Bloš či ce po
hod ni ki spet pri de jo do Ve li kih Blok. 

klub županov SLS

Občina BOHINJ – župan Franc Kramar

Ob nov lje na pot k sla pu Sa vi ca
V ne de ljo, 22. ju li ja, je TD Bo hinj tudi 
urad no od pr lo pre nov lje no pot k sla pu 
Sa vi ca, ka te re ob no va je sta la 30.000 
evrov, ki jih je v ce lo ti za go to vi lo tu-
ri stič no druš tvo. Pre no va pa še ni po-
pol no ma za klju če na, saj na me ra va jo v 
dru gem delu, ki jih še ča ka, po nu di ti 
tudi te mat sko kul tur no vse bi no ob poti. 
“Kak šna bo, se z raz lič ni mi stro kov-
nja ki še pos ve tu je mo,” je v svo jem 

go vo ru de jal pred sed nik druš tva Du šan 
Bla žin. Izra zil je upa nje, da bo kul tur na 
vse bi na pri va bi la še več obi sko val cev, 

ki jih je že se daj prek 50.000 na leto. 
Žu pan Franc Kra mar pa je ob tej pri-
lož no sti po ve dal, da “ima mo Bo hinj ci 
je ze ro, slap in lepo na ra vo, ki jo že li-
mo ohra ni ti, hkra ti pa tudi prib li ža ti 
obi sko val cem in ure di ti. Za to pa nas 
ve li ko krat kri ti zi ra jo.” Vse ka kor je to 
ve li ka pri do bi tev za bo hinj sko ob či no 
in raz voj nje ne ga tu riz ma.

Pov	ze	to	po	Bo	hinj	skih	no	vi	cah
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Občina CERVENJAK  župan Jožef Kraner

OBČINA CERKVENJAK
Ob či na je na sta la na lo kal nih vo li tvah leta 1998, 

sa mo stoj no pa je za če la po slo va ti 1. ja nuar ja 1999. 
Na sta la je v ta krat nih me jah kra jev ne skup no sti v 
ob či ni Le nart.

V ob či ni Cerk ve njak ži vi 2162 pre bi val cev in se 
raz pro sti ra na 24,5 km2. Je pred vsem kme tij sko po
droč je, ugod no za ži vi no rejo, po lje dels tvo, sadjars
tvo in vi no grad niš tvo. Ob či no vodi od na stan ka  že 
tret ji man dat  žu pan Jo že Kra ner.

V ob či ni smo se dva man da ta mo ra li pos ve ča ti 
pred vsem grad nji pro met ne, ko mu nal ne in kul tur
ne in fra struk tu re, kaj ti prav na tem po droč ju je bila 

naj več ja po tre ba po po so do bitvi pro met nih po ve
zav, iz grad nji vo do vo da, ka na li za ci je in dru ge ga.

V tem ob dob ju, na za čet ku tret je ga man da ta, 
pa že pri prav lja mo ozi ro ma iz va ja mo po mem bne 
raz voj ne pro jek te za ob či no. V na sta ja nju je obrt
nopo slov na cona ob pri ključ ku na bo do čo av to ce

sto. To je pro jekt hi trej še ga raz vo ja pod jet niš tva 
in obrt niš tva v ob či ni, s tem pa na sta janja no vih 
de lov nih mest.

Vzpo red no s tem pro jek tom se za go tav ljajo tudi 
pro stor ske mož no sti za in di vi dual no sta no vanj sko 
grad njo, za vse ti ste, ki že li jo os ta ti doma, kot tudi 
ti ste, ki bodo že le li pri ti v Cerk ve njak od dru god.

Av to ce sta, pri klju ček na av to ce sto in po slov no
obrt na cona za go to vo pri na ša jo nove mož no sti in 
pri lož no sti za mla de v Cerk ve nja ku, pa tudi šir
še. 

Iz v pre te klo sti ne raz poz nav ne kra jev ne skup no
sti Cerk ve njak na sta ja raz voj no pers pek tiv na ob či
na in cen ter z mno go te ri mi mož nost mi za raz voj 
gos po dars tva in tu riz ma v ob či ni Cerk ve njak. 

K.J.

Občina CERKNO  župan Jurij Kavčič

POLETJE V CERKNEM
Vsa ko leto na dan za vet ni ce Sve te Ane se v 
Cerk nem v zad njih pet naj stih le tih zvr sti kul
tur no – et no loš ka pri re di tev, ki je pre ra sla v 
ene ga osred njih občin skih do god kov tu ri stič ne pro mo ci je. 
Gre za shod Cer klja nov, pa tudi obi sko val cev od bli zu in 
da leč, ki obiš če jo to sli ko vi to do li no in ob far nem praz
ni ku do ži vi jo nje no ce lost no po do bo. Vse bi no, za sno vo 
in po slans tvo praz ni ka so lju bi te lji lo kal nih znameni to sti 
za sno va li kma lu po osa mos vo ji tvi, ko se je obči na Cerk no 
leta 1995 po nov no us ta no vi la pod vods tvom pr ve ga žu pa
na v sa mo stoj ni Slo ve ni ji Ja ne za Po dob ni ka.

Or ga ni za tor ji Po let ja v Cerk nem, med ka te ri mi sta glav
na no sil ca in iz va jal ca Ob či na Cerk no v so de lo va nju z 
lo kal no tu ri stič no or ga ni za ci jo in tu ri stič ni mi druš tvi, pri

pra vi jo v sonč nih dneh pod ja snim po let nim 
ne bom vr sto kon cer tov, raz stav in šport nih 
do god kov, ob ka te rih naj de jo de jav no izra
bo pro ste ga ča sa tudi šte vil ni mla di. Naj po
mem bnej še me sto v ce lot nem praz no va nju 
zav ze ma se jem sve te Ane, ki se vsa ko leto na 
praz nič no so bo to od vi ja na trgu pred zgled

no ob nov lje no in os kr bo va no kra jev no cerk vi jo. Zav ze ma 
ob sež no ob moč je od Se de je ve ga trga, ki za klju ču je so do
ben ho tel ski kom pleks, do tra di cio nal ne ga ru sti kal ne ga 
pro sto ra med »Po re zen sko hi šo«, »Juš kom«, »Ga bri je lom« 
in »Ba lan ta čem«, kjer je po stav ljen do pr sni kip slav ne mu 
cer kljan ske mu ro ja ku, ma te ma ti ku dr. Fran cu Moč ni ku. 

Na tem me stu po te ka na praz nič no so bo to po ma ši 
vse pol no za ni mi vih in do mi sel nih et no loš kih pri ka zov 
in stoj nic s po nud bo do ma čih tra di cio nal nih jedi  se ve da 
se pri le že tudi kap lji ca zdra vil ne ga sad jev ca. Ve li ko po zor
no sti vzbu ja jo pri ka zi do ma čih obr ti in kmeč kih opra vil, 

me sto za raz sta vo svo jih iz del kov pa naj de jo tudi so dob
nej ši ob li ko val ci, ki za svoj umet niš ki izraz upo rab lja jo 
tra di cio nal ne ma te ria le.

Žu pan Cerk ne ga Ju rij Kav čič ob tej pri lož no sti pod pre 
tra di cio nal ni ma šni obred v do bro bit vseh Cer klja nov, po 
ka te rem se na ome nje nem trgu pred Moč ni ko vim spo me ni
kom nato od vi je za ni miv kul tur no – et no loš ki pro gram s 
fol klor ni mi pris pev ki, ljud ski mi ske či in na rod no pe smi jo. 
Tra di cio nal na po seb nost Po let ja v Cerk nem – praz ni ka 
Sve te Ane pa je tudi raz sta va čipk v stav bi pre nov lje ne ga 
mu ze ja, ki jo pri za dev no in šte vilč no cer kljan sko druš tvo, 
ki šte je nad 50 ak tiv nih čla nic, vsa ko krat pri pra vi na do mi
sel no ak tual no ter mo.

Na le toš nji pri re di tvi Sve te Ane smo z za do voljs tvom 
poz dra vi li tudi pred sed niš ke ga kan di da ta Loj ze ta Pe ter le
ta, ki je v pri jaz nem ne for mal ne raz go vo ru s kra ja ni ter 
obi sko val ci na svo je vr sten na čin op le me ni til pri jet no vzduš
je tra di cio nal ne ga dru že nja. 

Občina CERKLJE NA GORENJSKEM   župan Franc 
Čebulj

Žu pan obči ne Cer klje na Go renj skem Franc 
Če bulj in mi ni ster za pro met mag. Ja nez Bo žič 
sta 6. ju li ja na slo ve sno sti na Zgor njem Br ni
ku pre da la svo je mu na me nu re kon strui ra ni 
del ce ste sko zi vas Zgor nji Br nik. Do god ka 
so se ude le ži li šte vilni po mem bni gost je, med 
dru gim tudi pred sed nik Dr žav ne ga sve ta RS 
Ja nez Su šnik, di rek tor Di rek ci je za ce ste RS 
Vili Ža vr lan, žu pa ni dru gih go renj skih ob čin, 
pa tudi ne ka te ri po slan ci Dr žav ne ga zbo ra RS. 
Žu pan je pou da ril pred no sti re kon strui ra ne 
ce ste, od več je pro met ne var no sti do pre nov

lje ne in fra struk tu re (jav na raz svet lja va, ploč
ni ki, av to bu sne po sta je…), obe nem pa se je 
zah va lil vsem, ki so pri po mo gli k iz ved bi del, 
ter na po ve dal tudi na sled nji »cest ni« pro jekt. 

To bo iz grad nja ron do ja na Spod njem Br ni ku, 
ki naj bi se pri če la pri hod nje leto.

Občina BREZOVICA  župan Metod Ropret

POSTAVLJANJE LOKOV NOVEGA 
MOSTU V PODPEČI

V pe tek, 17., in v so bo to, 18. av gu sta, je bila 
po stav lje na loč na kon struk ci ja no ve ga je kle ne
ga mo stu čez Ljub lja ni co v Pod pe či. Grad nja 
na do mest ne ga mo stu na me stu zna me ni te ga 
sta re ga pod peš ke ga mo stu ima že bo ga to zgo
do vi no od za čet nih za mi sli o sa na ci ji sta re ga 
mo stu pa do po drob ne ana li ze ma te ria la, od
lo či tve o na do mest ni grad nji no ve ga mo stu, za
go to vi tvi za ča sne ga vo jaš ke ga mo stu, iz ved bi 
pro jekt ne do ku men ta ci je in vseh po treb nih po

stop kov za pre ka te go ri za ci jo ce ste ter iz ved be 
same grad nje, ki smo ji priča v teh dneh. Most 

z vso po treb no ure di tvi jo naj bi bil zgra jen do 
za čet ka ok to bra ozi ro ma naj bi bil pre dan v 

upo ra bo v prvi po lo vi ci ok to bra, do 
ta krat pa bo po treb no iz ve sti še ne kaj 
del. Sle di la bo še mon ta ža vo zišč ne 
kon struk ci je med lo ko ma, mon ta ža 
ploč ni ka na zu na nji stra ni lo kov, 
pri pra va ar ma tu re, be to ni ra nje in as
fal ti ra nje vo ziš ča, mon ta ža zaš čit ne 
ogra je ter vsa os ta la ure di tev.
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Občina DIVAČA  župan Matija Potokar

Le ta liš če Di va ča – Ot vo ri tev as falt
ne ste ze

Na Leta liš ču Di va ča je bila 1. maja ot vo
ri tev as falt ne vzlet nopri sta jal ne ste ze, ki je 
dol ga 800 ter ši ro ka 19 me trov in ima sta tus 
dr žav ne ga le ta liš ča lo kal ne ga po me na. Po treb
ni in fra struk tur ni ob jek ti naj bi bili zgra je ni v 
pri hod njih le tih.

Ot vo ri tve so se ude le ži li šte vil ni ug led ni gost
je: kan di dat za pred sed ni ka dr ža ve in evrop ski 
po sla nec Loj ze Peterle, po slan ci dr žav ne ga 
zbo ra ter mini ster za pro met in zve ze Ja nez 
Bo žič, ki je iz ve del ot vo ri tve ni let – po le tel 
je z le ta lom Ces sna 172. Slav nost ni go vor so 
ime li: di vaš ki žu pan Ma ti ja Po to kar, pred sed
nik Kraš ke ga le tal ske ga klu ba Fran ci Ma toz, 
di rek tor SGP Pri mor je iz Aj dovš či ne Du šan 
Čr ni goj ter evrop ski po sla nec Loj ze Peterle. 
Na novi ste zi so pr vič pri sta li tudi tri je pila tu si 

PC9 Slo ven ske voj ske.
Di vaš ko le ta liš če je bilo ure je no že pred 

prvo sve tov no voj no za po tre be av stroogr ske
ga voj ne ga le tals tva, ki je tu preiz ku ša lo nova 
le ta la za svo je po tre be na soški fron ti.

Fo to gra fi je: Bog dan Ma ca rol

Občina DRAVOGRAD  županja Marijana Cigala

UTRINEK IZ DOGAJANJ V 
DRAVOGRADU

V Dra vo gra du je do ga ja nje na kul tur nem, 
tu ri stič nem in šport nem po droč ju v zad njih 
dveh le tih pri do bi lo tako na ob se gu kot tudi 
na kva li te ti do god kov. Tako se je pod okri ljem 
Tu ri stič ne ga druš tva Dra vo grad v so de lo va nju 
z raz lič ni mi us ta no va mi (JSKD, ZKD) in pred
vsem Ob či no Dra vo grad raz vil tudi pro jekt Od 
lipe do lipe, ki je na me njen pred vsem dru že nju 
in po ve zo va nju lju di, saj vsi vemo, da smo kljub 
na pred ku teh no lo gi je med se boj ved no bolj od
tu je ni. Rav no za ra di tega je pro jekt Od lipe do 
lipe za stav ljen tako, da se or ga ni zi ra jo sre ča nja 
pod vaš ki mi li pa mi, kjer se od vi ja kra tek pro
gram, na me njen sre ča nju in spoz na va nju lju di 
med se boj. Že v sta rih ča sih so se ljud je zbi ra li 
pod vaš ki mi li pa mi, ki so bile osred nji pro stor v 
vasi. V lan skem letu je pro jekt za je mal samo ob
či no Dra vo grad in so sre ča nja po te ka la v vseh 
manj ših za sel kih v ob či ni. Za ključ na pri re di tev 
je bila pred Dvor cem Bu kov je, od da lje nem ki

lo me ter iz Dra vo gra da. Obe nem smo na tem 
me stu praz no va li tudi Dan dr žav no sti. Dvo rec 
Bu kov je je pre kra sen ob jekt. V pre te klo sti ga je 
upo rab lja lo Mi ni strs tvo za obram bo, v bo do če 
pa naj bi slu žil šir ši jav no sti in si cer v ob li ki 
evrop ske ga in lo kal ne ga mu ze ja. Pro jekt Od 
lipe do lipe je dol go ro čen pro jekt. Že li mo, da 
bi ga po stop no ši ri li na ce lot no ob moč je Evrop
ske uni je. Le tos so v pro jek tu so de lo va le vse 
ko roš ke ob či ne, pri hod nje leto pa upa mo, da se 
bodo k praz no va nju pri dru ži le os ta le slo ven ske 

ob či ne. O tem, da smo na pra vi poti z do bro 
za stav lje nim pro jek tom, po tr ju je lep obisk na 
za ključ ni pri re di tvi z bo ga tim kul tur nim pro gra
mom (so de lo va li so pred stav ni ki iz vse Ko roš ke 
in Av stri je) ter ve se lo dru že nje v par ku pred 
dvor cem. Pri sot ni so bili tudi ko roš ki žu pa ni. 
Slav nost na go vor ni ka na pri re di tvi sta bila mi
ni ster za kul tu ro dr. Va sko Si mo ni ti in evrop ska 
po slan ka dr. Ro ma na Jor dan Ci zelj.

Občina DOBRNA – župan Martin Brecl

V DOBRNI ŽE 29. NOČ POD 
KOSTANJI

V Ob či ni Do br na je zad nji vi kend v av gu stu, 
od 24. do 26. av gu sta, po te ka la že tra di cio nal
na Noč pod ko sta nji. Tudi to krat so or ga ni za
tor ji Mla din ski klub Do br na, Ter me Do br na 
d.d. in Ob či na Do br na po skr be li za bo gat trid
nev ni pro gram. 

Tako so lah ko obi sko val ci pri re di tve v pe tek 
tek mo va li v ba li na nju in paint bal lu, uži va li v 
ži vi glas bi na te ra si pred ho te lom Vita in di
sko te ki na pro stem, na vo ljo pa so ime li tudi 

kino na pro stem. 
V so bo to je bil vr hu nec prire di tve, za čel se 

je s šport nim tur nir jem v no go me tu in te ni su, 
se na da lje val z dru gi mi šport ni mi do god ki, 

ves čas pa so po te ka le raz lič ne pred sta vi tve in 
dru žab ne igre. Po pold ne se je od vi ja la po vor ka 
god be in fol klor nih sku pin, pri pra vi li so tudi 
»beach party«, zve čer pa sta sle di la kon cer ta 
Bošt ja na Ko neč ni ka in Ža ne. So bot no do ga
ja nje je opol no či kro nal og nje met.

Tudi v ne de ljo je bilo pe stro, saj so or ga ni za
tor ji po skr be li za ga sil sko tek mo va nje, otroš ki 
pro gram, pri re di tev pa se je za klju či la s ce lo ve
čer nim kon cer tom sku pi ne Ma li bu. 
Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Do br na.
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Ob či na GORJE  žu pan Pe ter Tor kar

Praz no va nja v Gor jah
Apri la le tos je bilo v ob či ni Gor je še po se

bej ve se lo. Ob Jur je vem se me nju in praz no va
nju 100. let ni ce God be Gor je se je od 27. do 
29. apri la zvr sti lo ve li ko raz lič nih pri re di tev. 
V pe tek, 27. apri la se je praz no va nje za če lo 
z od prt jem raz sta ve o za čet kih smu čar skih 
te kov z dia pro jek ci jo, raz sta ve God be Gor je 
in raz sta ve iz del kov otrok Vrt ca Gor je in OŠ 
Gor je, ki so bile vse tri dni na og led v dvo
ra ni Gor jan ske ga doma. Sle dil je slav nost ni 
kon cert God be Gor je z go sti, An samb lom 

Loj ze ta Sla ka. 
V so bo to, 28. apri la, se je praz nič no vzduš je 

na da lje va lo s sem njem in raz lič ni mi kon cer ti, 
ki so bili še po se bej slav no sti na sled nji dan, 

ki ga je po leg kon cer tov in za bav z an samb li 
zaz na mo va la še slo ve sna ma ša v far ni cerk vi 
Sv. Ju ri ja. Do ga ja nje je bilo pe stro in je po pe
stri lo vsak dan tam kajš njih pre bi val cev. 

Pov ze to po: http://obcina.bled.si

Občina GORIŠNICA – Jožef Kokot

TUDI LETOS OBČINSKI PRAZNIK 
JULIJA

Kljub ne ka te rim pred lo gom, da bi se ter min 
ob čin ske ga praz ni ka pre mak nil v pom lad ni ali 
pa je sen ski čas, so svet ni ki Ob či ne Go ri šni ca že 
apri la spre je li sklep, po ka te rem bo ob čin ski praz
nik na dan sv. Mar je te, za vetnice go ri šniš ke far ne 
cerk ve, 20. ju li ja. 

Tako so to rej ob čan ke in ob ča ni Ob či ne Go ri
šni ce praz no va li 12. ob čin ski praz nik 20. ju li ja, 
na god sv. Mar je te. Do go dek so pri mer no obe le
ži li s šte vil ni mi pri re di tva mi; med dru gim so na 
po ko pa liš ču v Go ri šni ci slo vesno bla go slovili nov 

križ, ka sne je pa je na ploš ča di pred ob čin skim 
po slop jem po te ka la osred nja slo ve snost s po de
li tvi jo priz nanj. 

Dru gi dan se je v Bre zov cu pri lov skem domu 
od vi ja lo tek mo va nje za pr va ka ob či ne Go ri šni ca 
v stre lja nju, ob is tem ča su pa je bil tudi start re
krea t iv  ne ga 
pohoda in ko
le sar je nja. Ob 
tej pri lož no sti 
so tudi od pr li 
mo der ni zi ra
no ce sto v Gra
diš čah in tudi 
in du strij  sko 
cono Moš kajn

ci. Pri re di tve ob ob čin skem praz ni ku so za klju či li 
v Bre zov cu s po de li tvi jo priz nanj najus pe šnej šim 
strel cem in dru žab nim sre ča njem, obe nem pa 
pri čeli še s tra di cio nal nimi ve če ri tam bu ra nja na 
gra du Borl. 

Občina  GORNJI GRAD – Stanko Ogradi

PESTRO OB PRAZNIKU OBČINE 
GORNJI GRAD

V ok vi ru ob čin ske ga praz ni ka, ki se na ve zu je 
na pri do bi tev mest nih pra vic Gor nje ga Gra da 
v ju ni ju leta 1928 vsa ko leto po te ka vr sta pri re
di tev. Le tos je pri re di tve ob praz ni ku Ob či ne 
Gor nji Grad 21. ju ni ja 2007 od pr la Os nov na 
šo la Fra na Koc be ka z za ključ no pri re di tvi jo ob 
kon cu šol ske ga leta. Si cer pa je praz no va nje 
ob čin ske ga praz ni ka tra ja lo vse do 1. ju li ja, v 
ok vi ru letega pa so bili gor nje gra ča ni de lež ni 
ve li ko le pih in za ni mi vih pri re di tev.

Med dru gim so od pr li fo to graf sko raz sta vo 
Jus ti ne Ugov šek Bastl, pa ti skar no In varst 
d.o.o. v Novi Štif ti, ki se ukvar ja s ti skar ski mi 
sto ri tva mi in po me ni pri do bi tev no vih de lov nih 
mest v ob či ni. Ka sne je je sle di la glav na pro sla va 
ob dr žav nem in ob čin skem praz ni ku ter obe lež

bi 70let ni ce 
Pro sto volj ne
ga ga sil ske
ga druš tva 
Nova Štif ta. 
O s r e d  n j i 
del pro sla ve 
je bil na me
njen po de li

tvi ob čin skih priz nanj, pa Koc be ko vih priz nanj 
naj bolj ši ma učen ce ma OŠ Gor nji Grad, Grba 
Ob či ne Gor nji Grad ter Zla te ga grba Ob či ne 
Gor nji Grad. Do god ka sta se ude le ži la tudi 
vod ja po slan ske sku pi ne SLS v DZ RS Ja kob 
Pre seč nik ter po džu pan Ob či ne Vran sko. 

Za bav ne in šport ne pri re di tve so se od vi ja le 
še vse tja do 1. ju li ja, manj ka lo ni ne ve se lic ne 
raz stav, tudi otro ci so priš li na svoj ra čun, zelo 
po mem bna pri do bi tev za Ob či no Gor nji Grad 
pa sta pri zi dek in dvi ga lo za in va lid ne ose be 
v zdravs tve nem domu Gor nji Grad, ki sta bila 
med praz no va njem le toš nje ga ob čin ske ga praz
ni ka slo ve sno pre da na v upo ra bo. 

Pov ze to po splet ni stra ni Ob čine Gor nji Grad

Občina DUPLEK  župan Janez Ribič

POMEMBNEJŠE AKTIVNOSTI 
OBČINE DUPLEK V TEM LETU

Da so se kra ji, ki so zdru že ni v obči no Du
plek, v zad njih ne kaj le tih zelo spre me ni li in 
raz vi li, nam pri po ve du je jo šte vil ni obi sko val ci, 
nek da nji pre bi val ci teh kra jev, ki se po ne kaj 
le tih vra ča jo, ti sti, ki se vsa kod nev no vo zi jo 
sko zi na še kra je od Ptu ja pro ti Ma ri bo ru in na
zaj ter se ve da na ši ob ča ni. Ob na stan ku ob či ne 
sem si kot žu pan za sta vil šte vil ne ci lje, kako 
iz bolj ša ti živ lje nje v teh kra jih, in sle dim jim 
že če tr ti man dat. Tudi v le toš njem letu je bilo 

kar ne kaj pri lož no sti, da raz voj pos pe ši mo in 
sto pi mo ko rak bli že tem ci ljem. 

V ok vi ru obi ska vla de v se ve rovz hod ni Slo
ve ni ji sta 10. apri la le tos obči no Du plek obi
skala Ja nez Po dob nik, mi ni ster za oko lje in 
pro stor, in mi ni ster za pro met Ja nez Božič s 
so de lav ci. V raz go vo ru z mi ni strom Po dob ni
kom je be se da te kla pred vsem o za prt ju od
la ga liš ča po seb nih od pad kov v Me ta vi in o 
sreds tvih, ki jih bo mi ni strs tvo na me ni lo za 
iz grad njo vo do vodnega omrež ja, da se v čim 
kraj šem ča su vsa gos po dinjstva na še obči ne 
pri klju čijo na jav ni vo do vod. Pose bej sem iz
po sta vil tudi dolg Mi ni strs tva RS za oko lje in 
pro stor do obči ne Du plek.

nadaljevanje na strani 48
Minister Podobnik in župan Janez Ribič na okrogli 
mizi o problematiki okolja v občini Duplek
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Ob či na HOR JUL  žu pan Jan ko Jaz bec

Turnš ka do ma či ja v novi preob le ki
Če po no va, po do ma če Turnš ka do ma či ja ne 

sodi med naj sta rej še hor jul ske do ma či je, saj je 
sta ra še le 105 let. Prav go to vo se je v ča su, ko 
je bila zgra je na, po svo ji mo goč no sti in ve li
ko sti ko sa la z vse mi ta krat ni mi zgrad ba mi v 
Hor ju lu, mor da le z žup niš čem ne. 

Pred ne kaj me se ci so sto pet let sta ro Če
po no vo – Turnš ko do ma či jo do do bra ob no
vi li. Tako so jo na novo pre kri li, ob no vi li in 
pre bar va li okna in fa sa do. Zu na nja ob no vi tve
na dela so po te ka la pod bud nim nad zo rom 

sli ko ple skar ske ga moj stra Fran ca Žvo kelj iz 
Po dol ni ce. Po te me lji tem prou če va nju sta re 
fo to gra fi je se je moj ster od lo čil za od ten ke 
bar ve, s ka te ro so na novo pre bar va li fa sa do, 

ki je vdih ni la sta ri stav bi ti sti si jaj in le po to, 
ki jo je ime la kot no vo grad nja v ka te ri je bila 
ta krat po vsej ver jet no sti tudi naj več ja vaš ka 
go stil na. Moj ster Žvo kelj in nje go vi de lav ci 
»so kri vi« da mar si ka te ri obi sko va lec Hor ju la 
ob sta ne na Turn šah in si og le da do ma či jo v 
novi preob le ki, ki je spet po nos kra ja. 

Pov ze to po: www.hor jul.si

Občina HAJDINA  župan Radoslav Simonič

OBČINA HAJDINA
Ob či na Haj di na je bila us ta nov lje na leta 1998 v skla

du z ZLS in na pod la gi zelo us pe šne ga pred hod ne ga 
referen du ma. Se stav lja jo 7 na se lij – vasi. Je rav nin ska 
in se razprostira na de snem bre gu reke Dra ve. Ne koč 
bo ga ta z bio to pi, iz vi ri in po to ki, je da nes za ra di iz
grad nje HE – Zla to lič je su šna in de gra di ra na. Za ra di 
pad ca pod tal ni ce (tudi do 10 m) in za ra di po pol no ma 
na pač nih kri te ri jev de li tve kon ce si je DEM, je ob či na 
Haj di na tudi fi nanč no de gra di ra na. Še ved no pa v ob
či ni de lu je eden naj večjih zbi ral ni kov pod tal ni ce v Slo
ve ni ji. Os kr bu je 90.000 pre bi val cev oz. nad 20 ob čin. 
Sama obči na šte je 3.900 pre bi val cev. Bo ga te iz ko pa ni ne 
iz an tič ne ga in sta rej ših ob do bij zgo do vi ne pa so Mi ni

strstvu za kul tu ro na lo ži le v spre jem ukrep, da je del 
Sp. in Zg. Haj di ne ar heo loški spo me nik I. ka te go ri je. 
OŠ Haj di na obi sku je 250 učen cev. Žup ni ja in fara Sv. 
Mar ti na na Haj di ni je ve li ko več ja kot sama ob či na. 
Ob či na ima v ob čin skem grbu he ral dič no ob de lan kip 
Mi tra (bi ko bor ca). Grb kot tak šen je edins tven v Slo

ve ni ji in šir še. Ob čin ski praz nik praz nu je mo ved no v 
so bo to pred Mar ti no vo ne de ljo (okrog 11. novem bra). 
Ob či ni že tret ji man dat ozi ro ma od us ta no vi tve žu pa nu
je Rado Si mo nič. Na vo li tvah konec pre te kle ga leta je 
bilo v 14član ski ob činski svet iz vo lje nih 7 čla nov SLS, 
to rej po lo vi ca svet ni kov. Za go to vo je tak šen re zul tat po
sle di ca do bre ga dela v pre te klo sti, pa tudi več ja ob ve za 
za pri hod nost. V pr vem pol let ju smo v ob či ni za klju či li 
ure di tev cen tra v na se lju Dra žen ci in PGD Dra žen ci 
pre da li v upo ra bo novo kom bi ni ra no ga sil sko vo zi lo. 
Za klju če na je iz grad nja 900 m ploč ni ka, jav na raz svet
lja va in dru ge in fra struk tu re ob glav ni ce sti MB – Ptuj. 
Tre nut no te če jo dela za javno raz svet ljavo za iz grad njo 
1,9 km ob ka nal ske ce ste s kolesar sko ce sto od Haj doš 
do Slo ve nje vasi. Pri ča ku je mo čim hi trej šo iz grad njo 
AC – Sliv ni ca – Dra žen ci in pri hod in ve sti tor jev v bo
do či za ba višč ni cen ter Me ga la xi ja na Zg. Haj di ni.

Ob či na GRAD  žu pan Da niel Ka la mar

Očiš če val na ak ci ja
Vsak člo vek že li ži ve ti v le pem, ure je nem in 

z ze le njem in cvet jem ob da nem bi val nem oko
lju. Ven dar pa da naš nje živ lje nje pov zro ča tudi 
ve li ko od pad kov in uni če va nja na še ga oko lja. 
Zato se ob ča ni v ob či ni Grad vsa ko leto spom
la di zbe re jo in po srk bi jo za lepo oko lje, v ka te
rem ži vi jo. Tudi le tos je bilo tako. Očiš če val na 
ak ci ja po vseh va seh ob či ne je bila v so bo to, 
21. apri la 2007. Ak ci jo je or ga ni zi ra la Ob či na 
Grad v so de lo va nju z druš tvi iz cele ob či ne. 
Že zju traj (okrog 8. ure) so se sku pi ne zbra le 

po svo jih va seh in po skr be le za či sto oko li co 
cest, hiš, jav nih pro sto rov, jar kov in ze le nic. 
Jav ni de lav ci pa so zbi ra li vre če z na bra ni mi 

od pad ki in jih na kon cu od pe lja li na od la ga
liš če.

Vsi so de lu jo či so se bodo nato zbra li na no
go met nem igriš ču pri Gra du, kjer je sle di lo 
okrep či lo.

Pov ze to po: www.ob ci nagrad.si

Občina GORNJI PETROVCI  Franc Šliht hu ber

ŽELIMO DOHITETI RAZVOJ RAZVITIH 
OBČIN

V Ob či ni Gor nji Pe trov ci, kjer ži vi 2.300 pre bi val
cev, in meri 66,8 km2, se že od us ta no vi tve ob či ne 
tru di mo, da bi na šim ob čan kam in ob ča nom prib li ža li 
ure je nost ko mu nal ne in dru ge in fra struk tu re čim bolj 
raz vi tim občinam v Slo ve ni ji. Tako že od us ta no vi tve 
in ten ziv no de la mo na iz grad nji cest, iz gra di li smo nov 
18sta no vanj ski blok, iz gra di li 110 km jav ne ga vo do vo
da v treh le tih, ure di li šport nore krea cij ske cen tre v 
va seh, ka bel sko omrež je v 10 va seh, v ce lo ti ob no vili 
Os nov no šo lo Gor nji Pe trov ci, ki je bila pri oce nje va nju 
naj lep ša v Slo ve ni ji, v ok vi ru pro gra ma ob či ne ob no vi
li vse cerk ve v ob či ni. Ve li ko pou dar ka da je mo skr bi 

za sta rej še ob ča ne, so cial nim po tre bam, kme tijs tvu in 
dru gim pa no gam. 

V tem tre nut ku za ključu je mo z no vo grad njo vrt ca 
in z ob no vo sta re šo le za po tre be kul tur ne ga doma ter 
gra di mo igriš če z umet no tra vo. In ten ziv no se pri prav
lja mo na iz grad njo IV. faze vo do vo da v dol ži ni 67 km 
in ka bel ske ga si ste ma. Zelo po mem bno za na šo ob či no 
pa je, da v na ši ob či ni de lu je jo zdravs
tve ni dom, po li ci ja, po slov ni cen ter in 
da smo zelo za do volj ni, da ima mo zelo 
do bro raz vi to gos po dar sko de jav nost. 
Dobro de lu je jo in za po slu je jo ve li ko 
ob čank in ob ča nov obra ti tek stil ne 
in du stri je GTEX v Kri žev cih, kjer 
je 84 za po sle nih, RLS Moda v Gor
njih Pe trov cih, kjer je 86 za po sle nih, 
Agro mer kur Mur ska So bo ta, d.o.o., 
Far ma ne snic Gor nji Pe trov ci, kjer je 

16 za po sle nih in Za vod za goz do ve, OE M. So bo ta, 
Lo viš če s po seb nim na me nom Kom pas Pe skov ci, kjer 
je 5 za po sle nih ter Go ji tve no lo viš če Kom pas s prav 
tako 5 za po sle nimi. 

V pri hod nje si že li mo, da bi gos po dar ske ob jek te 
ohra ni li in pri do bi li še kak šno proi zvod njo, pred vsem 
na po droč ju tu riz ma in ma le ga gos po dars tva. 
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Občina KANAL  župan Andrej Maffi

Pri re di tev Spoz naj mo Slo ve ni jo
Ob či na Ka nal ob So či je že od nek daj zna na 

po svo jih tra di cio nal nih pri re di tvah, med ka te
re lah ko šte je mo skoke z mostu v Ka na lu, Fe sti
val Kon tra da, Snež ni co v Lev pi – Muš je dir ke, 
Praz nik ko sta nja v Ligu, Ko go je ve dne ve in 
ne dav ne pri re di tve v or ga ni za ci ji ob či ne. 

Le toš nje po let je je Ka nal zaz na mo va la nova 
pri re di tev z na slo vom Spoz naj mo Slo ve ni jo, 
ki jo je or ga ni zi ra la obči na Ka nal ob So či ozi
ro ma Tu ri stič no in for ma cij ski cen ter. Prejš nja 
leta so se v ok vi ru pri re di tve Fe sti val na ro dov 
pred stav lja li raz lič ni na ro di, to krat pa se je 
ob či na Ka nal ob So či svo jim po let nim obi
sko val cem in do ma či nom od lo či la pred sta vi ti 
le po te slo ven skih po kra jin, ki so nam tako bli
zu, pa ven dar le tako od da lje ne in mar si ko mu 
ne poz na ne. Tako so se nam na trgu Kon tra da 
s svo jo tra di ci jo, fol klo ro in ku li na ri ko v za po
red ju pred sta vi li Pri mor ci, Šta jer ci, Prek mur ci 
in Be lo kranj ci. 

Pri re di tev je po te ka la šti ri ne de lje v me se cu 

ju li ju, pr vič 8. julija, ko se je pred sta vilo kul tur
no druš tvo Man drač iz Ko pra in Druš tvo za 
zdra vo živ lje nje iz Man ža na  do ma či ja Bu tul, 
ki nam je po nu di la ti pič ne do ma če iz del ke. 
Na sled njo ne de ljo je bilo z nami Kul tur no 
druš tvo iz Šent jur ja pri Ce lju, nato kul tur no 
umet niš ko druš tvo iz Bel tin cev in na zad nje 

fol klor na sku pi na Se miš ka oh cet iz Bele kra
ji ne. Ak ti vi kmeč kih in po de žel skih že na in 
vi no grad ni ki iz ome nje nih po kra jin so po skr
be li za to, da obi sko val ci na ših pri re di tev niso 
odš li do mov lač ni in žej ni. 

Vsak po sa me zen ve čer je s po moč jo pri ka za 
ple snih sple tov, kol, glas be, tra di cio nal nih ob
la čil in pre pro stih do ma čih jedi pri obi sko val
cih pu stil okus po slo ven ski tra di ci ji in pre pro
stem živ lje nju v sta rih ča sih. Po živ lje nju, ki se 
ga da nes lah ko spom ni jo le še na še ba bi ce in 
ki ga je nuj no ohra ni ti vsaj v spo mi nu. Ver jet

no sta prav 
že lja po 
ohra ni tvi 
ljud ske ga 
izro či la in 
po tre ba po 
nje go vem 
od kri va nju 
bo tro va la, 
da je bila 
pri re di tev 
vsa ko ne

de ljo bolj obi ska na, Kon tra da pa po vsem 
pol na pri jaz nih do ma či nov in zu na njih obi
sko val cev. 

Tina Ger bec, 
TIC Ka nal

Občina JURŠINCI  župan Alojz Kaučič

Letni program
kulturne dejavnosti Občine Juršinci 
za leto 2007

Ob čin ski svet Ob či ne Jur šin ci je na 8. red
ni seji, dne 21. 5. 2007, spre jel Let ni pro
gram kul tur ne de jav no sti Ob či ne Jur šin ci za 
leto 2007. Na ta na čin se ob či ni za go tav lja 
po go je za kul tur no us tvar jal nost, do stop
nost kul tur nih do brin, kul tur no raz no li kost, 
ohra nja nje slo ven ske kul tur ne iden ti te te in 

ohra nja nje skup ne ga slo ven ske ga kul tur ne
ga pro sto ra. 

Let ni pro gram Ob či ne Jur šin ci za leto 
2007 za go tav lja, da bo ob či na Jur šin ci iz 
ob čin ske ga pro ra ču na za leto 2007 iz va jal
cem kul tur nih pro gra mov z jav ni mi raz pi si 
ozi ro ma po zi vi na me ni la pro ra čun ska sreds
tva v vi ši ni 8. 346 EUR. 

Pov ze to po: www.jur šin ci.si

Ob či na IG  župan Janko Cimperman

Ig
Ob či na Ig se v zad njih letih kot Tr nulj či ca 

pre bu ja iz glo bo ke ga span ca na vseh po droč
jih. 

V man da tu 20022006 je bilo naj več pou dar
ka na ko mu nal ni in cest ni in fra struk tu ri. V 
tem man da tu so več je in ve sti ci je na po droč ju 
zdravs tva, kul tu re, otroš ke ga vars tva in šols
tva. V le toš njem letu smo pri če li z grad njo 
dveh ob jek tov. Za ra di ve li ke ga pri se lje va nja na 
po droč ju hri bo vi te ga dela na še ob či ne je na sta
la pro stor ska sti ska v po druž nič ni šo li Golo, 
zato smo se od lo či li, da po hi trem po stop ku 
prič ne mo z gradnjo pri zid ka, da za go to vi mo 
nor mal ne po go je za delo tako za eno to vrt ca 
kot za šo lo. Na Igu je v grad nji ob jekt, v ka te
rem bodo do bi li svoje pro store zdravs tve na po

staja, knjiž ni ca, le kar na, ban ka in še ne kaj 
dru gih in sti tu cij. De jav no sti v tem ob jek tu 
bodo za go to vo pri po mo gle h kva li tet nej še
mu bi va nju na Ižan skem. 
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Občina KOSTEL  župan Valentin Južnič 

SVET KOLPE V OBČINI KOSTEL
Te melj ni pro jekt iz po droč ja tu riz ma v ob či ni je med

na rod ni pro jekt SVET KOLPE – zdra vil na po kra ji na, ki 
ob se ga ce lot no območ je zgor nje kolp ske do li ne (8 ob čin) 
na obeh stra neh dr žav ne meje in je so fi nan ci ran iz pred
nost ne us me ritve RRP 20072013. 

Glav ni cilj pro jek ta je obli ko va ti nov tu ri stič ni pro dukt, 
ki bo omo go čal raz voj vi so ko ka ko vost ne ga traj nost ne ga 
tu riz ma na po de že lju.

Eden iz med bis tve nih seg men tov je iz ved ba Li to punk tur
ne ga pro jek ta, kate re ga na men je oz na či ti vi taln E ener gij ske 
cen tre in kra je s po seb ni mi kva li te ta mi. V ta na men so po
stav lje ni li to punk tur ni kam ni z vkle sa ni mi koz mo gra mi, ki so 
bili iz de la ni na skupni slo ven sko hr vaš ki de lav ni ci pri Fari.

Po ja sni lo:

Li to punk tu ra je na čin, kako vzpo sta vi ti po glob ljen od nos 
do na ra ve, kra ji ne in pro sto ra.

De lu je po dob no kot aku punk tu ra pri člo ve ku. Na me sto 
aku punk tur nih ig lic se po stav lja jo kam ni ti ste bri na do lo
če ne toč ke. Pre ko teh točk se de lu je na ce lo to po kra ji ne. 
Gre na mreč za ener gij ske toč ke, ki so med se boj po ve za ne 
z ne vid ni mi nit mi in se stav lja jo vi tal no
ener gij sko tki vo pro sto ra. 

Be se da »li to punk tu ra« pri de od grš ke
ga izra za za ka men »lit hos« in la tin ske 
be se de za vbod (punk tu ra). Na vsa kem 
li to punk tur nem kam nu je vkle sa no re lief
no zna me nje, ime no va no »koz mogram«. 
Koz mo gra mi so ob li ko va ni in iz kle sa ni 
na tak na čin, da žar či jo do lo če no in for
ma ci jo v pro stor. Na ta na čin pri de do 
za vest ne ga so de lo va nja med člo ve kom, 
na ra vo in kra ji no. 

Z li to punk tu ro je mo go če ak ti vi ra ti spe če po ten cia le 
ne ke ga pro sto ra. Pro stor po sta ne bolj pri vla čen za lju di, ki 
iš če jo stik z bis tvom živ lje nja. Po dru gi stra ni se li to punk tu
ro upo rab lja za eko loš ko zdrav lje nje pro sto ra, na pri mer za 
od prav lja nje blo kad, ki pre pre ču je jo, da bi nek kra jin ski 
pro stor za di hal v svo ji pol ni mo či in le po ti.

Občina KOBARID – župan Robert Kavčič

KOBARID – OBČINA NARAVNIH IN 
ZGODOVINSKIH ZNAMENITOSTI

V Ob či ni Ko ba rid se ved no kaj do ga ja. Ne samo, 
da lah ko obi sko val ke in obi sko val ci te po soš ke ob
či ne vse leto uži va jo v ču do vi ti po kra ji ni, pač pa 
nji ho vi go sti te lji vse leto tudi pri prav lja jo raz lič ne 
pri re di tve za po pe stri tev do ga ja nja v ob či ni. Tako 
ja nuar ja or ga ni zi ra jo pono vo let no sre ča nje Slo
ven cev Vi dem ske po kra ji ne in Po soč ja v sa mem 
Ko ba ri du; fe bruar je na me njen kul tu ri, saj je poi
me no van “Me sec kul tu re”, v ok vi ru tega pa or ga ni
zi ra jo kul tur ne do god ke po kra jih in va seh obči ne 
Ko ba rid. Fe bruar je tudi pust ni me sec, zato si lah

ko v Drež ni ci, Drež niš
kih Rav nah, Liv ku in 
drug je og le da te tudi 
tra di cio nal ne pust ne 
še ge in na va de. Ma
rec, april in maj v Kul
tur nem domu go sti jo 
“Gle da liš ko pom lad”; 
maj pa je tudi čas za 
li kov no de lav ni co “Le
po ta v lesu in kam nu” 
v Ko se ču; ju ni ja pri re
di jo “Ko ba riš ki sejm”, 
kul tur no in za bav no pri re di tev na osred njem trgu 
v Ko ba ri du, obe nem pa v Drež ni ci po te ka več dnev
na pri re di tev z na slo vom “Ama ter ski oder v na roč

ju Krna”, vse tri po let ne me se ce pa v Bre gi nju, 
Ro bi diš ču, Sta rem Selu po te ka jo »Ko tar ski dne vi«, 
ju li ja in av gu sta pa tudi “Ko ba riš ko kul tur no po let
je” na osred njem trgu v Ko ba ri du. Sep tem bra in 
ok to bra po te ka jo “Dne vi kul tur ne de diš či ne” in 
pred sta vi tve kulturnih dru štev iz Avstrije, Ita li je 
in Slo ve ni je; ok to ber pa je si cer tudi “Me sec praz
no va nja ob čin ske ga praz ni ka” po kra jih in va seh 
ob či ne Ko ba rid; de cem bra pa, kot se ši ka, po te ka jo 
mik lav že vi in bo žič ni kon cer ti, se ve da pa ne sme 
manj ka ti niti sil ve stro va nje.

V Ob či ni Ko ba rid je pe stro vse leto, zato vas va bi
jo, da jih obiš če te in se o tem pre pri ča te tudi sami. 

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Ko ba rid

Občina KOMEN – župan Uroš Slamič

V GRADU ŠTANJEL ODPRLI ENOTEKO
V Gra du Šta njel so 8. ju ni ja od pr li ob nov lje no 

klet s ča stit lji vo let ni co 1607, ki so jo preu re di li v 
eno te ko  pro stor za kraš ke ku li na rič ne do bro te. 
Nova pri do bi tev komen ske ga in tržaš ke ga Kra sa 
tako daje pro stor za pred sta vi tev kraš kih ku li
na rič nih do brot, obe nem pa je tudi po pe stri tev 
tu ri stič ne po nud be Kra sa z obeh stra ni slo ven
skoita li jan ske meje. V njej zaen krat raz stav lja šti
ri de set vi nar jev, med nji mi tudi vi nar ji s tržaš ke ga 
Kra sa.

Kot je na no vi nar ski kon fe ren ci po ve dal ko men
ski žu pan Uroš Sla mič, sega ide ja o eno te ki že 

de set let ja v pre te klost, ko so za če li raz vi ja ti za mi
sel o re vi ta li za ci ji Šta nje la. V zad njih de set let jih 
si Šta njel ci in tudi ko men ska ob či na pri za de va jo, 
da bi Šta njel na re di li čim bolj za ni miv in pri vla čen 

za tu ri ste in eden od teh ko ra kov je go to vo tudi 
od prt je eno te ke. Po leg vi nar jev z obeh stra ni meje 
bodo v po nud bo eno te ke vklju če ni še pr šu tar ji, 
si rar ji, čebe lar ji in dru gi, je še pou da ril Sla mič. 
Šta njel po sta ja vse bolj pri vlačen za turi ste, saj 
ima v gra du kon fe renčne pro sto re, re sta vracijo 
za 30 oseb, graj sko dvo rišče, Spa ca lo vo ga le ri jo, 
kjer je tudi po ročna dvo ra na, se daj pa je pri do bil 
še eno te ko z več kot sto vzor ci vin, kar pred stav lja 
kar lepo zbir ko. 

Eno teko sta s pre re zom tra ku sim bo lič no od pr
la ko men ski župan Sla mič in na jem ni ka pro sto ra 
Kat ju ša in Jer nej Ščuka. 

Pov ze to po ob čin skem gla si lu ob či ne Ko men, 
ju nij 2007

Občina KOBILJE – župan Stanko Gregorec

KOBILJE – MAJHNA, A UREJENA 
OBČINA

Ob či ne Ko bi lje šte je okrog 650 pre bi val cev in 
je ve li ka 19 km2. Od leta 2003 so vklju če ni tudi v 
ob moč je Kra jin ske ga par ka Go rič ko, saj je v Ko bi
lju ve li ko na rav nih in kul tur nih za ni mi vo sti. 

Ko bi lje po sta ja ved no bolj pri ljub lje na tu ri stič na 
toč ka, za ni mi va pred vsem za iz let ni ke, po sa mez
ne tran zit ne tu ri ste, avan tu ri ste, bio lo ge, šport ni
ke, re krea tiv ce, upo ko jen ce … 

V sre diš ču Ko bi lja sto ji far na cer kev sv. Mar
ti na, z zna me ni ti mi Kre gar je vi mi okni, ne da leč 
vstran, v par ku ob cerk vi, pa sto ji edins tve ni pri me

rek bar kan
ce (Sor bus 
tor mi na lis), 
ki je naj več
je in naj sta
rej še dre vo 
svo je vr ste v 
Slo ve ni ji in v 
so sed njih de
že lah. Med 

sproš če nim spre ha ja njem v kra ju bo ste od kri li 
več sta rih, ven dar nad vse za ni mi vih do ma čij, ki 
ču do vi to odra ža jo po sa mez na raz voj na ob dob ja 
kra ja. Dve pa non ski do ma či ji sta v la sti Ob či ne 
Ko bi lje; v pa non ski do ma či ji št. 189 bo ure jen 
mu zej, med tem ko je v pa non ski do ma či ji št. 66 

se dež prve Te le hi še v Slo ve ni ji. Stro kov nja ki oce
nju je jo, da je leta ena naj lep ših v Po mur ju  bi ser 
prek mur ske ar hi tek tur ne umet no sti.

Ko le sar ska ste za je spe lja na od Bu kov niš ke ga 
je ze ra, po ču do vi tem gozd nem re zer va tu do Ko
bi lja in na prej pro ti Ma džar ski. Na ve zu je se na 
vin sko tu ri stič no ce sto Go rič ko, kar po me ni, da na 
re la tiv no krat ki raz da lji kon cen tri ra no po ve zu je 
šte vil ne za ni mi ve tu ri stič ne toč ke, zna me ni to sti in 
po seb no sti. Tako ko le sar ska ste za kot vin sko tu ri
stič na ce sta sta us trez no ure je ni z in for ma cij ski mi 
tab la mi, na čr tu je jo pa tudi po sta vi tev po či va lišč 
ob gozd ni uč ni poti.
Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Ko bi lje in Go rič

ki in forma tiv ni stra ni

Iz no vi nar ske kon fe ren ce ob iz ved bi Li to punk tur ne ga pro jek ta (iz de sne 
pro ti levi: gra do na čel nik me sta Del ni ce Ma ri jan Ple še, žu pan obči ne Ko
stel Va len tin Juž nič, vod ja Li to punk tur ne ga pro jek ta Mar ko Po gač nik) 



3� klub županov SLS

Občina KRIŽEVCI  župan Ozvald Tučič

OBČINA KRIŽEVCI
Ob či na Kri žev ci je zi bel ka reje lju to mer ske

ga ka sa ča. Rej ci ima jo v reji okrog 160 ka sa
čev. Kasaški šport je na jus pe šnej ša šport na 
pa noga v ob či ni. Na po droč ju ob či ne na ce sti 
Kri žev ci – Lju to mer so bile prve ka saš ke dirke 
or ga ni zi ra ne že leta 1874. To rej ni slu čaj, da 
kri žev ski voz ni ki in rej ci pred stav lja jo sam vrh 
slo ven ske ga ka saš ke ga špor ta. Us pe šni pa so 
tudi v Evro pi, pred vsem v Av stri ji in na Ma
džar skem.

Občina KOZJE – župan Dušan Andrej Kocman

JULIJA SO ODPRLI OBNOVLJENI 
MOST V ORTNICAH

Ju lijski obisk vla de Re pub li ke Slo ve ni je na 
Celj skem so v Ob či ni Koz je iz ko ri sti li tudi 
za od prt je ob nov lje ne ga mo stu v Ort ni cah. 
Most na po to ku Bu či je bil po ru šen v neur ju 
leta 2005. Ker je bil s tem one mo go čen do stop 
v za se lek Ort ni ce v Kra jev ni skup no sti Bu če, 
so te daj na Ob či ni Koz je ta koj sto pi li v ak ci jo 
in na po moč jim je naj prej pri sko či lo Mi ni strs
tvo za obram bo ozi ro ma Slo ven ska voj ska, ki 
je čez po tok po sta vi la pon ton ski most. Ko so 

z dr ža ve za če la pri ha ja ti sreds tva za od pra vo 
po sle dic neur ja, se je pri sto pi lo k iz grad nji no
ve ga mo stu. Sled nje ga so sve ča no od pr li v sre
do, 11. ju li ja. Sve ča no sti sta se v ok vi ru obi ska 

vla de na Celj skem ude le ži la mi ni ster za oko lje 
in pro stor Ja nez Po dob nik s svo jo eki po in dr
žav ni se kre tar v ka bi ne tu pred sed ni ka vla de 
Vin ko Go re nak. Zbra ne go ste in do ma či ne je 
poz dra vil žu pan Ob či ne Koz je Du šan Andrej 
Koc man, po be se dah mi ni stra pa je pri sot ne 
na go vo ril še do ma čin, pod pred sed nik Kra jev
ne skup no sti Bu če, Al bin Plev nik. V druž bi 
z dr žav nim se kre tar jem in dr žav noz bor skim 
po slan cem Mar ja nom Dro fe ni kom so sve ča no 
pre re za li trak in za zve ne la je har mo ni ka. Do
ma či ne so vse ude le žen ce po go sti li še v zato 
po stav lje nem šo to ru, če prav so sve ča ne go ste 
že kaj kma lu preg na le ob vez no sti.

Pov ze to po stra ni Ob či ne Koz je 

Občina KRŠKO  župan Franc Bogovič

Fa kul teta za ener ge ti ko
Dr žav ni zbor Re pub li ke Slo ve ni je je pred 

pol tret jim me se cem us ta no vil Fa kul te to za 
ener ge ti ko s se de žem v Krš kem in di slo ci ra
no eno to v Ve le nju. Av gu sta pa sta bila na 
Uni ver zi v Ma ri bo ru, ka mor fa kul te ta sodi, 
kon sti tui ra na Aka dem ski zbor Fa kul te te za 
ener ge ti ko in njen se nat. S tem je iz pol njen 
še en po goj za na dalj nje delo in vpis pr vih 
štu den tov v štu dij skem letu 2008/2009. Na 
vsa ki lo ka ci ji bo raz pi sa nih 30 štu dij skih mest 
za uni ver zi tet ni štu dij, 40 za vi so ko šol ske ga 

in 20 za ma gi str ski štu dij.
Ob či na Krš ko je v za go to vi tev pro stor skih 

mož no sti do slej vlo ži la ne kaj več kot 2 mio 
evrov, v na sled njem letu pa je po treb no za go

to vi ti pro sto re za la bo ra to ri je, iz ved bo prak tič
nih vaj in no vo na sta li In sti tut za znans tve no 
in ra zi sko val no de jav nost. Kot pou dar ja žu pan 
ob či ne Krš ko Franc Bo go vič, je pri tem pri
ča ko va ti so de lo va nje elek trogos po dars tva ce
lot ne Slo ve ni je saj us ta no vi tev nove fa kul te te 
daje od li čen obet za na dalj nji raz voj ener ge ti
ke v Slo ve ni ji. Da pro jekt pod pi ra jo, so gos po
dars tve ni ki po tr di li tudi s svo jo ude lež bo, saj 
so se kon sti tu tiv ne seje ude le ži li pred stav ni ki 
po mem bnih gos po dar skih in sti tu cij kot so 
Hol ding slo ven skih elek trarn, Gen ener gi ja, 
Ter moe lek trar na Bre sta ni ca, Jo žef Šte fan in 
še ne ka te ri dru gi. 

Občina LAŠKO  župan Franc Zdolšek 

ZA VEČJO PREGLEDNOST DELA 
OBČINSKE UPRAVE IN 

INFORMIRANOST OBČANOV
Žu pan ob či ne Laš ko je že v pr vem pol let ju svo je ga 

man da ta iz pol nil ne kaj pred vo lil nih ob ljub, in si cer 
za go to vi tev več je pre gled no sti dela ob čin ske upra ve 
in več jo in for mi ra nost ob ča nov. 

Ob čin ski svet ob či ne Laš ko je 31. ja nuar ja spre jel 
Od lok o jav nem gla si lu ob či ne Laš ko, s ka te rim je ure
dil iz da ja nje ob čin ske ga jav ne ga gla si la Laš ki bil ten. 
Prva šte vil ka Laš ke ga bil te na je izš la 15. ju ni ja, pre je la 
pa so ga vsa gos po dinjs tva na ob moč ju ob či ne. Laš ki 
bil ten naj bi pra vi lo ma iz ha jal na 16 stra neh, ven dar je 
bila prva šte vil ka za ra di ve li ke ga od zi va raz nih dru štev 

raz šir je na na sko raj dvoj no šte vi lo stra ni. 
Gla si lo bo iz ha ja lo pet krat let no, ob ča ni pa bodo 

tako ob veš če ni o do ga ja nju v ob či ni Laš ko in do god
kih, po ve za nih z Ob či no Laš ko. Na men gla si la je in
for mi ra nje ob ča nov o delu or ga nov Ob či ne Laš ko, 

nje nih kra jev nih skup no
sti, jav nih za vo dov, jav
nih pod je tij in skla dov ter 
dru štev in dru gih or ga ni
za cij, ki oprav lja jo na lo ge 
v jav nem in te re su. Gre 
pred vsem za spro sti tev 
od no sov med ob ča ni in 
ob čin sko upra vo, za več
jo in for mi ra nost ob ča nov 
o delu ob čin ske upra ve in 
nje ne ga vods tva ter po sre

do va nje ko rist nih in for ma cij. 
Ob či na Laš ko ima tudi pre nov lje no spletno stran 

ob či ne, na ka te ri so po leg in for ma cij jav ne ga zna ča ja 
in os ta lih splo šnih in for ma cij do stop ni ob čin ski pred
pi si, skle pi, za pi sni ki in po snet ki sej ob čin ske ga sve ta 
ter vlo ge na obraz cih za uprav ne po stop ke. No vost je 
tudi in te rak tiv na splet na sto ri tev “Ob či na ob ča nu”, 
pre ko ka te re ob ča ni po sre du je jo svo ja mne nja, vpra
ša nja in pri pom be ob čin skim služ bam, lete pa jim 
po sre du je jo po ja sni la ozi ro ma od go vo re v čim kraj šem 
mož nem ča su. 

Več ja trans pa rent nost dela ob čin ske upra ve in nje
nih or ga nov se za go tav lja tudi s te le vi zij ski mi po snet ki 
sej ob čin skih sve tov, z ra dij sko od da jo “Žu pa no va ura” 
na Ra diu Ce lje ter s so de lo va njem z me di ji pre ko red
nih elek tron skih spo ro čil in ti skov nih kon fe renc. 
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Občina  LENDAVA  župan Anton Balažek

Odprli novo policijsko postajo
V Len da vi so ko nec ju ni ja slo ve sno od pr li 

nov ob jekt po li cij ske po sta je. Vred nost in ve sti
ci je v novi ob jekt zna ša 2,8 mi li jo na evrov. Ve
či na, 75 od stot kov sred stev, je priš la iz schen
gen ske ga skla da, če tr ti no je za go to vi la drža va. 

Nova zgrad ba, v ka te ri bo de la lo 148 jav nih us
luž ben cev, ima 2558 kva drat nih me trov neto 
po vr ši ne oz. 2960 kva drat nih me trov bru to 
po vr ši ne. V ob jek tu so pro sto ri za pri dr ža nje 
do in nad 12 ur, pro stor za raz go vor z od vet ni

kom, ga ra že za služ
be na vo zi la, par kir
ni pro sto ri za stran
ke in za po sle ne, 
sobe za raz go vo re, 
pre poz na vo, za sli
ša nje in kri mi na li
stič noteh nič ne po
stop ke, gar de ro be, 
raz lič na skla diš ča, 
pro sto ri za naj de ne 
in za se že ne pred me
te, pro sto ri za vad bo sa moo bram be, fit nes in 
stre liš če, pro sto ri za obrav na vo tuj cev, več ja 
sej na soba in 27 pi sarn.

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Len da va in 
Po li ci je.

Občina LENART  župan mag. Ja nez Kram ber ger

Po let ne pri re di tve po pe stri le po čit
niš ki utrip

V ob či ni Le nart smo se le tos pr vič od lo či li, da 
v po let nih me se cih or ga ni zi ra mo po let ne pri re di
tve, ki so se za če le ko nec ju ni ja, tra ja le pa bodo 
do konca av gu sta. V ta na men smo po sta vi li let ni 
oder na pro stem  kar na dvo riš ču ob či ne Le nart. 
V sklo pu teh pri re di tev so se pred sta vi le šte vil ne 
do ma če in tuje sku pi ne ter po sa mez ni ki. S temi 
pri re di tva mi smo že le li po pe stri ti po čit niš ki utrip 
v osrč ju Slo ven skih go ric in naš trud je bil po pla
čan, saj si je pri re di tve og le da lo več kot 3.500 
obi sko val cev. Ob tem mo ram pou da ri ti, da smo 
v sklo pu teh pri re di tev sku paj s Ko nje niš kim druš
tvom Slo ven ske go ri ce or ga ni zi ra li dva ka saš ka 
dne va na hi po dro mu Po le na pri Le nar tu, ki sta 
bila ne kaj po seb ne ga, 
saj se je obeh ka saš
kih dne vov ude le ži lo 
več kot 4.000 obi sko
val cev. Le narš ko Po le
no smo le tos do gra di
li, tako da ima ved no 
več obi sko val cev, saj 
je pre cej po vr šin na
me nje nih re krea ci ji. 

Obi sko val ci so si 
zra ven ko nje niš kih 
in ga lop skih dirk lah
ko v ju ni ju og le da li 
po droč no sre ča nje 

lov skih pev skih zbo rov in ro gi stov in ko me di jo 
Ko lum bo vo jaj ce s igral ko Moj co Funkl. Naj več 
obi sko val cev je pri teg nil na stop fol klor ne sku pi ne 
iz Swa zi lan da iz Juž noa friš ke re pub li ke. V ju li ju 
se je na let nem odru pred sta vi la Vio le ta To mič s 
ko me di jo Ho tel Ba bi lon, Lut kov no gle da liš če tri 
iz Kra nja s pred sta vo Ku žek in muca, ci gan ska 
etno sku pi na Lan ga, vo kal na sku pi na Kre sni ce in 
do ma či Slo ven sko go riš ki pi hal ni or ke ster MOL 
iz Le nar ta.

V av gu stu je naj prej na sto pil Go razd Ade mo vič 
s sku pi no, sle dil je Sten Vi lan, pa klov ne sa Eva 
Ško fič Mau rer in go dal ni kvar tet Rož ma rin ke. 
V av gu stu je po te ka lo tudi tra di cio nal no sre ča
nje upo ko jen cev Slo ven skih go ric iz še stih ob čin 
(Le nart, Be ne dikt, Cerk ve njak, Sv. Ana, Sv. Ju rij 
in Sv. Trojica). Tudi le tos je po te ka la tra di cio nal
na Aga ti na noč, ki jo vsa ko leto or ga ni zi ra mo 
v Le nar tu, kot spo min na le gen do o plem ki nji 

Aga ti s Štra le ka, ki je bila ne sreč no za ljub lje na 
v Iva na Fri de ri ka Her ber stei na iz bliž nje ga gra du 
Hra sto vec in je za ra di tega kon ča la na gr ma di v 
Čr nem lesu pri Le nartu. O le gen di je Ožbolt Ilau
nig na pi sal tudi po vest Čr ni križ pri Hra stov cu. 
Kot opo min na kri vi ce, ki so se v tem pro sto ru 
ne koč do ga ja le, še da nes sto ji v Čr nem lesu zna
me nje. Po let ne pri re di tve so se za klju či le s kon
cer tom sku pi ne Ter ra folk in na sto pom do ma čih 
čla nic Twirling, ple sne ga in ma žo ret ne ga klu ba 
Le nart. 

Skrat ka, naš trud je bil s šte vil ni mi obi sko val ci 
pri re di tev bo ga to po pla čan, zato že raz miš lja mo 
na prej in tudi v je sen skih me se cih bo pri nas mar
si kaj za ni mi ve ga. Saj ve ste, Slo ven ske go ri ce so 
naj lep še je se ni, ko zori grozd je in po je jo klo pot ci, 
po gra pah se sli ši pe sem tr ga čev in je ča nje preš. 
Ne ver ja me te? Pri di te in se pre pri čaj te!

Občina LITIJA  župan Franc Rokavec

ULIČNA ČETRVORKA V LITIJI
V pe tek, 18. maja 2007, toč no ob 12.00 je 

mla di na zo pet za ple sa la po uli cah slo ven skih 
in evrop skih mest. 

Le tos so se jim pr vič pri dru ži li tudi le toš nji 
in nek da nji biv ši ma tu ran ti Gim na zi je Li ti ja in 
v sta rem mest nem je dru za ple sa li če tvor ko in 
še ne ka te re dru ge ple se. Za or ga ni za ci jo so po
skr be li Gim na zi ja Li ti ja, Ob či na Li ti ja, Mest na 
skup nost Li ti ja in Ple sna šo la Bo le ro. V pro gra
mu je so de lo va lo tudi druš tvo upo ko jen cev in 
or ga ni zi ra lo spre vod na rod nih noš. Ple sal cem 

so tik pred za čet kom že le li ve se lo ple sno dru že
nje pred sed nik mest ne skup no sti Mar tin Bri lej, 
rav na te lji ca Gim na zi je Li ti ja Vida Po gla jen in 
žu pan Li ti je Fran ci Ro ka vec. Sle di le so fan fa re, 

Gau dea mus … in Li ti ja je po sta la ple sno me sto. 
Pri redi tve smo se med dru gi mi ude le ži li vsi di ja
ki in pro fe sor ji Gim na zi je Li ti ja in skle ni li, da 
pri re di tev po sta ne tra di cio nal na. 

Po let ne pri re di tve v Le nar tu si je og le da lo ne kaj 
ti soč obi sko val cev

Ko nje niš ko tek mo va nje  sne ma nje 
Aga ti ne ga ven ca, ki vsa ko leto po
te ka v sklo pu Aga ti ne no či

Konj ske dir ke so vsa ko leto naj bolj 
obi ska ne, nji ho va po seb nost pa je 
vol na ža ru
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Občina LJUBNO OB SAVINJI – županja Anka 
Rakun

FLOSARSKI BAL 2007
Le tos so v ob či ni Ljub no ob Sa vi nji or ga ni zi

ra li že 47. pri re di tev Flo sar ski bal. Vsi do god ki 
v sklo pu pri re di tve so bili zelo do bro obi ska ni; 
skup no šte vi lo obi sko val cev je pre se glo 5000 obi
sko val cev. 

S pri re di tva mi so pri če li 27. ju li ja z Flos fe stom, 
na da lje va li s so bot no pos ve ti tvi jo cerk ve, pri re
di tvi jo Zai graj fraj to nar ca, Sv. ma šo v čast sv. 
Mi klav žu, s sre ča njem Zoi so vih šti pen di stov z 
žu pa njo v Fa šu no vi hi ši, pos ve tom Ku li na ri ka v 
tu ri stič ni po nud bi na TK Bu kov je, pri ka zom že

tve ovsa in zla ga nja sno pov v kope »po sta rem« 
na kme ti ji Fr gel v Pri mo žu. Na Tu ri stič ni kme
ti ji Lo ger so od pr li rast lin sko či stil no na pra vo, 
na da lje va li s pre mie ro fil ma, po sne te ga v Ljub
nem, z na slo vom Ov se nek – od se tve do kru ha 

kot nek daj, v če tr tek so se sre ča li s sa vinj ski mi 
upo ko jen ci pod ge slom Iz kuš nje in mo drost, na da
lje va li s ča jan ko na ze lišč ni kme ti ji Mla ke, od pr li 
pa so tudi iz po so je val ni co igrač v ob čin ski knjiž
ni ci in kar tri vse bin sko raz lič ne raz sta ve v OŠ 
Ljub no. V mo zai ku pri re di tev ob Flo sar skem balu 
so ime le po seb no me sto še šport ne pri re di tve. 
Po se ben pe čat je 47. Flo sar ske mu balu pu sti lo 
praz no va nje ob čin ske ga praz ni ka, et no graf sko ne
delj sko po pold ne s po vor ko, pred sta vi tvi jo pri pra
ve ajd ne ka, udi ra njem flo sa, flo sar skim kr stom in 
flo sar ski mi za bav ni mi ve če ri. Skrat ka, pri re di tev 
je us pela in pri jet no po ži vila po let je v ob či ni Ljub
no ob Sa vi nji.

Občina LOŠKA DOLINA – župan Janez Sterle 

ODPRTJE TRŽNICE V STAREM LOGU
Ob ča ni Loš ke do li ne so sre di ju ni ja do bi li 

novo trž ni co. Od slej bo trž ni ca ime la osem 
pro daj nih mest, ki so ob na je mu oprem lje ne 
z enot ni mi stoj ni ca mi. Po go je tr go va nja do
lo ča Pra vil nik o trž nem redu, ki ga je spre jel 
Ob čin ski svet ob či ne Loš ka do li na na svo ji 6. 
red ni april ski seji.

Trž ni ca po slu je na pro daj nih me stih na ure
je nem od pr tem trž nem pro sto ru po na sled
njem obra to val nem ča su:

 v po let nem ča su ob tor kih, pet kih in so bo

tah od 8. do 17. ure,
 v zim skem ča su ob tor kih, pet kih 

in so bo tah od 9. do 17. ure.
Zim ski obra to val ni čas je od 1. ja

nuar ja do 31. mar ca in od 1. ok to bra 
do 31. de cem bra, po let ni obra to val ni 
čas pa od 1. apri la do 30. sep tem bra 
te ko če ga leta.

Na trž ni ci se lah ko na drob no 
trguje tako z ži vi li kot z ne ži vil ski
mi iz del ki, v ob či ni Loš ka do li na 
pa upa jo, da bo tudi nji ho va trž ni ca 
konč no za ži ve la tako kot drug je že 
leta in leta.

Pov ze to po ob čin skem gla si lu Obrh, ju nij 2007

Občina LOGATEC  župan Janez Nagode

Ob či na Lo ga tec je hi tro ra sto ča in raz vi ja jo
ča se ob či na v slo ven skem pro sto ru, kar tudi 
po tr ju je pre jem Mo dre ga tra ku, ki ji ga je le tos 
po de li la Žu pan ska aka de mi ja. Med mno gi mi 
te ko či mi in po mem bni mi na lo ga mi, ki si jih 
je vods tvo ob či ne za da lo sku paj z žu pa nom Ja
ne zom Na go de tom je re še va nje hi tro ra sto če ga 
pro me ta in po sle dič no ure ja nje, po so dab lja nje 
in re kon strui ra nje po mem bnih cest. Tako ji 
je z ve li kim so de lo va njem po slan ca v držav
nem zbo ru Sta ni sla va Bren či ča, Di rek ci jo za 
ce ste RS ozi ro ma Mi ni strs tvom za pro met us
pe lo prav te dni za klju či ti del dr žav ne ce ste 

sko zi samo na se lje Lo ga tec. 
Vred nost ce lot ne in ve sti ci je je 
zna šala 1,5 mi li jo na evrov, pri 
če mer je 1/3 sred stev pris pe val 
ob čin ski pro ra čun Ob či ne Lo
ga tec. 

Občina LOŠKI POTOK – župan Janez Novak

LOŠKI POTOK – GOZDNATA 
DOLENJSKA OBČINA

Ob či na Loš ki Po tok je bila us ta nov lje na leta 
1995 s skle pom slo ven ske ga par la men ta. Do 
tega leta je bilo ob moč je Loš ke ga Po to ka del 
ob či ne Rib ni ca, Dra gar ska do li na pa del ob
či ne Ko čev je. Ob či na ima dve kra jev ni skup
no sti, in si cer Loš ki Po tok in Dra ga. Uprav no 
sre diš če ob či ne je vas Hrib, ki le ži pod sli ko vi
to far no cerk vi jo, ime no va no Ta bor. Na Hri bu 
je se dež ob či ne, zdravs tve ni dom, šo la, vr tec, 
ban ka, po šta, tr go vi ne in kar ne kaj go stišč,...

Ob či na Loš ki Po tok je tudi ena naj bolj gozd
na tih ob čin v Slo ve ni ji, že tako vi so ko gozd
na tost (kar 85%) pa še po ve ču je in ten ziv no 
za raš ča nje nek da njih trav niš kih in pa šniš kih 

po vr šin.
Po leg tega je ob či na Loš ki Po tok tudi dom 

ene naj lep ših uval v Slo ve ni ji, Re tij ske uva le, 
ki je lep pri mer di nar skokraš ke ga sve ta. Nje na 
et no loš ka po seb nost so vi so ke os tr ni ce  smre
ko ve su ši ce s krat ko pri stri že ni mi ve ja mi, na 
ka te rih kmet je su ši jo seno.



35klub županov SLS

Občina LOVRENC NA POHORJU  župan Franc 
Ladinek

Pro jekt od va ja nja in čiš če nja od pad
nih vod v Ob či ni Lo vrenc na Po hor ju 
(kal va ri ja s sreč nim kon cem)!

Po dol gem in mu ko trp nem pro ce su pri do bi va
nja sred stev, ki se je za čel še v biv ši obči ni Ru še, 
se se daj tudi v ob či ni Lo vrenc na Po hor ju lah ko 
poh va li mo z no vim si ste mom čiš če nja in od va ja nja 
od pad nih vod. Prve me tre ka na li za ci je smo pri če li 
gra di ti ta koj leta 1999, ko je ob či na po sta la sa mo
stoj na. Pro ra čun ska sreds tva sku paj s tak so, pri
ključ ni no in ne po vrat ni mi sreds tvi niso za do sto va la 
za iz grad njo či stilne naprave in ka na li za cij ske ga 

si ste ma, zato smo čis tilno na pravo zgra dili po si ste
mu jav noza seb ne ga part ners tva na os no vi kon ce si
je, nje na in ve sti cij ska vred nost pa je pre se ga la 100 

mi li jo nov to lar jev. Či stil na na pra va je pri če la red no 
obra to va ti ko nec leta 2003, inve sti ci jo pa smo za
klju či li konec leta 2006. Manj še po manj klji vo sti 
smo od prav lja li še v le toš njem letu, oprav lje na pa 
sta bila tudi kva li tet ni in teh nič ni pre gled. Upo rab
no do vo lje nje za obra to va nje si ste ma pri ča ku je mo 
v teh dneh. 

Ob za ključ ku iz grad nje si ste ma ne pri ča ku je
mo poh val, pač pa, da dr ža va pri sluh ne lo kal nim 
skup no stim v pri me rih grad nje ve likih si stemov, ki 
pre se ga jo fi nančne mož no sti lo kal ne ga oko lja in 
ki se gra di jo za več de set le tij. V zad njem ob dob ju 
smo pri ča po pla vi posa mez nih raz pisov in mož
nosti pri do bi va nja ne po vrat nih sred stev, za ka te re 
pa kljub po tre bam ne mo re mo za go to vi ti večjega 
last ne ga de le ža.

Občina MAJŠPERL  županja Darinka Fakin

Ob či na Majš perk se raz pro sti ra na po vr ši ni 
72,8 km2 na geo graf sko raz gi ba nem po droč ju 
Za hod nih Ha loz in šte je 4200 pre bi val cev. Ves 
čas ob sto ja ob či ne smo se uk var ja li z in ten ziv
nim vla ga njem v in fra struk tu ro na po droč ju 
grad nje cest, vo do vod ne ga si ste ma, zgra di li 
smo dve či stil ni na pra vi, del ka na li za cij ske ga 
omrež ja, vla ga li v ob no vo kul tur nih spo me ni
kov, ši ri li smo in du strij sko cono, ima mo svoj 
vr tec in novo os nov no šo lo, na ka te ro smo še 
prav po se bej po no sni, saj gre za naj več jo in 
za po droč je raz vo ja naj po mem bnej šo in ve sti
ci jo. S tem ima jo na ši mla di ta ko re koč ideal ne 

po go je za raz voj svo jih spo sob no sti tako na 
po droč ju splo šne ga izo bra že va nja kot šport
nih in os ta lih sprem lje val nih de jav no sti.

V pri hod no sti nas ča ka še ve li ko vla ganj 
v in fra struk tu ro in ure ja nje na se lij, po seb no 
po zor nost pa bomo na me ni li bolj ši do stop no
sti in več ji tu ri stič ni pri vlač no sti na še Ptuj ske 
gore, ki bo leta 2010 praz no va la 600 let ni co 
ob sto ja.

Da rin ka Fa kin

Občina LUKOVICA  župan Matej Kotnik

V OBČINI LUKOVICA ODPRLI 
VODOHRAN ŽIROVŠE

6. ju li ja je bilo v ob či ni Lu ko vi ca slav nost no 
od prt je vo do hra na Ži rov še. Iz grad nja no ve ga 
200 m3 vo do hra na Ži rovše in sa na ci ja sta re ga je 
skup na in ve sti ci ja ob čin Lu ko vi ca, Mo rav če in 
Domžale. In ve sti ci ja bo bis tve no pri pomo gla h 
kva li tet ni vo doo skr bi v si ste mu Črne ga grabna, za
go tov lje na je večja ko li či na vode za po tre be ob ča
nov in požarne var no sti. Kva li te ta te vode je med 
boljšimi v Slo ve ni ji, gre za zdra vo in čisto vodo 
brez do dat kov, v za do voljs tvo vseh ti stih, ki vodo 
spo štu je jo kot eno od os nov nih živ ljenj skih do

brin. In ve sti ci ja je bila načr to va na že več let, vo do
hran pa je se daj ure jen po vseh pred pi sih. “S tem 
smo pri do bi li ob jekt, ki je bil zaželen tudi s stra ni 
mo ravš ke in dom žal ske občine, ki sta pro jekt tudi 
so fi nan ci ra li, Domžale z 32 % in Mo rav če z 12 
%, raz li ko pa občina Lu ko vi ca. Dela so kon ča na, 
ob jekt je pre dan uprav ljav cu JKP Prod nik d.o.o., v 
skla du s pred pi si in upo rab nim do vo ljenjem. Voda 
je vi so ke kva li te te, česar smo lah ko zelo ve se li, je 
zdra va, pit na, ni ji po treb no do da ja ti no be nih do
dat kov, tudi za jet je je ob nov lje no in ogra je no, tako 
da je tudi po skrb lje no za var nost tega ob močja,” 
pove To maž Ce rar, vod ja od del ka za ko mu na lo 
v občini Lu ko vi ca. “Zaš či te na je prva cona, na 
po dročju dru ge in tret je pa je po treb no os veščati 
pre bi val ce in last ni ke zem ljišč, da čim bolj zdra

vo gos po da ri jo 
z upo ra bo zem
ljišč, da bo za
jet je tega dela 
čim bolj kva li
tet no. Opo zar
jam ob ča ne ob
či ne Mo rav če, 
da tudi skr bi jo 
za kva li tet no 
gos po dar je nje 
s kme tij ski mi zem ljiš či, to po me ni, čim manjša 
upo ra ba pe sti ci dov in ni tra tov, da bo za jem vode s 
tega ob moč ja (za Lim bar sko goro) čim bolj va ren 
in zdrav,” opo zar ja g. Ce rar.

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Lu ko vi ca

Občina MARKOVCI  župan Franc Kekec

NOVE ORGLE
Osred nja pri re di tev le toš nje ga ob čin ske ga 

praz ni ka, ki smo ga praz no va li 30. apri la, je 
bila ot vo ri tev orgel v na ši far ni cerk vi Sv. Mar
ka, po ka te rem ima ob či na tudi ime.

Nove or gle so za me nja le prejš nje, 112 let sta
re or gle, ki so bile že iz tro še ne in mno go krat 
po prav lje ne. Ob tem smo pri mer no ure di li tudi 
COR in do stop nanj. Pri tem so se iz ka za li tudi 
na ši fa ra ni, saj so zbra li ne kaj manj kot po lo vi
co sred stev. Or gle in ob no va je sta la okrog 45 
mil. tolar jev.

Pr vič so nove or gle na 1543 piš ča li za do ne le 
na Mar ko vo ne de ljo, 22. apri la.
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Občina MEDVODE – župan Stanislav ŽAGAR

ZBILJSKA NOČ LETOS ŽE 
ŠTIRIINPETDESETIČ

Pri re di tev Zbilj ska noč ve lja v Slo ve ni ji za 
eno iz med za bav notu ri stič nih pri re di tev z naj
dalj šo tra di ci jo. Le tos je bila or ga ni zi ra na že 
šti riin pet de se tič in je stal ni ca po let ne ga do ga
ja nja v tem delu Slo ve ni je.

Tu ri stič no druš tvo Zbi lje je v zad njem de
set let ju z ure di tvi jo pri re di tve ne ga pro sto ra 
in na bre ži ne Zbilj ske ga je ze ra omo go či lo rast 
in raz voj tako pri re di tve kot tudi zbilj ske ga 
tu riz ma na splo šno. 

Pro gram pri re di tve je za sno van po na če lu 
‘za vsa ko gar ne kaj’, če mur v TD Zbi lje sle dijo 
že zadnjih ne kaj let. Pri tem po sku šajo za do
vo lji ti tudi oku se raz ličnih sta rost nih sku pin, 
kar se jim zdi še po se bej po mem bno. Le tos so 

se po tru di li, da so obi sko val ce v Zbi ljah za ba
va la tre nut no naj bolj vro ča ime na slo ven ske 
glas be ne sce ne, ka mor prav go to vo so di jo Jan 
Ple ste njak, Sa ša Len de ro, Ato mik Har mo nik, 
Pop De sign, Bošt jan Ko neč nik in dru gi. Glas
be ni pro gram je sprem lja la bo ga ta go stin ska 
po nud ba ter za ni miv ani ma cij ski pro gram z 
na grad ni mi igra mi ter za ba višč ni park z vr ti
lja kom in igra li za otro ke in tudi za ne ko li ko 
sta rej še. Se ve da tudi brez og nje me ta, ki se še 
po se bej lepo zab leš či na pol noč ni je zer ski gla
di ni, ni šlo, po tem pa so se obi sko val ci za ba
va li še do zgod njih ju tra njih ur.

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Med vo de ter 
Tu ri stič ne ga druš tva Zbi lje.

Ob či na MEN GEŠ žu pan Franc Je rič

Pri re di tve ob ob čin skem praz ni ku 
Le toš njo po do bo praz no va nja so ob li ko va la 

šport na in kul tur na druš tva v Ob či ni Men geš. 
Po seb na po zor nost je bila v pe tek, 1. ju ni ja 
2007, na me nje na dru že nju ob ča nov, ki so 
čla ni dru štev, pope stre ne mu s ple som in do
bro glas bo. V so bo to na sled nji dan so ob ča ni 
pri sluh ni li že 11. Slo ven ske mu fe sti va lu ko rač
nic, ki pre raš ča svoj na men, saj je bila to krat 
iz ve de na nova ka te go ri ja us tvar jal nih skladb 
med ko rač ni ca mi. Na sto pi le so god be iz vse 
Sloveni je.

V ne de ljo je bila po zor
nost us mer je na na praz
no va nje in shod pri tr ko
val cev iz vse Slo ve ni je, ki 
so po ča sti li de set let ni co 
de lo va nja sek ci je men
geš kih pri tr ko val cev KD 
Mi hae lov se jem. Zla sti 
ve li ko po zor nost pa je 
pri teg ni la slav nost na 
seja sve ta Občine Men
geš v to rek, 29. 5. 2007 
– na rojst ni dan Ja ne za Tr di ne, v Kul tur ni 
dom Men geš ob 20. uri. Po de lje na so bila tudi 
ob čin ska priz na nja.

Pov ze to po: www.menges.si

Ob či na MI SLI NJA žu pan Vik tor Rob nik

Po de li li ob čin ska priz na nja
V mar cu 2007 je bil v ob čin skem gla si lu 

Na ša ob či na ob jav ljen jav ni raz pis za zbi ra nje 
pred lo gov za do bit ni ke ob čin skih priz nanj za 
leto 2007. V skla du z ve ljav nim Od lo kom o 
priz na njih Ob či ne Mi sli nja so lah ko ob ča ni, 
druš tva, za vo di in dru ge in sti tu ci je pred la ga li 
kan di da te za do bit ni ke ob čin skih priz nanj. Ži
ri ja je na 2. seji, 25. 5. 2007 ob li ko va la pred log 
kan di da tov za do bit ni ke priz nanj. Pred log je 
obrav na val tudi Ob čin ski svet Mi sli nja na 9. 
red ni seji dne, 9. 7. 2007, in skle nil, da ob

čin ska priz na nja za leto 2007 prej me jo: Jo že 
Tov šak (čast ni ob čan ob či ne Mi sli nja), Mir ko 
Hor vat in Mir ko Tov šak (sre br ni grb ob či ne 
Mi sli nja), Ka ra te klub Mi sli nja (bro na sti grb 

ob či ne Mi sli nja), Sku pi na sta rej ših za sa mo
po moč, Ja smin in Da vid Me sa rič (priz na nje 
ob či ne Mi sli nja), Nejc Je len ko (šport nik leta 
2006), Do ro te ja Kri žov nik, Al jaž Av ber šek, 
Ana Hri ber šek, Met ka Pa jer, An že Je ro mel, 
Al jaž Je ro mel, Rok Su šec, Lo re na Ko ro šec, 
Ma ša Seitl, Ja ša Je se ničnik ter Tja ša Lo pan 
(zah va la žu pa na).

Pov ze to po: sftp.slo ven ka.net/mi sli nja.si/h/gla
si lo

Občina MORAVSKE TOPLICE  župan Franc Cipot

Ob od prt ju mo stu čez po tok Lipnica 
v obči ni Mo rav ske To pli ce je di ša lo 
po Prek mur ju!

Ob či no Mo rav ske To pli ce let no obiš če sko
raj sto ti soč go stov, ki us tva ri jo več kot pol mi li
jo na pre no či tev. Pri re di tve si sle di jo prak tič no 
iz dne va v dan, zato je tež ko iz bra ti tisto, ki se 
lju dem naj bolj vti sne v spo min. Do go dek ob 
ot vo ri tvi no ve ga mo stu v bli ži ni na se lja Ivan ci 
v na ši ob či ni čez naj po mem bnej ši ob čin ski 
vo do tok  po tok Lip ni ca je bil ob pri sot no sti 
mag. Ber nar de Pod lip nik z Mi ni strs tva za oko

lje in pro stor ter 
dr žav ne ga svet ni
ka Mar ja na Mau
če ca še po se bej 
lep in slo ve sen, 
saj je pri va bil ve
li ko lju di iz vseh 
kon cev po kra ji
ne ob Muri in od 
dru god. Do ma či
ni in do ma čin ke iz Iva nec so pri pra vi li do ma
če do bro te, ki so v re sni ci di ša le po Prek mur
ju in so pri sotne pri jet no pre se ne ti le. Ne kaj 
utrin kov za do voljs tva se da raz bra ti tudi iz 
pri lo že nih fo to gra fi j. 

Franc Ci pot

klub županov SLS
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Občina MOZIRJE  župan Ivan Suhoveršnik

Pred sta vi tev Ob či ne Mo zir je
Če si že li te og le da ti eno naj lep ših alp skih 

do lin v Evro pi, se po daj te v Zgor njo Sa vinj sko 
do li no. Tam vam bo ob vsto pu v za sa nja no in 
pre le po ze le no do li no, ki jo okrog in okrog 
ob je ma jo in va ru je jo skal na ti vr ša ci in vit ke, 
vi so ke, pre kra sne smre ke, jel ke in buk ve, od
pr la vra ta ob či na Mo zir je. 

V Mo zir ju se raz li va le po ta Sa vi nje in se 
v nebo dvi gu je jo Gol te (1587 m n.v.). Sko zi 
Mo zir je te če ta dva po to ka, Mo zir ni ca in Tr na
va. Sta ro izro či lo pra vi, da vsak do, ki se je le 

en krat umil v po to ku Tr na va, ne more ni ko li 
več iz Mo zir ja.

Mo zir ju, v ka te rem so se ne koč vr sti li sej mi, 
da nes da je jo tu ri stič ni utrip pred vsem park 

cvet ja Mo zir ski gaj s svo ji mi pri re di tva mi in 
smu čar ski cen ter Gol te z zim sko in let no po
nud bo. Kraj je iz ho diš če za šte vil ne pla nin ske 
in ko le sar ske iz le te.

Iz jem no sli ko vi to in očar lji vo ob či no Mo zir
je si je vred no og le da ti. 

Naš li smo pre pro stost v sebi, se jo nau či
li po dar ja ti, de li ti z vsa ko mer, ki nas obiš če, 
da spo či je duha med bar va mi ti ši ne, po gle da 
vase sko zi priz mo vr še čih kap ljic, naj de svoj 
od sev v gla di ni reke in po ne se s sabo del ček 
te le po te.

Občina NAKLO  župan Janez Štular

V Na klem gra di mo Dom sta rej ših 
ob ča nov

V ob či ni Na klo ima vse sko zi nje ne ga ob sto
ja svet niš ka sku pi na SLS ve lik vpliv in je tudi 
naj moč nej ša svet niš ka sku pi na. Prav na po bu
do ob čin ske ga od bo ra in svet niš ke sku pi ne SLS 
smo v Na klem že kar ne kaj ča sa raz miš lja li, da 
bi zgra di li dom, v ka te rem bi bili pred vsem ob
ča ni na še ob či ne. Pri do bi li smo zem ljiš ča, jih 
ko mu nal no ure di li, pri pra vi li us trez ne pro jek te 
in priš lo je do tega, da smo je se ni 2006 pri če li z 
grad njo. Dom, ki bo imel 46 po stelj, od tega kar 
30 eno po stelj nih sob, sto ji na zelo lepi lo ka ci ji 

v bli ži ni cen tra Na kla in z le pim po gle dom na 
Ka ra van ke in Ju lij ske Alpe. Grad nja tega doma 
us pe šno na pre du je in smo pre pri ča ni, da bodo 
grad be na dela za klju če na do kon ca le toš nje ga 
leta. Se ve da pa bo tre ba po skr be ti še za opre mo 
in tako ra ču na mo, da bo dom od prt v prvi po lo
vi ci pri hod nje ga leta. Ta 
dom si cer ne bo samo sto
jen, bo or ga ni zi ran kot 
di slo ci ra na eno ta Doma 
upo ko jen cev Kranj, ven
dar pa bodo po do go vo ru 
ime li ab so lut no pred nost 
za spre jem v dom ob ča ni 
obči ne Na klo. 

Te pri do bi tve smo ve se li prav vsi, še po seb no 
pa ti sti, ki že dol go ča sa ča ka jo na vr sto, saj 
vemo, da je po manj ka nje pro sto rov za to de jav
nost res ve liko, še po se bej na Go renj skem.

Ja nez Štu lar

Občina OPLOTNICA – Matjaž Orter

ZA OBČINO OPLOTNICA LETO 2007 
ZAZNAMOVANO Z INVESTICIJAMI

Letos so v Občini Oplotnica zelo aktivni, 
med drugim planirajo precej investicij v infra
strukturo. Tako imajo v načrtu asfaltiranje 15 
km občinskih cest, kar bo precej pripomoglo 
k urejenosti cestne infrastrukture v občini in 
pomeni precejšen delež cest, saj je občinskih 
cest vsega skupaj malo čez 116 km. Poleg tega 
načrtujejo izgradnjo zbirnega centra za ko
sovne odpadke, kar je tudi velika naloga za 
to majhno podpohorsko občino, čaka pa jih 

tudi še izgradnja trgovine 
TUŠ. V tej občini živi malo 
manj kot 4000 prebivalcev 
in zagotovo se vsi veselijo 
dokončanja omenjenih 
projektov.

Občina OSILNICA  župan Anton Volf

V teku je pro jekt ob no ve ob čin skih jav nih 
poti, kon kret no jav ne poti v Pa pe žih in jav ne 
poti v Bez go vi ci. Skup na vred nost obeh pro
jek tov je 72.000 evrov. Fi nan ci ra na bo sta s 
sreds tvi, pri doblje ni mi na pod la gi 21. čle na 
ZFO. Pri ja vi li smo se tudi na raz pi sa na sreds
tva za tako ime no va no »Juž no mejo«, in si cer 
s pro jek tom mo der ni za ci je lo kal ne ce ste Zgor
nji Ča čič  Pa do vo pri Osil ni ci. Re zul ta ti raz
pi sa še niso zna ni, upa mo, da bo naš pro jekt 
po tr jen, ker bi radi še le tos ure di li to lo kal no 
ce sto, ki bo ključ na na ve za va na re gio nal no 
ce sto Osil ni ca  Ko čev ska Reka.

Na splo šno za do voljs tvo star šev in otrok 
nam je us pe lo ob dr ža ti Po druž nič no šo lo 
Osil ni ca. Pouk bodo na mreč obi sko va li samo 
tri je učen ci, am pak gle de na nji ho vo sta rost 
je ne pojm lji vo, da se dnev no vo zi jo k pou ku 
v Os nov no šo lo 
Fara, ki je od 
Osil ni ce od da
lje na 25 km.

In ten ziv no vo
di mo ak tiv no sti 
za na da lje va nje 
iz grad nje ob jek
ta za sta rej še 
ob ča ne v Osil ni

ca. Na jav nem raz pi su iz bra ni in ve sti tor je 
v za ključ ni fazi pri do bi va nja kon ce si je in po 
pri do bi tvi te bo do kon čal ob jekt in ga pre dal 
svo je mu na me nu.

klub županov SLS
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Občina PESNICA  župan Venčeslav Senekovič

OBČINA USTVARJA POGOJE ZA 
RAZVOJ 

Ob či na Pe sni ca je v pre te klih le tih na me ni la ve li ko 
sred stev v raz voj ne pro gra me, tako v iz grad njo ko mu
nal ne in fra struk tu re kot za go tav lja nje ma te rial nih in 
pro stor skih po go jev v šo lah in vrt cih.

Kon ču je se ci klus po so do bi tve in iz grad nje po treb
nih pro sto rov za šo le in vrt ce, ki se je za čel v letu 1999 
in se bo za klju čil pred vi do ma pri hod nje leto.

Cest na in fra struk tu ra, ki jo ob či na iz gra ju je in po
so dab lja, je eden od po go jev za raz voj tu riz ma. V 
ob či ni je še pre cej neiz ko riš če nih tu ri stič nih zmog
lji vo sti in mož no sti za raz voj tu riz ma kot do pol nil ne 

de jav no sti na kme ti jah, saj je ob či na Pe sni ca pre tež no 
kme tij ska ob či na. 

Po seb no po zor nost ob či na na me nja vars tvu oko
lja, zato je že v konč ni fazi iz grad nja ka na li za ci je in 
či stil ne na pra ve v ob čin skem sre diš ču, pri prav lje ni 
pa so že pro jekt za iz grad njo le te v ne ka te rih kra jev
nih sre diš čih. 

Ob či na us tvar ja po go je za raz voj gos po dar skih de
jav no sti ter pri vab lja in ve sti tor je, ki s svo ji mi pro gra mi 
pri na ša jo nova de lov na me sta.

Na čr tu je mo grad njo no ve ga po slov no sta no vanj ske
ga cen tra, zato se že pri prav lja ko mu nal no oprem lja
nje zem ljišč za grad njo.

Bli ži na Ma ri bo ra in so sed ne Av stri je, do bra pro met
na poveza nost, niz ke cene ne pre mič nin so še lah ko 
do dat na vzpod bu da za nove in ve sti tor je s ka ko vost
ni mi pro gra mi.

Pe stra druš tve na de jav nost zdru žu je na še ob ča ne 
gle de na in te re se in jim s svo jo zav ze tost jo in de jav
nost jo olep ša mar si ka te ri tre nu tek.

V ob čin Pe sni ca si pri za de va mo, da bi na šim ob ča
nom za go to vi li čim kvali tet nej še po go je dela in živ lje
nja, ti stim, ki jih pa pot za ne se v pre le pe Slo ven ske 
Go ri ce pa ne po zab ne vti se.

Ob či na PIV KA  žu pan Ro bert Smr delj

Sre ča nje tu ri stič nih vasi Slo ve ni je 
in za mejs tva

Druš tvo po de žel skih že na Na rin je v ne de
ljo, 24. ju ni ja 2007 že de ve tič or ga ni zi ra lo 
pri re di tev Sre ča nje tu ri stič nih vasi Slo ve ni je 
in za mejs tva. Pro gram pri re di tve so le tos obo
ga ti le 2. dr žav ne žen ske kmeč ke igre, or ga ni za
tor ke, čla ni ce druš tva, pa so pri pra vi le nad vse 
pe stro po nud bo tudi na stoj ni cah. Tako kot vsa 
leta so se tudi le tos obi sko val cem pred sta vi le 
go stu jo če tu ri stič ne vasi, na pri re di tvi pa ni 
manj ka lo niti pet ja in ži ve glas be. 

Pov ze to po: www.piv ka.si

Ob či na POD ČE TR TEK  žu pan Pe ter Mis ja

Mu zej fi gu ric iz Kin der jajč kov 
V ob či ni Pod če tr tek se sko zi vse leto vr sti jo 

za ni mi ve pri re di tve. Med dru gim so v tej ob či
ni od pr li po se ben mu zej, ki ni le v ve se lje najm
laj ših pre bi val cev ob či ne in ce lot ne Slo ve ni je, 
am pak tudi sta rej ših. Mu zej fi gu ric iz Kin der 
jajč kov je edi ni v tem delu Evro pe, ver jet no 
pa tudi na sve tu. Ot vo ri tev se je zgo di la 7. 
apri la 2007 v Apart ho te lu Pirc v Pod če trt ku.
Raz stav lje nih je bilo pre ko 10.000 fi gu ric, og
led pa je bil za ni miv tako za otro ke kot odra
sle.

Pov ze to po: www.tu ri zempod ce tr tek.si

Ob či na PREDD VOR  žu pan Mi ran Zad ni kar

Iz grad nja sonč ne elek trar ne Predd
vor

Di rek ti va EU št. 2001/77EC Evrop ske ga par
la men ta in Sve ta o spod bu ja nju proi zvod nje 
elek trič ne ener gi je iz ob nov lji vih vi rov na no
tra njem ener get skem trgu po zi va dr ža ve čla ni
ce, da sprej me jo us trez ne ukre pe, s ka te ri mi bi 
po ve ča le po ra bo elek tri ke iz ob nov lji vih vi rov 
v skla du z na cio nal ni mi ci lji za leto 2010. Ci lji 
ener get ske po li ti ke v Re pub li ki Slo ve ni ji so 
do lo če ni v Re so lu ci ji o na cio nal nem ener get
skem pro gra mu (Ur. list RS, št. 57/04). 

V skla du z ure sni če va njem na cio nal nih ci 

ljev in med na rod nih ob vez no sti sta Ob či
na Predd vor in Go renj ske elek trar ne, d.o.o. 
v pe tek, 10. av gu sta 2007 pod pi sa la Pi smo o 
na me ri o so de lo va nju pri vla ga njih, pro mo ci
ji in izo bra že va nju v ob nov lji ve vire ener gi je. 
Part ner ja ugo tav lja ta šir ši in te res pri ra zi ska
vah in pro mo ci ji v ob nov lji ve vire ener gi je. 
Zna nje in iz kuš nje na po droč ju ob nov lji vih 
vi rov ener gi je in učin ko vi te rabe ener gi je bo
sta pre na ša la v izo bra že val ni pro ces Os nov ne 
šo le Predd vor. Ob čin ski svet ob či ne Predd vor 
je na seji dne 23. av gu sta 2007 pod prl pro jekt. 
Le tos bo v služ bi za in ve sti ci je in raz voj Go
renj skih elek trarn iz de lan pro jekt, mala fo to na
pe tost na elek trar na Predd vor pa bo uvrš če na 
v plan in ve sti cij za leto 2008.

Pov ze to po: www.predd vor.si

klub županov SLS

Pod pis pi sma o na me ri o so de lo va nju pri vla ga
njih, pro mo ci ji in izo bra že va nju v ob nov lji ve vire 
ener gi je med žu pa nom ob či ne Predd vor in di rek
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Ob či ne PREVALJE  župan dr. Ma tic Ta sič

Ved no v sre diš ču do ga ja nja 

Že v tret je so ob ča ni Pre valj zau pa li dr. Ma ti cu 
Ta si ču vo de nje ob či ne Pre va lje, saj us pe hi ob či ne 
ne izo sta ja jo  pri raz vo ju pris pe va žu pan svoj ve lik 
us tvar jal ni de lež in dol go let ne izkuš nje. Ob či na 
je vpe ta v kar ne kaj zah tev nej ših pro jek tov, od ko
mu nal nih do raz voj nih, med nji mi je go to vo na jak
tual nej ši tret ja raz voj na os in tra sa sko zi Pre va lje. 
Če prav ni pro fe sio nal ni žu pan, ved no naj de čas, 
da s svo jo pri sot nost jo po ča sti pri re ditve: šport ne, 
kul tur ne, ne pre zre ju bi le jev, sprej me od lič nja ke, 
obiš če sta rej še ob ča ne, pri sluh ne mla dim ra zi sko

val cem, zna pri sluh ni ti lju dem in nji ho vim ide jam 
… S svo jo is kre no pri sot nost jo daje priz na nje in 
zah va lo ob ča nom, ki krea tiv no us tvar ja jo in poma

ga jo us tvar ja ti in raz vi ja ti oko lje. 
Pre valj ski ga sil ci so praz no va li 135let ni co in 

tudi v po ča sti tev tega ju bi le ja je maja na sta dio nu 
na Pre va ljah po te ka la pri re di tev, na ka te ri so si 

lah ko šte vil ni obi sko val ci og le da li opre mo in delo 
služb za zaš či to in re še va nje, po li ci je in voj ske. 
Pod ge slom Re šu je mo  va ru je mo so se pred sta vi li 
čla ni Pro sto volj ne ga ga sil ske ga druš tva Pre va lje 
in šte vil nih dru gih in sti tu cij, ki skr bi jo za var nost 
ob ča nov. Ob pri sot no sti Ga sil ske ga za vo da Rav ne 
na Ko roš kem, Ci vil ne zaš či te Ob či ne Pre va lje, po
li ci je, Gor ske re še val ne po sta je Pre va lje, Re gij ske
ga cen tra za ob veš ča nje Slo venj Gra dec, re gij skih 
enot Ci vil ne zaš či te, Re še val ne služ be Ko roš ke in 
enot Slo ven ske voj ske se je žu pan dr. Ma tic Ta sič z 
vso spošt lji vost jo zah va lil za ne se bič no delo služb 
za zaš či to in re še va nje. Pri re di tev, ki je bila me dij
sko zelo od mev na, in jo je obi ska lo oko li 1.000 
obi sko val cev, je omo go či la Ob či na Pre va lje.

Stan ko Kum prej 

Občina PUCONCI  župan Ludvik Novak

RAZVOJ OBČINE PUCONCI
V občini se zavedamo, da je predpogoj za 

razvoj slehernega okolja tako z vidika individu
alnega standarda kot razvoja gospodarstva in 
javnega standarda ureditev javne infrastruk
ture. Razvoj infrastrukture predstavlja po oce
ni EU enega od najbolj multiplikativnih fak
torjev hitrejšega gospodarskega in družbenega 
razvoja, zato je Občina Puconci namenjala ve
lik delež sredstev infrastrukturi, saj je razvita 
infrastruktura pogoj, če ne že gibalo razvoja. 
Občina naj ne bi nastopala kot neposredni in

vestitor v gospodarstvo, saj njeno poslanstvo 
ni iskanje poslovnih priložnosti. Smotrno pa 
je podpreti razvojne investicije, ki jih predla
gajo tiste institucije, ki  se jim splača iskati 
poslovne priložnosti. 

Občina si bo za gospodarski razvoj priza
devala zagotoviti tudi dovolj urejenih stavbnih 
zemljišč za potrebe razvoja občine in to za za
interesirane domače ter tuje zasebne in druge 
investitorje, saj potekajo aktivnosti za izgrad
njo obrtnopodjetniške cone na območju nek
danjega glinokopa v Puconcih.
      
 Ludvik Novak

Občina RAČEFRAM – župan Branko Ledinek

GRADNJA ŠPORTNE DVORANE PRI 
OSNOVNI ŠOLI RAČE 

V obči ni Ra čeFram so se lo ti li do zi da ve šport
ne dvo ra ne pri os nov ni šo li, se daj so že v de se
tem me se cu grad nje. Grad be na dela so se za če la 
ok to bra 2006, grad bin cem je šlo na roko lepo 
vreme  tako po zi mi kot tudi spom la di in po le ti. 
KO bo grad nja za klju če na, bo sle di lo še na meš
ča nje opre me, te lo vad nih in šport nih na prav ter 
se ve da ure di tev oko lja. Sve ča no od prt je dvo ra ne 
naj bi bilo v prvi po lo vi ci ok to bra. 

Nova šport na dvo ra na bo za ob či no Ra čeFram 

ve li ka pri do bi tev, saj bodo lah ko v njej va di le šte vil
ne tek mo val ne in re krea cij ske sku pi ne ter eki pe. 

Občina RAVNE NA KOROŠKEM – župan Tomaž 
Rožen

V OBČINI RAVNE NA KOROŠKEM 
LETOS ŽE 6. RAVENSKI DNEVI

Tu ri stič no druš tvo Rav ne na Ko roš kem in ra ven
ska ob či na sta le tos že še stič med 24. av gu stom in 
2. sep tem brom pri pra vi la Ra ven ske dne ve. Osred
nji pri re di tve ni pro stor je bil ob mest nem ko pa liš
ču Rav ne. Or ga ni zi ra nih je bilo pre cej kul tur nih, 
šport nih in za bav nih pri re di tev, med dru gim so 
iz bi ra li mla do kme ti co le toš nje ga leta, or ga ni zi ra li 
pri re di tev za otro ke v mest nem ko pa liš ču, Ko roš
ke šport noza bav ne igre in mod no re vi jo Stanke 
Blat nik. Na da lje va li so s pred sta vi tvi jo lov ske dru

ži ne Stroj na, pri pra vi li Av gu šti nov se jem, go sti li 
so tudi med na rod no pa ra do godb ob 105let ni ci 
de lo va nja Pi hal ne ga or ke stra Rav ne. Po ne de ljek, 
27. av gust, je bil v zna me nju de lav ni ce za otro ke in 
mladost ni ke, iz de lo va li so glas bi la iz raz lič nih ma
te ria lov, ob 21. uri pa so pod šo to rom pred va ja li 
slo ven ski film To so gad je. V to rek je bilo ob dne vu 
druš tva dia be ti kov iz Ko roš ke pre da va nje z na slo
vom Voz niš ki iz pit in dia be tes, pre da val je zdrav
nik Sta ni slav Pu šnik, in po hod na Na vrš ki vrh. 
Sre di no po pold ne je mi ni lo v zna me nju ka raok, 
v če tr tek so sla vi li upo ko jen ci. Druš tvo kme tic 
Me žiš ke do li ne je pri pra vi lo pred sta vi tev ko roš kih 
kme tij in nji ho vih do brot, ra ven sko druš tvo upo ko
jen cev pa od pr to pr venstvo v keg lja nju za ob ča ne. 
V pe tek so otro ci in mla dost ni ki sku paj s so de lav ci 

ra ven ske ga cen tra za so cial no delo iz de lo va li na
kit iz raz lič nih ma te ria lov, zve čer je bil kon cert 
sku pi ne Ter ra folk. Pri re di tve ob ra ven skih dne vih 
so se za klju či le v ne de ljo, 2. sep tem bra, ko sta bila 
ko le sar ski sprint Ivarč ko 2007 in po hod po Mal

ga je vi 
poti. 
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Občina RAZKRIŽJE  župan Stanko Ivanušič

V OBČINI RAZKRIŽJE JUNIJA 
PRAZNOVALI 9. OBČINSKI PRAZNIK

V Ob či ni Raz križ je so bili leta 2007 izred no 
de jav ni, saj iz va ja jo ne kaj po mem bnih pro jek
tov. Med dru gim jim je sku paj s sed mi mi ob či
na mi us pe lo pri pra vi ti po treb no do ku men ta ci
jo za iz grad njo ka na li za ci je in či stil ne na pra ve. 
Pa ket do ku men ta ci je so že po sla li Mi ni strs tvu 
za oko lje v pre so jo, sle di lo pa bo pri jav lja nje 
na raz pis za evrop ska sreds tva ko he zij ske ga 
ter struk tur ne ga skla da. V teku so tudi pri pra
ve na 1. fazo re kon struk ci je dr žav nih cest na 
ob moč ju ob či ne Raz križ je; zače le so se tudi 

grad nje sta no vanj skih hiš v sta no vanj ski coni 
Gi bi na. Mla de dru ži ne, ki so v tej ob či ni za
če le gra di ti, jih nav da ja jo z op ti miz mom, da 

šola v Raz križ ju ne bo praz na in da v teh le
pih kra jih ne bodo ži veli samo sta rej ši ljud je. 
Zato so že za če li z ak tiv nost mi za raz ši ri tev 
ob stoječe sta no vanj ske cone, na čr tu jejo pa 
še dru ge ak tiv no sti za po ve ča nje šte vi la pre
bi val cev ob či ne. Tudi ne ka teri ug led ni ljud je 
v Slo ve ni ji jim priz na va jo, da na tem po droč ju 
or jejo le di no. 

V Ob či ni Raz križ je ima jo v ure sni če va nju in 
na čr to va nju še kar ne kaj na log, med dru gi mi 
tudi ure ja nje te mat skih poti Pr le ki je, ka mor 
sodi ob no va ob moč ja Iva no ve ga iz vi ra, in dela 
na ure sni če va nju pro gra ma In ter reg za po ve
ča nje tu ri stič ne po nud be v ob či ni.

Pov ze to po splet ni stra ni 
Ob či ne Raz križ je

Občina REČICA OB SAVINJI  župan Vincenc 
Jeraj

Ob či na Re či ca ob Sa vi nji 
Ob či na Re či ca ob Sa vi nji, ki se je ko nec lan

ske ga leta iz lo či la iz ma tič ne ob či ne Mo zir je, 
je v le toš njem letu pri če la s svo jim de lo va njem 
in z ra zu mom ter mo drost jo us pe la iz ve sti sku
paj z Mo zir jem de li tve no bi lan co ter s pr vim 
ju li jem prei ti na sa mo stoj no fi nan ci ra nje. 

Po leg vseh za kon sko sprem lja jo čih del (sta
tut, po slov nik, od bo ri, od lo ki …) je ob či na v 
tem ča su us pe la ure di ti in pre da ti svo je mu 
na me nu svo je po slov ne pro sto re vključ no z 

ure di tvi jo fe kal ne in me teor ne ka na li zacije 
ce lot ne ga ob jek ta in ure di tvi jo us trez nih do
vo zov ter par kir nih pro sto rov. Vse ka kor pa je 

po skr be la tudi za svoj prvi ob čin ski praz nik, 
ki ga je praz no va la v dru gi po lo vi ci me se ca 
ju ni ja ter vanj zdru ži la vse de lu jo če de jav ni ke 
v Obči ni Re či ca ob Sa vi nji. V ob sež nem in 
raz no li kem pro gra mu pa je vse ka kor iz sto pa la 
prva slav nost na seja ob čin ske ga sve ta, ka te
re sta se med šte vil ni mi go sti ude le žila tudi 
po sla nec v DZ, g. Ja kob Pre seč nik in žu pan 
Ob či ne Mo zir je, g. Ivan Su ho ver šnik, ka kor 
tudi praz no va nje 125let ni ce PGD Re či ca ob 
Sa vi nji in tra di cio nal na tu ri stič na pri re di tev 
OD LIPE DO PRANGERJA.

Občina RENČEVOGRSKO  župan Aleš Bucik

SPREJEM NAJBOLJŠIH UČENCEV 
PRI ŽUPANU

Žu pan Ob či ne Ren čeVo gr sko Aleš Bu cik 
je 14. ju ni ja spre jel naj bolj še učen ce Os nov ne 
šo le Lu ci ja na Brat ko vi ča Bra tu ša Ren če in Os
nov ne šo le Iva na Roba Šem pe ter pri Go ri ci.

Župan je spre jel vse na gra jen ce in nji ho ve men
tor je ter oba rav na te lja: Bo go mi ra Fur la na iz Os
nov ne šo le Ren če in Sla vi co Bra ga to iz Osnov ne 
šo le Šem pe ter pri Go ri ci.

Na gra jen cem je žu pan po da ril knjiž no na gra do 

Fe li pe ja Fer nan dezaArme sta, »Ide je, ki so ob li ko
va le svet«, in jim za že lel obi lo na dalj njih us pe hov, 
saj, kot vsi vemo, sto ji na ša pri hod nost na na ših 
otro cih, po seb no na ta kih, kot so na gra jen ci, zato 
še en krat vsem is kre ne če stit ke. 

Občina RIBNICA NA POHORJU  županja Ma ri ja Sgerm

Raz voj tu riz ma v Ob či ni Rib ni ca na 
Po hor ju 

Ob či na Rib ni ca na Po hor ju je de se to leto sa mo stoj na 
ob či na in ve se la sem, da mi je ves ta čas zau pa no nje no 
vo de nje. Pre cej smo spre me ni li zu na njo po do bo ob či ne, 
pred nami pa so po mem bni ko ra ki, s ka te ri mi bomo tudi 
ob ča nom omo go či li nova de lov na me sta in pri lož no sti 
raz vo ja do pol nil nih de jav no sti, zato je tu ri zem stra teš ka 
raz voj na us me ri tev Ob či ne Rib ni ca na Po hor ju.

Rib niš ko Po hor je je s svo jo lego in nad mor sko vi ši no pri
mer no klimat sko po droč je za zdra vi liš ki tu ri zem ter atrak
tiv no ob moč je za raz voj zimskega in letnega tu rizma. 

S spre me nje nim, tu ri stič ne mu raz vo ju pri jaznim pro
stor skim pla nom, je ob či na za go to vi la mož nost iz grad nje 
šport nore krea tiv ne in na sta ni tve ne po nud be po ten cial nim 
in ve sti tor jem. Po za ko nu, ki ure ja pro stor, je ob či na za 

ure di tev šport nore krea cij ske ga cen tra dolž na spre je ti tudi 
ob čin ski lo ka cij ski na črt (OLN) in v ok vi ru tega do ka za ti, 
da bo pred vi deni po seg v pro stor spre jem ljiv za na ra vo, 
pred vsem za div je ga pe te li na, ru šev ca, ko co nogega ču ka, 
ma le ga sko vi ka in raka koš ča ka. 

Raz voj to vrst ne ob li ke tu riz ma na na šem ob moč ju 
pod pi ra tudi dr ža va, saj je že po de li la kon ce si jo za šti ri se
dež ni co Rib ni caPe snik, ki bo ime la 1775 m ho ri zon tal ne 
dol ži ne z vi šin sko raz li ko 398,5 m in zmog lji vostjo žič ni ce 
2400 oseb/uro. Prav tako je dr ža va po de li la kon ce sijo za 
šest se dež ni co Smovnik–Rib niš ka ko ča, ki bo ime la 2007 
m ho ri zon tal ne dol ži ne z vi šin sko raz li ko 586 m, zmog lji
vost žič ni ce pa bo 3000 oseb/uro.

Hkra ti z grad njo žič nic se po jav lja po tre ba po na sta ni tve
nih ka pa ci te tah. V za čet ni fazi bi bilo po treb no za go to vi ti 
vsaj 400 po stelj, po kon ča nju pro jek ta pa sku paj oko li 
1000 po stelj. Novi na sta nitve ni ob jek ti so pred vi de ni v 
Ribnici na Po hor ju, na ob močju Smovnika in Pe sni ka ter 
v manj šem ob se gu pri Rib niš ki ko či. 

Po mem ben pris pe vek na sta ni tve go stov vi di mo v za seb
nih tu ri stič nih so bah in tu ri stič nih kme ti jah in me ni mo, da 
je na na šem ob moč ju skri tih mno go mož no sti za ure di tev 
praz nih sta no vanj skih hiš in de lov hiš, ki bi jih bilo mo go če 
us po so bi ti za tu ri stič no po nud bo. 

Ob či na Rib ni ca na Po hor ju se v pro jekt vklju ču je z 
ure di tvi jo ko mu nal ne, vo do vod ne in cest ne in fra struk tu re. 
Zla sti pro met na in ko mu nal na in fra struk tu ra sta od lo čil
ne ga po me na za us pe šen raz voj tu riz ma.

Zah te ve tu ri stov po ka ko vost nih doživet jih se po ve ču je
jo in so dob ni tu rist že li pre bi va ti so dob no in ori gi nal no. 
Pre pri ča ni smo, da tak šne 
zah te ve lah ko uresni či mo 
v na ši ob či ni, saj smo 
Pohor ci pri jaz ni, od pr ti in 
vztraj ni ljud je. Ta pro jekt 
smo vze li za svo je ga, zato 
ver ja mem, da ga bomo 
tudi us pe šno raz vi ja li.
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Ob či na RO GAŠ KA SLA TI NA  žu pan mag. Bran ko 
Ki drič

Ob čin ski praz nik Ob či ne Ro gaš ka 
Sla ti na

Za vod za pos pe še va nje tu riz ma je v ob či ni Ro
gaš ka Sla ti na to po let je pri pra vil ve li ko za ni mi vih 
pri re di tev. Ob ča ni Ro gaš ke Sla ti ne so 26. ju li ja 
praz no va li ob čin ski praz nik. Osred nja pri re di tev 
se je od vi ja la v pe tek, 20. ju li ja, v Kul tur nem cen
tru. Po leg osred nje pri re di tve je ob ob čin skem 
praz ni ku po te ka lo ve li ko sprem lje val nih pri re di
tev, kot na pri mer ot vo ri tev Okolj sko sve to val ne 
pi sar ne, tur nir v ma lem no go me tu za po kal Ob či

ne Ro gaš ka Sla ti na, ot vo ri tev kro žiš ča na spo ju 
Ki dri če ve in Ste klar ske uli ce, pred sta vi tev ka ta lo
ga tu ri stič ne po nud be Ob či ne Ro gaš ka Sla ti na, 
Anin tur nir in mno ge dru ge. 

Po leg praz no vanj ob čin ske ga praz ni ka so po le
ti v Ro gaš ki Sla ti ni po te ka le še mno ge za ni mi ve 
kul tur no za bav ne pri re di tve, ki se jih je ude le ži lo 
mno go ob ča nov in tudi tu ri stov. 

Pov ze to po: www.rogaskaslatina.si

Občina SEMIČ  župan Ivan Bukovec

Pred sta vi tev za ča so pis SLS ODMEV

Ob či na Se mič je s svo jo na rav no in kul tur no 
de diš či no pra vi raj za ti ste, ki si že li jo miru in 
spre ho dov v na ra vi, kar jim po kra ji na z bre za
mi in ob šir nim goz dom prav go to vo po nu ja. 

Ohra nja mo tudi sta re be lo kranj ske še ge in 
na va de; ena ta kih je Se miš ka oh cet, ki jo v 
svo jem pro gra mu ohra nja Fol klor na sku pi na 
Se miš ka oh cet iz Se mi ča, Tu ri stič no druš tvo 
Se mič pa jo od leta 1995 zo pet oživ lja na pri
re di tvi Se miš ka oh cet, ki se vsa ko leto od vi ja 

tret jo so bo to v ju li ju, tudi le tos smo jo pri re
di li 21. ju li ja. 

Z le tom 2007 smo za ko ra ka li v novo fi nanč
no pers pek ti vo pol ni idej in pri ča ko vanj. Od lo
či li smo se za grad njo no ve ga več na men ske ga 
kul tur ne ga doma, ki ga na me ra va mo zgra diti 
v le tih 2007 in 2008. Z njim že li mo obo ga ti ti 
kul tur no dogaja nje v Se mi ču in ce lot ni Beli 
Kra ji ni. V več na men skem kul tur nem cen tru 
bo ure je na so dob na mul ti me dij ska dvo ra na, ki 
bo slu ži la naj zah tev nej šim pro jek ci jam.

Vab lje ni v Se mič in v Belo kra ji no.
Ivan Bu ko vec

Žu pan Ob či ne Se mič

Občina SEVNICA  župan Kristjan Janc

SEVNIŠKI GRAJSKI BISER V NOVI 
PREOBLEKI

Na sev niš kem gra du smo v me se cu maju za klju či li 
dela pri ob no vi fa sa de, ki jo je od lan ske je se ni iz va ja lo 
pod jet je Ko stak iz Krš ke ga. Po leg nove fa sa de so bili iz
de la ni ome ti okrog oken skih ok vir jev, be lje nje fa sad nih 
po vr šin in ro bov oken, mon ta ža no vih stre šnih žle bov, 
po prav lje na so bila okna, iz de la na ba kre na pre vle ka 
oken skih po lic, na meš če ni sne go bra ni ter iz de la na stre
lo vod na in šta la ci ja. Ure je na je tudi oko li ca gra du. Skup
na vred nost in ve sti ci je zna ša 346.000 EUR, pri če mer je 
Služ ba Vla de RS za lo kal no sa mou pra vo in re gio nal no 
po li ti ko pris pe va la k in ve sti ci ji 109.000 EUR.

Na graj skem po boč ju je tudi za sa je nih 500 sa dik mo

dre fran ki nje. Po boč je je bilo za sa je no z graj sko trto že 
oko li leta 1800. Ta krat ni last nik je dal iz kr či ti gr mov je 
in na re di ti te ra se, ki so se sku paj s trto ob dr ža le do 2. 
sve tov ne voj ne. Kar ne kaj de set le tij je bil graj ski hrib 
nato pre puš čen po raš ča nju, v de vet de se tih le tih pa ga je 
Ob či na Sev ni ca v sklo pu ob nav lja nja 
gra du za sa di la s sadnim drev jem.

Pri pra vi li smo pri lož nost no pri re di
tev, ka te re so se ude le ži li šte vil ni ob
ča ni in gost je, med nji mi mi ni ster za 
lo kal no sa mou pra vo, dr. Ivan Ža gar, 
ge ne ral ni di rek tor Di rek to ra ta za kul
tur no de diš či no, dr. Dam jan Pre lov
šek, žu pan Mest ne ob či ne Ma ri bor, 
Franc Kan gler, in vod ja Ob moč ne 
eno te Za vo da za va ro va nje kul tur ne 
de diš či ne Ce lje, Anka Aš kerc. Po leg 
za ključ ka del pri ob no vi fa sa de je bil 

na gra du po sa jen ce pič naj sta rej še trte na sve tu, ža
met ne čr ni ne z Len ta, ki jo je Mest na ob či na Ma ri bor 
po da ri la Ob či ni Sev ni ca. Za ži ve la je tudi že graj ska 
ka var na, ki s svo jo te ra so v teh dneh nudi pri jet no 
po čut je obi sko val cem. 

Občina SLOVENSKA BISTRICA  županja Irena 
Majcen

V sklo pu obi ska Vla de Re pub li ke Slo ve ni je 
v Po drav ju sta 10. apri la ob či no Slo ven ska Bi
stri ca obi ska la tudi mi ni stra Slo ven ske ljud ske 
stran ke dr. Ivan Ža gar, mi ni ster za lo kal no 
sa mou pra vo in re gio nal no po li ti ko, in Ja nez 
Po dob nik, mi ni ster za oko lje in pro stor. 

V gra du Slo ven ska Bi stri ca sta se se sta la 
z žu pa njo Ire no Maj cen in ob čin sko upra vo. 
Pogo vo ra se je ude le žil tudi po sla nec dr žav ne
ga zbo ra in ob činski svet nik Jo žef Je rov šek. 
Raz go vor je te kel o pro jektu Alu reg, ki je bil 
uvrš čen kot del gos po dar ske ga sre diš ča Oreh 

v Re so lu ci jo o na co nal nih pro jektih za ob dob
je 20072023. Ena iz med ak tiv no sti pro jek ta 
Alu reg je ši ri tev indu strij ske cone “Bi stri ca 
jug”  iz grad nja vi so ko šol ske ga ino va tiv ne ga 

sre diš ča s teh no loš kim par kom in mo du li in
ku ba tor jev pod jet niš tva in teh no loš ki raz voj 
pod je tij.

Za ši ri tev industrij ske cone je v pri pra vi 
DLN. Pro jekt za go tav lja raz voj ob či ne Slo
ven ska Bi stri ca na sled njih 3050 let. Ena ko
me ren raz voj me sta in po de že lja je ve zan na 
za go tav lja nje de lov nih mest v oko lju. Pode že
lju ozi ro ma kme tom za go tav lja mož nost pro
da je kme tij skih pri del kov ne po sred no po tro
šni kom. Raz voj tu riz ma in pri de la va eko loš ke 
hra ne naj bi omo go či la raz voj in za go tav lja nje 
de lov nih mest tudi manj šim kme ti jam.
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Občina SLOVENSKE KONJICE  župan Miran 
Gorinšek

RAZSTAVA V KARTUZIJI
Stal na po sta vi tev raz sta ve »Kul tur na zgo do vi na Žič ke 

kar tu zi je« je do do lo če ne mere na da lje va nje raz sta ve, ki 
je bila v Na rod ni ga le ri ji v Ljub lja ni od 16. no vem bra 
2006 do 21. ja nuar ja 2007. Raz sta va v pro sto rih Žič ke 
kar tu zije že li dati zao kro že no in urav no te že no po do bo 
tako kul tur ne ga in re dov nopo li tič ne ga po me na tega 
sa mo sta na, nje go ve ar hi tek tur ne po do be in knjiž ne ga 
bo gas tva, hkra ti pa opo zo ri ti na delo kon zer va tor jev in 
na nji ho ve na čr te za ob no vo in oži vi tev kar tu zi je ter na 
ra zi ska ve ma te ria lov.

Raz sta va v Na rod ni ga le ri ji je gle de na mož no sti sku ša
la v sli ki in be se di oz na či ti stavb ni raz voj te »sa mo stan ske 

dr ža ve«, ven dar se je osre do to či la na vpra ša nje, kaj je os
ta lo od nek da nje sa mo stan ske knjiž ni ce in ali je v resnici 
ime la več kot dva ti soč ro ko pi sov, kot vemo iz Po pot nih 
dnev ni kov Pao la San to ni na, že le la sem pred sta vi ti pi sno 
in sli kar sko po dobo teh ro ko pi sov in zato je bilo na og led 
29 ori gi na lov. V Žič ki kar tu zi ji av ten tič nih ro ko pi sov ne 
mo re mo raz sta vi ti, so pa šti ri ma ke te, pa tudi no be ne ga 
po mem bne ga po dat ka o tej knjiž ni ci ni smo iz pu sti li. Po 

ne kaj le tih ra zi sko
val ne ga dela sem 
lah ko do ka za la, 
da je bila knjiž ni
ca ob kon cu 15. 
sto let ja ena naj bo
ga tej ših v Evro pi, 
znameni ta da leč 
nao krog, da je v 
re sni ci hranila več 

ti soč be se dil (ka kih osem do de set ti soč be se dil je bilo 
za pi sa nih v dva ti soč ko dek sih) in jo lah ko šte je mo za 
in te lek tual no sre diš če svo je ga ča sa. 

Hkra ti pa je pri ču jo ča raz sta va po stav lje na v am bient, 
ki je njej do mač, saj je sre di svo je ga na rav ne ga, iz vir ne ga 
oko lja. Noben po sne tek tega si jaj ne ga ar hi tek tur ne ga 
sklo pa ni po tre ben, le po gled sko zi okno. In to je ve li kan
ska pred nost se da nje po sta vi tve. Ne kaj iz bra nih ko sov 
stavb ne pla sti ke, pre lep pod boj, sklep ni ki in kon zo le 
bodo le za vtis o ki par skem okra su v sred njem veku. 

Zaen krat pri tem po gle du pre vla du je jo ru še vi ne in ta 
pog led na se bo po ča si spre mi njal, ka kor bodo po slop
ja ob nov lje na (ven dar ne na novo po zi da na) in ka kor 
bodo na dan pri ha ja li ar heo loš ko do ku men ti ra ni os tan ki 
stavb. O nek da njem vi de zu se bomo na raz sta vi lah ko 
pou či li tudi s po moč jo ve du te Žič ke kar tu zi je, kate re 
ko pi ja bo obi sko val ce poz dra vi la še pred vho dom v raz
stav ne pro sto re.

Občina SODRAŽICA – župan Blaž Milavec

V SODRAŽICI JUNIJA TRŽNI DAN
V Ob či ni So dra ži ca so ko nec ju ni ja or ga

ni zi ra li pri re di tev Trž ni dan. Pri re di tev, ki je 
tra jal tri dni, od 29. ju ni ja do 1. ju li ja, je ime la 
bo gat pro gram, ki je ob se gal tako za bav ne kot 
šport ne pri re di tve.

V pe tek, 29. ju ni ja, se je od vi ja la »1. Pso glav
ska noč«, ki so jo na slo vi li »Zvez de se vra ča
jo«, za klju či la pa se je z bo ga tim og nje me tom. 
So bo ta je bila na me nje na špor tu, saj so pri re di
li no go met ni tur nir in ko le sar ski kros, za piko 
na i pa je po skr be la nogo met na tek ma med 

so draš ki mi svet ni ki in slo ven ski mi žu pa ni. Za 
so bot no za ba vo so po skr be li s pri re di tvi jo »Vaš
ki ve čer na trgu«. 

Ne de lja pa je bila za res pra vi trž ni dan in 
temu pri mer no na me nje na pred vsem na sto
pom sku pin ter raz lič nim pri ka zom živ lje nja, 

kot so ga poz na li ne koč. Tako so ne delj ske 
do god ke za če li s pri ka zom iz de lo va nja do ma
če obr ti in utrin ki iz živ lje nja na ših ba bic in 
ded kov, na da lje va li z na stopom Rib niš ke ga pi
hal ne ga or ke stra, Druš tva ma žo ret So dra ži ca 
in Tam bu raš ke ga or ke stra So dra ži ca. Obi sko
val ce sta poz dra vi la tudi žu pan So dra ži ce Blaž 
Mi la vec ter mi ni ster dr. Ivan Ža gar. Po pold ne 
se je na da lje va lo s kul tur nim pro gra mom, v 
ka te rem je na stopil sam Pri mož Tru bar, sle di li 
pa so mu na sto pi Klu ba har mo ni kar jev Urš ka, 
Fol klor ne sku pi ne iz Rač ne, Kmeč kih že na 
iz Rib ni ce, za ve sel za klju ček pa je z ga sil sko 
ve se li co po skr bel An sam bel Roka Žlin dre. 

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne So dra ži ca

Občina STARŠE  župan Vili Duc man

RAZMIŠLJANJA O DELOVANJU 
OBČIN ŽE V ČETRTEM MANDATU

Če že lim te le graf sko pred sta vi ti svoje sko raj 
tri najst let no žu pa no va nje, mo ram re či, da je od 
pr ve ga man da ta na prej vsak na sled nji tež ji. V 
vsa kem na sled njem man da tu je na mreč več ti
stih, ki ti na ga ja jo in nas pro tu je jo ter tako pač 
do ka zu je jo, da bi bili sami kot žu pa ni bolj ši  
kljub temu da so se le iz po sta vi li na vo li tvah, a 
niso us pe li. Ved no gla sne je ocenjuje jo žu pa na 
in nje go vo delo. Tako se je de la lo v vsa kem man
da tu do se daj, ven dar ved no dru ga op ci ja. Ti sta 
pač, ki ni ime la me sta v koa li ci ji in ni mo gla 
iz pe lja ti pro jek tov, kakrš ne je ob ljub lja la svo jim 
pri vr žen cem. Tako se je de la lo, se dela in ved no 
huje se bo de la lo tudi v pri hod nje, ne gle de, kdo 
in iz ka te re op ci je bo žu pan. S tem sem tudi 
računal, ko sem se od lo čil, da kan di di ram za 
žu pa na. Do se daj sem ved no bil kos zdra ham 
in pod ti ka njem in upam, da bom zdr žal še na
sled nja tri leta. Tako se do ga ja meni in ver jet
no tudi dru gim mo jim ko le gom. Sam imam to 
pred nost, da sem v vseh šti rih man da tih us pel 
zbra ti do bro in trd no koa li ci jo.

V na ši ob či ni se je od na stan ka leta 1995 pa 
do da nes ve li ko na re di lo in tudi spre me ni lo. Ni 
na ključ je, da mi ko le gi žu pa ni vča sih na vr že jo, 
da smo bo ga ta ob či na. Ni smo bo ga ti. Smo pa 
do bro var če va li in obra ča li finančna sreds tva, ki 

so nam bila na vo
ljo. Vla ga li smo v 
pro jek te, za ka te
re smo ve de li, da 
bodo pris pe va li 
k raz vo ju ob či ne. 
Ved no pa po nav
ljam, da je lah ko 
dober voj sko vod ja 
samo ti sti, ki ima 
do bro voj sko. To 
pa je moč na koa
li ci ja z os ta li mi 

part ner ski mi stran ka mi v ob čin skem sve tu. 
Ko ana li zi ram pri hod ke in iz dat ke ozi ro ma 

pro ra čun, ved no bolj ugo tav ljam, da je leta vsa
ko leto manj ši. Manj ši v tem smi slu, da je ved no 
manj fi nanč nih sred stev za raz voj ozi ro ma, kot 
smo vča sih re kli, v gos po dars tvu (za raz šir je no 
re pro duk ci jo). V letu 1995, ko sem za čel z žu pa
no va njem v na ši ob či ni, je bilo prib liž no 52% 
fi nanč nih sred stev v pro ra ču nu že raz po re je nih 
ozi ro ma je bila ob či na samo trans fer leteh. Za 
raz voj pa je os ta lo cca 48% denar ja. Ko pa ana
li zi ram zad nja leta fi nanč ne tran sak ci je, vi dim, 
da se ta raz vojna sreds tva vsa ko leto manj ša jo 
ozi ro ma kr či jo. Vse pre več je že z za ko nom do
lo če no  kaj, kdaj in kam se mo ra jo pre li va ti ta 
sreds tva. Pri ča pa smo temu. Ugo tav ljam, da je 
v zad njih le tih pa del od sto tek finanč nih sred stev 
za raz voj ob či ne (vsaj pri nas) na prib liž no od 
22 do 26%. To je le ve li ka raz li ka v dva naj stih 

le tih in nad njo bi se mor da mo ral kdo za mi sli ti. 
Če malo pov za mem ob či no, ki ima cca 4000 
pre bi val cev in prib liž no 2,500.000 € pro ra ču
na, ji po mo jih izra ču nih po ka že, da ima za 
vsa vzdr že val na dela, adap ta ci je in os ta le nove 
in ve sti ci je na vo ljo cca 550.000 do 650.000 €. 
To je v biv ših to lar jih: pro ra čun okrog 600 milj. 
sit, 22 do 26 % raz voj ne ga de nar ja pa je od 132 
milj. do 155 milj. sit. Vse os ta lo je že tako ali 
tako raz po re je no z za ko nom. Zato upra vi če no 
raz miš ljam, da je pro ra čun z 2,500.000 € pre več 
obre me njen, če že li mo, da bomo v krat kem ča su 
zgra di li vso po treb no ko mu nal no in fra struk tu
ro  pred vsem pa ka na li za ci jo po na ši pre lju bi 
Slo ve ni ji.

Ob za ključ ku naj po vem, da se fi nanč na moč 
na ših ob čin iz leta v leto manj ša. Hkra ti pa nas 
s tem na či nom vla da in mi ni strs tva pri si lju je jo, 
da si de la mo in pri prav lja mo pro jek te na za lo go, 
tako da ima mo mož no sti za pri ja ve na raz pi sih, 
za ka te re pa tako vemo, da so ve za ni na krat ki 
rok pri ja ve. Tudi zah te ve po do ku men ta ci ji so 
ved no drugač ne in spre me nje ne. To nam na ob
či ni pri na ših so de lav cih vza me ve li ko ča sa in 
vlo že ne ga tru da.

Upa mo lah ko, da nam bo z uved bo po kra jin 
na ob či nah delo olaj ša no, saj, kot nam je bilo po
ve da no, bodo več ji, skup ni ozi ro ma me dob čin
ski pro jek ti preš li na po kra ji no. Le da se da nje 
ob či ne ne bi po sta le biv še kra jev ne skup no sti! 

klub županov SLS
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Občina STRAŽA  župan Alojz Knafelj

STRAŽA
Ob či na Stra ža je mla da ob či na, saj je na sta la 

1. mar ca 2006 in na lan skih lo kal nih vo li tvah 
do bi la svo je ga pr ve ga žu pa na Aloj za Knaf lja. 
Ker je to no vou sta nov lje na ob či na, so se žu
pan, ob čin ski svet in ob čin ska upra va naj prej 
lo ti li prav nofor mal nih za dev ter za če li spre je
ma ti raz lič ne pra vil ni ke, da bi delo v ob či ni in 
ob čin ski upra vi za če lo čim hi tre je ne mo te no 
te či. Tako so le tos že spre je li Pra vil nik o pla čah 
in na gra dah ob čin skih funk cio nar jev in čla nov 
de lov nih te les ob čin ske ga sve ta ter čla nov dru gih 

ob čin skih or ga nov ter o po vra či lih stroš kov v Ob
či ni Stra ža, Pra vil nik o en krat nem de nar nem 
pris pev ku za no vo ro jen ce, Pra vil nik o ohra nja
nju in spod bu ja nju raz vo ja kme tijs tva in po de že
lja v Ob či ni Stra ža za pro gram sko ob dob je 2007 

– 2013, Pra vil nik za vred no te nje pro gra mov in 
pro jek tov na po droč ju kul tu re v Ob či ni Stra ža, 
Pra vil nik za vred no te nje pro gra mov or ga ni za cij 
in dru štev na po droč ju hu ma ni tar nih de jav no sti 
ter dru štev in te re snih in sta nov skih de jav no sti 
ob ča nov in nji ho vih zdru ženj v Ob či ni Stra ža, 
Pra vil nik o no tra nji or ga ni za ci ji in si ste ma ti
za ci ji de lov nih mest v Ob čin ski upra vi Ob či ne 
Stra ža in še ne kaj dru gih. Po ča si pa bo za če la 
de lo va ti tudi splet na stran Ob či ne Stra ža, ki je 
tre nut no še v ob li ki fo ru ma na na slo vu www.
forumstraza.si.

Pov ze to po splet ni stra ni RIOS www.forum
straza.si, sli ka s splet ne stra ni www.stra za.si

Občina SV. TROJICA V SLOV. GORICAH – župan 
Darko Fras

V OBČINI SVETA TROJICA 
PRAZNOVALI PRVI OBČINSKI 
PRAZNIK

Mla da, lan sko leto na sta la Ob či na Sve ta Tro ji ca 
praz nu je svoj praz nik 1. ju ni ja. Ker so ga praz no
va li pr vič, so se še po se bej po tru di li in pri pra vi li 
kar ne kaj pri re di tev ob tem po mem bnem ob čin skem 
do god ku. 

Pri re di tve so se za če le v so bo to, 27. maja, s ko le
sar je njem po Sv. Tro ji ci z na slo vom »Šo la in star ši 
z roko v roki«. Ko le sar je nje je or ga ni zi ra la OŠ Sv. 

Tro ji ca. Ude le ži lo se ga je nekaj več kot osem de
set ko le sar jev, ki so po ob či ni pre ko le sa ri li okrog 
de set ki lo me trov. 

Po pol dan se je v or ga ni za ci ji ŠND Old boys & 
Young boys na igriš ču v Sv. Tro ji ci pri čel tur nir v 
ma lem no go me tu med za sel ki. Ot vo ri tve no tek mo 
so odi gra li žu pan Dar ko Fras in ob čin ski svet ni ki 
pro ti obrt ni kom. Sla vi li so sled nji z re zul ta tom 3:5. 
Na tur nir ju je na sto pi lo dva najst ekip, zma ga la pa 
je eki pa Slo ven ske uli ce. Zve čer se je v kul tur nem 

domu v Sve ti Tro ji ci pred sta vi la gle da liš ka sku pi na 
TD Sv. Tro ji ca z gle da liš ko igro To ne ta Part lji ča 
»Kri vi ca boli«. 

Praz no va nje ob čin ske ga praz ni ka pa so v Sve ti 
Tro ji ci za klju či li v ne de ljo, 3. ju ni ja, s tra di cio nalno 
Tro jiš ko ne de ljo ali kva ter ni co. Zad nji dan pri re di
tev se je za čel ob 8. uri z bud ni co slo ven sko go riš
ke ga pi hal ne ga or ke stra MOL iz Le nar ta. Čla ni ce 
druš tva kmeč kih že na in de klet so pri pra vi le raz
sta vo roč nih del, turi stič no druš tvo Ma jol ka pa je 
or ga ni zi ra lo ko le sar je nje od Gor nje Rad go ne do 
Sv. Tro ji ce pod na slo vom »Z Ma jol ko na kolo«. 
V Sv. Tro ji ci se je tudi to krat zbra lo ve li ko šte vi lo 
ro mar jev od bli zu in da leč in tako lepo za klju či lo 
obe le ži tev pr ve ga ob čin ske ga praz ni ka.

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Sv. Tro ji ca

Občina SVETA ANA  župan Silvo Slaček 

OBČINSKI PRAZNIK
V ob či ni Sve ta Ana smo v ča su od 21.7. do 

29.7.2007 praz no va li 9. ob čin ski praz nik. Ob 
tej pri lož no sti smo pre da li svo je mu na me nu 
več na men sko avlo, ki bo slu ži la v pri hod nje 
tudi kot po roč na dvo ra na. V tem pro sto ru smo 
v ok vi ru ob čin skih praz no vanj od pr li prvo li
kov no raz sta vo. Dela za li kov no de lav ni co so 
na sta la ob prvi li kov ni ko lo ni ji v sklo pu ob čin
ske ga praz ni ka.

Na slav nost ni pri re di tvi je žu pan ob či ne 
po de lil tudi ob čin ska priz na nja po sa mez nim 

vi no grad ni kom in na gra de di ja kom in štu den
tom, ki so v pre te klem šol skem letu do se gli 
nad pov preč ni uč ni us peh.

Na po droč ju in ve sti cij v tem ča su in ten ziv no 
po te ka jo dela na po droč ju cest ne, vodo vod ne 
in šport ne infra struk tu re.

Sil vo SLAČEK, inž. gr., dipl. oec.
ŽUPAN OBČINE SVETA ANA

Občina ŠALOVCI – župan Aleksander Abraham

OBČINA ŠALOVCI – SKRAJNI 
SEVEROVZHOD SLOVENIJE

Ob či na Ša lov ci le ži v naj bolj se ve rovz hod nem 
delu Slo ve ni je. To je gri čev nat svet, zgra jen iz je
zer skih in mor skih used lin. Po kra ji na je pre pre
de na z več ji mi in manj ši mi po to ki, gri čev je pa 
je prod na to in po raš če no z me ša nim goz dom. 
V Ob či ni Ša lov ci po te ka vin skotu ri stič na 
ce sta, ob ka te ri le ži jo vi no gra di in se nu di
jo zelo do bre do ma če jedi in vina. Pra vi jo, 
da je nji ho va po kra ji na lepa, či sta in bla ga. 
Obi sko val ke in obi sko val ci se lah ko okrep ča

jo v go stil nah z do bro hra no, ku pi jo buč no 
olje, ja bolč ne krh lje in sad ni kis. Og le da jo 
si lah ko tudi edi no ra stiš če di še če ga vol či
na v Slo ve ni ji in se na di ha jo sve že ga zra ka. 
Ena od zna me ni to sti Ob či ne Ša lov ci – Fri mov 
vod njak  se na ha ja v Fri mo vem goz du in je 
300 me trov od da ljen od sre diš ča vasi Ša lov ci. 
Zgra di la ga je gro fov ska dru ži na Frim. Glo bi
na vod nja ka je 5 me trov. V vod nja ku je zelo 
zdra va pit na voda, ki so jo za svo je po tre be 
ob ča ni tudi ve li ko let upo rab lja li.

Pov ze to po Go rič ki in for mativni stra ni 
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Občina ŠENTJERNEJ  župan Franc Hudoklin

ŠENTJERNEJ  SPISEK NOVEJŠIH 
INVESTICIJ

Dve iz med naj po mem bnej ših in ve sti cij, ka te rih 
urad no od prt je se je do go di lo že v lan skem letu, 
sta vse ka kor iz grad nja pri zid ka k Os nov ni šo li Šent
jer nej in re kon struk ci ja ter pri zi da va Zdravs tve ne 
po sta je v Šent jer ne ju. Nov pri zi dek k os nov ni šo li 
ima šest no vih učil nic za os nov no šol ske otro ke, 
dve učil ni ci za pred šol ske otro ke ter mo der no ure
je no knjiž ni co.

Zdravs tve na po sta ja ima nove so dob ne pro sto re 
in novo dvi ga lo, ki ga do se daj obi sko val ci niso ime
li na raz po la go. Z re kon struk ci jo so bili ure je ni tudi 
novi par kir ni pro sto ri tako za zdravs tve no oseb je 
kot tudi obi sko val ce. Ome nje ni in ve sti ci ji sta obči
no Šent jer nej sta li več kot 2,5 mio evrov.

Ot vo ri tev po slov ne ga ob jek ta v Šent jer ne ju, kjer 
sta po šta in le kar na sku paj s po li cij skim od del kom, 
po me ni za ob či no ve li ko pri do bi tev, saj brez teh 
in sti tu cij ob či na ne more de lo va ti. 

Ob či na Šent jer nej je na svo jem zem ljiš ču v 
Šmalč ji vasi iz gra di la Zbir no re ci klaž ni cen ter 
(ZRC) ko mu nal nih od pad kov. ZRC pred stav lja 
pro stor, na ka te rem so raz vrš če ni funk cio nal no 
po treb ni ob jek ti in nad stre šni ce, ki so oprem lje ni 
za lo če no zbi ra nje in za ča sno hra nje nje lo če nih 
frak cij ko mu nal nih od pad kov. Pri grad nji so na sta li 
fi nanč ni stroš ki v vi ši ni več kot 350.000 evrov. 

Lan sko leto v ok vi ru ob čin ske ga praz ni ka Jer
ne je vo je po te ka la ot vo ri tev hod ni ka za peš ce ob 
re gio nal ni ce sti R2419/1204 v dol ži ni 812 m, obo

je stran ske ga av to bu sne ga po sta ja liš ča v na se lju Vrh 
pri Šent jer ne ju, jav ne raz svet lja ve ob R2419/1204 
in hod ni ka za peš ce ob lo kal ni ce sti LC do na se lja 
Go re nja Bre zo vi ca v dol ži ni 160 m. Ome nje na in
ve sti ci ja je obči no Šent jer nej sta la več kot 220.000 
evrov.

Po goj za iz gradnjo več na men ske ga ob jek ta je bila 
ru ši tev sta re gos po dar ske šo le. V krat kem bomo 
pri če li s pri pra vo jav ne ga raz pi sa za iz bor iz va jal ca, 
s ka te rim bi mo ra li, gle de na za stav lje ni ter min ski 
plan, pod pi sa ti po god bo in pri če ti z iz grad njo v 
ok to bru in ob jekt do 3. grad be ne faze do kon ča ti v 
prvi po lo vi ci pri hod nje ga leta. Do kon ča nje več na

men ske ga ob jek ta je tako pred vi de no v letu 2009, 
kar po me ni, da bo grad nja po te ka la faz no.

Kar za de va za zi dalni na črt sta no vanj ske cone 
Sej miš če III v Šent jer ne ju je tre ba po ve da ti, da 
je pod jet je Ho ri zont in že ni ring, Sreč ko Hrib šek, 
s.p., iz Bo štanja pri do bil grad be no do vo lje nje za 
grad njo po sa mez nih ob jek tov v med se boj no ča

sov no neod vi snih eta pah. Na ome nje ni lo ka ci ji 
bodo tr gov ski cen ter Spar, sta no vanj ski blo ki in 
niz eno dru žin skih vrst nih hiš. In ve sti tor bo pri čel z 
grad njo ta koj po po lo ži tvi te melj ne ga kam na, ki bo 
po lo žen v ok vi ru ob čin ske ga praz ni ka Jer ne je vo.

Na men obi ska Mi ni stra za pro met Re pub li ke 
Slo ve ni je mag. Ja ne za Bo ži ča je bil pod pis pro to
ko la o ure di tvi med se boj nih fi nanč nih raz me rij 
pri re kon struk ci ji re gio nal ne ce ste R3669/1202 
Do bruš ka vas – Šent jer nej z no vo grad njo kro žiš ča 
in se ver ne zbir ne ce ste za obrt no cono Šent jer nej. 
In ve sti cij ska vred nost del za re kon struk ci jo re gio
nal ne ce ste z no vo grad njo se ver ne zbir ne ce ste 

zna ša 1,4 mio evrov. Dela bo Mi ni strstvo za pro
met Re pub li ke Slo ve ni je v so de lo va nju z Di rek ci je 
Re pub li ke Slo ve ni je za ce ste fi nan ci ra lo v vi ši ni 
38%, občina Šent jer nej pa v vi ši ni 62%. Grad nja 
te in ve sti ci je po go ju je tudi dru ge in ve sti ci je v obrt
ni coni Sej miš če II, kjer naj bi pri čeli gra di ti tudi 
tr gov ski cen ter Mer ca tor.

Občina ŠKOCJAN  župan Anton Zupet

KNOBLEHARJEVO TUDI LETOS
V ob či ni Škoc jan so tudi le tos praz no-
va li praz nik obči ne Škoc jan - Knob le-
har je vo 2007. Pri re di tve v sklo pu tega 
do god ka so se vr sti le od 21. ju ni ja do 
9. ju li ja. V tri ted ne tra ja jo čem praz no-
va nju se je zvr sti lo kar ne kaj od mev nih 
slo ve snih, za bav nih, šport nih in dru-
žab nih pri re di tev. V praz no va nje obe le-
ži tve ob čin ske ga praz ni ka so vklju či li 
tudi slo ve snost ob dne vu dr žav no sti z 

ma šo za do mo vi no, ki ji je pri sos tvo val 
tudi kan di dat za pred sed ni ka re pub li ke 
Alojz Pe ter le. Knob le har je vo pa ni le 
dru žab na pri re di tev, pač pa tudi pri lož-
nost, da ob či na po ka že nove pri do bi-
tve; tako so v sre do, 4. ju li ja, od pr li 

nov vo do vod v Je len do lu, čez dva dni, 
6. ju li ja, po sta vi li te melj ni ka men za 
novo tr go vi no Mer ca tor; tri te den sko 
praz no va nje pa je do se glo vr hu nec 
v so bo to, 7. ju li ja, s slav nost no sejo 
ob čin ske ga sve ta Ob či ne Škoc jan s 
po de li tvi jo ob čin skih priz nanj, ki ji je 
sle di lo ra ja nje na Cvič ka ri ji. 
Knob le har je vo je tako do bro doš la vsa-
ko let na po pe stri tev po let ne ga do ga ja-
nja v obči ni Škoc jan, obe nem pa obe le-
ži tev za ob či no po mem bnih do god kov.

Občina ŠKOFJA LOKA  župan Igor Draksler

OTVORITEV
V pe tih le tih 27 mi li jard to lar jev in ve sti cij 

oz. več kot 112 mi li jo nov evrov. Bo dr ža va v 
le toš njem letu iz ved la jav ni raz pis za na da lje
va nje del na po ljan ski ob voz ni ci?.

Za do volj ni s po te kom del na ce sti Pod lub
nik  Klan čar. Umi ri tev pro meta sko zi Re te če 
pred vi de na v leto.njem letu. Pri če tek grad nje 
ko mu nal ne in fra struk tu re v in du strij ski coni 
na Tra ti

klub županov SLS
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Občina ŠMARJE PRI JELŠAH  župan Jožef Čakš 

NOVA ATLETSKA STEZA IN 
VEČNAMENSKA ŠPORTNA IGRIŠČA 
PRI OŠ ŠMARJE PRI JELŠAH

Ob či na Šmar je pri Jel šah je 1. ju ni ja urad no pre da la 
na me nu ve li ko in tež ko pri ča ko va no pri do bi tev: 200 
me trov dol go at let sko ste zo z več na men ski mi šport
ni mi igriš či pri OŠ Šmar je pri Jel šah. Ob pri sot no sti 
vseh 854 učen cev, za po sle nih in upo ko je nih de lav cev 
šo le, de lav cev ob čin ske upra ve, pred stav ni kov me di jev 
in šte vil nih po vab lje nih go stov jo je slo ve sno od prl 
mi ni ster za šols tvo in šport dr. Mi lan Zver.

Gre za iz jem no zah tevno in po mem bno in ve sti ci jo, 
ki se je za če la z v juli ju 1998 spre je tim skle pom ob čin
ske ga sveta na po bu do No go met ne ga klu ba Šmar je 

pri Jel šah. Leta 2005 je bila do konč no do lo če na lo
ka ci ja za grad njo, žal pa smo pri grad nji na le te li na 
šte vil ne te ža ve, od zah tev ne ga te re na, neu re je ne ga 
last niš tva zem ljišč, di lem okrog dol ži ne at let ske ste ze, 
ote že ne ga do sto pa, visoko na pe tost ne ga dalj no vo da 
do bli ži ne če bel nja ka. Iz jem no ve li ko na po rov de lav
cev ob čin ske upra ve, ob čin ske ga sve ta, vods tva šo le 
in šte vil nih zain te re si ra nih v kra ju je bilo po treb no 

vlo ži ti v do kon ča nje ob jek ta, pa tudi re la tiv no ve li ko 
fi nanč nih sred stev. 

Trud se je iz pla čal in za le toš nji ob čin ski praz nik 
smo do bi li lepo in dra go ce no da ri lo, iz jem no po mem
bne šport ne po vr ši ne, za ka te re smo pre pri ča ni, da 
jih bodo vse ge ne ra ci je ko rist no upo rab lja le za šport, 
re krea ci jo in do se ga nje šport nih re zul ta tov. 

Občina ŠMARTNO PRI LITIJI – župan Milan 
Izlakar

NA BOGENŠPERKU LETOS ŽE 9. 
VALVASORJEVE VITEŠKE IGRE
V Ob či ni Šmart no pri Li ti ji je bilo zad njo 
ne de ljo v av gu stu pe stro, saj je Val va sor-
je va ko nje ni ca v ne de ljo, 26. av gu sta, v 
idi lič nem am bien tu na gra du Bo genš perk 
pri re di la tra di cio nal ne že de ve te Val va-
sor je ve vi teš ke igre. 
Vi te zi ko nje ni ki so se naj prej ekip no, 
nato pa še po sa mez no, bo ri li v pe tih vi-

teš kih dis ci pli nah - na pa du na vr te če ga 
vi te za, stre lja nju z lo kom, me ta nju se ki re 
he le bar de, me ta nju boj ne zvez de in me-
ta nju su li ce. 
Po skrb lje no je bilo tudi za najm laj še obi-
sko val ce, saj je bil v sklo pu pri re di tve 
pri prav ljen tudi pe ster sprem lje val ni pro-
gram za otro ke: ja ha nje manj še ga ko nja, 
hoja s ho du lja mi, me ta nje žog iz bla ga 
in dru ge otroš ke za bav ne igre. 
Na pri zo riš ču je bila po stavljena tudi 
sred nje veš ka trž ni ca, tako da so se lah-
ko obi sko val ci za ba va li tudi ob stoj ni cah 

z naj raz lič nej šim bla gom. 
Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Šmart-
no pri Li ti ji

Občina TREBNJE – župan Alojzij Kastelic

V OBČINI TREBNJE ŽE 21. DRŽAVNE 
KMEČKE IGRE

Člani Društva podeželske mladine (DPM) 
Trebnje so s pomočjo soorganizatorjev in 
sponzorjev v soboto, 7. julija 2007, priredili 
21. državne kmečke igre. V Trebnjem se je 
pomerilo 23 ekip iz vseh regij Slovenije, dobili 
so najboljšega kosca in grabljico  oba iz DPM 
Dravska dolina, najbolje predstavljena regija je 
bila Bela Krajina po zaslugi DPM Semič, ven
dar so bili po skupnem seštevku točk zmago
slavni ravno domači člani, člani DPM Trebnje. 

Program prireditve so popestrili še s košnjo 
domačih županov, kulturnim programom, 
predstavitvijo sorodnih društev na stojnicah 

in z dopoldansko demonstracijo strojev. Po 
razglasitvi rezultatov, kjer so na prvem mestu 
slavili člani DPM Trebnje, za njimi člani DPM 
Slovenske Konjice, tretji pa so bili člani DPM 
Dravska dolina, so udeležence iger in obiskov
alce pozno v noč popeljale Navihanke.

Povzeto po spletni strani Občine Trebnje

klub županov SLS

Občina TRNOVSKA VAS  župan Alojz Benko 

SLS go nil na sila v Tr nov ski vasi
V ob či ni Tr nov ska vas ima SLS zra ven žu pa

na Aloj za Ben ka in po džu pa na Dra ga Puk ši ča, 
ki je tudi pred sed nik Od bo ra za in fra struk tu
ro, pro stor sko pla ni ra nje, gos po dar je njem z ne
pre mič ni na mi in vars tvo oko lja, v ob čin skem 
sve tu še Fran ca Ta šner ja, pred sed ni ka Od bo ra 
za kme tijs tvo, malo gos po dars tvo, tu ri zem in 
gos po dar ske jav ne služ be, ter Jo že ta Pih ler ja, 
čla na Od bo ra za in fra struk tu ro. Z ob čin skim 
od bo rom se red no se sta ja jo z na me nom čim
bolj ena ko mer ne ga raz vo ja ce lot ne ob či ne.

Naj več ja vla ga nja v zad njem ča su so v in fra
struk tu ro, iz grad njo ploč ni kov ob re gio nal ni 

ce sti, od pla či lo dol ga za os nov no šo lo 
in za go tav lja nja var ne poti otrok v šo lo.
Pred vsem si pri za de va mo na re di ti ob
či no pri jaz no ter ob čanom nu di ti čim 
bolj še po go je za živ lje nje in na ta na čin 
po ve ča ti šte vi lo pre bi val cev v ob či ni.

Jo že Pihlar
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Občina TURNIŠČE  župan Jožef Kocet 

AVTOCESTA nam po me ni nov iz ziv 
za raz voj.

Mor da nas mno gi ne poz na te. Smo ti pič na pa
non ska ob či na z 3650 nič pre bi val ci in z na se lji 
Tur niš če, Go mi li ca, Ne de li ca in Ren hov ci. 

Upam si tr di ti, da v teku če tr te ga man da ta ve či na 
priz na, da smo na re di li pre mik v pra vo smer. Po ve
da ti je po treb no, da v manj ših ob či nah ni mo go če 
po sto ri ti vse hkra ti, kot bi si mor da ne ka te ri že le li.
V letu 2006 smo za klju či li in ve sti ci jo, ka te re do kon
ča nje je bilo pred vi de no leta 2008. To je iz grad nja 
ČISTILNE NAPRAVE in KANALIZACIJE za ob
moč je ce lot ne ob či ne. Vred nost in ve sti ci je je bila 
več kot 6 mi li jo nov evrov ali 1.5 mi li jar de to lar jev. 
Samo z do brim na čr to vanjem in pra vil nim fi nanč
nim na čr to va njem nam je pro jekt us pe lo do kon ča ti 
brez za dol že va nja ob či ne. Naj več sred stev je bilo 
po rab lje nih iz pro ra ču na ob či ne, nato sreds tva ob
ča nov in dr ža ve. 

Na si stem od pad nih vod je danes pri klju če nih 
več kot 93% pre bi val cev. Is to ča sno je bila v na se lju 
Tur niš če in de lo ma v Go mi li cah iz ve de na PLINI
FIKACIJA.

Po leg ome nje ne ga pro jek ta smo adap ti ra li vr tec, 
iz ved li sa na ci jo ob čin skih cest, re še va li so cial no 

prob le ma ti ko in pre ko druž be nih de jav no sti skr be
li tudi za do bro po čut je ob ča nov. Ve se li smo, da 
se je v Tur niš ču ob dr žal obrat kranj ske Pla ni ke, ki 

da nes de lu je sa mo stoj no z no vim last ni kom in za
po slu je 250 de lav cev. 

Iz ziv za nov raz voj pa nam za go to vo po me ni 
iz grad nja AVTOCESTE, ki je v pol nem za ma hu. 
Rav no za ra di av to cest ne ga pri ključ ka v na ši ob či ni 
je po ra slo za ni ma nje po sa mez nih in ve sti tor jev in 
vla ga te ljev na ob moč ju av to ce ste, zato v ob či ni Tur
niš če ure ja mo po treb no in fra struk tu ro v po slov ni 
coni, ki se na ve zu je na av to ce sto.

V zad njem ča su be le ži mo po rast no vo gra denj mla
dih dru žin in ved no manj hiš os ta ja praz nih.

Pre pri čan sem, da bomo z do brim so de lo va njem 
od go vor nih zna li ko les je raz vo ja tudi v tem ča su 
us me ri ti v pra vo smer in pris pe va ti več k raz vo ju 
obr ti, pod jet niš tva in tu riz ma. 

Vi di mo se na Ta bo ru SLS v Po stoj ni. Tudi to krat 
bo naš av to bus poln. 

Občina VERŽEJ  župan Slavko Petovar 

Ob či na Ver žej pred no vi mi iz zi vi
Ob či na Ver žej je kon ča la ene ga od svo jih ci klu sov 

in ve sti cij, in si cer lani z do gra di tvi jo po slov nosta no
vanj ske ga ob jek ta. Po leg zdravs tve ne or di na ci je so 
pri do bi li še de vet sta no vanj, v le toš njem letu pa bo 
do kon ča na tudi zobozdravs tve na or di na ci ja, ki bo 
go to vo ve li ka pri do bi tev za ver žej sko ob či no.

Do se da nji raz voj ob či ne od nje ne sa mo stoj no sti 
leta 1998 ka že na pra vil no od lo či tev, saj je na šte vil
nih po droč jih zaz na ti ve lik na pre dek, za ka te re ga 
sem pre pri čan, da v biv ši skup ni ob či ni ne bi bil 
do se žen do te mere.

V obči ni Ver žej le tos za če nja mo z no vim raz voj
nim ci klu som in pri pra va mi na ve li ko več je in ve
sti ci je v na sled njem ob dob ju. V letu 2007 je prva 
in ve sti ci ja, ki smo jo že za če li, po sta vi tev tri bun v 
šport nore krea cij skem cen tru v Ver že ju, ki bodo na
red do je sen ske ga dela pr vens tva v 3. SNL vzhod. 
Ok vir na vred nost in ve sti ci je je okrog 100.000 evrov. 
Do kon ca leta bomo tudi do gra di li ulič no raz svet
lja vo po vsod v Ver že ju, kjer leta še manj ka. V tem 
ča su pa skup no s so sed nji mi pr leš ki mi ob či na mi 
in ten ziv no pri prav lja mo raz pi sno do ku men ta ci jo 
za dva več ja pro jek ta. Eden je grad nja ka na li za ci je, 
dru gi pa vo do vod ne ga omrež ja za os kr bo pre bi vals
tva s pit no vodo. Sled nji je del po mur ske ga kra ka 

vo do vo da. Hkra ti ob nav lja mo cer kev, pred krat kim 
pa smo od pr li nov cen ter do ma čih in umet nost nih 
obr ti.

In kako na prej? Več ji pro jekt, ki se ga bomo lo ti li 
v pri hod njem letu, saj so bili le toš nji raz pi si mi ni str
stev ob jav lje ni do kaj poz no, bo grad nja tu ri stič ne 
in fra struk tu re v Ba nov cih. Gre za re konstruk ci jo 
ce stišč, iz grad njo ploč ni kov in ko le sar skih stez, 
iz grad njo ulič ne raz svet lja ve in me teor ne ka na li za
ci je. S tem pro jek tom smo kan di di ra li za sreds tva 
iz struk tur ne ga skla da za raz voj re gij in iz gradnjo 
in fra struk tu re v ob mej nem pasu s Hr vaš ko in v tej 
zve zi pri ča ku je mo do lo če no pod po ro. Ker je pro jekt 
zelo ob se žen, se ga lo te va mo v več fa zah. 

Ena zelo po mem bnih stva ri za na šo ob či no je 
tudi ure di tev re la cij z dr ža vo gle de no ve ga jav ne ga 
za vo da Os nov na šo la Ver žej, 
ki ob se ga vr tec, šo lo in vzgoj ni 
za vod za otro ke s čus tve ni mi 
in ve denj ski mi mot nja mi v raz
vo ju. Vladi smo že po sre do vali 
us ta no vi tve ni akt Os nov ne šo
le Ver žej, ki bo na novo za čr tal 
in raz me jil us ta no vi telj ske pra
vi ce in dolž no sti us ta no vi te ljev 
tega jav ne ga za vo da. Sku paj z 
dru gi mi us ta no vi te lji, med ka
te ri mi je tudi dr ža va, se bomo 
mo ra li ak tiv no lo ti ti zelo pre

po treb ne adap ta ci je in sa na ci je os nov ne šo le, kar 
bo pre cej šen fi nanč ni za lo gaj. Za ve da ti se mo ra mo, 
da na ša šo la nuj no po tre bu je in ve sti cij sko »in jek ci
jo«. To stvar si že li mo ure di ti v na sled njih šti rih, peti 
le tih, se ve da po sto po ma, fi nanč no pod po ro pri ča
ku je mo s stra ni raz pi sov šol ske ga mi ni strs tva, ki so 
tem pi ra ni do leta 2011. 

Pri vsem tem delu bo za go to vo nuj no po treb
na tudi po moč mi ni strov in po slan cev Slo ven ske 
ljud ske stranke. Ker v vla di vo di mo tri po mem bne 
resor je za raz voj lo kal ne skup nosti in ker je ključ no 
na če lo vseh na ših mi ni strov de cen tra li zi ran in skla
den re gio nal ni raz voj, sem op ti mist gle de raz voja 
lo kal nih skup no sti tudi v bo do če.

Slav ko PETOVAR 

Občina VIDEM – župan Friderik BRAČIČ

V HALOZAH ODPRLI NOVO 
VODOVODNO TRASO

Po de set let jih pro šenj, neus pe lih po go vo rov, 
dol ge ga čaka nja in po sledič no sla bih po go jev za 
živ ljenje se je ko nec le toš nje ga ju ni ja vse spre me
ni lo na bo lje tudi v za hod nih Ha lo zah. Te so bo
ga tejše za ne kaj ki lo me trov vo do vod ne ga si ste ma, 
bo ga tejše so za pit no vodo, to tako zelo dra go ce
no te ko či no za na še živ lje nje. V vi dem ski občini 
so pri hod vo do vo da v za hodne Ha lo ze poz dra vi li 
z ve se ljem. Slo ve sen tre nutek za od prt je vo do vo
da je na po čil še pred po let jem, v pe tek, 22. ju ni ja, 

saj je I. faza del prav za prav že bila za ključena. 
Praz no va nje so si raz de li le majš perš ka, že tal ska 
in vi dem ska občina, ki so tudi sku paj iz pe lja le ta 
izred no zah te ven projekt, h ka te re mu je svoj de lež 

pri mak ni la tudi država. No si lec pro jek ta je bila 
občina Vi dem, po stro kov ni pla ti pa je vi dem ske
mu in že tal ske mu žu pa nu, Fri de ri ku Bra čiču in 
An to nu Bo tol nu, ter majšperš ki župa nji dr. Da rin
ki Fa kin ve li ko po ma ga la še di rek to ri ca vi dem ske 
občin ske upra ve mag. Da rin ka Ra tajc. 

Na ob moč ju vi dem ske ob či ne so tako pri do bi
li bli zu 80 vo do vod nih pri ključkov, raz pore je ni 
pa so po na se ljih Sko riš njak, Gra diš ča, Ve li ki 
Okič in Be lavšek. Na vodo zdaj ča ka še ne kaj 
ha loških gos podinj stev, v vods tvu vi dem ske ob
či ne pa pra vi jo, da je real no na čr to va ti pričetek 
iz grad nje II. faze del na vodo vo du že v začetku 
pri hod nje ga leta.

Pov ze to po splet ni stra ni ob či ne Vi dem

klub županov SLS
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Občina VITANJE – župan Slavko VETRIH

LETO 2007 OBELEŽUJE 115
LETNICO ROJSTVA HERMANA 
POTOČNIKA NOORDUNGA

Her man Po toč nik Noor dung je ena iz med vid
nej ših sve tov nih fi gur na po droč ju ra ket ne teh no
lo gi je. Pod psev do ni mom Noor dung je leta 1928 v 
nemš či ni izš la knji ga z na slo vom Prob lem vož nje 
po ve so lju, leta 1986 pa smo jo do bi li tudi v slo
venš či ni. Kon struk tor ra ket nih iz strel kov v ve so lje 
in di rek tor NASA cen tra Wern her von Braun je 
de jal, da je knji ga pre lom ni ca v sve tov ni ve solj ski 

ra ket ni teh ni ki. V knji gi je ve li ko re ši tev, ki omo
go ča jo bi va nje člo ve ka v ve so lju. Gle de na to, da 

ta krat še ni bilo ra ču nal ni kov niti sonč nih ce lic 
so nje go ve re ši tve prav ge nial ne.

V Ob či ni Vi ta nje so tako že lan ske ga sep tem bra 
v graš či ni, kjer je bil Po toč ni kov sta ri oče upra vi
telj vi tanj ske ga gos pos tva, od pr li spo min sko sobo 
Her ma nu Po toč ni ku, ki je so dob no oprem lje na s 
pro jek cij ski mi eno ta mi in mo ni tor ji za pred sta vi
tev Po toč ni ko vih idej in re ši tev za os va ja nje ve so
lja. Žu pan Slav ko Ve trih je ob ta krat ni pri lož nost 
de jal: »Upa mo, da bo ure sni či tev ide je pre se gla 
meje Slo ve ni je in tudi Evro pe, saj v sve tu na še ga 
ro ja ka uvrš ča jo med peš či co vo dil nih sno val cev 
tega po droč ja.«

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Vi ta nje

Občina VOJNIK  župan Benedikt Podergajs

V OBČINI VOJNIK STORILI 
OGROMNO!

V zad njem letu smo se lo te va li naj več jih in ve sti cij v zgo
do vi ni ob či ne Voj nik, po mem bno pa je, da smo jih tudi 
do kon ča li!

Mi slim na šo lo Voj nik, ki smo jo zgra di li v dveh fa zah 
in je bila vred na sko raj mi li jar do to lar jev, ne sme mo pa 
po za bi ti, da je pri prav ljen pro jekt tudi za te lo vad ni co, ki se 
jo bo ob či na lo ti la v na sled njih le tih. Mi slil pa sem tudi na 
šo lo Fran ko lo vo in več na men sko te lo vad ni co (in kul tur ni 
pro stor), kar je še ob kak šni iz bolj ša vi dol go roč na re ši tev za 
ta kraj, ki kul tur no od lič no dela. To sta is to ča sno naj več ja 
do sež ka ob či ne v zad njih le tih in se ve da tudi fi nanč no zelo 
zah tev na. Tret ja naj več ja in ve sti ci ja pa po te ka v obrt no 
– po slov ni coni. 

OSTALE VEČJE INVESTICIJE in dru ge na lož be v 
tem ob dob ju pa so bile na sled nje:

raz ši ri tev vrt ca Ma vri ca Voj nik; vla ga
nja v igriš ča in te lo vad ni ce v vseh treh 
KStih; vla ga nja v ob jek te kul tur ne de
diš či ne; ure di tev Eknjiž ni ce; na kup 
zem ljiš ča za pla nin ski dom, kjer da nes 
že sto ji ob jekt, zgra jen s pro sto volj nim 
de lom; av to bu sna po sta ja Arc lin in 
Fran ko lo vo; za če tek del na po ko pa liš
ču Čreš nji ce (na sled nje leto tudi v Novi Cerk vi); ob no va 
spo me ni kov v Voj ni ku, kot tudi spo min skih obe le žij po 
ob či ni;v Voj ni ku je zgra je no igriš če z umet no tra vo, ki ga 
sofi nan ci ra evrop ska no go met na zve za; na kup ga sil skih 
av to mo bi lov v Lem ber gu in Novi Cerk vi, so fi nan ci ra nje 
sa na cij ga sil skih do mov v Voj ni ku, Fran ko lo vem in Soc ki; 
na kup opre me za ci vil no zaš či to; gra di li smo od se ke ka
na li za cij v Novi Cerk vi, Voj ni ku in več ji to vrst ni ob jekt v 
Arc li nu; so fi nan ci rali smo od la ga liš če v Bu kovž la ku, ki je 
med naj bolj ure je ni mi v Slo ve ni ji; iz dat no pomagali kme
tijs tvu in raz vo ju po de že lja ter na me ni li ogrom no sred stev 
vo do vod ni os kr bi in še bi lah ko na šte val.

ZAVEDAJOČ SE, DA LJUDEM 
NAJVEČ POMENITA UREJENA 
CESTA IN VODOVOD, BO OBČINA 
PO KONČANIH VEČJIH INVESTICI
JAH LAHKO ŠE VEČ VLAGALA V 
NASLEDNJIH LETIH TUDI NA TEM 
PODROČJU.

Ob ob čin skih in ve sti ci jah je prav, da pou
da ri mo, da smo za mno ge pri do bi li tudi do da ten dr žav ni 
ali evropski de nar, če prav naj več je kan di da tu re za evrop ska 
sreds tva še ča ka jo na rea li za ci jo v na sled njih le tih: sreds tva 
za či stil no na pra vo Fran ko lo vo in za os ta le kana li za cij ske 
si ste me po ob či ni, ko le sar ske ste ze in dru go. Ob tem pou
dar jam, da smo glas Slo ven ske ljud ske stran ke do do bra 
upra vi či li z vsa ko novo pri do bi tvi jo in de ja nji čla nov stran
ke v ob či ni Voj nik. Prav tako je po zi tiv no, da ima mo v ozad
ju mla de, pers pek tiv ne po sa mez ni ke, ki nam po ma ga jo, 
da ži vi tudi naš podm la dek Nova ge ne ra ci ja SLS, ki se še 
po se bej ak tiv no vklju ču je v delo ob či ne in nam po ma ga, 
da ljud je v nas pre poz na jo kva li te to stran ke SLS.

Občina ZAVRČ  župan Miran Vuk

OBČINA ZAVRČ  NAJSEVERNEJŠI 
DEL HALOZ

Tam, kjer do se že jo vi no rod ne Ha lo ze naj se
ver nej šo toč ko, ki jo ok le pa od Ptu ja sko zi Mar
kov ce pri te ka jo ča reka Dra va in se v šte vil nih 
ro ka vih raz li je pro ti Or mo žu in Va raž di nu, tam, 
kjer je doma naj bolj še ha loš ko vino, kjer se Ha
lo ze zač ne jo iz te ka ti v rav ni no pro ti hr vaš ke mu 
Za gor ju, kjer se slo ven ski ži velj me ša s hr vaš
kim, je v de vet na se lij raz se ja na ob či na Za vrč.
Na se ve ru jo v svoj ob jem ok le pa Dra
va, na vzho du in jugu meji na Hr vaš ko, 

na za ho du pa na žup ni jo Sv. Bar ba re 
v Ha lo zah – Cir ku la ne z gra dom Borl.
Če se po sta vi mo na naj viš jo se ver no toč ko 

žup ni je pri po druž nič ni cerk vi ci De vi ce Ma
ri je in se ozre mo pro ti jugu, vi di mo z goz do vi 
po ra slo gri čev na to po kra ji no, nas prot no pa, 
če po gle da mo s 362 m vi so ke ga gri ča, kjer je 
po druž ni ca Sv. Mo hor ja, pro ti se veru, ne vi
di mo sko raj nič dru ge ga kot skrb no ob de la ne 
vi no gra de do bre lege.

Za vrč je mala slo ven ska ob či na, ob se ga le 
19,3 kva drat ne ki lo me tre, v njej ži vi malo nad 
1300 lju di, so pa mla di, saj je pov preč na sta
rost 37 let. Va bi jo vas, da jih obiš če te v teh 
le pih vi no rod nih kra jih.

Pov ze to po splet ni stra ni OŠ Cir ku la ne Za vrč

Občina ŽELEZNIKI  župan Mihael Prevc

V OBČINI ŽELEZNIKI ŽE 45. 
ČIPKARSKI DNEVI

V Ob či ni Že lez ni ki so od 14. ju li ja do 22. 
ju li ja po te ka li že 45. Čip kar ski dne vi, ki jih 
or ga ni zi ra Tu ri stič no druš tvo Že lez ni ki. V 
do brem ted nu dni so se tako zvr sti la šport na 
tek mo va nja za »zla to čip ko« v ko le sar je nju, 
keg lja nju, ba li na nju, te ni su, stre lja nju in no go
me tu. Po leg šport nih do god kov so or ga ni za tor
ji pri re di li tudi pri kaz ko va nja, po hod po poti 
pre ko Mar tinj Vrha, gle da liš ko igro, od prt je 
raz stav v Kul tur nem domu Že lez ni ki, po skrb

ljeno pa je bilo tudi za otro ke. 
Vr hu nec je pri re di tev do se gla v so bo to, 21. 

julija, z za bav no pri re di tvi jo, na ka te ri sta so
de lo va li Nu ša De ren da in sku pi na Vic tory, in 
ne de ljo, 22. ju li ja, ko so si obi sko val ci lah ko 
og le da li raz sta vo čipk po sta rem delu Že lez ni
kov, v ga le ri ji mu ze ja pa je po te ka la pro daj na 
raz sta va. Tudi ne delj sko po pold ne je bilo pe
stro, saj je po te kal na stop Pi hal ne ga or ke stra 
Al ples, obi sko val ci pa so si lah ko og le da li tudi 
tek mo va nje kle klja ric in kle kljar jev vseh ge ne
ra cij iz vse Slo ve ni je. Pri re di tev je zao kro žil 
za bav ni ve čer ni pro gram z an samb lom Ve se li 
Go renj ci. 

Pov ze to po 
splet ni stra ni 

Ob či ne
Že lez ni ki
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Občina ČRENŠOVCI  župan Anton Törnar

Pro gram raz vo ja in ohra nja nja 
kme tijs tva ter proi zvod nje hra ne v 
ob či ne Čren šov ci v letu 2007

Ob čin ski svet ob či ne Čren šov ci je na svo ji 
5. seji, dne 10. 5. 2007 spre jel Pro gram raz
vo ja in ohra nja nja kme tijs tva ter proi zvod nje 
hra ne v ob či ni Čren šov ci v letu 2007. Ta do
lo ča po droč je upo ra be, na men in ci lje, vr ste 
po mo či in dru gih ukre pov ob či ne Čren šov ci 
na po droč ju iz va ja nja raz vo ja kme tijs tva in 
po de že lja. Cilji po mo či so zni že va nje stroš kov 
iz gub po sev kov in plo dov za ra di po sle dic neu

god nih vre men skih raz mer ter do se ga nje viš je 
rav ni stro kov ne izo bra že no sti in us po sab lja nje 

kme tov in nji ho vih dru žin skih čla nov s po
droč ja do pol nil nih in nek me tij skih de jav no sti 
ter pre de la ve in tr že nja kme tij skih iz del kov. 

Ob či na Čren šov ci bo Pro gram raz vo ja in 
ohra nja nja kme tijs tva ter proi zvod nje hra ne 
v Ob či ni Čren šov ci v letu 2007 po ve ri fi ka
ci ji na Ob čin skem sve tu Ob či ne Čren šov ci 
in pri gla si tvi dr žav nih or ga nov ob ja vi la kot 
jav ni raz pis. V tem bo upra vi čen cem omo go
če na ena ko prav na kan di da tu ra na raz pi sa na 
sreds tva, na ka te re ga se bodo lah ko pri ja vi li 
naj ka sne je do 1. de cem bra 2007.

Pov ze to po: www.ob ci nacren sov ci.si

Občina ČRNOMELJ  župan Andrej Fabjan

2. MEDNARODNI FESTIVAL 
TAMBURAŠKIH ORKESTROV IN 
SKUPIN DRAGATUŠ 2007 

V Ob či ni Čr no melj so tudi le tos or ga ni zi ra li med
na rod ni tam bu raš ki fe sti val, ki se je od vi jal 6. in 7. ju
li ja. Or ga ni za tor je bilo Kul tur noumet niš ko druš tvo 
Do breč pod po kro vi teljs tvom Ob či ne Čr no melj. Na 
tem osred njem do godku na po droč ju tam bu raš tva v 
Slo ve ni ji je Dra ga tuš v ča su fe sti va la po leg do ma čih 
slo ven skih tam bu ra šev go stil še or ke stre in sku pi ne 
iz še stih dr žav: Bol ga ri je, Bo sne in Her ce go vi ne, 
Čr ne Gore, Hrvaške, Slo vaš ke in Sr bi je. Pos lu šal ci 
pa so lah ko uži va li ne le v po slu ša nju vir tuoz ne ga 

igra nja na tam bu ri co, pač pa tudi v na sto pih od lič
nih vo ka li stov. 

Fe sti val je si cer re vi jal ne ga zna ča ja, nje gov cilj 
pa je pred sta vi ti naj bolj še or ke stre in sku pi ne s po
droč ja ju govz hod ne Evro pe in ne ka te rih dr žav EU. 
Na men fe sti va la je pred sta vi ti glas be no izro či lo z 

ob mo čij, kjer se je in se še da nes igra tam bu ri ca, 
obe nem pa or ga ni za tor ji pou dar ja jo tudi, da se na 
fe sti va lu do bro po ka že izraz na moč tega glas bi la v 
raz lič nih iz ved bah.

Do go dek ima tudi šir ši po men, saj po
leg tamburaške glas be in pet ja po nu ja tudi pri ja telj
sko spoz na va nje in pri jet no dru že nje z ljud mi iz 
so de lu jo čih dr žav. 

Pri re di tev je po te ka la v Dra ga tu šu na pri re di tve
nem pro sto ru pri OŠ Dra ga tuš, v dveh dne vih pa 
se je pred sta vi lo kar 12 or ke strov in sku pin. Ob fe
sti va lu so se zvr sti li tudi šte vil ni do god ki v sprem
lje val nem pro gra mu.

Pov ze to po splet ni stra ni Ob či ne Čr no melj; sli ka 
s splet ne stra ni KUD Do breč.

nadaljevanje s strani 28

Občina DUPLEK

V pre te klem ob dob ju je obči na Du plek zo
per Mi ni strs tvo RS za oko lje in pro stor vlo ži la 
tri uprav ne spo re v zve zi z jav ni mi raz pi si in 
jih tudi do bi la. Na pod la gi tega bi mo ra la od 
mini strs tva pre je ti sreds tva v vred no sti 57 mio. 
SIT. Mi ni ster Po dob nik je ob lju bil, da bo obči
na Du plek pri pa da joči de nar do bi la še le tos, 
za de va še ved no ni raz re še na, zato pri ča ku jem 
čim prejš njo raz re ši tev tega vpra ša nja.

Tudi v raz go vo ru z mi ni strom Bo žičem 
sem iz po sta vil ne ka te re naj bolj pe re če toč ke 
v pro me tu v obči ni Du plek. To je zla sti re
kon struk cija re gio nal ne ce ste R3710/1292 
Ma ri bor–Vur berk–Ptuj na od se ku sko zi na se
lje Spod nji Du plek. Ta kraj ši cest ni od cep še 
ni re kon strui ran, na kar ob či na ča ka že vr sto 
let. Zelo ve li ke ga po me na bi bila tudi re kon
struk ci ja re gio nal ne ce ste R3745 Spod nji Du
plekZgor nja Kore na  Sel ce  Des tr nik. Spre
mem ba ka te go ri za ci je lo kal nih cest Zgor nji 
Du plek–Zi mi ca–Ko re na ter Hra sto vec– Ko
re na, in si cer na od se ku med Zgor njim Du
ple kom in Hra stov cem, bi po me ni la bolj šo 
po ve za vo občine Du plek z obči no Le nart in 
mož nost nave za ve na av to ce sto. Ve se la no vi ca 
za na šo ob či no je bila mi ni stro va iz ja va, da 
bo do kon ča nje re kon struk ci je re gio nal ne ce ste 
R3710/1292 Ma ri bor–Vur berk–Ptuj na od se

ku sko zi na se lje Spod nji Du plek za go to vo v 
pro gra mu mi ni strs tva v pri hod njem letu. Prav 
zdaj že po te ka jo ak tiv nosti za od kup zem ljišč 
za re kon struk ci jo ce ste.

Med po mem bnej še le toš nje pri do bi tve v 
na ši ob či ni lah ko brez dvo ma uvr sti mo nov 
po slov nosta no vanj ski ob jekt. V njem je 59 
sta no vanj, od tega 13 ne pro fit nih na jem nih, 
in pet po slov nih pro sto rov. 

V obči ni Du plek smo zelo od pr ti tudi za 
so de lo va nje z dru gi mi ob či na mi. Med dru gim 
smo splet li pri ja telj ske vezi z ob či no Ha na va 
na Ja pon skem, ki sem jo obi skal v le toš njem 
av gu stu, med tem ko je na ša ob či na go sti la pri
ja te lje iz Ja pon ske v pre te klem letu.

Na ša sre ča nja so po mem ben do kaz, da la
hko ljud je do bre vo lje in po zi tiv ne ener gi je 
pre se že mo ogrom ne geo graf ske raz da lje med 
Ja pon sko in Slo ve ni jo za pri jaz no dru že nje

in iz me nja va nje dra go ce nih iz ku šenj pri vo de
nju in uprav lja nju ob či ne ter na so cial nem, kul tur
nem in gos po dar skem po droč ju. 

Pri tem se mi zdi naj bolj po mem bno, da z oseb
ni mi sti ki spoz na va mo kul tu ro, na čin živ lje nja 
in dela pre bi val cev v dru gih ob či nah ter nji hov 
od nos do na ra ve in oko lja. S tem pre pro sto pre
moš ča mo je zi kov ne in kul tur ne raz li ke, se po ve
zu je mo in pris pe va mo k so žit ju in ra zu me va nju 
med na ro di.

Ja nez Ri bič
župan obči ne Du plek

Mi ni ster Bo žič na spre jemu pri žu pa nu

Nov po slov no sta no vanj ski ob jekt v Sp. Du
ple ku, v ka te rem je 13 ne pro fit nih na jem nih 
sta no vanj

V Ha na vi bo pla po la la tudi du pleš ka za sta va

klub županov SLS
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pod jet niš tva. Pred sed ni ca Od bo ra za kme tijs
tvo in raz voj po de že lja, pod pred sed ni ca SŽZ 
Bo go mi ra Rot man, je pred sta vi la tudi svoj 
pro jekt čez mej ne ga so de lo va nja in ak tiv no sti 
kmeč kih že na in pod jet nic s po de že lja. 

V je sen skem ča su smo se sre ča le tudi v Slo
ven skih go ri cah z Druš tvom kmeč kih že na, 
kjer jim je med dru gim pod pred sed ni ca Kme
tij sko Goz dar ske zbor ni ce An dre ja Krt pred
sta vi la najno vej še ukre pe in mož no sti čr pa
nja raz voj nih sred stev. Poz dra vil nas je tudi 
po sla nec, do ma čin mag. Ja nez Kram ber ger, 
in sez na nil pri sot ne z de lom v par la men tu.

V pred vo lil nem ča su pred lo kal ni mi vo li tvami 
2006 smo na po bu do pred sed ni ce SŽZ Nade 
Skuk, tudi pred sednice EUW za Slo ve ni jo, 
sku paj z žen ski mi or ga ni za ci ja mi iz SDS in 
NS i or ga ni zi ra le jav ne tri bu ne v pod po ro kan

Slo ven ska žen ska zve za
od Ta bo ra do Ta bo ra

Sej IO SLS se po leg pod pred sed ni ce Nade Skuk kot za stop ni ca 
SŽZ ude le žu je pod pred sed ni ca SŽZ Mar je ta Pe ter lin. Slo ven ska 
žen ska zve za redno po ro ča na se jah IO in Sve ta SLS ter opo zar ja 
na iz va ja nje ukre pov, spre je tih v Ak cij skem na čr tu za ena ke mož
no sti, spre jetem na kon gre su SLS 2003:

1. Ob li ko va nje in spre jem spre memb ali us trez nih no vih do ločb 
sta tu ta stran ke. Stran ka bo v so de lo va nju z žen sko zve zo (SŽZ) do 
na sled nje ga kon gre sa stran ke ali do us trez ne seje glav ne ga od bo ra, 
kjer se bodo spre je ma le spre mem be ali nov sta tut stran ke, pri pra
vi la pred log us trez nih spre memb ali no vih do ločb sta tu ta.

2. Stran ka bo ka drov sko in fi nanč no okrepi la de lo va nje SŽZ pri 
SLS. Po leg red nih ak tiv no sti po tre bu je SŽZ pri SLS pod po ro 
stran ke za iz va ja nje na log, po ve za nih z ukre pi, spre je ti mi s tem na
čr tom, zato bo stran ka za go to vi la po treb no ka drov sko po moč.

3. Stran ka bo ob li ko va la ka drov sko bazo čla nic SLS. Stran ka 
bo s po moč jo SŽZ, Nove ge ne ra ci je in Slo ven ske kmeč ke zve ze, 
Upo ko jen ske zve ze ter os ta lih klu bov, zvez in gi banj vzpo sta vi la 
po seb no evi den co čla nic, ki bo slu ži la za kadro va nje ali kan di di
ra nje žensk.

4. Stran ka bo v ok vi ru izo bra že va nja kan di datk in kan di da tov 
po se bej ob li ko va la pro gram izo bra že va nja za kan di dat ke v so de
lo va nju s SŽZ in Novo ge ne ra ci jo ter vklju či la v izo bra že va nje in 
in for mi ra nje svo jih čla nov in čla nic vse bi ne, ki bodo vklju če va le 
in for mi ra nje in oza veš ča nje o pra vič ni in ena koprav ni za sto pa
no sti.

5. Stran ka bo do lo či la in ob li ko va la pro gre siv no vklju če va nje 
kan di datk na kan di dat ne li ste za vo li tve v držav ni zbor, evrop ski 
par la ment in za lo kal ne vo li tve ter or ga ne stran ke. Stran ka bo evi
den ti ra ne kan di dat ke in kan di da te na kandidat ne li ste vklju če va la 
po prin ci pu za dr ge. Pri tem bo upo šte va la do lo či la iz Za ko na o 
ena kih mož no stih žensk in moš kih.

V Ljub lja ni smo v pro sto rih pod jet ja In teres, ki ga vodi na ša 
čla ni ca Ma ri ja Sta nič, or ga ni zi ra le za ni mi vo sre ča nje in raz prav
lja le z dr žav no svet ni co Mar to Turk, di rek to ri co za vo da META 
za žen sko pod jet niš tvo, o mož no stih in ovi rah za raz voj žen ske ga 
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NYHEDER Ny forpagter på Slotskroen
1. juli overtog teknikumingeniør 
Robin Nørberg, 40 år, den omstridte 
Slotskroen. Han er ny i krodrift, men 
har en fortid som selvstændig 
erhversdrivende - og planer for kroen.

Kæmper for slovensk 
ligestilling i Hillerød
INTERNATIONALT Hen-
over weekenden holdt den 
Europæiske Kvindeunion 
rådsmøde i Hillerød. Nada 
Skuk fra Slovenien har bå-
de meget at lære og give

Tekst og foto: Gitte Young

Slovenske kvinder arbejder. 
Og Nada Skuk, 52, og tidli-
gere medlem af det slovenske 

parlament for det konserva-
tive/liberale Slovene People’s 
party ved, at tallet er mere  
end 60 procent:
»Så vi betaler skat, og derfor 
er det kun rimeligt, at vi er 
med til at bestemme, hvad 
skatteindtægterne skal bru-
ges til,« siger hun.

 Derfor er Nada Skuk sam-
men med kvinder fra de øv-
rige  18 medlemslande i 
Kvindeunionen taget til Hil-
leød til rådsmøde for at ud-

veksle erfaringer.
»Vores ambition er, at 

mindst 35 procent af parla-
mentsmedlemmerne er kvin-
der. På tre valg er den højeste 
andel, vi har haft, 13, 3 pro-
cent, så der er et stykke vej 
endnu. Men kvinder har al-
tid en undskyldning for ikke 
at stille op,« siger hun.

Slovenien har i løbet af det  
sidste årti blandt andet ind-
ført EUs love på ligestillings-
området.

KOMMUNE INFO                   

BorgerserviceCentret i Skævinge
I juli måned holder vi kun åbent mandag 
kl. 10 – 15 og torsdag kl. 10 – 18 i Borger-
serviceCentret, Harløsevej 20, Skævinge.

BorgerserviceCentrene i Frederiksværks-
gade 39 og Helsingørsgade 2 holder de 
normale åbningstider.

Landzonetilladelse Meløse By
Efter lov om Planlægning § 35 har Hil–
lerød Kommune meddelt landzonetillad–
else til nedrivning og genopførelse af 
driftsbygninger samt indretning af be–
søgslokaler på ejendommen Møllerisvej 5, 

3320 Skævinge. Matr. nr. 22 a, Meløse 
By, Ll. Lyngby. 

Spørgsmål og klagevejledning til tillad–
elsen kan rettes til Byg og Service på 
4820 2634 eller du kan gå ind på kom–
munens hjemmeside og læs mere.

Det sker i Hillerød Kommune

HILLERØD KOMMUNE

BorgerserviceCentret
Frederiksværksgade 39
3400 Hillerød
Telefon 4820 2020,
direkte indvalg: 4820 + lokal nr.
Mandag - onsdag kl. 10-15,
torsdag kl. 10-18, fredag kl. 10-14

Serviceydelser:
• Slamsugning
• Fejlnding ved TV-inspektion
• Reparation af kloakledninger
• Tørsugning
• Stensugning fra tage
• Serviceabonnementer

Køster Entreprise
Ydunsvej 3 • 3400  Hillerød • Tlf.48 220 220 • Fax. 48220 225

Email bestilling@koster.dk • www.iss-kloakservice.dk

Udlejning af:
MINIGRAVERE

AFFUGTERE
MASKINER
VÆRKTØJ

FLISHUGGERE
BRÆNDEFLÆKKERE

STILLADS
STUBFRÆSERE

TRAILERE
STIGER

-og meget andet

-vi leverer også

48 24 16 17
Klip ud og gem - Du får brug for os!!

Industrivænget 44 • 3400 Hillerød • www.nomu.dk

Åbningstider: Mandag - fredag 7.00 - 17.00 • Lørdag 9.00-12.00
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didatkam za svetnice in županje v Mariboru in v Trebnjem.
Slovenska ljudska stranka se po lokalnih volitvah kot zmagovalka 

ponaša z največ župani in županjami ter tudi z največjim odstotkom 
mestnih svetnic, izvoljenih iz vrst SLS!

Z mag. Marjeto Tratnik Volasko smo se udeležile konference 
EWA v Bratislavi z naslovom » »Ženske EU in revščina« ter te
matskih delavnic programskih odborov EUW, kjer smo sprejeli 
usmeritve za pripravo resolucij na redni seji Sveta EUW, ki je 
bila nato letos konec junija na Danskem. 

Sodelujemo z ženskimi organizacijami v Sloveniji in na mednarod
nem nivoju ter z Uradom za enake možnosti, kjer se udeležujemo 
razprav in tematskih seminarjev in sodelujemo v razpravah ter 
sooblikujemo predpise, ki se tičejo ženske problematike, zaposlo
vanja, zdravstva, izobraževanja in otroškega varstva ter družinske 
politike.

Članice smo se udeležile ustanovitve Evropskega ženskega lobi
ja za Slovenijo, ki bo v sodelovanju z evropskim ženskim lobijem 
nesposredno omogočil, da se bo tudi glas slovenskih ženskih 
organizacij slišal v evropskem parlamentu.

Ustanovili smo nove Odbore SŽZ v Logatcu in MO v Mariboru 
ter Odbor ženske zveze Slovenske Istre. K aktivnostim ženske 
zveze je pristopilo veliko novih članic, ki so pripravljene s svojim 
znanjem, izkušnjami in s svojo energijo poživiti in obogatiti delo 
občinskih odborov in stranke.

V Domžalah smo aprila poslušale zanimivo predavanje 
dr. med. Ksenije Šelih Martinec, spec. ginekologije in 
porodništva o zdravstveni problematiki žensk in razprav
ljale o razmerah v zdravstvu ter o pereči problematiki 
nizke rodnosti v Sloveniji ter ukrepih za preprečeva
nje prepogoste obolevnosti žensk za rakom. Posebej 
pa želimo tudi vzpodbuditi ukrepe na dveh področjih, 
ki sta poleg raka na materničnem vratu pri nas zelo 
zapostavljeni; ukrepe za preprečevanje in zdravljenje 
osteoporoze in ustanavljanje centrov za celostno obrav
navo žensk v obdobju pred in po menopavzi.

Osrednji dogodek Slovenske ženske zveze v tem letu 
pa je bil vsekakor volilni kongres 12. maja v Pekrah pri 
Mariboru. Poleg volitev v organi SŽZ smo poslušale 
zanimiva poročila o delu odborov in sprejele resolu
cije o zdravju, zaposlovanju in enakih možnostih ter 
programske cilje in program za nov mandat. Zastavile 
smo si cilj za naslednje državnozborske volitve: najmanj 

2 izvoljeni poslanki iz vrst SLS v parlamentu! Navduše
no smo zaploskale nagovoru predsednika stranke Janeza 
Podobnika, ki ima izreden posluh tudi za problematiko 
in delovanje zvez in gibanj v stranki.

Članice SŽZ so se udeležile tudi proslave ob 19. letnici 
SLS, poslušale nagovor predsednika Janeza Podobnika 
in župana MO Franca Kanglerja ter uživale ob petju slav
nega Mariborčana Alfija Nipiča.

V dvorcu Betnava v Mariboru smo si ogledale razstavo 
o Antonu Martinu Slomšku, o Žički kartuziji in o verski, 
socialni in kulturni dediščini mariborske škofije. S sliko
vito pripovedjo nas je po zanimivi razstavi vodil kanonik 
Jože Globočnik, tajnik kapitlja in ravnatelj arhiva mari
borske nadškofije.

Članice novo izvoljenih organov so se junija udeležile 
seje Sveta SLS in poslušale predstavitev predsedniškega 
kandidata Lojzeta Peterleta. Nato so se 18. junija sesta
le še na konstitutivni seji UO in Sveta SŽZ, kjer so za 
predsednico programskega sveta SŽZ izvolile dr. Marto 
Ciraj in imenovale koordinatorice odborov po posamez

nih tematskih sklopih. 
Ministru za zdravje smo poslale pisne pripombe in predloge k 

planskim dokumentom za zdravstveno varstvo z zahtevami za 
učinkovitejše ukrepanje in spremljanje stanja na področju zdravja 
žensk, staršev in otrok.

V izjavi za javnost smo izrazile nasprotovanje in zaskrbljenost 
ob nameravani gradnji t.i. mega zabavišča na Goriškem, ki po
meni nekontrolirano liberalizacijo igralništva, ki je za nas etnič
no sporna dejavnost in prinaša v Slovenijo povečanje kriminala, 
prostitucije, nasilja vseh vrst in bo trajno spremenilo naš način 
življenja in nepopravljivo vplivalo na občutljivo naravno in druž
beno okolje. 

Aktivno smo se vključile v priprave na Tabor SLS in k organizaciji 
okroglih miz. SŽZ je organizirala prvo med številnimi zanimivi
mi temami že 21. avgusta z naslovom »Soočanje družin z izzivi 
sodobnega življenja« v Škocjanu pri Novem mestu.

V jesenskem času pripravljamo predavanja o zdravju, o kmetijs
tvu in razvoju podeželja. Organizirale bomo obisk na Uradu za 
enake možnosti in ogled parlamenta. 

V pomladanskem času pa pripravljamo izobraževanje za ženske 
v politiki, za javno nastopanje in pripravo kandidatk za državnoz
borske volitve ter za delo v lokalnih skupnostih.

Nada Skuk
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ZU pri SLS ostaja še vedno 
zelo aktivna, saj sklicuje seje 
ožjega UO kar pogosto na se
dežu stranke, razširjene seje 
pa približno na tri mesece po 
raznih krajih Slovenije, na ka
tere vabimo predsednike ob
činskih odborov SLS, župane 
občin ter funkcionarje stranke 
oz. posamezne strokovnjake 

in politike, ki obvladajo temo, 
ki jo hočemo predstaviti člans
tvu. Teme so predvsem name
njene upokojencem, zato je 
udeležba vedno dobra, saj so 
teme aktualne, zanimive in 
poučne. V programu ZU so 
naslednje usmeritve:
1. Za uresničitev programa 

ZU glede pokojninskih in 
invalidskih pravic; 

2. Pridobivanje novih članov; 
3. Ustanavljanje novih odbo

rov ZU; 
4. Zastopanje interesov ZU 

v Koordinacijskem odbo
ru društev upokojencev in 
strank; 

5. Organizacije predavanj o 
problemih starejših občanov 
in sožitja med generacijami. 

Iščemo rešitve glede demo
grafske politike. Slovensko 
prebivalstvo se stara, zato je 
vedno več upokojencev, njihov 
socialni položaj pa se s tem 
slabša, vendar se njihova poli

Delovanje Zveze upokojencev pri SLS v 
letu po 15. taboru SLS

 bolje urediti varstvo starost
nikov na domu.

Zadnja, razširjena seja ZU 
je bila konec maja na Kmetij
ski šoli Grm v Novem mestu, 
kamor nas je povabil njen di
rektor Tone Hrovat. Na tej 
seji smo razpravljali o pod
pori sredinskih strank Lojze
tu Peterletu ob kandidaturi 

za predsednika države in se 
strinjali s sklepom IO SLS, 
da ga podpremo. Razprava 
je tekla tudi o Taboru SLS, 
ki bo v Postojni. Pogovor je 
tekel tudi o kongresu stranke, 
ki bo v mesecu novembru, in 
se strinjali z mnenjem predsed
nika ZU Bogdana Bradača, da 
ima stranka premalo mladih 
na odgovornejših mestih in 
da bo to na kongresu potreb
no upoštevati. Mladim je po
trebno dati priložnost, starejši 

tična moč krepi. Potrebno bo 
uskladiti in zagotoviti uspešen 
gospodarski razvoj, ki bo zago
tavljal socialno varnost vsega 
prebivalstva in s tem tudi upo
kojencev. Višina pokojnine naj 
bo bolj odvisna od življenjskih 
stroškov kot pa od pretekle 
plače in naj ne bo nižja od 
osnovnih stroškov bivanja v 

domu za ostarele. Nadalje je 
potrebno:
 uvesti prispevek za nego 

starostnikov, pa čeprav le 
simboličen znesek. Tako 
bi prispevali vsi prebivalci 
Slovenije za odpravo tega 
problema; 

 razmisliti o gradnji domov 
za dnevno varstvo starost
nikov v vseh večjih cen
trih s tem, da bi že sedanji 
novozgrajeni domovi to 
načrtovali; 

pa naj bi bili njihovi mentorji 
in jim stali ob strani. Stranka 
pa mora pridobiti tudi več po
litične samozavesti in se zne
biti malodušja. Na volitve je 
opozoril Tone Lečnik in dejal, 
da nam sledi zelo dinamična 
politična jesen, ko bodo voli
tve za predsednika države in 
tudi naslednja, ko bodo volitve 

poslancev v DZ. Poudaril je, 
da se mora ZU v ta dogaja
nja aktivno vključevati. Tone 
Hrovat nam je predstavil svoj 
program »Naše gospodarjenje 
v prostoru globalizacije«. Pred
stavitev je bila navdušujoča, za 
kar smo mu izrekli zahvalo in 
priznanje. Trajče Nikoloski, 
prof. agronomije, pa je pred
stavil »Sonaravno in bio pri
delovanje hrane« in poudaril, 
da je ekološko kmetovanje v 
partnerstvu z naravo. 
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Sprejeli smo tudi sklep: »Sta
novanjska in industrijska nase
lja naj bi se gradila na ozemlju, 
kjer je poraščeno z gozdovi, 
in ne na kmetijskih in obdelo
valnih zemljiščih, saj smo do 
sedaj ta zemljišča že preveč po
zidali. Treba je zaščititi obdelo
valno zemljo in naše vrtove«. 

Podano je bilo tudi poroči
lo o vključitvi ZU pri SLS v 
Evropsko zvezo seniorjev, za 
kar ima posebne zasluge naš 
aktivni član UO Erik Ložak iz 
OO SLS Trbovlje, ki je temu 
delu posvetil veliko truda in 

svojega prostega časa. Udele
žil se je seje Evropskega komi
teja zveze seniorjev v Bruslju, 
o čemer bo obširneje poročal 
v prihodnji številki našega 
glasila. V času od 29. 9. do 2. 
10. 2007 pa se bomo udeležili 
kongresa EZS v Kölnu, kamor 
smo že prijavili 8 delegatov iz 
vrst SLS, Nsi in SDS. 

Na pobudo predsednika Ja
neza Podobnika smo v januar
ju 2007 pripravili vsebinsko de

lovno srečanje s predstavniki 
podmladka Nove generacije. 
Namen srečanja je bil, da pre
ko uvodničarjev in delavnic 
izmenjamo poglede, predstavi
mo razmišljanja in oblikujemo 
skupna stališča do vprašanja 
»Sožitja generacij in zname
nja časov«. Uvodničarji prof. 
dr. Jana Bezenšek, prim. dr. 
Janez Remškar in prof. dr. Jo
že Ramovš so nam predstavili 
svoje poglede na omenjeno tre
mo. Po uvodnih predstavitvah 
smo bili enotnega mnenja, da 
je treba poglabljati in vzdrže

vati dobre medgeneracijske 
odnose. Mnenja so bila, da je 
družina širok pojem, kamor 
spadajo tudi stari starši in dru
gi sorodniki. Z obeh strani je 
bilo slišati veliko zadovoljstvo 
za to srečanje in izraze z željo, 
da so takšna srečanja pomem
bna in je potrebno takšen dia
log še gojiti. 

Mladi menijo, da pride do 
konfliktov največkrat zaradi 
tega, ker se starejši bojijo, da 
bodo ostali sami. Zavedajo se, 
da morajo spoštovati stisko 

starejših, vendar morajo tudi 
oni spoštovati in prepoznati 
njihovo. Mlad človek ne želi 
biti samozadosten, vendar bi 
rad tudi sam kaj ustvaril. Spre
jete so bile naslednje smerni
ce: Domovi za starejše naj bi 
bili manjši  največ skupine 
do 15 ljudi in te naj bi bile 
povezane v skupnosti 60 tih 
ljudi, saj so le tako rentabilni. 
Proučiti je treba možnosti pri
vatnih domov za upokojence 
z podelitvijo koncesij. Še na
dalje izobraževati prostovolj
ce, to je nova oblika soseds

tva. Podpirati prostovoljstvo 
starejših za varovanje otrok 
in vnukov. Pouk za medgene
racijsko sožitje je potrebno 
uvesti že v vrtce in v šole ter 
mlade o tem stalno osvešča
ti. Podpirati in ustanavljati 
dnevno oskrbovalne centre 
za bivanje starejših kot tudi 
v domovih za ostarele. Ljud
je se večinoma bojimo smrti, 
zato umirajo ljudje predvsem 
v bolnicah in v domovih, po
vsem osamljeni, namesto da 
bi se poslovili v krogu svoje 

družine. Uvesti je potrebno 
bolniški dopust odraslim otro
kom za svoje ostarele starše. 
Vsaka generacija si mora pri
dobiti zaupanje mladih. Brez 
sožitja med mladimi in starej
šimi ne gre. Mladi menijo, da 
je njihova svoboda omejena 
zaradi premajhnega zaupanja 
današnje srednje generacije. 
Tudi šola bi morala priprav
ljati mlade za sožitje med ge
neracijami. Družba, ki živi 
na preteklosti, ni napredna. 
Mladi opozarjajo tudi, da je 
potrebno spremeniti vredno

te in da je potrebno več tole
rance ter potrpežljivosti med 
generacijami, predvsem pa 
več razgovorov. Opozorili so 
tudi na problem izredno sla
bega demografskega stanja in 
povečanja rojstev, pa tudi več 
razmišljanja o smrti, kajti ljud
je so se od stvarnega življenja 
odtujili. 

Potrebno je, da SLS ustano
vi programski odbor ali svet, 
v katerem bodo vključeni člani 
Nove generacije in starejši ter v 
odbor pridobiti strokovnjake iz 
zdravstva, socialnega varstva, 
ki bodo osveščali ljudi o skup
nem sožitju generacij. 

Mislimo in želimo si, da bi 
bila SLS v prihodnje pobud
nik in nosilec teh idej. Člani 
ZU smo vedno pripravljeni 
sodelovati pri vseh akcijah, ki 
jih pripravlja stranka. Zaradi 
starosti nimamo ambicij, ima
mo pa izkušnje in modrost.

Ivanka Brezigar
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Pred vstopom in ob vstopu 
v EU smo vsi zelo veliko 
pričakovali, državni uradniki 
in funkcionarji so nam govorili, 
kako bomo slovenski kmetje 
lahko zadihali s polnimi pljuči, 
kako se bodo s pomočjo 
EU razmere v slovenskem 
kmetijstvu izboljšale in kako 
bo vse boljše, kot je bilo do 
sedaj. Že res, ampak kaj, ko 
pa se zadeva ustavi takrat, ko 
jo je potrebno začeti izvajati. 
Ne bi bili pravični, če bi 
rekli, da je za takšno stanje 
v kmetijstvu kriva predvsem 
EU. Glavnina problemov 
nastane pri nas. Problem 
lahko imenujemo državna 
birokracija in administracija. 
Ta problem je viden tako 
n a  n o r m a t i v n e m  o z . 
zakonodajnem področju kakor 
tudi izvedbenem delu. Ko 
beremo razpise, si ne moremo 
kaj, da se ne bi vprašali, ali so 
pripravljavci teh dokumentov 
ljudje kmetijske stroke ali 
so »asfaltni agronomi« ali 
kdo drug. Takšna vprašanja 
se postavljajo, ko beremo 
javne razpise investicijskega 
značaja ,  ko poslušamo 
obrazložitve SKOP ukrepov 
(npr. ukrep avtohtone sorte) 
ali pa ukrepe prvega stebra. 
Neznanja in nesposobnosti 
državnih uradnikov ni mogoče 
naložiti na pleča kmetov. Vse 
pogosteje se pojavljajo tudi 
dvomi o pravilnosti odločitve, 
povezane s sladkorno peso, 

in tovarno sladkorja Ormož. 
V koalicijski pogodbi pa je 
zapisano, da bo področje 
kmetijstva in podeželja eno 
od prioritetnih področij pri 
delovanju te koalicije.

V mesecu juliju je evropska 
komisija sprejela Program raz
voja podeželja 20072013 za 
Republiko Slovenijo. Doku
ment je osnova za izvajanje 
razvojne politike v kmetijstvu 
in na podeželju. Z eno večjo 
pomanjkljivostjo. Ne zago
tavlja finančnih sredstev za 
realizacijo svoje vsebine. Za
radi finančne skromnosti se 
bodo v naslednjih letih zniže
vali že v preteklosti doseženi 

standardi. O finančni skrom
nosti govorimo predvsem 
zaradi slabega načrtovanja 
ministrstva za kmetijstvo v 
zadnjih treh letih. Iz progra
ma za prihodnost se izplaču
jejo obveznosti iz preteklosti. 
Takšen način ustvarja vedno 
nova nezadovoljstva pred
vsem pri rokih in upraviče
nosti izplačil posameznih 
ukrepov. Vlada RS bi mora
la najti način, kako obogatiti 
osiromašeni Program razvoja 
podeželja 20072013. 

Nezadovoljstvo povzroča 

tudi izdajanje odločb o vra
čilu sredstev, pridobljenih v 
preteklih letih, zaradi »neus
klajenosti velikosti površin«. 
Nikakor niso kmetje krivi za 
to, da si je država izmislila 
nove načine izmere uporabne 
površine in v preteklih letih 
spreminjala metodologijo in 
kriterije, neodvisno od vlaga
nja vlog upravičencev. Zadnje 
dogajanje gotovo ne prispeva 
k uresničevanju ciljev kmetij
ske politike, ki so zapisani 

tudi v novem predlogu Zako
na o kmetijstvu: 
 • stabilna pridelava kako

vostne in čim cenejše in 
varne hrane ter zagotav
ljanje prehranske varno
sti, 

 • ohranjanje poseljenosti 
in obdelanosti podeželja 
ter krajine, 

 • varstvo kmetijskih zem
ljišč pred onesnaženjem in 
nesmotrno rabo ter ohra
njanje resursov za pridela
vo hrane, 

 • trajno povečevanje 
konkurenčne sposobnosti 
kmetijstva, 

 • zagotavljanje primerne 
dohodkovne ravni kmetij
skim gospodarstvom,

 • uresničevanje načel vars
tva okolja in ohranjanja na
rave.

S takimi in podobnimi po
tezami državne administraci
je se cilji ne bodo mogli ure
sničevati. To povzroča samo 
nezadovoljstvo in dodaten 
argument za opuščanje kme
tovanja. Ali je to cilj, ki pa ni 
napisan v predlogu zakona?

V preteklosti je naša poli
tika predstavljala pridobitve 
vstopa v EU za kmetijstvo in 
podeželje preveč enostransko; 
samo preko javnih financ in 
obremenitev proračuna, ne pa 
preko ostalih pridobitev oz. 
prednosti tako za kmeta kot 
za celotno družbo. To je tudi 
glavni razlog, da sta slovensko 
kmetijstvo in slovenski kmet 
v slovenski družbi najmanj ce
njena v zgodovini slovenske 
državnosti. To je sramota. Po
novno je potrebno vzpostavi
ti zaupanje med slovenskim 
kmetom in slovenskim potro
šnikom. Na tem področju ima 
država velik popravni izpit.

Slovensko kmetijstvo 
med dvema taboroma

Igor HROVATIČ, 
predsednik
SKZ pri SLS

Funkcionarji SLS in SKZ pri SLS naj 
na zborničnih volitvah kandidirajo na 
listi SKZ in ne na drugih listah.

Ko v letu 2007 pogledamo nazaj in 
se oziramo naprej, lahko ugotovimo, 
da se slovenskemu kmetijstvu ne 
obetajo boljši časi.

zveze, klubi, gibanja
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V pripravi je tudi zakon o 
Kmetijsko gozdarski zborni
ci Slovenije. Na delovanje te 
institucije je veliko različnih 
pogledov, veliko pripomb ka
kor tudi odobravanja njene
ga dela. Iz tega izhaja tudi 
zapis v koalicijski pogodbi, 
da bodo koalicijske stranke 
odprle problematiko Kmetij
sko gozdarske zbornice in 
v tej povezavi tudi samega 
zakona. Zanimivo pa je, da 
imajo koalicijske stranke raz
lične poglede na spremembo 
zborničnega sistema. Stališ
ča se najbolj razlikujejo pri 
določitvi članstva zbornice. 
Ta različna stališča se močno 
izražajo tudi v delovanju vo
ljenih organov KGZS, pred
vsem sveta KGZS. V SKZ 
zagovarjamo stališče, ki smo 

ga izoblikovali že v lanskem 
letu in to je, da je potrebno 
članstvo v KGZS vezati na 
kmetijsko gospodarstvo oz. 
njenega nosilca in dvigniti 
prag za vstop. KGZS pri
marno ne zastopa lastnikov 
kmetijskih zemljišč, ampak 
zastopa stališča, povezana s 
kmetijstvom in kmetijskimi 
gospodarstvi. 

V zborničnem sistemu de
luje društvo SKZ, saj zaradi 
zakona o KGZS politične 
stranke ne morejo kandidira
ti v organe zbornice. Tako so 
predstavniki SKZ kot člani 
društva SKZ kandidirali v or
gane zbornice na lokalnem, re
gionalnem in državnem nivo
ju. Lahko pa ugotovimo, da 
so člani in funkcionarji SLS 
in SKZ kandidirali in danes 

delujejo na drugih listah in 
ne na listi društva SKZ. To 
je povzročilo tudi določena 
nesoglasja tako v delovanju 
v zborničnem sistemu kakor 
tudi v sami SLS in SKZ, zato 
je IO SKZ na eni zadnjih sej 
sprejel sklep, da morajo člani, 
predvsem pa funkcionarji SLS 
in SKZ delovati v duhu stran
ke SLS in njene zveze SKZ in 
pri svojem delovanju zastopa
ti njuna stališča. Poenotenje 
je potrebno predvsem zaradi 
bližajočih se volitev v organe 
KGZS, ki bodo spomladi leta 
2008. Tako bi morali člani in 
funkcionarji SLS in SKZ kan
didirati kot člani SKZ.

Društvo SKZ je na svojem 
občnem zboru v letošnjem 
letu izvolilo tudi svoje nove 
organe in za predsednika druš

tva Janeza OKOLIŠA.
SKZ se zaveda, da je ena od 

zvez koalicijske stranke SLS. 
Tako moramo tudi delovati. 
Želimo, da bi tudi na področ
ju kmetijstva znotraj koalicije 
ustvarili ustvarjalno delovanje 
in tako prispevali k povečanju 
enotnosti med kmeti in v sa
mem kmetijstvu, česar nam 
danes močno primanjkuje in 
kar drugi s pridom izkorišča
jo. Koalicijska pogodba je do
bra osnova za to. 

SKZ je bila prva zveza 
SLS, iz nje je tudi zrasla 
stranka SLS. Po zavzemanju 
za kmetijstvo je danes stran
ka tudi prepoznavna. Temu 
se ni približala nobena druga 
stranka niti koalicije niti opo
zicije. Zavzemanje za sloven
skega kmeta in za slovensko 
podeželje mora ostati ena od 
poglavitnih usmeritev stran
ke SLS vnaprej, naloga SKZ 
pa je poleg tega tudi iskati 
rešitve za aktualne zadeve 
kmetijstva, okolja, klimat
skih sprememb, zdrave hra
ne in potrošnika. Ta pomen 
SKZ bi moral biti izražen 
tudi na letošnjem kongresu 
stranke.

Ob letošnjem 16. taboru 
SLS želimo povedati, da 
nam ni vseeno, kaj se doga
ja v slovenskem kmetijstvu 
in na slovenskem podeželju. 
Zato smo in bomo ostali kri
tični tudi vnaprej, saj je zna
čilnost slovenskega kmeta, 
da je kritičen do vsake obla
sti. Glede na to, da je SLS 
koalicijska stranka, pa si 
bomo prizadevali, da bodo 
rešitve, ki bodo v prid slo
venskemu kmetu in sloven
skemu podeželju, pozitivno 
sprejete tako v Vladi RS ka
kor tudi v državnem zboru. 
Taborsko združevanje in dru
ženje pa naj traja tudi po sa
mem taboru in tako še bolj 
učvrsti naše delovanje.
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Ob najnovejših poskusih reševa
nja odprtih mejnih vprašanj s Hr
vaško  ti potekajo v času največje 
predvolilne mrzlice na Hrvaškem 
in zato nekoliko nerazumljivem 
hitenju vodstva slovenske vlade  
SNZ pri SLS v izogib morebitnim 
nepopravljivim napakam postav
lja slovenskim vladnim strankam, 
ki jih poleg ustave in zakonov za
vezuje tudi koalicijska pogodba, 
naslednja javna vprašanja:

1. Ali je za vse slovenske vladne 
stranke stanje na dan osamos
vojitve 25.06.1991 stanje, ko 
je Slovenija med drugim nad
zirala celoten Piranski zaliv, 
imela neomejen dostop na 
odprto morje in obvladovala 
ozemlje na slovenski strani 
Mure pri Hotizi?

2. Zakaj vladne stranke, razen 
SLS (in opozicijske SNS), 
nasprotujejo sprejetju resolu
cije o meji s Hrvaško v DZ 
RS,v kateri bi se najvišji dr
žavni organ jasno opredelil 
do odprtih vprašanj in bi bila 
zavezujoča za vse slovenske 
pogajalce in druge politične 
predstavnike? 

3. Ali je Slovenija v pristojnih 
organih EU sprožila kakršne 
koli aktivnosti zaradi dokaza
no poneverjenega katastra 
s strani Hrvaške za 113 ha 
zemljišč na levem bregu Dra
gonje? 

4. Kaj je Slovenija doslej naredi
la za preprečitev prodaje nes
porno slovenskih zemljišč na 
levem bregu Dragonje? 

5. Ali so Sklad kmetijskih zem
ljišč in gozdov ter druge pri
stojne ustanove javno seznani
le potencialne kupce, da gre 
v primeru prodaje zemljišč 
na levem bregu Dragonje za 

Podpora SNZ pri SLS vodstvu stranke
SNZ pri SLS izraža priznanje vodstvu SLS, da si prizadeva za spre

jetje Resolucije o meji s Hrvaško. Kljub temu, da neposredno izhaja 
iz koalicijske pogodbe, jo druge koalicijske stranke ne podpirajo. SNZ 
pri SLS poziva vodstvo, poslance, svetnike in druge funkcionarje SLS 
ter članstvo SLS, naj se celovito informirajo o vsebini Resolucije 
(ki jo danes zaradi njenega pomena ponovno objavljamo) in naj na 
njenem sprejetju vztrajajo. Z zavezujočo resolucijo bi lahko mirno 
omogočili delo tihi diplomaciji, saj se nam ne bi bilo treba bati, da bi 
nam slovenski pogajalci »zabarantali« slovensko ozemlje in slovensko 
morje. Ob nerazumljivem nasprotovanju državnozborski resoluciji pa 
se upravičeno lahko bojimo prav tega. Čas bo pokazal, zakaj so številni 
resoluciji nasprotovali. In čas bo pokazal, da je imela SLS prav. 

Pregled glavnih aktivnosti SNZ pri SLS
Poleg več kot 10 omizij o različnih vidikih problematike slovensko 

– hrvaške meje je SNZ pri SLS v času svojega delovanja med drugim 
organizirala tudi omizja:
 o vplivu davčne zakonodaje na prihodnost slovenskega kmetijstva 

in podeželja;
 o problematiki območij, kjer so se pretirano namnožile divje zveri; 
 o nujnosti ohranitve strateško najpomembnejših podjetij v večin

sko slovenskih rokah; 
 o usodi slovenskega jezika; 
 o problematiki zaščitne zakonodaje in podpori Slovencem v Italiji 

(Opčine pri Trstu); 
 o podpori Slovencem v Avstriji (Celovec). 

SNZ pri SLS deluje skladno z vrednotami zgodovinske in 20letne SLS, prve povojne demokratične politične stran
ke v Sloveniji. 

Neomejenemu dostopu na odprto morje, celovitosti Piranskega 
zaliva in slovenskim ozemljem od Istre do Prekmurja se 
slovenska Vlada in Parlament nimata pravice odreči
Sporazum Janša Sanader je brez vnaprejšnjih jasnih opredelitev Državnega zbora RS o slovenskih izhodiščih lahko za Slovenijo zelo nevaren in škodljiv. V 
primeru mednarodne arbitraže bi Slovenija kot minimalno izhodišče v Istri morala postaviti zgodovinsko občino Piran s katastrskima občinama Kaštel in Sa
vudrija, ki sta bili v nasprotju z Londonskim memorandumom odvzeti občini Piran. Izpostaviti bi bilo potrebno tudi dejstvo, da je zadnja mednarodno priznana 
meja v Istri južna meja cone B STO na reki Mirni. S kakšno pravico in s kakšnimi argumenti slovenska vlada in parlament ignorirata sklepe piranskega sodišča? 
Prodaja edine slovenske luke   Luke Koper je neodgovorno početje.

nezakonito početje in bodo mo
rebitne kupoprodajne pogodbe 
zato nične?

6. Zakaj slovenska policija ne 
nadzira celotnega Piranskega 
zaliva? 

7. Zakaj je slovenska policija ovi
rala izvršitev sklepa piranskega 
sodišča o odstranitvi nezakoni
to postavljenih cestnih ovir na 
levem bregu Dragonje? 

 Dne 24.07.2007 je Slovenija 
uradno vročila hrvaški strani 
Sklep o izvršbi Okrajnega so
dišča v Piranu, po katerem bi 
Hrvaška morala v treh dneh 
odstraniti cestne ovire na slo
venskem ozemlju na levem 
bregu Dragonje. Do danes, 
16.08.2007, Hrvaška tega ni 
storila. Kako bo slovenska 
vlada zaščitila izvršitev sodne 
odločbe Okrajnega sodišča v 
Piranu in zaščitila človekove 
pravice slovenskega državljana 
Joška Jorasa, ki mu ta sodna 
odločba zagotavlja varstvo?

8. Zakaj tudi najnovejšemu posto
panju hrvaške policije 1. sep
tembra letos na slovenskem 
ozemlju na levem bregu Dra
gonje, ko je šlo za neposredno 
kršitev pravnomočnega sklepa 
piranskega sodišča, Slovenija 
ni odreagirala. 

9. Katera policija, slovenska 
ali hrvaška, bo v primeru po
trebe po posredovanju zaradi 
ilegalnih prehodov čez mejo, 
po vzpostavitvi schengenskih 
pravil nadzora zunanjih meja 
EU, posredovala v Piranskem 
zalivu?

10. Zakaj pristojni organi ne 
omogočijo varnega ribarjenja 
slovenskim ribičem niti v slo
venskih teritorialnih vodah v 

celotnem Piranskem zalivu, 
še manj pa na območju, ki 
ga zajema mednarodni spo
razum o obmejnem sodelo
vanju (SOPS)?

11. Zakaj je slovenska policija pre

pustila hrvaški policiji nadzor 
nad ozemljem na slovenskem, 
levem bregu Mure, čeprav 
je do osamosvojitve veljala 
Mura kot mejna reka?

SNZ PRI SLS je izdala, sodelovala ali s posamezniki pomagala med 
drugim izdati naslednje publikacije: 
• Slovensko – hrvaška meja v Istri: preteklost in sedanjost (1998);
• Slovensko – hrvaška meja v Istri – razširjena izdaja (2004); 
• Slovensko – hrvaška meja v Istri – angleški prevod (2005); 
• Zemljevid o problematiki slovensko – hrvaške meje in meje občin v 

Sloveniji: (izdal Zavod 25. junij, sodelovali številni posamezniki 
SNZ pri SLS, 2007). 

V pripravi: Slovensko – hrvaška meja na Štajerskem in v Prekmur
ju. 
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Resolucija o meji med Republiko Slovenijo in 
Republiko Hrvaško
Na podlagi Temeljne ustavne listine o samostojnosti in neodvisnosti 

Republike Slovenije (1991), Pariške mirovne pogodbe (1947), Memo
randuma o soglasju med vladami FLR Jugoslavije, Republike Italije, 
Združenih držav Amerike in Združene kraljevine o Svobodnem tržaš
kem ozemlju (1954), Sporazuma med vlado SFRJ in vlado Republike 
Italije o razmejitvi epikontinentalnega pasu med državama ((1968), 
Pogodbe med SFRJ in Republiko Italijo  Osimskega sporazuma (1977), 
mnenja Badinterjeve arbitražne komisije Mirovne konference o Jugosla
viji (1992), Sporazuma o vprašanjih nasledstva SFRJ (2001), Brionske 
skupne izjave Vlade Republike Slovenije in Vlade Republike Hrvaške 
o izogibanju incidentov (2005), Memoranduma o Piranskem zalivu 
(1993), Stališč in sklepov DZ RS o meji med Republiko Slovenijo in 
Republiko Hrvaško (1993), Zakona o razglasitvi zaščitne ekološke 
cone in epikontinentalnega pasu Republike Slovenije (2005), Uredbe 
o določitvi ribolovnega morja Republike Slovenije 2005) ter ob upo
števanju dokumentov Bele knjige o meji med Republiko Slovenijo in 
Republiko Hrvaško

Državni zbor Republike Slovenije sprejema resolucijo z 
naslednjo vsebino:

1. OZEMLJE REPUBLIKE SLOVENIJE NA DAN 
OSAMOSVOJITVE 25.6.1991 

Ozemlje Republike Slovenije je dne 25.6.1991 ob spoštovanju načela oze
meljskega »status quo« ter zlasti načela »uti possidetis juris« med drugim 
obsegalo, Republika Slovenija pa od osamosvojitve naprej ohranja nad tem 
ozemljem suverenost, naslednje kopno ozemlje, obalno morjem in vodne 
površine znotraj državnih meja ter zračni prostor nad njimi:

a) celotni Piranski zaliv s statusom notranjih morskih voda na podlagi 
zgodovinskega naslova in drugih posebnih okoliščin (ribolov, gospodarska 
in ekološka celovitost itd.) kot teritorialno morje Republike Slovenije;

b) teritorialni izhod na odprto morje z epikontinentalnim pasom, določe
nim po Osimskem sporazumu kot morska meja med Republiko Slovenijo 
in z Republiko Italijo do točke T 5 na zahodni strani in črto med Savudrij
skim rtom in točko T6 na vzhodni strani;

c) območje k.o. Sečovlje južno od reke Dragonje v velikosti 113 ha z 
zaselki MliniŠkrilje, Bužini in Škodelin;

č) sedem goznih parcel pod Snežnikom v k.o. Snežnik v velikosti 70 
ha;

d)celotno območje k.o. Sekuliči v skupni izmeri 335 ha;
e) celotni levi breg reke Mure z razmejitvijo na sredi reke Mure.

2. HRVAŠKI ZGODOVINSKI DOLG

Zgodovinska zahodna meja med Republiko Italijo in SFRJ se je obli
kovala po II. svetovni vojni na podlagi t.i. etnične reprocitete, s katero je 
na italijanski strani ostalo slovensko etnično ozemlje z več kot 140.000 
Slovenci, prav na tej podlagi pa je Hrvaška prvič v zgodovini dobila Istro. 
Iz tega zgodovinskega dejstva izvira moralni dolg Republike Hrvaške slo
venskemu narodu.

V letu 1947 je s prevaro pri glasovanju kljub protestom slovenskih prebi
valcev prišlo do priključitve občine Strigova Hrvaški, ob nasilju in pomoru 
več kot 60 Slovenk in Slovencev.

3. PRAVIČNA MEJA S HRVAŠKO
Morebitna sprememba meje med Republiko Slovenijo in Republiko Hr

vaško, navedene pod tč. 1, je možna le na podlagi vzajemnega in svobod
nega sporazuma, ki upošteva tudi načelo pravičnosti (navedeno pod tč. 2). 
Badinterjeva komisija je v mnenju št. 3, točka »četrtič« posebej poudarila, 
da nobena nasilna sprememba obstoječih meja ne more imeti pravnih učin
kov, kar velja tudi za vse hrvaške nedovoljene posege na državno ozemlje 
Republike Slovenije.

Ob morebitnih dogovorih obeh držav ali drugih mednarodnopravno do
pustnih rešitev o spremembi meje, kije obstajala na dan osamosvojitve, bo 
potrebno uveljaviti tudi vse pravno relevantne okoliščine. Meja v Istri po 
priključitvi cone B STO (s slovenskim in italijanskim uradnim jezikom) 
Jugoslaviji v letu 1954 formalno ni bila določena z nobenim predpisom, 
zato se ni mogoče izogniti vprašanju zadnje mednarodno priznane meje 
cone B STO. Posebej pa bo potrebno upoštevati, da je bila zgodovinska 
občina Piran, ki je vključevala Savudrijo in Kaštel, razdeljena v nasprotju 
z določili Statuta Londonskega memoranduma..

dr. Mitja Deisinger

Resolucijo s podobno vsebino je že v prejšnjem in v sedanjem mandatu 
vložila v parlamentarno proceduro SLS, vendar jo iz nerazumljivih razlogov 
večina parlamentarnih strank ni podprla. Objavljeni tekst je na osnovi pogo
vorov predstavnikov koalicijskih strank oblikoval dr. Mitja Deisinger. Tudi 
tega teksta pa ostale koalicijske stranke razen SLS doslej niso podprle. 

Marjan Podobnik 18. septembra v 
finalu Piramide

V dveh predkrogih oddaje Piramida na 
TV Slovenija je Marjan Podobnik prepričlji
vo premagal tekmece. 18. septembra se bo 
v zadnji od treh finalnih srečanj pomeril z 
duhovnikom Robertom Friškovcem in igral
cem Gojmirjem Lešnjakom – Gojcem.

V primeru morebitne zmage bi se v za
ključnem superfinalu pomeril z Borutom 

Pahorjem, kar bi za razliko od dosedanjih gotovo prineslo tudi zanimivo 
politično polemiko.

Marjan Podobnik se vsem, ki ste ga s svojimi klici množično podprli 
v dosedanjih dveh krogih, iskreno zahvaljuje. Podprimo ga tudi v torek, 
18. septembra.

SNZ pri SLS proti mega 
zabavišču

SNZ pri SLS odločno nasprotuje izgradnji mega zabavišča oz. igral
nice na Goriškem, zaradi česar naj bi na zahtevo ameriškega soinvesti
torja celo spremenili slovensko davčno zakonodajo. Negativni učinki 
igralništva, še posebno zasvojenost od iger na srečo, daleč presegajo 
pozitivne učinke. Dejavnost je med drugim v neskladju s krščanskimi 
vrednotami, zato finančnega ministra dr. Andreja Bajuka in vlado po
zivamo, naj iz obravnave umakne sporni zakon o spremembi davčne 
zakonodaje in se odpove sporni investiciji.

PREDLOG

Za Piranski zaliv: www.25junij.si
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Nova ge ne ra ci ja – ge ne ra ci ja vred notNova ge ne ra ci ja – ge ne ra ci ja vred not
1. ju li ja 2000 je z zdru ži tvi jo ta krat nih Mla dih SLS in Mla-

dih krš čan skih de mo kra tov na sta la Nova ge ne ra ci ja SLS. 
Je ne vlad na mla din ska or ga ni za ci ja in podm la dek Slo ven-
ske ljud ske stran ke. Zno traj podm lad ka se zdru žu je jo mla-
di od 15. do 30. leta sta ro sti. S fe bruar jem leta 2007 jo 
kot pred sed nik, že dru gi man dat vodi, Rok Rav ni kar, dr. 
med., pod pred sed ni ka sta Ti bor Vöröš ml. in Alek san dar 
Jo va no vi ć, pred sed nik sve ta je Bor Zgonc. 

Glav no vo di lo Nove ge ne ra ci je so na sled nje vred no te: 
dru ži na, lju be zen, oseb na rast, pra vič nost, po šte-
nost in od go vor nost. Os nov na or ga ni za cij ska ob li ka 
so ob čin ski od bo ri, ki se lah ko zdru žu je jo v re gio nal ne 
od bo re, na dr žav ni rav ni pa de lu je ta iz vr šil ni od bor in svet 
Nove ge ne ra ci je SLS, ki se vsa ke dve leti iz vo li ta na kon gre-
su. Or ga ni zi ra mo mo ti va cij ske vi ken de, se mi nar je (doma 
in v tu ji ni), izo bra že va nja, po let ne ta bo re, ek skur zi je, iz le-
te, šport ne pri re di tve, okro gle mize, se stan ke, po go vo re, 
soo če nja, de ba te, obi ske in po dob no. Po se ben pou da-
rek na me nja mo izo bra že va nju na po droč jih po mem bnih 
za do bre ga po li ti ka: vred no te, re to ri ka, jav no na sto pa nje 
in vo de nje. Nova ge ne ra ci ja je vklju če na v Mla din ski svet 
Slo ve ni je, ki je krov na or ga ni za ci ja na cio nal nih mla din skih 
or ga ni za cij. Na med na rod nem po droč ju smo pol no prav-
ni čla ni podm lad ka evrop ske ljud ske stran ke (YEPP) in 
Evrop ske de mo krat ske mla di ne (DEMYC). Več o nas lah ko 
iz ve ste na www.nova.generacija.org 

Ključ ni iz ziv za podm la dek pa je ved no zno va izob li ko va ti 
novo ge ne ra ci jo mla dih - pri prav lje nih, da v bliž nji pri hod-
no sti prev za me od go vor nost za sta nje v slo ven ski druž bi. 
Vse od na stan ka podm lad ka je v na ših vr stah do zo re lo 
mno go od lič nih po sa mez ni kov, ki že se daj oprav lja jo od-

“Vodstvo Nove generacije SLS 2007 – 2009”

“Ekskurzija
Beograd 2006”

“Poletni tabor 
Cerknica 2007”

“Gremo!”

“Fotografiranje 
za
koledar 2007” 

“Jörg Haider =
Jiři Hajduška”
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go vor ne na lo ge tako v par la men tu, na se de žu stran ke, kot 
tudi na mi ni strs tvih. Lan ske lo kal ne vo li tve so po ka za le, 
kako us pe šni in pro dor ni zna jo biti na ši čla ni, uve ljav lje ne 
po sa mez ni ke pa ima mo tudi na med na rod nem po droč ju, 
kjer de lu je mo pred vsem z na me nom kre pi tve sti kov s so-
rod ni mi or ga ni za ci ja mi oz. podm lad ki de sno-sre din skih 
strank iz Evro pe, kar je še po se bej po mem bno gle de na 
to da smo se daj čla ni Evrop ske uni je. Za ve da mo se, da 
mora dober po li tik ime ti po gled in ug led tudi pre ko meja 
svo je dr ža ve.

Nova ge ne ra ci ja je re snič no zdru ži la naj bolj še iz obeh 
pred hod nic podm lad kov in je tako od loč no na poti ure sni-
če va nja svo je vi zi je po sta ti naj bolj pre poz na ven podm la dek 
v Slo ve ni ji. Od pr la je kul tu ren pro stor mla dim in te lek tual-
cem in am bi cioz nim po li ti kom ter je osred nji de sno sre-
din sko us mer jen podm la dek v Slo ve ni ji. Podm la dek svo je 
po slans tvo oprav lja, se daj pa je na vr sti »mati« stran ka, da 
naj pro dor nej šim in naj bolj šim po sa mez ni kom od pre vrata 
in jim omo go či na dalj nji po li tič ni raz voj. Se da nja ge ne ra ci ja 
mla dih po li ti kov v SLS je zad nja, ka te re zgo do vin ski spo-
min se že vse do us ta no vi tve Slo ven ske kmeč ke zve ze in 
Slo ven skih krš čan skih de mo kra tov. Prav zato ra zu me mo 
glo bi no SLS in jo zna mo spo što va ti. Oseb no smo do živ lja li 
naj več je us pe he, kot tudi gren ke tre nut ke. Naj po mem bnej-
še pa je, da ču ti mo ogro men mo ral ni ka pi tal, ki ga ima mo 
in se glo bo ko v sebi za ve da mo, da smo bili naj bolj ši in 
naj več ji in da lah ko to tudi zno va po sta ne mo. Ge ne ra ci ja 
je do zo re la in je pri prav lje na na nov ko rak. 

Nova ge ne ra ci ja – ge ne ra ci ja vred notNova ge ne ra ci ja – ge ne ra ci ja vred not

“Ideali so kot zvezde na nebu – nedosegljive, 
a vendar nepogrešljive pri orientaciji.”

“Lahko imate 

kamen,

simbola

slovenstva 

nikoli!”

“Za zdravo 

življenje

brez zlorabe 

drog!”

“Akcija G. Golobič 2007”

“Gibanje omejeno? 

Ne, hvala!”
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Za Bled in širšo okolico je gradnja 
obvoznice nujno potrebna. Načrtovana 
izgradnja obvoznice zadeva kvaliteto 
bivanja krajanov, posledično pa bo iz
gradnja vsekakor vplivala na kvaliteto 
celotnega turizma Slovenije in ne samo 
Bleda. Južna blejska obvoznica naj bi 
promet na Bledu zmanjšala za 30 odstot
kov. Konec junija so po skoraj tridese
tih letih dogovarjanj zakoličili cestno os 
blejske južne razbremenilne ceste, grad
nja pa je predvidena čez dve leti. Južna 
razbremenilna cesta je v operativnem 
programu razvoja okoljske in promet
ne infrastrukture za obdobje 20072013 
vključena kot konkreten projekt, ki se 
bo financiral iz evropskega sklada za 
regionalni razvoj.

V okviru predtaborskih omizij Slo
venske ljudske stranke se je v sredo, 
22. avgusta, v Hotelu Ribno na Bledu 
odvijalo omizje z aktualno tematiko 
obeh blejskih razbremenilnih cest. 
Uvodničarji na omizju so bili Janez 
Podobnik, predsednik SLS in mini
ster za okolje in prostor, mag. Janez 
Božič, takratni minister za promet, 
Mihael Prevc, poslanec SLS v DZ RS 
in župan občine Železniki ter Jure Pe
janovič, skrbnik projekta na Direkciji 
RS za ceste. 

V uvodu je Janez Podobnik dejal, 
da s tem omizjem odpiramo prostor 
javnega diskurza, da se je o temah, 
kot je ta, potrebno pogovarjati in 
tudi dogovoriti. V preteklosti je bilo 
namreč narejenih že veliko študij in 
zaključenih veliko projektov brez 
pričakovanega dokončnega rezulta
ta – začetka gradnje razbremenilne 
ceste – in posledično je bilo s tem 
izgubljenih veliko desetletij. 

Janez Fajfar, župan Občine Bled, 
je v nadaljevanju poudaril, da se prob
lem blejskih razbremenilnih oz. ob
voznih cest vleče že več kot 40 let in 
da je nevzdržno za turistično tako 
pomemben kraj, kot je Bled, da ima 
hotel 5 zvezdic, do njega pa je po
trebno priti po taki cesti, kot je sedaj. 
Tudi Franc Pretnar, predsednik Ob
činskega odbora SLS Bled, je pouda

Predtaborsko omizje 2007

Blejska obvoznica za nadaljnji razvoj blejskobohinjskega turizma
Bled, 22.8. 2007

ril problem težke prometne situacije 
na Bledu, obenem pa predlagal, da 
na omizju spregovorimo še o severni 
blejski obvoznici. 

Po teh uvodnih poudarkih je vidik 
prometnega ministrstva predstavil 
minister za promet mag. Janez Bo
žič. Povedal je, da je ministrstvo dalo 
pobudo za izdelavo prostorskega 
akta. Na južni obvoznici je dnevno 
povprečje vozil, ki pripeljejo na Bled, 
20.000, na cesti za Gorje pa malo 
manj kot 5000 vozil na dan. Klasič
na obvoznica, ki bi služila za tranzit 
proti Bohinju, ne bi dosegla svojega 
razbremenilnega namena, zato se je 
prvotni predlog spremenil. Da bi bilo 
bolj zanimivo, pa se je cesta premakni

la bliže jezeru. Cesta pa ven
darle pomeni tudi motnjo za 
prebivalce, ki bodo blizu te 
ceste, vendar je zakoličena 
varianta po mnenju strokov
njakov najboljša oz. najbolj 
sprejemljiva. Cesto dela ren
tabilno okoljski efekt. 

Izdelan je bil idejni projekt 
in strokovne podlage, podpi
sane pa so tudi že pogodbe 

za pridobitev gradbenih dovoljenj. 
Mag. Božič je zbranim povedal 

tudi, da se bo veliko financ izpeljalo 
iz evropskih sredstev, dokončanje tra
se pa se načrtuje v dveh letih. 

Minister za okolje in prostor Janez 
Podobnik je nato predstavil še delo 
okoljskega ministrstva, kar se tiče 
tega projekta. Glede severne obvoz
nice je bila dana formalna pobuda za 
gradnjo lete. V zvezi s cesto Gorje 
– Bled pa je povedal, da je bilo v letu 
2005 ugotovljeno, da občina najprej 
potrebuje prostorski akt, potem pa 
bo lahko tudi severna razbremenilna 
cesta umeščena v prostor. 

Nadaljeval je s pripombami glede 
južne obvoznice. Poudaril je, da se že 
več kot 40 let razmišlja o njej. Južni ob
voz bo učinkovit in upravičen, saj bo 
izboljšal prometne in bivanjske razme
re na Bledu, obenem pa vseeno spre
menil južno obrobje Bleda. Sprejete 
bodo takšne rešitve, ki bodo imele naj
manjši vpliv na bivanjske razmere pre
bivalcev. Najprej so na vrsti geološka, 
arheološka dela, potem odkup, potem 
pa pridobitev dovoljenj… Zaključil je s 
trdnim prepričanjem, da je potrebno 
najti najboljše rešitve, da bo bivanjsko 
okolje ostalo kvalitetno.

Poslanec Mihael Prevc se je spom
nil sestanka izpred treh let, ko so se 
srečali v podobni sestavi kot na tem 

omizju. Minister je takrat županu 
nakazal, da ima občina Bled pri ure
ditvi zadev veliko vlogo. Sicer pa je 
poudaril tudi veliko vlogo in pomem
bnost denarja pri takih projektih, saj 
so ceste drage in projekte je treba 
umestiti v državni proračun. Prvi 
korak je storjen, saj je občinski svet 
sprejel lokacijski načrt, zdaj pa sledi 
težji korak, saj je nakup zemljišč obi
čajno naporen postopek. Na koncu 
je vse prisotne spomnil na dejstvo, 
da je južna obvoznica predvsem raz
bremenilna cesta in zato tudi tako 
pomembna in potrebna. 

Kot zadnji izmed uvodničarjev je 
spregovoril še skrbnik projekta na Di
rekciji RS za ceste Jure Pejanovič. 
Poudaril je, da so različni strokov
njaki na študijah projekta prišli do 
iste variante južne razbremenilke. 
Orisal je zgodovino iskanja najboljše 
rešitve za potek razbremenilne ceste 
in poudaril, da so želeli doseči čim 
manjši poseg v okolje. V nadaljevanju 
načrtovanja se bodo poglobili tudi v 
detajle, sicer pa jo bodo poskušali 

v prostor umestiti čim lepše, da bi 
bila za kraj ne le praktična, pač pa 
tudi okrasna. 

Kar se tiče severne obvoznice, je 
Pejanovič še povedal, da je bila pr
votno predvidena krajša varianta, 
po izdelani študiji pa se je pokazalo, 
da bi bilo dobro, če se ta cesta nada
ljuje mimo Grimšč in mimo Gorij. 
Ta obvoznica še ni tako daleč, tu še 
izdelujejo lokacijske načrte in goto
vo bo še veliko pogovorov o samem 
poteku ceste.

Pred razpravo je Franc Pretnar na 
kratko tudi orisal predlog poteka se
verne razbremenilke, mag. Božič pa 
odgovoril na medklic iz občinstva, 
kaj bo z dovoznimi potmi. Dejal je, 
da je v pripravi projekt za izdelavo lo
kacijskega dovoljenja, sicer pa bodo 

prizadeti ljudje tudi še povabljeni k 
sodelovanju.

Nato se je odprla burna razprava, 
saj med občankami in občani Občine 
Bled še vedno ni enotnosti, kar se 
tiče ne samo trase južne razbreme
nilne ceste, pač pa tudi vrstnega reda 
gradnje obvoznic. Nekateri namreč 
bolj zagovarjajo prednostno gradnjo 
severne obvoznice, drugi južne, vsak 
pa ima svoje tehtne argumente.

Med razpravo so uvodničarji, pred
vsem Janez Podobnik, mag. Janez Bo
žič in Jure Pejanovič, zatrdili, da Bled 
potrebuje obe obvoznici, da je celost
na rešitev za Bled lahko le takšna, ki 
načrtuje obe razbremenilni cesti, mag. 
Božič pa je dejal tudi, da bo lokacijski 
načrt za severno razbremenilno cesto 
sprejet v dveh oz. dveh letih in pol. 
Poudaril pa je, da bi bilo nesmiselno, 
če se v vmesnem času zamrznejo vse 
aktivnosti za južno razbremenilno 
cesto. Predlagal je, da se aktivnosti 
nadaljujejo tako, kot so zastavljene, 
saj je južna cesta po dokončanih de
javnostih daleč pred severno, tako ad

ministracijsko kot finančno. 
Udeleženke in udeleženci omizja 

bi o najboljših cestnih rešitvah za 
Bled lahko razpravljali še dolgo, ob 
koncu omizja pa so vsi skupaj vendar
le prišli vsaj do delnih zaključkov. Za 
rešitev prometne situacije na Bledu 
sta potrebni obe razbremenilni cesti, 
tako severna kot južna, vrstni red pa 
naj ostane tak, kot je, saj so vse ak
tivnosti v zvezi z gradnjo južne ce
ste že tako daleč, da bi jih bilo sedaj 
nespametno zaustaviti. Je pa seveda 
potrebno nadaljevati z aktivnostmi 
glede gradnje severne razbremenilne 
ceste, saj bosta šele obe skupaj lahko 
pripomogli k prometni razbremenitvi 
Bleda in okoliških krajev oz. občin. 

zapisala Helena Bohl,
uredila Jerneja Faletič
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“Soočanje družin z izzivi sodobnega življenja” 
(Škocjan, 21. 8. 2007 ob 19. uri)

Razprav o družini ni v sodobni 
družbi nikoli dovolj, če želimo, da 
se ohranita kvaliteta družinskega 
življenja in vzgoja otrok. Težave pri 
usklajevanju poklicnega in družin
skega življenja puščajo posledice 
tako na posamezniku kot na druži
ni, ki je primarna družbena celica 
in v kateri se posameznik na najbolj 
naraven način spozna z moralnimi 
vrednotami in življenjskimi izkuš

njami. Veliko dejavnikov vpliva 
na harmonično družinsko oko
lje, najbolj pa zaposlitev, zdrav
je in finance. Kako naj ženske 
in moški uskladijo zasebno in 
poklicno življenje? Ali lahko v 
sodobni družbi ohranimo kvali
tetne medsebojne odnose zno
traj družine? Postaja družina v 
tem času res omejevalni faktor 
za mlade? Katere ukrepe druži
nam prijazne politike bi Sloveni
ja morala sprejeti?

Zlasti zaradi občutka, da je v 
družbi nujno spregovoriti o polo
žaju družine pri nas in odgovoriti 
na zgoraj zastavljena vprašanja, 
smo se odločili, da prvo predta
borsko omizje v celoti posvetimo 
tej osnovni celici družbe. Pri njem 
so sodelovali Janez Podobnik, pred
sednik SLS in minister za okolje 
in prostor, Anton Zupet, župan 
občine Škocjan in podpredsednik 
Kluba županov SLS, Nada Skuk, 
podpredsednica SLS in predsedni
ca Slovenske ženske zveze, dr. Jana 
Bezenšek, prodekanica za znanstve
noraziskovalno dejavnost in članica 
Oddelka za sociologijo Filozofske 
fakultete Univerze v Mariboru, dr. 
Metoda DodičFikfak z Inštituta za 

medicino dela, prometa in športa v 
Kliničnem centru, izr. prof. dr. Jože 
Ramovš, antropolog in socialni de
lavec z Inštituta Antona Trstenjaka 
ter mag. Marjeta Tratnik Volasko, 
svetovalka v Državnem svetu RS 
in članica SŽZ pri SLS za medna
rodne odnose. 

Omizje je podrobneje razprav
ljalo o treh dejavnikih, ki najbolj 
vplivajo na kvaliteto družinskega 
življenja: zaposlenosti, financah 
in zdravju. Župan Zupet je že na 
začetku ugotavljal, da kmečki ljud
je znajo živeti polno življenje z 
mnogo otroki. Močne družine 
so pomembne za našo državo, 
zato jih je potrebno podpirati. 
Predsednik SLS Podobnik in 
podpredsednica SLS Skukova sta 
poudarila, da je tematika omenje
nega omizja ena pomembnejših 
socialnih tem. Družine se vsak 
dan soočajo s skrbjo za otroke in 
tudi za ostarele starše. V veliko 

pomoč pri zakonski ureditvi polo
žaja družin bi bil družinski zako
nik, za katerega pa je potrebnih 
veliko finančnih sredstev, kar je 
glavni razlog, da ga sedanja vlada 
potiska v ozadje. SLS vztraja, da 
mora ostati družina ena največjih 
vrednot v naši družbi in si priza
deva, da bi vlada družinski poli
tiki namenjala več pozornosti. 
Mladim družinam sanje o lastni 
družini preprečujejo prenekateri 
materialni dejavniki, med kateri
mi najbolj izstopajo stanovanjski 
problem, delovno mesto in finanč
na varnost. V sodobnem času se 
vse pogosteje dogaja, da se ženske 

tudi zaradi materialnih razlogov 
raje odločajo za svojo kariero kot 
za lastno družino. Po mnenju dr. 
Bezenškove je potrebno institutu 
zakonske zveze vrniti dražest, biti 
poročen mora v tej družbi nekaj 
pomeniti. Danes zaradi obstoja 
različnih tipov družin ne moremo 
govoriti ne o tipični slovenski dru
žini ne o tipični kmečki družini, 
izrazu nuklearna družina pa se 
raje izogibamo. Dr. Ramovš je 
poudaril, da je vsem družinam, 
ki dobro uspevajo, skupna točka 
dobra komunikacija med partner
jema. Ta je pogoj za dobre odnose 
med partnerjema ter posledično 
za dobre odnose znotraj druži
ne. Komunikacija je stoodstotno 
naučena, zato lahko to veščino 
izboljša kdorkoli, v katerem koli 
življenjskem obdobju. Dr. Dodič
Fikfak in mag. Tratnik Volasko 
sta spregovorili o vplivu fizičnega 
in psihičnega zdravja na družin

sko življenje. Dr. DodičFikfakova 
je občinstvu postregla z dejstvom, 
da dobro počutje vpliva na razpo
loženje v družini in v delovnem 
kolektivu, zato bi moral postati 
zdrav delavec bogastvo vsakega 
nadrejenega. Po njenem mnenju 
je smiselno v podjetjih zadržati 
starejše, lojalne in tudi modrejše 
delavce, ki svoje znanje posredu
jejo mlajšim delavcem. Znano je 
namreč, da se mlajši delavci za 
bolniški dopust odločajo pogo
steje kot starejši in bolj izkušeni. 
Mag. Tratnik Volasko pa je ugo
tavljala, da je nasilje v družini na 
žalost pogostejše kot ljubezen, 

saj ga je doživela že četrtina Slo
vencev. Občutljivost do nasilja se 
povečuje, toleranca pa po njenem 
mnenju pada. Nasilje je še vedno 
tema, ki zaradi sramu in ohranja
nja dobrega ugleda družine osta
ja za zaprtimi vrati slovenskih 
domov. Po njenem mnenju je za 
pravice in zaščito žrtev potreben 
sistemski zakon, ki bi problemati
ko nasilja zaobjel celovito. 

Celotno strokovno omizje ter 
sodelujoči na razpravi smo omiz
je zaključili z ugotovitvijo, da je 
potrebna t.i. pozitivna diskrimi
nacija družine tako v moralnem 
kot materialnem smislu. Zako
nodaja naj spodbuja trdnost za
konske skupnosti in država naj 
mladim družinam zagotovi ugod
nejše pogoje pri reševanju stano
vanjske problematike kot osnove 
za odločanje za lastno družino. 
Prav tako mislimo, da je potrebno 
družinam prilagoditi tudi davčno 
politiko in ostale segmente dru
žinske politike, ki bi mlade spod
bujale k odločitvi za družinsko 
življenje. Zakonodaja mora biti 
namreč za vse družine, še pose
bej pa za mlade, spodbujevalna 
in ne omejevalna. Za dejanski us
peh družinske politike je potreb
na javna promocija zakonskega 
življenja in družine kot osebne 
in družbene vrednote. 

Veliko bogastvo vidimo tudi v 
ohranitvi večgeneracijske druži
ne, saj takšna družina predstav
lja pomembno skupnost, v kateri 
posamezne generacije sodelujejo 
med seboj ter si pomagajo. Večge
neracijske družine so najboljši 
način iskanja sožitja med gene
racijami. Posebno pozornost je 
potrebno nameniti skrbi za osta
rele, med katerimi je več žensk, 
ki utegnejo postati najrevnejša in 
najbolj socialno izključena kate
gorija prebivalstva. Še posebej si 
moramo prizadevati za kvalitetno 
varstvo otrok tako znotraj druži
ne same kot v okviru vzgojnoizo
braževalnih zavodov. Družina je 
naša največja vrednota in storiti 
moramo vse, da kljub vsem izzi
vom sodobnega življenja to tudi 
ostane.

Maja Šepetavc
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KMETSTVO IN PODEŽELJE – korenine 
slovenske identitete
23. avgust 2007, Gomilsko

Za Slovensko ljudsko stranko je 
uveljavljena tudi oznaka, da smo poi
menovani kot »kmečka stranka«. 
Glede na to, da se je kot prva demo
kratična stranka v povojni zgodovi
ni ustanovila kot Slovenska kmečka 
zveza ter da so bili pobudniki prav 
kmetje, mladi študenti agronomi
je in njihovi profesorji, si to lahko 
štejemo tudi v ponos in nedvomno 
kot sestavni del naše identitete.To 
se odraža tudi v našem programu, 
kjer kmetijstvu in podeželju name
njamo visoko težo. Hkrati moramo 
žal tudi priznati, da večinski del slo
venskega kmečkega prebivalstva ni 
več zgolj naša volilna baza, po drugi 
strani pa je še vedno velik del naših 
članov in volivcev doma na podeže
lju in tako ali drugače povezano s 
kmetijstvom. Za politično stranko, 
ki želi preseči okvire »stanovske« ali 
»sindikalne« organizacije, je zato 
pomemben izziv, kako ta del svoje 

identitete, vgraditi v podobo ljudske 
stranke, ki bi bila sprejemljiva izbi
ra za večino Slovenk in Slovencev. 

Zato smo se na okrogli mizi v 
Gomilskem pri Žalcu spraševali, 
v kakšni meri je kmetstvo in pode
želje del slovenske identitete ter 
kako to identiteto ohraniti v spre
menjenih razmerah sodobnega ča
sa. (V začetku 20. stoletja je 90% 
Slovencev živelo na podeželju, da
nes pa 60%)

Predsednik SLS Janez Podobnik 
je uvodoma izrazil veselje nad dejs
tvom, da je SLS uspela ohraniti 
tradicijo taborskega gibanja, da 
se postavimo za slovenski narod, 
ko mu gre za nohte. Ljudske stran
ke si zavzemajo za simbiozo med 

podeželjem in urbanimi središči. 
Prepričan pa je tudi, da se mora 
vsaka stranka odzivati na izzive 
spreminjanja okolja. Na splošno 
je bila razprava v občini Braslovče 
po katastrofalnem neurju, ki je uni
čilo večino tamkajšnje letine hme
lja, povezana tudi z vprašanji glede 
pomoči prizadetim prebivalcem. 

Janez Podobnik:»Kmet nikoli ne 
proda najboljše njive – to je tudi v 
strukturi programa SLS.«

Vodja poslanske skupine SLS in 
»domači« poslanec Jakob Preseč
nik je bil mnenja, da se vprašanjem 
kmetstva in podeže
lja ne more izogniti 
nihče, v katerem je 
kaj slovenstva in 
skrbi za jutrišnje 
preživetje. Kmet je 
bil garač, a ne le to, 
ampak se je vedno 
znal boriti tudi za 

pravice družine, za zemljo, za na
rod. Ob tem pa je opozoril tudi na 
vrsto zakonov, ki so v postopku 
sprejemanja, za katere je ocenil, 
da bodo pomembno vplivali na pri
hodnost kmetijstva in podeželja. 

Aleš Primc, nekdanji predsed
nik podmladka Mladih krščan
skih demokratov, ki ljubiteljsko 
proučuje tudi zgodovino SLS, je 
poudaril, da kmetstvo v zgodovini 
ni imelo velike formalne moči, pa 
je vendar v ključnih zgodovinskih 
trenutkih odigralo veliko vlogo v 
vseh etapah zgodovine slovenske
ga naroda: pri zbiranju podpisov 
za zahtevo po zedinjeni Sloveniji 
1848, pri množičnih taborskih zbo
rovanjih v 2. polovici 19. stoletja, 

pri zadružništvu, ki je gospodar
sko osamosvojilo Slovence, zgo
dovinska SLS, ki je politično osa
mosvojila Slovence in predstavila 
tudi majniško deklaracijo 1917 ter 
končno z ustanovitvijo SKZ 1988, 
ki je aktivno sodelovala pri demo
kratizaciji in osamosvojitvi Slove
nije ter na koncu pri vstopu naše 
države v EU. 

Za take pomembne zgodovinske 
korake je potrebno veliko poguma, 
ki daje samozavest in identiteto. 
Nedvomno je kmetsvo del identi
tete, saj je komunistična partija 

po vojni zaukazala predvsem iz
trebiti inteligenco, duhovnike in 
»kulake«  kmete, da bi lahko za
vladala masi brez zavesti,« meni 
soustanovitelj SKZ in nekdanji 
predsednik SLS+SKD dr. Franc 
Zagožen. Podeželje mora v celoti 
dobiti enake možnosti in ne sme 
biti deprivilegirano, odgovornost, 
ki je nujno potrebna za trajnostni 
razvoj, pa se je oblikovala prav v sti
ku z naravo in zemljo na kmetih. 

»Podeželje je v Sloveniji prostor
ska, razvojna in zgodovinska 
kategorija, ki oblikuje skoraj 90% 
površine naše dežele, kjer živi 
okoli 60% vsega prebivalstva. 
Zato SLS pojmuje razvoj podeželja 
kot razvoj Slovenije, ki je v interesu 
vseh prebivalcev naše države. 
Najboljši skrbnik in jamstvo za 
obdelano in poseljeno podeželje 
je kmet, zato se SLS zavzema, da 
se mladim na kmetijah zagotovi 
varnejšo prihodnost, srednji gene
raciji dostojno življenje in starejšim 
mirno in zadovoljno starost.«

Predsednik Slovenske kmečke 
zveze pri SLS Igor Hrovatič je pou

daril, da starejše korenine dajejo 
drevesu stabilnost in oporo, mlajše 
pa črpajo življenjske sokove. Zav
zel se je, da SLS ohrani »sloves« 
zavzemanja za interese kmetov in 
podeželja, ob tem pa tudi opozoril, 
da je na papirju glede kmetijske po
litike vse lepo napisano, v praksi 
pa prepogosto naletijo na »ovire«. 
Kljub neusmiljeni statistiki je pre
pričan, da trend propadanja kmetij 
ne smemo vzeti kot nekaj samou
mevnega. 

»Slovenci smo v združeni Evropi 
po številu zelo majhen narod, a na
ša majhnost se dvigne med velike 
v bogati kulturi podeželja. Zaradi 
tega se moramo zavedati, da se 
ne smemo utopiti (slepo podrediti) 
skupni kmetijski politiki, ki je med 
vsemi politikami najbolj diktirana 
iz Bruslja. Postaviti si moramo 
lastna merila, ki bodo usklajena z 
evropskimi, a bodo hkrati odraža
la naše značilnosti. S tem bomo 
omogočili, da se bo podeželje tudi 
v prihodnje razvijalo in hkrati s 
tem omogočilo ohranitev kulturne 
dediščine.«

Jernej Redek, tajnik sindikata 
kmetov Slovenije in član Nove 
generacije SLS, je opozoril na 
slabo plat globalizacije, ki prina
ša nevarnost izgube identitete kot 
take; tudi ob dejstvu, da se s kme
tijstvom neposredno ukvarja le še 
6% prebivalstva. 

»Identiteta Slovencev, ki se je 
izoblikovala na podeželju, je prava 
slovenska identiteta, ki jo pode
želje ohranja še danes. Sedaj, ko 
smo del združene Evrope, se le ta 
počasi utaplja v globalizaciji, zato 
je še kako pomembno ohraniti 
slovensko podeželje in kmetijstvo. 
Ohranitev podeželja in kmetijstva 
pomeni tudi ohranitev slovenske 
identitete.« 

Ob zaključku je predsednik 
Podobnik poudaril, da je SLS po
nosna na to, da še posebej skrbi 
za interese kmetstva, da pa je za 
usodo letega odgovorna vsa slo
venska politika. 

Rok Ravnikar
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Občinski odbor Nove gener
acije Celje je gostil predtaborsko 
omizje z naslovom “Nova gener
acija za SLS kot vodilno stranko 
desne sredine 2012”. Nova gen
eracija je v vabilo na okroglo 
mizo zapisala: “Prepričani smo, 
da nobena politična stranka, ki ne 
spodbuja, izobražuje in vzgaja mla
dih politikov, dolgoročno ne more 
preživeti. Modri voditelji znajo 
vzgojiti naslednike, ki jih presegajo 
na marsikaterem področju.” Nova 
generacija si seveda absolutno pri
zadeva za to, da bi SLS postala 
vodilna stranka desne sredine; pa 
ne le desne sredine, ampak vodilna 
stranka v naši državi. Predpogoj za 
prevzem te odgovorne naloge pa 
so nedvomno tudi kvalitetni kadri, 
ki si bodo upali in predvsem znali 
voditi slovensko državo. 

Kakšna je torej vloga podmladka 
v stranki? Si dovolj prizadevamo za 
urjenje mladih politikov, ki bodo 
jutri boljši od nas? So za uspeh 
potrebni kadri, dober program 
ali oboje? Kako lahko podmladek 
doprinese k bodočim uspehom 
SLS? Na ta in še nekatera druga 
vprašanja so odgovarjali bivši in 
sedanji predsednik stranke, trije 
nekdanji in sedanji predsednik 
podmladka ter drugi gostje. 

Darja Turk, predsednica 
občinskega obora Nove generaci
je Celje, je v uvodnem pozdravu 
poudarila pričakovanje, da bo razp
rava na omizju odprla nove ideje 
in nove poglede in da so ravno 
izkušnje starejših in ambicioznost 
mladih prava kombinacija za prihod
nost stranke. Predsednik celjskega 
odbora mag. Marko Zidanšek je 
izrazil prepričanje, da bo razprava 
dobra in vsebinsko bogata. 

Podpredsednik SLS Bojan Šrot je 
izrazil veselje, da bomo o tej temi 
spregovorili v Celju, kjer je SLS 
močno zasidrana, saj zadnjih 9 let 
vodi mestno politiko, na zadnjih 
volitvah je dobila skoraj četrtino 
mestnih svetnikov. Prepričan je, da 
delajo dobro, kar je zasluga celotne 
ekipe, v kateri skušajo usklajevati 
izkušnje starejših z zagnanostjo 
mladih. Predsednik Janez Podob
nik je prepričan, da je predtabor
ski čas za našo stranko še posebej 

Okrogla miza, Celje

“Nova generacija za SLS kot vodilno stranko desne sredine 
2012”

dragocen, da je to čas političnih 
programskih tem. Stranka ima 
mlade, ambiciozne in izobražene 
politike, ki jih mora vključiti v svoje 
delo. Razmišljanje o interesih in 
vrednotah je zaključil s tem, da 
“želi biti SLS še naprej predvsem 
stranka vrednot.”

Predsednik Nove generacije Rok 
Ravnikar je zastavil vprašanje: “Ali 
v stranki sprejemamo koncept 
podmladka, ali ga vidimo kot svo
jega otroka?” Veliko je ljudi, ki so 
pošteni, ambiciozni, sposobni in 
za uspeh teh posameznikov se ni 
bati. Vprašanje pa je, ali bo stranka 
bolje uspela z njimi ali brez njih? 
Dr. Franc Zagožen je imel v času 
osamosvajanja Slovenije pomem
bno vlogo. Na vprašanje, ali je 
Slovenijo osamosvojila energija 
mlajših z izkušnjami starejših, je 
odgovoril, da se je v tistih letih 
razvilo kar močno gibanje tako 
pri mladih kot starih generaci

jah, da ni šlo za konkurenco med 
mladimi in starejšimi, saj so bili za 
uspešno osamosvojitev oboji enako 
pomembni. Za SLS je “zvestoba 
vrednotam ključna, če teh ni, stran
ka ni potrebna, njeno vlogo lahko 
odigrajo druge stranke.” Posebej je 
spregovoril o problemu medijev, ki 
o SLS v javnosti ne kažejo realne 
podobe. In temu je treba nameniti 
največ pozornosti: kako SLS pred
staviti javnosti takšno, kot je? 

Primož Bulc, nekdanji predsed
nik Mladih krščanskih demokratov 

Veliko uvodničarjev z različnimi pogledi je pripomoglo k 
dinamični razpravi. 

(MKD), je opozoril na nevarnost 
pri delu v stranki, da se družiš le s 
somišljeniki in izgubiš občutek za 
realne probleme. Bil je velik zagov
ornik združitve SLS in SKD, saj 
moraš takrat, ko si politično močan, 
stopiti skupaj. “Če bosta SLS in 
NSi vztrajali na dveh bregovih, bo 
preživela le ena stranka, pa še ta 
na robu političnega doga
janja. Mlad človek, ki se 
odloči delovati v stranki, 
mora vedeti, kaj stranka je 
in kam gre. Mora vedeti, 
kaj je na SLS tako poseb
nega, da naj zanjo zastavi 
svoje dobro ime.” 

Marjan Podobnik meni, 
da je ključno, da je SLS 
stranka vrednot in ne le 
stranka interesov, kar žal 
velja za večino slovenske 
politike. Verjamem, da 
NG z veliko volje in tru
da v tej smeri lahko uspe. 

Pomembno pa je, da tako NG kot 
celotna SLS tudi danes ne odstopa 
od temeljnih vrednot 20  letne in 
100 – letne SLS. SLS ne sme do
voliti gradnje mega zabavišča na 
Goriške., SLS ne sme pristati, da bi 
nam kdor koli zabarantal slovensko 
ozemlje in slovensko morje, SLS ne 
sme dovoliti, da bi se razprodalo 
najkvalitetnejše slovensko premo
ženje.

Posebnost SLSa je, da je že od 
prvih demokratičnih volitev naprej 
v skoraj vseh vladah. Aleš Primc, 

nekdanji predsednik MKD, meni, 
da si mora SLS vzeti malo dopusta 
od vladanja, da definira svoje cilje 
in oblikuje ekipo, ki bo lahko cilje 
dosegla in naredila preboj. Kadre 
moramo pritegniti, vzgajati in učiti. 
Gotovo pa s takimi kadri, kot je 
sedanji minister za promet, stranka 
ne bo uspela. “Ministri so ogledalo 

stranke v slovenski javnosti, in min
ister Božič iz SLS je zaradi nesreče 
v Cirkovcah objektivno odgov
oren in bi moral zato odstopiti.” 
Prepričan je, da bodo mladi uspeli 
le z borbo; potrebna sta pogum in 
določnost. 

Damjan Medved, nekdanji preds
ednik mladih SLS, je dejal, da je 
bilo težko priti na okroglo mizo 
stranke, ki izgublja in da je težko 
govoriti o vrednotah, če v stranki ne 
pomenijo nič tri življenja. (Mnenje 
se nanaša na dejstvo, da kljub pozivu 
civilne iniciative minister za promet 
ni prevzel objektivne odgovornosti za 
nesrečo na železniškem prehodu v 
Cirkovcah in ni odstopil. op.a.). 
Podpredsednik Nove generacije, 
Tibor Vöröš, je poudaril, da se je 
podmladku uspelo okrepiti z novi
mi člani. Na vodstvu stranke pa je 
odgovornost, da mladim omogoči, 
da dobijo tudi kvaliteto. Po mnenju 
predsednika Sveta Nove generacije 
Bora Zgonca bi morala biti SLS 
še bolj stranka medgeneracijskega 
sodelovanja, stranka, ki živi in dela 
za naše skupno dobro. 

Janez Podobnik: “Vedno smo na 
prelomnicah, vendar zdaj se neka
tere stvari lomijo, in pomemben 

predtaborska omizja
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dejavnik, pobudnik tega preloma 
je Nova generacija. Za kvaliteto, 
ambicijo, motivacijo gre! Ali 
SLS potrebuje nov program ali 
voditelje ali oboje? Tu nastopi naša 
ljudskost, naša demokratičnost, 
vedno smo bili stranka, kjer je 
lahko več ambicioznih ljudi, kjer 
se lahko odkrito pogovarjamo. 
Pojdimo na naslednji kongres od
krito. Prepričan sem, da smo na 
pravi poti. Kot aktualen predsed
nik bom storil vse, da bo kongres 
odlično pripravljen tako program
sko kot kadrovsko.”

“V politiki smo na nek način vsi 
še mladi, saj je naša demokracija 
stara le dobrih 17 let,” je menil 
Bojan Šrot. Trdi, da javna sfera 
ni naklonjena mladim in da bi 
morali politični podmladki to 
bolj jasno povedati. Po njegovem 
mnenju bi se morali bolj kot o 
mladih in starih pogovarjati o 
nesposobnih in sposobnih poli
tikih, ker ima občutek, da je poli
tika postala zadnje pribežališče 
za tiste, ki niso uspeli na drugih 
področjih. Izpostavil je tudi prob
lem kadrovske politike stranke, ki 
nima jasnih kriterijev za kadrov
anje na ključna mesta. Janez Po

dobnik je v zaključku uvodnega 
dela dejal, da morajo v politiki os
tati najboljši. Na vprašanje, zakaj 
smo vedno v poziciji, je odgovo
ril: “Ker je v SLS politični gen, 
da moramo reševati probleme. 
Ta naš gen se je najbolje izrazil 
skozi naše župane.” Prepričan je, 
da za resno, odgovorno politično 
stranke velja aksiom, da politični 
voditelji zrastejo v stranki in da 
si prizadeva biti predsednik, ki 
deluje povezovalno. Treba pa se 
je vprašati, kako živi povprečen 

slovenski človek? “Jaz bi želel biti 
v enem prostoru. Rad bi, da bi bil 
naš čoln uravnotežen. Uživam 
v svojem delu, ki je naporno in 
nehvaležno, vendar spim trdno in 
delo me navdihuje,” je uvodni del 
zaključil predsednik SLS.

Za zaključek bo najprimernejši 
citat Roka Ravnikarja: “Če se 
borim za svoj stolček, pomeni, 
da me ogroža prav vsak okoli 
mene, vsak znotraj organiza
cije je moj nasprotnik; zato si 
v takšni organizaciji nabiram le 
ljudi, ki me bodo podpirali. Višji 
nivo je, če se borim za interes, za 
nek višji interes; potem se bom 
boril s tistimi, ki nasprotujejo 
temu interesu in bom sodeloval 
s tistimi, ki ga podpirajo. Še višja 

nivo pa je politični program, ko 
se borim za to, da se bo zgodilo 
tisto, kar jaz mislim, da je prav. 
Le tako se lahko borim za to, da 
SLS najbolj uspe. Če se borimo 
za politični program, pomeni, 
da bomo skupaj zbrali podobno 
misleče ljudi. Ni važno, kdo 
zmaga, saj se bo izvajal na kon
cu tisti politični program, ki ga 
podpiram. In SLS je politična 
stranka, torej organizacija, ki 
mora podpirati in se boriti za 
isti politični program.”

Bivša predsednika podmladkov sta bila aktualna; Aleš Primc: 
Minister Božič je zaradi nesreče v Cirkovcah objektivno od
govoren in bi moral zato odstopiti!”

Leto 2007 je bilo razglašeno za 
Evropsko leto enakih možnosti za vse 
prebivalce Evropske unije ne glede na 
njihovo nacionalno, rasno ali etnično 
pripadnost, veroizpoved, spol, spol
no usmerjenost, telesno in duševno 
invalidnost ali starost. Slednja je še 
posebej zanimiva zaradi hitrega pove
čevanja deleža starejšega prebivalstva 
v deželah razvitega sveta, tudi v Slove
niji. Staranje prebivalstva je proces, 
ki se mu ne bo mogoče izogniti in bo 
zahteval temeljite in predvsem hitre 
ukrepe. Prihodnost družbe leži v po
vezovanju starejše, srednje in mlajše 
generacije. Ali je možna ohranitev 
družine kot medgeneracijske celice? 
Kako je z institucionalno skrbjo za 
starejše pri nas? Lahko postane med
generacijsko sožitje protiutež institu
cionalizaciji?

Leta 2050 bo vsak tretji prebiva
lec Slovenije in tudi Evropske unije 
star 65 let ali več, prebivalec sveta 
pa bo v povprečju 10 let starejši kot 
danes. Demografski problem je izziv, 
ki pušča posledice na individualnem, 

organizacijskem in družbenem po
dročju. Z namenom, da bi poiskali 
nekaj rešitev v zvezi s tem, so se pri to
kratnem omizju zbrali Janez Podob
nik, predsednik SLS in minister za 
okolje in prostor, Peter Svetina, pred
sednik Skupnosti varstveno delovnih 
centrov Slovenije, Davor Dominkuš, 
generalni direktor Direktorata za so
cialne zadeve pri Ministrstvu za delo, 
družino in socialne zadeve, izr. prof. 
dr. Jože Ramovš, antropolog in so
cialni delavec z Inštituta Antona Tr
stenjaka, Bogdan Bradač, predsednik 
Upokojenske zveze pri SLS ter Mat
jaž Košak, član Izvršilnega odbora 
Nove generacije SLS.

Rdeča nit razprave strokovnega 
omizja je bila skrb za starejše ljudi. 
Znano je, da se prebivalstvo Slovenije 
stara, še bolj zaskrbljujoče pa je dejs
tvo, da naravni prirastek že dolgo ne 
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Matjaž Košak: “Pomembno je, 
da imamo mladi pred seboj zgled, 
da je predsednik človek, ki stoji za 
svojimi moralnimi vrednotami, in 
daje zgled mladim, ki se še razvi
jamo.”

Dr. Ludvik Toplak: “Presenečen 
sem nad zrelostjo mladih. Desnica 
ne more graditi na pragmatizmu, 
mora imeti na vrednotah temelječi 
program. Nocoj vidim, da gradite 
na tem, in vam čestitam za to.”

Dušan Janez Gačnik: “V prihod
nje si želim, da bi obstajal močen 
kadrovski nabor mladih in letnica 
2012 se mi zdi realna. Tudi jaz 
pogrešam v stranki kadre med 28 
in 40 letom starosti.”

Klemen Slemenšek: “Zanimajo 
me zmage, ne pa SLS kot prives

ek. Ni treba za vsako ceno v vlado; 
treba je vedeti, da naša konkurenca 
ni v LDS in SD, ampak v drugih 
desnih strankah.”

Matej Košir: “Potencial, ki ga vsi 
zanemarjajo, tudi SLS, so mladi vo
livci. Tu je priložnost za SLS, da 
naredimo novega volivca SLS. Ne 
skušajmo prepričati prepričanih. 
Le mlad človek se lahko približa 
mlademu človeku.”

Boštjan Pražnikar: “Po eni strani 
si postavljamo ambiciozne cilje, 
po drugi strani pa manjka pogled 
v nas, mlade. Ljudska stranka je 
bila uspešna v času kmečke zveze, 
ko smo mladi imeli prostor, kjer 
smo lahko iskali svoj zagon.”

Jakob Presečnik, vodja poslanske 
skupine SLS: “Opozoril bi, da ste 
mladi na svojem kongresu sprejeli 
sklep, vodilo, da mora na nasledn
jih državnozborskih volitvah kan
didirati čim več mladih, ki sva ga 
podprla vsaj dva: predsednik in jaz. 
Če hočemo doseči današnji naslov, 
je potrebno doseči dober rezultat 
na volitvah že v naslednjem letu. 
In želim, da čim več mladih ljudi 
kandidira.”
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dosega stopnje, ki jo je še nekaj deset
letij nazaj. Gospod Podobnik je pou
daril, da je smisel slovenske države ta, 
da bo v prihodnje v njej živelo čim več 
srečnih družin, zato smo dolžni, da se 
o tem pogovarjamo in razprava o med
generacijski solidarnosti je dobro izho
dišče za iskanje potrebnih rešitev. Dr. 
Ramovš je dejal, da pojem solidarnost 
po njegovem mnenju pomeni to, da dr
žimo skupaj; gre tako za solidarnost v 
dobrem kot tudi v slabem. Za gospoda 

Dominkuša je solidarnost vrednota, 
način življenja in odgovornost nekega 
člana, za gospoda Svetino pa predstav
lja sobivanje z ljudmi in vsakodnevno 
življenje. Bogdan Bradač je poudaril, 
da je v Sloveniji dovolj solidarnosti, 
vseeno pa država večinoma podpira 
le solidarnost staršev in otrok, pri 
tem pa pozablja na stare starše. Pred
stavnik Nove generacije SLS, Matjaž 
Košak, je kot sinonima za solidarnost 
navedel odobravanje in razumevanje 
med ljudmi, in dodal, da je za sožitje 
med generacijami potrebno spošto
vanje in prilagajanje vrednot. Včasih 
je bilo sožitja še več, zato je prav, da 
mlad človek pozna starost in jo tudi 
spremlja. Vzgoja za organizacijsko so
žitje se mora pričeti že v šoli, vzdrževa
nje teh odnosov pa je ključni problem 
današnje družbe. Vezni člen med mla
do in staro generacijo je torej srednja, 
ki mora po prepričanju dr. Ramovša 
poskrbeti za dobro komunikacijo, ki 
lahko celo reši demografski problem. 
Komunikacija med staršema je bistve
na za kakovosten razvoj otroka in je 
naučena posameznik se je lahko uči 
vse življenje. Otrokom je že pred pu
berteto potrebno nuditi splošen tečaj 
osnov komuniciranja s starejšimi, v 
srednji šoli pa je potrebno uvesti tečaj 
za razumevanje starejših ljudi. 

V nadaljevanju je beseda nanesla 
na medgeneracijska središča in domo
ve za starejše, še zlasti na domove 
četrte generacije, ki so po mnenju 
udeleženih najboljši in najuspešnejši 
tip domov, saj dajejo starejšim, ki so 
vanje vključeni, občutek domačnosti. 
Po besedah gospoda Dominkuša je 
ideja države, da bi se gradila razpr
šena mreža takšnih majhnih domov, 
kar bi vplivalo tudi na medsebojne od
nose. Država bo pri sklepanju konce

sijskih pogodb dala prednost tistem 
domovom, ki bodo ponujali domove 
četrte generacije. Na državni ravni se 
torej mora zagotoviti predpise, lokal
na skupnost pa naj v skladu z letemi 
izvaja ukrepe. 

Z omizjem Medgeneracijska 
solidarnost kot odgovor na demo
grafske izzive smo želeli poudariti 
pomen družine in skrb za starejše 
v današnji družbi. Celotno omizje 
se je strinjalo, da leži prihodnost 
družbe v povezovanju starejše, 
srednje in mlajše generacije. Drug 
drugemu moramo pomagati živeti 
in prenašati življenjsko modrost in 
izkušnje z ene generacije na drugo. 
Medgeneracijska solidarnost naj 
pomeni pomoč, učenje in razume
vanje drug drugega. Tudi pri SLS 
se zavzemamo se za medsebojno 
pomoč večih generacij in za ohra
nitev družine kot medgeneracijske 
celice. Posamezniku takšna družina 
predstavlja pomembno skupnost in 
najboljši način iskanja sožitja med 
generacijami. Prav zaradi tega se 
mora država začeti zavedati resnosti 
demografske problematike, vsako 
popotovanje pa se začne z majhnimi 
koraki, torej pri nas samih in našem 
odnosu do starejše generacije.

Maja Šepetavc
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Spregovoril je tudi Janez Podobnik 
ter poudaril, da SLS s temi omizji 
odpira prostor za javno diskusijo, saj 
je vsaka umestitev cest vedno konf
liktna. Ni bilo namreč enostavno, je 
še pridal, pripeljati zgodbo do stanja, 
kjer je projekt sedaj. Sedaj je prilož
nost, da dobro umestimo 4. razvojno 
os, saj je prioritetni državni projekt. 
Ko se država odloči, da modernizi
ra cestno povezavo, je prav, je še 
dejal, da se tega loti profesionalno 
in da vodi odprto komunikacijo z lo
kalno skupnostjo. Del obvoznice je 
že v izgradnji, vprašanje pa je glede 
selške smeri. Poudaril je, da imajo 
resen načrt, da bi do konca oktobra 
predstavili predlog najboljše rešitve. 
Sovodenj mora biti povezan z ekviva
lentno cestno povezavo. Ni ključen 
namen, da bi navijali za tako ali dru
gačno varianto, ampak da najdemo 
ustrezne rešitve. 

Mag. Božič je v nadaljevanju spre
govoril tudi o težavah slovenskega 
cestnega omrežja. Povedal je, da je 
bilo državno cestno omrežje v pre
teklih letih zelo izolirano, sedaj je 
dvakratno večje. V dveh letih se je 
zgodilo veliko pomembnih premikov. 
4. razvojna os je rezultat velikega pro
jekta in osebnega zavzemanja, zato je 
prav tako pomembna kot 3. razvojna 
os. Ta ideja je bila razdelana v smeri 
parcialnih rešitev, od Ljubljane do 
Jeprce, od Jeprce naprej pa gre za 
vprašanje obvoznice Škofja Loka. 
Ko bo obvoznica zgrajena, v okviru 
lokacijskega načrta, bo financiranje 
tudi naprej zagotovljeno. Dinamika 
gre po letih tako, da zagotavlja izgrad
njo do konca leta 2009, seveda, če ne 
bo kakšnih dodatnih zapletov. Gre za 
maksimalen dosežek države. Nekaj 
odsekov ima prednostni značaj, po
tem pa se je seveda tudi treba odločiti 
glede poteka trase proti Primorski. 
V okviru financiranja s strani države 
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4. razvojna os (TolminCerkno
Škofja Loka): priložnost za dvig 
kakovosti življenja!

Razvojne osi bodo po eni strani 
prispevale h koncentraciji gospodar
skega razvoja na njihovih trasah, po 
drugi strani pa tudi izboljšale promet
no varnost in pretočnost prometa. 

Ključne ukrepe na četrti razvojni 
osi (Robič  meja z Republiko Italijo 
– Kobarid – Tolmin – Dol. Trebu
ša – Cerkno  Gorenja vas  Škofja 
Loka – Jeprca) predstavljajo obvoz
nice štirih naselij – Kobarid, Tolmin, 
Gorenja vas in Škofja Loka  ter no
vogradnja ceste na odseku Cerkno  
Hotavlje, s katerim bo rešen problem 
prehoda preko Kladja. Z ostalimi 
predvidenimi ukrepi se bo izboljšalo 
stanje vozišča na osi, s širitvami voziš
ča in povečanjem radiev se bodo od
pravile geometrijske slabosti, sanirali 
se bodo nekateri objekti in zidovi ter 
izboljšala prometna varnost. 

Trenutno je v obdelavi študija treh va
riant s podvariantami (varianta JUG, 

varianta SEVER 1 in varianta SEVER 
2), predvideva pa se, da bo študija za
ključena do letošnjega oktobra.

Šesto letošnje predtaborsko omizje 
SLS je potekalo v Škofji Loki, gostje 
omizja pa so bili predsednik stranke 
in minister za okolje in prostor Janez 
Podobnik, takratni minister za pro
met mag. Janez Božič, poslanec SLS 
v DZ RS in župan Občine Železniki 
Mihael Prevc, Igor Draksler, župan 
Občine Škofja Loka ter Vili Žavrlan, 
direktor Direkcije RS za ceste. Tudi 
tokratna tema je bila aktualna, in si
cer 4. razvojna os ter njen prispevek 
k dvigu kakovosti življenja v tem delu 
Slovenije.

Igor Draksler je uvodoma pozdra
vil vse uvodničarje ter udeležence 
omizja, sicer pa poudaril, da je po
trebno izboljšati pretočnost prometa 
ter da bo izboljšanje prometnih po
vezav pripomoglo k boljšemu stanju 
nasploh. 
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prostora ter razvoj kmetijstva in 
podeželja. 

Marjan Maučec meni, da lahko 
Prekmurje s svojimi resursi resnič
no postane visoko razvita regija. 
Potrebne so aktivnosti na področju 
obnovljivih virov energije. Prekmur
je ima sposobne in delavne ljudi, ki 
so pripravljeni pomagati pri razvoju 
regije. Prvi korak k razvoju bo usta
novitev pokrajine. 

Minister za okolje in prostor Ja
nez Podobnik je povedal, da se je 
v Prekmurju najprej začelo s pro
jektom izgradnje vodovoda, razvoj 
pa se nadaljuje na področju kanali
zacijskih sistemov, čistilnih naprav 
in obnovljivih virov energije. Ker je 
Prekmurje elementarno povezano s 
kmetijstvom, je modro, da gremo v 
razvoj tudi na tem področju, mora
mo pa postopno in premišljeno za
četi z uvajanjem novih rastlinskih 
kultur. 

Tudi dr. Ivan Žagar meni, da je 
uvedba pokrajin velika razvojna pri
ložnost za Prekmurje. Ta projekt bo 
pripeljal finance in naloge navzdol, 

na nivo pokrajin. Za sprejem zakono
daje o pokrajinah bo potrebno še ve
liko političnih pogajanj, vendar sam 
meni, da je 14 pokrajin res zgornja 
meja in da je treba pokrajine ustano
viti še v tem mandatu, ker sicer jih 
še 1215 let ne bo.

Vili Žavrlan je povedal, da je za 
vsak razvoj potrebna dobra promet
na infrastruktura, zato je prav, da se 
ceste obnavljajo in gradijo. Pravica 
do mobilnosti je temeljna človeko
va pravica in zato moramo razvijati 
prometno infrastrukturo, ker bo to 
dobro za vse nas. V okviru predlo

Predtaborsko omizje 2007

Razvojni potenciali Prekmurja

predtaborska omizja

bodo zneski precej veliki, kar pome
ni, da je država projekt resno vzela in 
bo postal realnost. Ob koncu je pou
daril še, da mora biti rešitev takšna, 
da bo dala največji učinek, ob tem 
pa ekonomski kriterij ne bo najbolj 
pomemben. 

Tudi poslanec Prevc je pritrdil 
pozitivnim premikom v zvezi s 4. 
razvojno osjo in poudaril, da so se 
zadeve pričele premikati šele v seda
njem času. Prepričan je, da je potreb
no zaupati stroki in da je potrebna 
profesionalna umestitev povezovalne 
ceste v prostor. Najboljša varianta je 
preko Poljanske doline, v Cerkno in 
Posoško dolino. Te študije variant 
se aktivno preučujejo, zato lahko vsi 
zaupamo, da bo študija primerno iz
brana. Stroka opozarja, da je varianta 
preko Gorenje vasi zelo težko izve
dljiva. Poudaril je še, da gre za dva 
momenta: da je ta varianta čimbolj 
strokovno umeščena v prostor in da 
prinese novo kakovost življenja v ta 
prostor. Prepričan je, je še povedal, 
da smo na pravi poti.

Kot zadnji izmed uvodničarjev je 
spregovoril tudi direktor Direkcije RS 
za ceste Vili Žavrlan in na začetku po
vedal, da sedanja cesta med Škofjo 
Loko in Cerknim ni ustrezna, zato 

se razmišlja o posodobitvi te ceste. 
Leta 1999 je bila izdelana prva študi
ja variant, aktivnosti pa so se začele 
izvajati 14. aprila 2006, predlog je bil 
dopolnjen junija. Že v letošnjem letu 
naj bi prišli do najustreznejše varian
te, predlogi Gorenje vasi so bili obde
lani, gre za 4 možne variante, kako 
bo postopek potekal naprej, bo pove
dala stroka. Vsekakor pa, je poudaril, 
ne načrtujejo ceste, ki bo enakega ran
ga oz. slabša. Poljanska obvoznica je 
umeščena v prostor, od umestitve v 
lokacijski načrt delajo naprej, vendar 
so večkrat morali iti v postopke razla
stitve. V letošnjem letu nadaljujejo z 
izgradnjo krožišča v Zmincu, poteka 
pa že razpis za področje ljubljanske 
ceste do predora. V drugi polovici 

leta 2008 bodo razpisali glavni del 
– predor do Zminca. Gre za veliko 
investicijo, čez 30 milijonov evrov, iz 
strukturnega sklada lahko dobimo v 
višini do 80% upravičenih stroškov, v 
celoti to znaša 60%, iz rednega dela 
občinskega proračuna pa naj bi bilo 
financiranih 20%. Kar se tiče obvoz
nice pri Gorenji vasi, obstaja le ena 
realna trasa, za ta del je predvideno, 
da bo postopek izbora zaključen še 
v tem letu. Gre za skoraj enak vložek 
kot za obvoznico Škofja Loka, predvi
deva pa, da bo po sprejetju državnega 
prostorskega načrta možno preiti k 
podrobnejši izdelavi variante. V letoš
njem letu se namenja 10% več inve
sticijskih sredstev kot v letu 2007, to 
daje realne pogoje za delo, ki je bilo v 
preteklih letih podhranjeno, posledi
ca pa so vsekakor vedno večje žrtve, 
je še dejal ob zaključku.

Tudi na tem omizju se je vnela vro
ča razprava, saj si prebivalke in pre
bivalci krajev ob 4. razvojni osi niso 
edini o vseh potekih cest na osi, pa 
tudi sicer ni še vse dorečeno. 

Je pa precej vprašanj razjasnil tudi 
inženir Janez Repež, ki je zaposlen 
v podjetju PNZ d.o.o., zadolženem 
za izdelavo študij o možnih variantah 
poteka cest 4. razvojne osi. Med dru

gim je predstavil par možnih, izvedlji
vih, pa tudi nekatere nerealne poteke 
tras cest na 4. razvojni osi. 

Kot vedno, ko je govora o cestnih po
vezavah, bi tudi na tem omizju razpra
va lahko trajala še dolgo po zaključku 
omizja, vendarle pa so vsi udeleženci 
z uvodničarji prišli do nekaterih skup
nih točk. Četrta razvojna os in njene 
rešitve bodo pripomogle k razvoju kra
jev na osi, za to pa bodo, kot za vsak 
napredek, žal potrebne tudi nekatere 
žrtve, ki pa se bodo na koncu koncev 
izkazale ne le za potrebne, pač pa tudi 
za koristne, saj bo končno prometno 
in siceršnje stanje v krajih 4. razvije 
osi veliko boljše, kot je sedaj. 

zapisala: Tjaša Podergajs,
uredila: Jerneja Faletič

V Moravskih Toplicah smo v četr
tek 30. avgusta pripravili omizje na 
temo Razvojni potenciali Prekmurja. 
Gostje omizja, ki ga je vodil državni 
svetnik v DS RS Marjan Maučec so 
bili minister za okolje in prostor in 
predsednik SLS Janez Podobnik, mi
nister v Službi Vlade RS za lokalno 
samoupravo in regionalno politiko 
dr. Ivan Žagar, poslanec v DZ RS 
in župan občine Lenart mag. Janez 
Kramberger, predsednik Regionalne
ga razvojnega sveta mag. Radovan 
Žerjav, direktor direkcije RS za ceste 
Vili Žavrlan, vodja Sektorja za aktiv
nosti učinkovite rabe in obnovljivih 

virov energije mag. Hinko Šulinc in 
direktor Razvojne agencije Sinergija 
Stanislav Sraka.

Vizija Prekmurja je postati inova
tivna in visoko kreativna regija, ki bo 
prebivalcem zagotavljala visoko kva
liteto življenja preko sonaravnega bi
vanja z okoljem ter jim omogočala 
celosten razvoj lastnih potencialov. 
To vizijo je možno doseči z razvojem 
ustvarjalnega gospodarstva, temelje
čega na znanju, novih tehnologijah, 
s spodbujanjem zasebnega in javne
ga partnerstva; s spodbujanjem ino
vativnosti, podjetništva in izobraže
ne, podjetne ter prilagodljive delov
ne sile; z vzpostavitvijo primernega 
okolja, odzivne in podjetne lokalne 
skupnosti ter z razvojem območnih 
in regionalnih partnerstev; s podpi
ranjem zdravega življenjskega okolja 
za izboljšanje zdravstvenega stanja 
prebivalstva; z enakomernim širje
njem razvoja po celotni regiji in z po
vezovanjem kmetijstva s turizmom 
ter s spodbujanjem vseživljenjskega 
izobraževanja in kulturnoumetniške 
ustvarjalnosti.

Razvojne prioritete Prekmurja so 
gospodarski razvoj in razvoj turiz
ma; razvoj človeških virov; izgrad
nja infrastrukture; razvoj okolja in 



67

ga rebalansa proračuna je ogromno 
novih projektov, pomembno pa je, 
da se reši situacija glede masovnih 
prevozov. Uredbe o lokacijskem na
črtu zavezujejo investitorje in potreb
no je, da bo tudi Dars kot izvajalec 
prispeval k sanaciji. 

Mag. Janez Kramberger je pouda
ril, da je SLS od leta 1991 odločil
no prispevala pri dosežkih, ki jih je 
slovenska država dosegla. Na svoje 
delo moramo biti ponosni, vendar je 
sedaj čas, da pokažemo vizijo kako 
in na kakšen način izkoristiti mož
nosti in potenciale tudi za naprej. 

Pokrajine so tista osnova na kateri 
bomo lahko uspehe nadgrajevali. V 
kolikor države ne decentraliziramo, 
ne bomo mogli izkoristiti razvojnih 
potencialov. Občine imajo namreč v 
svojih razvojnih programih zapisane 
svoje projekte, jasno pa je, da jih bo 
treba združiti na širšem nivoju. Po
tenciali Prekmurja so v zdravi pride
lavi hrane in v kmetijstvu v povezavi 
s turizmom. 

Da ima Prekmurje specifično zgo
dovino, kjer se je najbolj odražalo 
kmetijstvo, je povedal Stanislav Sra
ka. Potrebno je izkoristiti potencial 

družinskih kmetij. Sicer pa je ključ
na gospodarska panoga turizem in 
to usmeritev je potrebno zagovarjati 
saj imamo naravne danosti in zaled
je. V tem trenutku je najmočnejši 
program »oaza zdravja«, ki je v pri
pravi, in želja je, da se ga začne čim
prej implementirati. Programi torej 
so, a prazna vreča ne stoji pokonci. 
Potrebno bi bilo tudi poenostaviti 
postopke.

Mag. Radovan Žerjav ocenjuje, 
da je razvojni program za Prekmur
je dober in da je potreben razvojni 
zagon. Danes se ogromno govori 

o prvi in drugi generaciji biogoriv. 
Nespametno se mu zdi, da tega vira 
energije ne bi izkoristili. Biotermal
na energija je edina prednost Prek
murja. Dejstvo je, da je geotermalna 
energija konkurenčna ostalim in da 
okolja nimajo sredstev za realizacijo 
takšnih projektov. 

Janko Halb, predsednik OO SLS 
RogašovciPertoča meni, da Prek
murje ne bo rešilo nič drugega kot 
povečana dodana vrednost in nova 
delovna mesta. Iz avtoceste ne 
bodo nastala nova delovna mesta. 
Neobstoj kotizacije lokalnih gospo
darskih družb na borzi kaže na to, 
da je Prekmurje na robu Slovenije. 
Dokler se bodo Prekmurski delavci 
zadovoljevali s tem, da je povprečna 
plača med 400 in 600 evri, ne bo 
prišlo do razvoja. Zbrane je pozdra
vil še Tibor Vöröš, podpredsednik 
Nove generacije SLS, ki pravi, da 
so mladi v Prekmurju pripravljeni 
aktivno sodelovati pri raznih razvoj
nih projektih, saj so mladi izhodišče 
za boljši jutri.

Omizje se je zaključilo z beseda
mi Marjana Maučeca, da Prekmur
ci ne prosjačijo ampak želijo, da se 
jim vrne, kar jim je bilo v 15 letih 
odvzeto.

HB

Prvopodpisani vlagatelj Resoluc
ije o meji s Hrvaško  poslanec 
Josip Bajc  zagotovil, da bo SLS 
vztrajala v prizadevanjih, da DZ RS 
sprejme zavezujoče sklepe o načinu 
reševanja odprtih mejnih vprašanj s 
Hrvaško.

Zbrani so z dolgim aplavzom na
gradili odločne besede Josipa Baj
ca, ki je izrazil tudi prepričanje, da 
bo poslanska skupina SLS podprla 
sklic izredne seje Državnega zbora 
RS na temo Hrvaške. Na tej seji naj 
bi ob predlogih SNS obravnavali 
tudi resolucijo o meji s Hrvaško 
oz. glavne vsebinske sklope tega 
dokumenta, saj SLS ne vztraja na 
lastnem dokumentu, če je za neka
tere stranke oz. poslance moteče, 
da bi podprli Resolucijo SLS.

SLS gre za to, da se pride do skle

pov DZRS, ki bodo zavezujoči za 
vse slovenske pogajalce.

V nadaljevanju so o različnih vidi
kih problematike slovensko hrvaš
ke meje spregovorili etnologinja dr. 
Dr. Duša Krnel –Umek, zgodovi
nar dr. Peter Pavel Klasinc, geodet 
mag. Pavel Zupančič, pomočnik 
direktorja Geodetskega inštituta 
Slovenije dr. Janez Rojc, slavist
ka ga. Ana KalcHafner, pravnik 
Danijel Starman, Rudi Merljak in 
drugi.

Moderator omizja Marjan Po
dobnik je izrazil priznanje in spo
štovanje Jošku Jorasu za njegove 
žrtve in prizadevanja, saj bi si brez 
njega danes Slovenije že nepovrat
no zapravila možnost za ohrani

tev celovitosti Piranskega zaliva in 
neomejenega dostopa na odprto 
morje. Zbrani so z aplavzom dali 
priznanje borcu za slovensko juž
no mejo Jošku Jorasu, ki je nato 
predstavil sedanje stanje. Povedal 
je, da kljub pravnomočnosti sodbe 

sklepa Piranskega 
sodišča o odstrani
tvi cestnih ovir na 
levem bregu Dra
gonje Hrvaška 
tega na spoštuje, 
Slovenija pa ne 
ukrepa.

Zahvalil se je 
svojim najbliž
jim prijateljem in 
vsem, ki so mu v 
teh letih stali ob 

strani, da je skupaj z družino lah
ko zdržal vse te pritiske s hrvaške in 
slovenske strani. Večinsko stališče 
omizja je bilo, da je posredovanje 
tretjega možna oblika reševanja 
odprtih vprašanj, toda predhodno 
je treba v DZ sprejeti jasna izho
dišča. 

Po zanimivi razpravi in enotni 
podpori odločni politiki SNZ pri 
SLS in vodstva SLS je podpredsed
nica stranke Nada Skuk v imenu 
predsednika Janeza Podobnika 
pozdravila zbrane in zagotovila na
daljnje prizadevanje vodstva SLS 
za dosego pravičnih rešitev za od
prta mejna vprašanja.

Portorož: Predtaborska dobro obiskana okrogla miza

SLS kot jamstvo za ohranitev 
celovitosti Piranskega zaliva in 
neomejenega dostopa Slovenije 
na odprto morje

predtaborska omizja
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Ali zna mo 
pri do bi va ti 
evrop ska 
sreds tva?
Kraj, sep tem ber 2007

Člans tvo v Evrop ski uni ji je Slo
ve ni ji v zad njih le tih pri ne slo ne le 
več jo pre poz nav nost v sve tu in več
jo od go vor nost na po li tič nem pri zo
riš ču, tem več tudi več mož no sti na 
gos po dar skem po droč ju. Slo ven sko 
gos po dars tvo je z ena ko vred nim vsto
pom na ve li ki no tra nji trg Evrop ske 
uni je iz po stav lje no os tri med na rod ni 
kon ku ren ci. Za us pe šen gos po dar ski 
raz voj je po treb na uved ba so dob ne ga 
trž ne ga gos po dars tva in od pra va ovir, 
ki pov zro ča jo zao sta ja nje in na za do
va nje ne ka te rih gos po dar skih pa nog. 
Zla sti po mem ben je raz voj pod jet
niš tva, še zla sti majh nih in sred njih 
pod je tij, ki jim je po treb no za go to vi ti 
po zi tiv no oko lje.

Z omiz jem Ali zna mo pri do bi va
ti evrop ska sreds tva? že li Slo ven ska 
ljud ska stran ka ak tiv no raz prav lja ti 
o vseh fi nanč nih mož no stih, ki nam 
jih nudi Evrop ska uni ja. Ta na mreč dr
ža vam čla ni cam za go tav lja tudi mož
nost fi nanč ne pod po re pri ne ka te rih 
pro jek tih, ki jih Slo ven ci zaen krat po 
na šem mne nju še ne zna mo do volj 
obr ni ti sebi v prid. Ti sta pod jet ja, 
ki so se od lo či la pri ja vi ti na raz pis, 
so na le te la v prak si na pre ne ka te ro 
te ža vo, zato bi bila po moč na še dr ža
ve pod jet jem zelo umest na. Fi nanč
na po moč Evrop ske uni je za je ma 
raz lič na po droč ja in tudi po go ji za 
pri do bitev fi nanč ne pod po re se raz
li ku je jo. Če upo šte va mo dejs tvo, da 
je le tos Evrop ska uni ja uved la nove 
pro gra me po mo či za ob dob je 2007 
2013 in olaj ša la po stop ke pri do bi tve 
evrop skih sred stev, je skraj ni čas, da 
ugo to vi mo, kje pri is ka nju fi nanč ne 
po mo či slo ven ski pod jet ni ki na le ti jo 
na te ža ve, ka te re so naj več je ovi re, s 
ka te ri mi se na svo ji poti sre ču je jo, in 
pred vsem, kako za go to vi ti ne mo ten 
in hi ter raz voj pod jet niš tva pri nas. 

Maja Še pe tavc

Pred ta bor ska  omiz ja Slo ven ske ljud ske stran ke:

29. av gu sta smo v Slo ven ski Bi
stri ci go vo ri li o pro jek tu us ta nav
lja nja po kra jin v Slo ve ni ji. Uvod ni
čar ji okro gle mize so bili mi ni ster v 
Služ bi Vla de RS za lo kal no sa mou
pra vo in re gio nal no po li ti ko dr. 
Ivan Ža gar, po sla nec SLS v DZ RS 
Mar jan Dro fe nik in žu pa nja ob či ne 
Slo ven ska Bi stri ca Ire na Maj cen. 
Zbra ne je na go vo ril tudi mi ni ster 
za oko lje in pro stor in pred sed nik 
SLS Ja nez Po dob nik.

V poz drav nem go vo ru je Ja nez 
Po dob nik po ve dal, da v SLS is kre
no ver ja me mo v po kra ji ne in da je 

se da nja raz pra va na temo po kra jin 
si cer de mo kra tič na, a zelo de li kat
na. Pro jekt us ta nav lja nja po kra jin 
je zelo po mem ben tako za koa li ci jo 
kot za dr ža vo in da je bo lje, da ima
mo 14 po kra jin, kot pa da pro jekt 
pade v vodo. 

Na vpra ša nje, ali po kra ji ne po tre
bu je mo ozi ro ma za kaj, je mi ni ster 
dr. Ivan Ža gar od go vo ril, da se po
vsem stri nja s stro kov no in po li tič
no jav nost jo, ki meni, da po kra ji ne 
po tre bu je mo. Slo ve ni ja po tre bu je 
moč nej šo struk tu ro in ena ko mer
nej ši raz voj po ce lot ni dr ža vi. Tre
nut no sprem lja mo sklad ni raz voj 
dr ža ve sko zi 12 sta ti stič nih re gij 
in zaen krat so od klo ni nor mal ni. 
Ko do da mo osred njo Slo ve ni jo, 
pa in deks zelo po sko či in tren di 
so ne ga tiv ni, zato mo ra mo vpe lja ti 
po kra ji ne. Z us ta no vi tvi jo po kra jin 
ne bodo na stali novi dav ki in nova 
de lov na me sta, tem več bo pri ha ja lo 
do pre raz po re di tev de lov nih mest. 
Po zi ti ven pre mik se pri ča ku je tudi 
v smi slu kva li te te sto ri tev jav ne 
upra ve. 

Ire na Maj cen gle da na us ta no vi
tev po kra jin zelo po zi tiv no. Meni, 
da bodo za ra di manj še ga pro sto ra 
us kla je va nja hi trej ša in učin ko vi

Slo ven ski Bi stri ci

POKRAJINE  os no   va za 
zmanj še va nje raz v  oj nih raz lik!

tej ša. Spra šu je se, le kako in kdaj 
bodo po kra ji ne za če le de lo va ti, saj 
bodo go to vo po tre bo va le ne kaj ča
sa za za gon. Pri tem pa bodo po
mem bno vlo go odi gra li žu pa ni. 
Po de že lje, ki pre vla du je v tam kajš
njem ob moč ju, bo z us ta no vi tvi jo 
po kra jin le pri do bi lo, omo go čen pa 
bo tudi bolj ši in kva li tet nej ši raz voj 
kme tijs tva.

Mar jan Dro fe nik je pre pri čan, 
da je zad nji čas, da se us ta no vi jo 
po kra ji ne. Mo ti lo ga je, da se je na 
seji DZ RS go vo ri lo le o šte vi lu in 
se de žih po kra jin, ne pa o vse bi ni, 

ki jo pred stav lja jo tri je za ko ni: 
Zakon o fi nan ci ra nju po kra jin, 
Zakon o vo li tvah v po kra ji nah in 
Zakon o po kra ji nah. 

Mi ni ster dr. Ivan Ža gar je v na
da lje va nju po ja snil, kako je priš lo 
do pred lo ga po ka te rem bi se Slo
ve ni ja de li la na 14 po kra jin. Pred
log je na stal iz dela, ki ga oprav lja 
stro ka in si cer po pri me ru sta ti

stič nih re gij, ki jih ima mo se daj 12, 
do da ni pa sta še Sa vinj skoŠa leš ka 
in Spod nje po drav ska po kra ji na. 
Pred log ob mo čij po kra jin ozi ro ma 
do lo či tev nji ho vih ob mo čij te me lji 
pred vsem na pro stor ski čle ni tvi, ki 
iz ha ja iz ob sto je čih pro ce sov po ve
zo va nja, re gio nal ni iden ti te ti in pri
pad no sti lju di, na rav no geo graf skih 
zna čil no stih in po se li tvi Slo ve ni je 
ter spe ci fič no sti slo ven skih raz mer 
z zgo do vin ske ga, geo graf ske ga, gos
po dar ske ga, kul tur ne ga in dru gih 
vi di kov. Pri stoj no sti, ki bodo z dr ža
ve pre ne se ne na po kra ji ne, so jav ne 
za de ve re gio nal ne ga po me na ozi ro
ma lo kal ne za de ve šir še ga po me na, 
ki pre se ga jo zmog lji vo sti ob čin in 
bodo do lo če ne z za ko nom ali s 
pred pi som po kra ji ne, spre je tim v 
so glas ju z ob či na mi. 

Evrop ska uni ja nam ne neh no daje 
pri po ro či la, naj ob li ku je mo po kra
ji ne, ven dar bo po tre ben ši rok do
go vor za spre jem pred la ga ne za ko
no da je, saj gre ko nec kon cev le za 
no tra njepo li tič no od lo či tev. Mož no 
bi bilo tudi manj še šte vi lo po kra jin, 
ven dar se nih če ni pri prav ljen odre
či »svo ji« po kra ji ni. Na mi ni strs tvu 
so pre je li tudi mne nja s stra ni ob čin, 
ki se v ve li ki meri stri nja jo s pred lo
gom. Sko zi po kra ji ne bo priš lo do 
šte vil nih me ha niz mov na po droč ju 
izo bra že vanja, ak tiv ne po li ti ke za
po slo va nja… Zato ne bi bilo prav, 
da se pro jekt us ta nav lja nja po kra jin 
us ta vi. Za ve za na še stran ke je, da se 
pro jekt pri pe lje do kon ca. 

Kar se ti če od no sa ob či na – po
kra ji na, naj bi bil part ner ski. Ja sno 
je, da se ob či nam ne bodo od vze
ma le pri stoj no sti. Za ko no da ja pa 
do puš ča mož nost, da ob či ne pre ne
se jo ne ka te re na lo ge na po kra ji ne. 
Ko rek cij ski or gan je svet ob čin. 

Dr. Ža gar je na vpra ša nja obi sko
val cev od go vo ril še, da se bodo si
cer ne ka te re na lo ge uprav nih enot 
pre me sti le na po kra ji ne, na eno tah 
pa bodo ljud je lah ko še na prej do
bi li vsa do vo lje nja in pot ne li ste; 
uprav ne eno te bodo še na prej 
oprav lja le na lo ge no tra njih za dev. 
Meje po kra jin naj ne bi vpli va le na 
de lo va nje kme tij skih za vo dov in 
zbor nic. Vseh re ši tev na to temo še 
ni, v služ bi jih bodo čim prej re ši li. 
Mož no je, da bo ena po kra ji na “po
kri va la” dve kme tij ski us ta no vi.

Omiz je se je za klju či lo s po zi tiv
ni mi be se da mi Ja ne za Po dob ni ka, 
da se bo pro jekt us ta nav lja nja po
kra jin za go to vo na da lje val, saj smo 
v SLS pre pri ča ni, da je to do ber in 
po mem ben pro jekt.

HB

predtaborska omizja
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 Ko roš ka po
kra ji na – ali jo 
bomo zna li iz ko
ri sti ti?
Kraj, sep tem ber 2007

Vpra ša nje, ki si ga lah ko in si 
ga mo ra mo za sta vi ti za vse bo do
če po kra ji ne. Vpra ša nje, ki smo si 
ga za stav lja li tudi ob ustanav lja nju 
no vih ob čin. Pri teh je od go vor v 
ve li ki ve či ni ob čin ja sen; DA.

Obstojajo pa se ve da do lo če ni 
po go ji, ki jih mo ra mo iz pol ni ti, če 
ho če mo, da bo tudi za po kra ji ne 
od go vor »DA«.

Naj prej ob ve za dr ža ve, da sprej
me tak šno za ko no da jo, ki bo do
volj ja sno do lo ča la na čin fi nan ci
ra nja po kra jin. Ta je do volj do bro 
pri prav lje na. Tež ji za lo gaj in več ja 
od go vor nost je pri pre no su na log iz 
dr ža ve na po kra ji ne. Pri tem vi dim 
od go vor nost pred vem na mi ni strih, 
ki bodo mo ra li po skr be ti za ta pre
nos. Po kra ji ne bodo mo ra li vze ti za 
svo je tudi žu pa ni ob čin. Iz ka za ti se 
bodo mo ra li tudi iz vo ljeni po kra jin
ski funkcio nar ji. 

Na ko roš kem bo tre ba čim prej 
pre se či di le mo o se de žu po kra ji ne 
in se čim in ten ziv ne je pri prav lja ti 
na rea li za ci jo skup nih pro jek tov. 
Raz prše nost se de žev po sa mez nih 
in sti tu cij lah ko omi li di le mo okrog 
se de ža po kra ji ne, pra vi raz vojni 
pro jek ti pa dajo bis tve no več ji uči
nek. 

In če bomo rea li zi ra li za stav lje ni 
na men in smi sel us ta no vi tve po kra
jin, bomo do se gli za željeni cilj in 
od go vor bo »DA«.

Ja kob Pre seč nik

Ko mu nal ni od
pad ki kot pri lož
nost!
Lo ga tec, 4. sep tem ber 2007

So dob ni pri sto pi in okolj ski 
stan dar di pri zbi ra nju, lo če va nju, 
pre de la vi in od la ga nju od pad kov za
go tav lja jo va ro va nje oko lja in kva li
te to bi va nja, de po ni ja s cen trom za 
rav na nje s ko mu nal ni mi od pad ki 
pa je ver jet no lah ko tudi raz voj na 
pri lož nost za lo kal no oko lje. 

Cilj omiz ja Slo ven ske ljud ske 
stran ke je bilo is ka nje kon kret nih 
od go vo rov na re sno prob le ma ti
ko is ka nja re ši tve za od la ga liš če 
ko mu nal nih od pad kov v No tranj
sko kraš ki re gi ji po letu 2008. Ali 
bomo v No tranj sko kraš ki re gi ji 

pra vo ča sno naš li re ši tev za od la ga
nje ko mu nal nih od pad kov po letu 
2008? Za kaj lo kal ni pre bi val ci 
nas pro tu je jo iz grad nji od la ga liš ča 
v nji ho vem lo kal nem oko lju? Ali so 
o de jan skih vpli vih od la ga liš ča na 
oko lje in kva li te to živ lje nja pre ma lo 
os veš če ni in ima jo pre ma lo pra vih 
in for ma cij? Mor da pa lah ko od la ga
liš če s sprem lja jo či mi de jav nostmi 
pre de la ve ko mu nal nih od pad kov 
po sta ne go ni lo raz vo ja v lo kal nem 
oko lju? In ne na zad nje, kako lah ko 
pris pe va mo k zmanj še va nju ob se ga 
ko mu nal nih od pad kov?

 No tranj sko 
kraš ka re gi ja 
– vzgled slo ven
ske ga tu riz ma?
Po stoj na, 7. sep tem ber 2007

Raz no li kost Slo ve ni je za go tav lja 
mož no sti za raz voj tu riz ma v sko raj 
vsa kem kra ju na še dr ža ve. Zato tu ri
zem ra zu me mo kot eno od ključ nih 
gos po dar skih de jav no sti, ki lah ko 
pris pe va jo k bolj ena ko mer ne mu 
raz vo ju ce lot ne Slo ve ni je. 

No tranj sko kraš ka re gi ja ima s 
svo jo sve tov no zna me ni tost jo  Po
stojn sko jamo  mož nost pri va bi ti 
ve li ko tu ri stov iz vse ga sve ta. Ven
dar je po treb na celo vi ta tu ri stič na 
po nud ba, ki bi tr ži la na rav no in kul
tur no de diš či no ce lot ne re gi je. 

Cilj omiz ja je bil spre go vo ri ti 
o de jan skih ovirah pri raz vo ju tu
riz ma in na nje poi ska ti kon kret ne 
od go vo re. Ali ob sta ja ce lost na vi
zi ja raz vo ja re gi je na tu ri stič nem 
po droč ju in kdo naj prev za me od
go vor nost za še bolj ce lo vi to tu ri
stič no po nud bo v re gi ji? Ali zna mo 
sve tov no pre poz nav no Po stojn sko 

jamo tr ži ti kot iz ho diš če za ce lost
no tu ri stič no po nud bo v No tranj
sko kraš ki re gi ji? Kako spod bu di ti 
po sa mez ni ke k od lo či tvi za oprav
lja nje tu ri stič ne de jav no sti kot sa
mo stoj no ali do pol nil no de jav nost 
(pred vsem na kme ti ji)? Kako na rav
no in kul tur no de diš či no ter ku li na
rič no po nud bo re gi je spre me ni ti v 
vr hun sko tu ri stič no po nud bo? Kak
šne pri lož no sti za raz voj tu riz ma 
pri na ša us ta no vi tev po kra jin?

 Bo 3. raz voj na 
os in stru ment 
re gio nal ne ga 
po ve zo va nja?
Sev ni ca, 5. sep tem ber 2007

Da nes ži vi mo v oko lju in sve tu, 
kjer vse hiti. Hi tro se iš če jo in for
ma ci je, že li mo ime ti hi tri do stop 
do po dat kov, kraj še poti si že li mo 
še bolj poe no sta vi ti.

V Slo ven ski ljud ski stran ki se za
ve da mo, da je pro met na iz grad nja 
tret je raz voj ne osi ključ ne ga po
me na za na pre dek. Za vsa nje na 
ob moč ja je tret ja raz voj na os lah
ko za ni mi va kot čim hi trej ša na ve
za va na re gio nal ne in na cio nal ne 
cen tre. Na čr to va ne raz voj ne osi 
bodo pris pe va le h kon cen tra ci ji 
gos po dar ske ga raz vo ja, iz bolj ša le 
bodo pro met no var nost in pre toč
nost pro me ta. Delo, zna nje in ide je 
so nas pri pe lja le do toč ke, da se 
zač ne mo re gio nal no ter lo kal no še 
moč ne je po ve zo va ti.

Kaj lah ko pri ča ku je mo od 3. 
razvojne osi, kako bo 3. raz voj na 
os us kla je na s po tre ba mi re gij in 
kaj bo pri ne sla pre bi val cem smo 
sku ša li od go vo ri ti na ome nje nem 
omiz ju. 

Pred ta bor ska  omiz ja Slo ven ske ljud ske stran ke:

predtaborska omizja
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Piše: Aleš Primc

ZGODOVINSKI 
PREGLED DELOVANJA 
SLOVENSKE LJUDSKE 
STRANKE

90. obletnica smrti dr. Janeza 
Evangelista Kreka

18. del

Majniška deklaracija in dr. 
Janez Evangelist Krek

»Bližala pa se je majniška de
klaracija in takrat so mnogi tre
petali okoli Kreka, kaj bo storil 
škof Jeglič. Vsa javnost je vede
la za velik notranji spor v SLS, 
ki je kmalu dosegel svoj višek. 
Voditelj stranke je bil Šušteršič, 
toda njegova politika se je zdela 
večini preveč vladna (Krek je tr
dil, da vodi Šušteršič »pasjo po
litiko«) in oblastna, pa premalo 
narodna, najsi je tudi kranjski 
deželi gospodarsko koristila. 
Nezadovoljnost z njegovo politi
ko je še naraščala, čimbolj se je 
tudi SLS odvračala od Avstrije, 
dočim je Šušteršič neomajno ve
roval v njeno zmago. Staro nas
protje med njim in Krekom je pri
pomoglo, da je postal razkol še 
globlji. Kaj bo storil škof Jeglič? 
Krek se je odločil, da gre čez dol
gega pol leta k njemu (odkar je 
bil zadnjič pri njem, op. A.P.). 
In takrat (16. maja 1917) je bil 
zadnjič pri njem.1 Razložil mu 

�	 	 Pet	 mesecev	 nato	 je	 Krek	
nenadoma	umrl.	O	smrti	in	pogrebu	

je svoje nazore o političnem polo
žaju in o zgodovinskih trenutkih, 
ki jih preživlja slovenski narod. O 
razgovoru piše Jeglič v dnevniku, 
da mu je Krek rekel: »Šušteršič 
je absolutist in individualist: vso 
oblast hoče imeti sam in Kranjsko 
cepi od drugih slovenskih pokra
jin prav po načrtu nam sovraž
nega grofa Stürghka (avstrijski 
predsednik vlade, ki je leta 1916 
umrl v atentatu, op. A.P.). On, 
Krek, je pa demokratičnih načel 
in za skupnost vseh Slovencev. 
Šušteršič mora pasti, ker je tudi 
nesposoben; kar je do sedaj nare
dil, je edino Krekovo delo, ki je 
dajal ne le ideje, ampak ga je tudi 
zmeraj vodil, da ni kam zabredel. 
Potem je govoril o demokratih, 
češ, oni, edino oni so nekaj storili 
in nastopajo odločno za pravico, 
za mir; katoliška Cerkev se ni ob
nesla, kvečjemu papež nekoliko. 
Cerkev je preveč z državo, s to ko
rumpirano vlado, združena in le 
njej služi, ne upa se ji postaviti v 
bran… Jaz sem le malo ugovarjal, 
želeč, naj le modruje, da spoznam 
njegove nazore...« (28.5.1917.) Pri 
tem obisku naj bi bil Krek tudi re
kel Jegliču:« Če ostane pri sedanji 
(Šušteršičevi) politiki, potem bo 
vaš naslednik Nemec, kanoniki 
pa nemškutarji!« Vendar teh be
sed v dnevniku ni. Gotovo pa je, 

piše	Jeglič	v	dnevniku:	»Včeraj	je	prišlo	
poročilo,	 da	 je	 dr.	 Krek	 v	 ponedeljek	
zvečer	po	dolgem	bolehanju	nagloma	
umrl.	Ležal	je	bolan	pri	župniku	Bajcu	
v	Št.	Janžu.	Jutri,	v	četrtek,	ga	pripeljejo	
v	Ljubljano.	Ker	niso	vedeli,	kam	bi	ga	
do	pokopa	položili,	sem	ponudil	svojo	
dvorano,	kar	je	gospode	močno	razve
selilo.	Danes	 so	me	naprosili,	 naj	 ga	
pokopljem:	obljubil	sem«.	(�0.�0.�9�7)	
»V	soboto,	�3.�0.,	smo	dr.	Kreka	poko
pali.	Udeležili	so	se	pogreba	zastopniki	
vlade,	deželnega	odbora,	raznih	društev	
etc.	Na	grobu	je	govoril	dr.	Korošec,	Čeh	
Stanek	in	Hrvat	Dulibić.	Govori	so	bili	
le	politični,	edino	Korošec	je	pridal	ne
koliko	verskih	stavkov.	Listi	vseh	strank	
pišejo	o	Kreku	izredno	lepo	in	pohvalno;	
priznavajo	njegov	 talent,	njegovo	delo	
in	 njegovo	 nesebičnost.	 Povzdiguje	 se	
njegovo	politično	in	socialno	delo:	res,	
vse	dotično	gibanje	pri	nas	in	sploh	na	
jugu	je	on	začel;	za	narod	je	storil	prav	
mnogo.«	(�6.�0.�9�7)

da je bil ta obisk odločilen: bese
de so šle škofu v kri in mozeg in 
popoln preobrat je bil tu.

Jeglič je odločno stopil na Kre
kovo stran. S prirojeno naglico je 
takoj razumel položaj in se brez 
pridržka podal v prvo vrsto med 
bojevnike za svobodo in pravico 
naroda, ker je v svoji duši dobro 
čutil, da se bliža zaton Avstrije in 
narodu odrešenje. V času, ko so 
ležale na ljubljanskem polju nemš
ke čete in je grozil kranjski deže
li nemški meč vojaške diktature, 
je stal neustrašen ramo ob rami 
drugim borcem ter brez olepšave, 
preprosto in jasno razlagal, opra
vičeval in navduševal za svoj boj 

kot boj, ki mu ga nalaga dolžnost. 
Dvignil je svoj glas, ki je kot mo
gočna prerokba zazvenel v dušah 
Slovencev in jim pokazal v zasnut
ku bodočo močno državo združe
nih Slovencev, Hrvatov in Srbov 
ter povezal v tej zamisli vse, brez 
izjeme na strankarsko pripadnost. 
Vsi so se strnili okoli svojega vla
dike in tako je položil temelj naši 
narodni svobodi in jugoslovanski 
vzajemnosti.«2

Iz zgornjega kratkega odlomka 
lahko vidimo, kako predan je bil 
dr. Krek ciljem in kako je bil od
ločen, ko je šlo za stvari, v katere 
je verjel. V letu 1917 je bilo vsem 

�	 	Odlomek	iz	knjige	dr.	Jožeta	
Jagodica	Nadškof	Jeglič,	majhen	oris	
velikega	življenja,	Družba	sv.	Mohorja	
v	Celovcu,	Celovec	�95�

ključnim slovenskim politikom že 
jasno, da Avstro  Ogrska ne bo 
preživela v taki obliki, kot je bila 
pred prvo svetovno vojno. V opre
deljevanju glede prihodnosti pa so 
tedaj in že mnogo prej imeli pred 
očmi predvsem eno: Slovenci ne 
smemo ostati v Avstriji sami, kot 
edini slovanski narod. Kot najbolj 
naravna se je kazala možnost po
vezave južnoslovanskih narodov, 
ki so živeli v okviru Avstro – Ogr
ske v samostojno državnopravno 
enoto monarhije. Ta osnovna ideja 
se je označevala kot trializem. V 
maju 1917 je tako dozorela odloči
tev, da slovenski, hrvaški in srbski 
poslanci v dunajskem parlamentu 

predstavijo t.i. Majniško deklaraci
jo kot izraz trdne odločenosti, da 
ti trije narodi, ne ločeni, ampak 
skupaj nadaljujejo svojo politično 
pot v okviru monarhije. Formulaci
ja deklaracije je seveda prilagojena 
tedanjim razmeram, upoštevajoč 
dejstvo, da monarhija vendarle še 
ni razpadla in da prva svetovna 
vojna še ni bila končana. Majniška 
deklaracija za dr. Kreka ni bila cilj, 
ampak pomemben korak na poti 
odhoda Slovencev iz habsburške 
monarhije. Zanimivo je, da ključ
na akterja deklaracije, dr. Krek in 
dr. Korošec, (ki jo je v državnem 
zboru tudi prebral), nista stala za 
njeno vsebino, za razliko od velike 
večine slovenske javnosti (in npr. 
dr. Šusteršiča). Zanju je bila Maj
niška deklaracija nujna politična 

»… O naši stranki 
ostani pribito: SLS je 
odkrito in dosledno 
demokratična, ali je 
pa ni.

Dr. Krek, podnačelnik SLS.«

Slovenec, 26. september 1906, št. 220
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poteza in sicer v dvojnem smislu: 
1. dati jasen signal Slovencem, 
Hrvatom in Srbom, da je dozorel 
politični interes za državnopravno 
povezavo med temi narodi; 2.ob 
tem pa formalno pomiriti avstrij
sko politično javnost, da ne gre za 
težnje po odcepitvi od monarhije. 
Akcija je v prvi točki zelo dobro 
uspela. Na Slovenskem se je še 
okrepil val navdušenja nad jugo
slovanstvom. Slepilni manever za 
avstrijsko politiko pa je manj us
pel, saj so se številna šikaniranja 
in nasilje nad Slovenci, ki so se 
med vojno razširili, še poostrili. 
Z današnjega vidika je Majniška 
deklaracija mnogo več, kot sta si 
predstavljala dr. Krek in dr. Koro
šec. Je prelomni dogodek, po kate
rem je tok zgodovine za Slovence 
tekel po novih poteh in ga ni bilo 
več mogoče zaustaviti.

Dr. Krek je bil eden idejnih 
pobudnikov deklaracije in na 
nek način njen simbol. Zato je 
povsem razumljivo, da so se nanj 
obračali ljudje in pričakovali, da 
bo zagotovil podporo pri najviš
jih cerkvenih oblasteh. Škof dr. 
Anton Bonaventura Jeglič je bil 
v tem pogledu gotovo osrednja 
in ključna osebnost. Njegov po
ložaj pa, kljub temu, da je v svoji 
duši dobro čutil, da se bliža zaton 
Avstrije in narodu odrešenje, ni 
bil lahak. Podrejenost katoliške 
Cerkve državi je bila takrat pre
cejšnja, zato bi podpora Majniški 
deklaraciji, tega se je škof zave
dal, lahko vodila v nevarne spore 
z državo. 

Dr. Krek se je odločil za vsako 
ceno prepričati škofa, da bi podprl 
Majniško deklaracijo. Z načinom, 
ki ga je izbral, je prekoračil neka
tere meje korektnosti  npr., ko je 
obtožil dr. Šusteršiča, da je nespo
soben. Takega mnenja o njem ni 
imel, saj je o njem ob brezštevilnih 
priložnostih govoril povsem druga
če. Nenazadnje je tudi med tem 
obiskom sam priznal, da mu je bil 
dolgoletni mentor. Menda ni bil to
liko let mentor in tesen sodelavec 
nesposobnemu človeku!? Ampak, 
ker je vedel, da ima škof z njim 
dobre odnose in, da na njegovo 
mnenje precej da, se ga je lotil z 
vsemi topovi. 

Tudi ko je govoril o katoliški 
Cerkvi, je bila to hoja po zelo tan
kem ledu, saj bi škof lahko reagiral 
precej drugače, kot je. Dejstvo pa 
je, da dr. Krek ni kritiziral katoliške 

Cerkve na splošno, ampak le njen 
odnos do vladajočih, njeno takrat
no precejšno podrejenost avstrij
ski cesarski oblasti. Tako razmerje 
med cerkvijo in državo pa bi lahko 
bilo podlaga za neugoden odnos 
Cerkve do slovenskega narodnega 
vprašanja. Če je Cerkev podrejena 
državi, država pa je nenaklonjena 
slovenskemu narodu, je Cerkev na 
nasprotni strani od slovenskega na
roda. To logiko je z vso silovitostjo 
napadel dr. Krek. Njegov namen 
je bil prepričati škofa Jegliča, da 
katoliška Cerkev v slovenskih de
želah mora stopiti na stran naroda 
in ne razpadajoče države. In očitno 
je škof Jeglič razumel, kar mu je 
hotel dr. Krek povedati in je sprejel 
njegove argumente ter mu zato ni 
zameril načina.

Škof Jeglič se je v resnici odloč
no postavil na stran deklaracijske
ga gibanja in gotovo je njegova 
velika zasluga, da je bilo v nekaj 
mesecih zbranih okrog 200.000 
podpisov podpore, kar je do danes 
najbolj množična civilna pobuda v 
slovenski zgodovini in njena nosil
ka je bila prav Slovenska ljudska 
stranka. Izreden pomen Majniške 
deklaracije in deklaracijskega giba
nja je v tem, da se je z njima začel 
naš odhod iz države z dominantnim 
germanskim vplivom, ki je grozil, 
da bo z nasilno asimilacijo uničil 
slovensko identiteto. Če Slovenci 
po prvi svetovni vojni ne bi odš
li iz Avstrije, bi bili verjetno še 
danes del avstrijske države, naš 
status pa v najboljšem primeru 
podoben, kot ga imajo Baski in 
Katalonci v Španiji, Bretonci v 
Franciji ali katoliški Irci na Sever
nem Irskem. Avstrija namreč po 
versailleskih mirovnih pogajanjih 
ni več spreminjala svojih meja (če 
ne upoštevamo nacistične priklju
čitve Avstrije Nemčiji leta 1938). 
Odhod iz Avstrije leta 1918 je bil to
rej eden temeljnih pogojev, da smo 
lahko leta 1991 odšli iz Jugoslavije 
in si izborili samostojno državo. Da 
je bila odločitev za Jugoslavijo po 
prvi svetovni vojni prava, je bilo 
večinsko prepričanje Slovencev, z 
njo se je strinjala tudi velika večina 
slovenskih politikov iz vseh teda
njih slovenskih strank. Majniška 
deklaracija je skupaj z deklara
cijskim gibanjem izjava samood
ločbe našega naroda  naslednica 
peticijskega (1848) in taborskega 
gibanja (18681871) ter predhodni
ca našega plebiscita o samostojni 

in neodvisni Sloveni
ji ter referenduma o 
vstopu v Evropsko 
unijo. 

Razglednica »deklara
cijskega gibanja 1917 
–1918«

Knjiga ob 90. obletnici smrti dr. Kreka
V okviru Inštituta za gospodarske in družbene 

študije bo v kratkem (predvidoma bo na voljo že 
na letošnjem taboru) izšla knjiga z naslovom: Dr. 
Janez Evangelist Krek, ob 90. letnici smrti. V njej 
bodo med drugim objavljeni: ponatis dr. Krekove
ga življenjepisa izpod peresa Ivana Dolenca, ki je 
bil priobčen v koledarju Mohorjeve družbe za leto 
1919; poročilo o zadnjih urah njegovega življenja, 
nagrobni govor dr. Antona Korošca, spomini prijateljev in znancev na 
dr. Kreka, njegova pisma sodelavcem… Med temi bodo pisma Franu 
Jakliču, zadružniku in politiku SLS iz Dobrepolja objavljena prvič. S 
svojimi prispevki o življenju in delu dr. Kreka sodelujejo dr. Franci Av
sec, dr. Metod Benedik, dr. Stane Granda, dr. Janez Juhant, dr. Bogdan 
Kolar, dr. Janko Prunk, dr. Vincenc Rajšp, mag. Vlasta Stavbar in Aleš 
Primc. Knjiga je namenjena prav vsem, ki bi radi spoznali dr. Kreka, 
saj na zanimiv in preprost način govori o tem velikem Slovencu. Več 
o knjigi si lahko preberete na spletni strani: www.institutgds.si.

V Železnikih so lepo obeležili 90. obletnico
smrti dr. Janeza Evangelista Kreka

V občini Železniki, ki je zelo zaznamovana z dr. Janezom Evangeli
stom Krekom, so lepo zaznamovali letošnjo okroglo obletnico njegove 
smrti. Pripravili so naslednje slovesnosti in dogodke:
 • 30. junija, ob občinskem prazniku, je bil dr. Krek osrednja oseb

nost,
 • 29. julija ob praznovanju 100 obletnice Planinskega društva za 

Selško dolino Železniki je bil posebej izpostavljen pomen in vlo
ga dr. Kreka pri razvoju planinstva in postavitvi planinske koče, 
Krekove koče na Ratitovcu (na sliki),

 • že spomladi je Kulturno umetniško društvo Dražgoše prvič po 
70 letih uprizorilo Krekovo igro Sveta Lucija, ki si jo je do sedaj 
ogledalo že preko 1400 ljudi.

Županu in poslancu Mihaelu Prevcu ter vsem zaslužnim za tako 
imenitno počastitev spomina na dr. Kreka se iskreno zahvaljujemo 
in jim čestitamo.

Dr. Krek je bil zelo navezan na kraje 
v občini Železniki. Njegov oče Valentin 
je bil rojen Selcih. Na očetov dom se je 
družina Krekovih preselila šele po očeto
vi smrti, ko je bil dr. Kreku star 9 let. Od 
takrat pa dokler se ni odpravil v šole v 
Ljubljano, je živel v Selcih. V Selca se je 
potem vračal med počitnicami, za praznike in vikendih. Počitnice je 
tudi kasneje, ko je bil že ugledna javna osebnost, preživljal pri materi 
v Selcih, po njeni smrti, pokopana je v Selcih, pa v hribovski vasici 
Prtovč, ki leži med Železniki in slikovito goro Ratitovec (1678 m). Za 
te kraje je tudi marsikaj dobrega naredil: npr. pomagal, da je Prtovč 
dobil vodovod itn. Da so mu bili ti kraji zelo pri srcu, dokazuje tudi 
to, da je dogajanje igre Sveta Lucija, ki jo letos uprizarja KUD Draž
goše, postavil prav v Dražgoše.
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